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Αθήνα, σήµερα στις 19 Ιανουαρίου 2012, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 09.48’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κυρίας ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ-
ΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και των τροπολογιών
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Επείγουσες
ρυθµίσεις που αφορούν την εφαρµογή του µεσοπρόθεσµου
πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015».

Στη σηµερινή συνεδρίαση θα ολοκληρωθεί ο κατάλογος των
οµιλητών επί της A’ ενότητας των άρθρων από1 έως 8 και µετά
θα συζητηθούν τα λοιπά άρθρα από 9 έως 35 και οι τροπολογίες
ως µία ενότητα.

Το Σώµα συµφωνεί; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το Σώµα συµφώνησε

οµοφώνως.
Το  λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταν-

τίνος Γκιουλέκας.
Ορίστε, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διαβάζοντας κανείς το υπό συ-

ζήτηση νοµοσχέδιο θα έλεγε ότι πρόκειται για µια σπουδή της
Κυβέρνησης να λύσει διάφορα θέµατα που βρίσκονται σε εκκρε-
µότητα. Διαπιστώνει, όµως, κανείς ότι δεν είναι τα άκρως επεί-
γοντα θέµατα, που θα δικαιολογείτο σε αυτήν την Κυβέρνηση να
τα φέρει προς ψήφιση, προς ρύθµιση, στην παρούσα Βουλή. 

Και εξηγούµαι γιατί το λέω αυτό, κύριε Υπουργέ. Το λέω αυτό,
γιατί έχει γίνει κάποια παρανόηση. Η Κυβέρνηση Παπαδήµου
είναι µια Κυβέρνηση που στερείται λαϊκής νοµιµοποίησης. Είναι
µια Κυβέρνηση διορισµένη και είναι µια Κυβέρνηση που σχηµα-
τίστηκε από τη συµφωνία τριών κοµµάτων, προκειµένου να ρυθ-
µίσει άκρως επείγοντα θέµατα, θέµατα δηλαδή τα οποία
πραγµατικά εξυπηρετούσαν εθνική ανάγκη, δηλαδή το να προ-
χωρήσει στη δανειακή σύµβαση, να προχωρήσει στο κούρεµα
την ανταλλαγή δηλαδή των οµολόγων που έχουν στα χέρια τους
ιδιώτες και από εκεί και πέρα να οδηγήσει τη χώρα άµεσα σε
εκλογές. Δεν είναι µία κυβέρνηση, η οποία πρέπει να έρθει µε
σπουδή να λύσει διάφορα θέµατα που ούτε η τρόικα επιτάσσει
ούτε κάποιος άλλος λόγος δίνει έναν κατεπείγοντα χαρακτήρα

σε αυτά τα θέµατα, για να πούµε ότι τώρα πρέπει να τα ρυθµί-
σουµε, τώρα πρέπει να τα λύσουµε, δεν υπάρχει άλλος χρόνος.
Και ξαφνικά, έρχεται η παρούσα Βουλή να ρυθµίσει θέµατα
άσχετα µε την τρέχουσα επικαιρότητα. Θέµατα, βεβαίως, τα
οποία αν κανείς, µετά την πρώτη ανάγνωση τα ξαναδιαβάσει, θα
δει ότι πίσω απ’ αυτά κρύβεται η βούληση του ΠΑΣΟΚ, να ελέγξει
καταστάσεις.

Συγκεκριµένα, κύριε Υπουργέ, θα σας αναφέρω την παρά-
γραφο 10 του άρθρου 2, όπου εκεί, αφού συνεχώς αποτυγχάνετε
να ελέγξετε τα διοικητικά συµβούλια του παλιού συνδέσµου ΟΤΑ
µείζονος Θεσσαλονίκης -ειδικά για τη Θεσσαλονίκη µας κάνετε
την τιµή, φέρνετε ολόκληρο άρθρο για τη Θεσσαλονίκη-  έρχεται
ο κ. Κουκουλόπουλος, µε µια έτσι, εκπληκτική χειρουργική πολι-
τική µαεστρία και φέρνει ένα άρθρο, το οποίο «από τα µαλλιά το
τραβάει» κανείς και δεν  µπορεί να αντιληφθεί τι ακριβώς εννοεί.
Και γιατί το κάνει αυτός; Ακριβώς διότι δεν µπορεί µε άλλον
τρόπο να ελέγξει το διοικητικό συµβούλιο για τη διαχείριση των
στερεών αποβλήτων, πίσω από την οποία, απ’ ό,τι γράφεται και
λέγεται, κρύβονται πάρα πολλά. 

Κύριε Υπουργέ, µε συγχωρείτε, επιτάσσει η τρόικα –το λέω
αυτό για διάφορα άρθρα- το λέει κανείς, επιτάσσει το Κοινοτικό
Δίκαιο να προχωρήσουµε άµεσα σε ρυθµίσεις τέτοιου είδους,
όπως για τα θέµατα της διαχείρισης των στερεών αποβλήτων;
Επιτάσσει η τρόικα να προχωρήσουµε τώρα στο ζήτηµα της ρύθ-
µισης των δικηγορικών εταιρειών, όταν πριν από ελάχιστο χρόνο,
στις 12 Δεκεµβρίου του 2011, ο Υπουργός Δικαιοσύνης ο κ. Πα-
παϊωάννου, µε απόφασή του –την έχω εδώ, κύριε Υπουργέ- λέει
ότι συστήνουµε ειδική νοµοπαρασκευαστική επιτροπή για την
επεξεργασία τροποποιήσεων των διατάξεων του ν.δ. 3026/54,
περί του Κώδικα των Δικηγόρων; Δεν καταλαβαίνω. Συστήνετε
πριν από δεκαπέντε ηµέρες µια επιτροπή για να ρυθµίσει και να
επεξεργαστεί θέµατα του Κώδικα περί Δικηγόρων, µεταξύ των
οποίων, είναι και το θέµα της ίδρυσης και λειτουργίας δικηγορι-
κών εταιρειών. 

Και ξαφνικά, µέσα σε αυτό το πολυνοµοσχέδιο, έρχεστε και
φέρνετε και αυτό το θέµα, παρακάµπτοντας την επιτροπή που
εσείς οι ίδιοι, δηλαδή ο οµοϊδεάτης σας Υπουργός ο κ. Παπαϊ-
ωάννου, συνέστησε πριν από λίγο καιρό. Ποια η σπουδή; Μας
εξηγήσατε εδώ; Εξήγησε ο Υπουργός Οικονοµικών ή ο Υπουρ-
γός Δικαιοσύνης, ποια η σπουδή, ποιος ο λόγος, ξαφνικά να
φέρει το ζήτηµα σε αυτό το πολυνοµοσχέδιο; Μήπως δεν αντι-
ληφθήκατε το ρόλο αυτής της Κυβέρνησης; Ή ισχύει αυτό που
λέει ο λαός µας ότι «βρήκαµε παπά να θάψουµε πέντε-έξι» τώρα
και περνάτε στο πολυνοµοσχέδιο ό,τι εκκρεµότητες είχατε προ-
κειµένου να τις κλείσετε, και γι’ αυτό δείχνετε µια τροµερή
σπουδή. Δεν έχετε αντιληφθεί, κύριε Υπουργέ, ότι δεν είστε

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΕ’

Πέµπτη 19 Ιανουαρίου 2012



πλέον πλειοψηφία, παρά µόνο τυπικά µέσα στη Βουλή, αλλά στο
λαό είστε µια οικτρά µειοψηφία; Και είστε µία οικτρά µειοψηφία,
γιατί δυόµισι χρόνια οδηγήσατε τον τόπο δυστυχώς στην ανέ-
χεια, στην εξαθλίωση και οδηγήσατε τους Έλληνες πολίτες στο
να ζούνε τη χειρότερη περίοδο της ζωής τους. Τα τινάξατε όλα
στον αέρα και έρχεστε σήµερα µε αυτό το πολυνοµοσχέδιο να
ολοκληρώσετε το «εθνοσωτήριο» καταστροφικό σας έργο, περ-
νώντας και τέτοιες διατάξεις; 

Φέρνετε τη ρύθµιση για τα αντικειµενικά κριτήρια. Τέσσερα
φορολογικά νοµοσχέδια, φέρατε έως τώρα. Επιτέλους! Δυόµισι
χρόνια δεκατέσσερα φορολογικά νοµοσχέδια. Δεν µπορούσατε
εκεί να περάσετε αυτές τις ρυθµίσεις; Περνάτε εδώ τα αντικει-
µενικά κριτήρια, ενώ ο ίδιος ο Υπουργός των Οικονοµικών ο κ.
Βενιζέλος έχει εξαγγείλει ότι πολύ σύντοµα θα φέρει προς συ-
ζήτηση ένα ολοκληρωµένο σχέδιο φορολογικού νόµου, για να
µπορέσει να επεξεργαστεί όλα αυτά τα ζητήµατα. Ειλικρινά, αυτή
την «υψηλή κοπτική-ραπτική», την πασοκική «κοµµατική ρα-
πτική», την οποία κάνετε δεν την αντιλαµβάνοµαι. 

Κύριε Υπουργέ, ποια η ανάγκη να φέρουµε αντικειµενικά κρι-
τήρια εδώ, όταν εσείς ο ίδιος αναγγείλατε πως θα φέρετε σε λίγο
φορολογικό νόµο; Θα περιµένουµε µια εξήγηση.

Και επειδή δεν έχω πολύ χρόνο, µπαίνω πολύ γρήγορα στο
άρθρο 2, παράγραφος 10. 

Ακούστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σατανικό τρόπο, σα-
τανική σύλληψη για να µπορέσουν να αλλοιώσουν τα αποτελέ-
σµατα και να αλώσουν το σύνδεσµο ΟΤΑ µείζονος
Θεσσαλονίκης, που σήµερα µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» λέγεται
ΦΟΣΔΑ. Ακούστε λίγο το ιστορικό.

Ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» τι προβλέπει; Προβλέπει ότι σε κάθε Περι-
φέρεια δηµιουργείται ένας Φορέας Διαχείρισης Στερεών Απο-
βλήτων, ένας ΦΟΔΣΑ. Στην Αττική, λοιπόν, δηµιουργήθηκε αυτός
ο ΦΟΔΣΑ, έγιναν εκλογές σύµφωνα µε τα όσα ορίζει ο «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗΣ», τελείωσαν οι εκλογές, το ΠΑΣΟΚ δεν ενοχλήθηκε,
γιατί εκεί ήλεγχε την πλειοψηφία των εκλεκτόρων και έτσι έβγαλε
δικό του διοικητικό συµβούλιο. Έλα, όµως, που στη Θεσσαλονίκη
δεν µπορεί να το κάνει αυτό, δεν µπορεί να βγάλει διοικητικό
συµβούλιο; 

Τι σκαρφίστηκε, λοιπόν, ο κ. Κουκουλόπουλος; Ακούστε έµ-
πνευση. Ειδικά, λέει τώρα, ενώ στην Αττική έγιναν οι εκλογές µε
τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», θα τροποποιήσουµε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», θα
τροποποιήσουµε και τον ισχύοντα Κώδικα Δήµων και Κοινοτήτων
που ορίζει ότι µε πληθυσµιακά κριτήρια πρέπει να βγαίνουν οι
εκλέκτορες και να στέλνονται για να ψηφίσουν το διοικητικό συµ-
βούλιο αυτού του ΦΟΔΣΑ και από δω και µπρος, εκεί που εκκρε-
µούν αυτές οι εκλογικές διαδικασίες για την ανάδειξη διοικητικών
συµβουλίων των ΦΟΔΣΑ, θα γίνει –ακούστε!- µε τον εξής σατα-
νικό τρόπο, µε µία περίεργη αλχηµεία, όπου η Θεσσαλονίκη
τώρα θα στείλει…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)

Αµέσως, κυρία Πρόεδρε, σε µισό λεπτό τελειώνω.
Η Θεσσαλονίκη, η οποία πληθυσµιακά είναι πέντε και έξι

φορές µεγαλύτερη από το Δήµο Λαγκαδά, θα στείλει έξι αντι-
προσώπους και ο Δήµος Λαγκαδά, που είναι πέντε και έξι φορές
µικρότερος, ίσως και εφτά φορές, πληθυσµιακά από τη Θεσσα-
λονίκη, θα στείλει οκτώ αντιπροσώπους. Ακούστε, δηλαδή, σα-
τανικό σχέδιο! 

Αυτό σας λέω ότι είναι η πασοκική «κοπτική-ραπτική» του κ.
Κουκουλόπουλου και των υπολοίπων συντρόφων του στην Κυ-
βέρνηση Παπαδήµου για να ελέγξει το διοικητικό συµβούλιο. Αν
είναι δυνατόν! Δηλαδή, µε άλλα λόγια, για να το καταλάβουν και
όσοι δεν ξέρουν την πραγµατικότητα της Θεσσαλονίκης, ο
Δήµος, ας πούµε, Περιστερίου θα στέλνει περισσότερους αντι-
προσώπους από ό,τι στέλνει ένας δήµος ο οποίος είναι πέντε,
έξι ή δέκα φορές µεγαλύτερος από το Δήµο Περιστερίου. Αυτό
συµβαίνει.

Αυτό κάνει µε το άρθρο 2, παράγραφος 10, ο κ. Κουκουλόπου-
λος και δεν έχει εξηγήσει κανείς, ποια είναι η ανάγκη να έλθει
κάτι τέτοιο σε αυτό το πολυνοµοσχέδιο. Βεβαίως, το εξηγούµε
εµείς. Η ανάγκη είναι πολιτική, η ανάγκη είναι κοµµατική. Γιατί η
διαχείριση στερεών αποβλήτων, πράγµατι, είναι ένα θέµα που

ενδιαφέρει φαίνεται πολύ κάποιους και προσπαθούν µε τέτοιου
είδους διατάξεις, µέσα από το πολυνοµοσχέδιο, να το περάσουν.

Λυπούµαστε ειλικρινά. Σε αυτές τις διατάξεις είναι βέβαιο ότι
θα βρείτε την αντίθεση, όχι µόνο Βουλευτών της Νέας Δηµοκρα-
τίας, αλλά πιστεύω και πολλών Βουλευτών της Συµπολίτευσης
και πιστεύω επίσης, κύριε Υπουργέ, ότι δεν είναι σωστή η πρα-
κτική αυτή και δεν είναι σωστό το µήνυµα που στέλνετε στον ελ-
ληνικό λαό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, προσπα-
θήστε να ολοκληρώσετε. Έχει τελειώσει ο χρόνος σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ: Την ώρα που ο ελληνικός
λαός πένεται και έχει τεράστια οικονοµικά προβλήµατα, του
στέλνετε εσείς το µήνυµα ότι προσπαθείτε να ικανοποιήσετε κοµ-
µατικά συµφέροντα µε τα πολυνοµοσχέδια σας. Είναι το χειρό-
τερο µήνυµα που επιλέγετε να στείλετε αυτή τη στιγµή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Δηµήτριος Πα-

πουτσής.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά το γεγονός πως δεν είµαι

θιασώτης µιας λογικής που θέλει τα κόµµατα που κυβερνούν σή-
µερα τον τόπο να αντιπολιτεύονται µεταξύ τους µε όρους συµ-
βατικούς, όπως είχαµε συνηθίσει κατά το παρελθόν, δεν µπορώ
να µην σχολιάσω την τοποθέτηση του προλαλήσαντος συναδέλ-
φου της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και άλλων συναδέλφων, που
τοποθετήθηκαν από την πλευρά του µέχρι χθες κόµµατος της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης στην Αίθουσα, αλλά και όλο αυτό
το διάστηµα όπου συναγωνίζονται να πείσουν ότι δεν έχουν
σχέση µε την ανάγκη ακόµη και σήµερα να κυβερνηθεί αυτός ο
τόπος, βάζοντας και από τη δική τους πλευρά µια ειλικρινή προ-
σπάθεια σε αυτή την ανάγκη και βέβαια, θέλοντας να µας πεί-
σουν ότι η Νέα Δηµοκρατία σήµερα είναι «γλάστρα», επιτρέψτε
µου την έκφραση, σε αυτή την Κυβέρνηση του κ. Παπαδήµου,
λες και δεν συµµετέχει µε κορυφαία στελέχη της και τους δύο
Αντιπροέδρους της ή λες και δεν συµµετέχει στην ανάγκη να
υπάρξουν λύσεις για όσα προβλήµατα χρονίζουν εδώ και δεκαε-
τίες στον τόπο µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρ’ ότι η νοµοθετική παρα-
γωγή κατά τα δύο προηγούµενα χρόνια ήταν ιδιαίτερα σηµαν-
τική, τόσο από άποψη όγκου, όσο και από πλευράς
σπουδαιότητας και σίγουρα χωρίς αντίστοιχο ιστορικό προηγού-
µενο, από µόνα τους, όµως, αυτά τα δύο χαρακτηριστικά αναπό-
φευκτα δηµιούργησαν και κάποια προβλήµατα, κυρίως κατά την
εφαρµογή όλου αυτού του νοµοθετικού έργου.

Συγκεκριµένα και σε αναφορά µε το συζητούµενο σχέδιο
νόµου, έχω να παρατηρήσω ότι ο τρόπος µε τον οποίο το συγ-
κεκριµένο σχέδιο νόµου έχει δοµηθεί, δεν είναι σίγουρα ο πλέον
ενδεδειγµένος, αναφορικά µε το πώς θα έπρεπε να παράγεται
γενικότερα το νοµοθετικό έργο στην πατρίδα µας. Γιατί, πέραν
του γεγονότος ότι το νοµοσχέδιο έρχεται τελευταία στιγµή µε τη
διαδικασία του κατεπείγοντος, πέραν του γεγονότος ότι ο χρό-
νος για την επεξεργασία από την αρµόδια επιτροπή της Βουλής
ήταν ελάχιστος, επιπρόσθετα οι διατάξεις του σχεδίου νόµου
είναι πολλαπλές. Πρόκειται για ένα µωσαϊκό διατάξεων, που αφο-
ρούν σχεδόν το σύνολο των αρµοδιοτήτων όλων των Υπουρ-
γείων.

Εξυπακούεται, λοιπόν, ότι υπάρχουν πολλά θέµατα στα οποία
δεν έχουµε ούτε τη δυνατότητα, αλλά ούτε και το χρόνο να τα
εξετάσουµε µε τον ενδεδειγµένο τρόπο µε τον οποίο οφείλουµε
να εξετάζουµε τις νοµοθετικές πρωτοβουλίες σε αυτές τις περι-
πτώσεις.

Κατ’ αρχάς, θα σχολιάσω σύντοµα κάποια άρθρα, τα οποία
κατά τη γνώµη µου κινούνται σε µία αναµφισβήτητα θετική κα-
τεύθυνση.

Συγκεκριµένα, αναφέροµαι στην πολύ θετική ρύθµιση που
προβλέπεται από το άρθρο 2 και αφορά τον ισοσκελισµό των
προϋπολογισµών των υπερχρεωµένων δήµων και των περιφε-
ρειών. Πρόκειται για µία ρύθµιση, την οποία αναµέναµε καιρό οι
Βουλευτές. Μάλιστα, µε συναδέλφους µου, είχαµε καταθέσει και
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σχετική επιστολή προς τους τότε αρµοδίους Υπουργούς Εσωτε-
ρικών και Οικονοµικών, γιατί ανησυχούσαµε για το δυσοίωνο,
όπως εξελισσόταν, οικονοµικό µέλλον των δήµων και των περι-
φερειών. Με τις διατάξεις του άρθρου 2, λοιπόν, παρέχεται το
απαραίτητο εκείνο νοµοθετικό πλαίσιο που θα βοηθήσει τους ορ-
γανισµούς αυτοδιοίκησης, δήµους και περιφέρειες, να εκπληρώ-
σουν την αποστολή τους ενισχυµένοι οικονοµικά είτε όπως
προβλέπεται από την παράγραφο του άρθρου 2 είτε όπως προ-
βλέπεται από την παράγραφο 3 του ίδιου άρθρου.

Μια άλλη διάταξη που µε βρίσκει σύµφωνο και για την οποία
κατά κάποιο τρόπο εργάστηκα και προσωπικά µέσω των διαδι-
κασιών του κοινοβουλευτικού ελέγχου, αλλά και µέσω επιστολών
µου προς τους αρµοδίους Υπουργούς της Κυβέρνησης, ώστε να
βρεθεί κοινός στόχος και να επιλυθεί το ζήτηµα, είναι αυτή που
προβλέπεται από το άρθρο 21 του Γ’ Κεφαλαίου. Συγκεκριµένα,
πρόκειται για το άρθρο που αφορά στη ρύθµιση των οφειλών των
ασφαλισµένων όλων των ταµείων, όπως επίσης και του κλάδου
των οφειλετών από τους ιδιοκτήτες των ταξί µε ιδιαίτερα ευνοϊ-
κούς όρους. Είναι αυτονόητο ότι παρατηρήθηκε κατά τα τελευ-
ταία δύο χρόνια, όπου και βάθυνε η κρίση, ότι κυρίως οι µικροί
και µεσαίοι επαγγελµατίες αδυνατούσαν να εξυπηρετήσουν τις
ληξιπρόθεσµες οφειλές τους προς τους ασφαλιστικούς φορείς,
λόγω της σηµαντικής µείωσης του όγκου των εργασιών. Πρόκει-
ται, λοιπόν, για µία ρύθµιση που κινείται σε θετική κατεύθυνση.

Πέραν των παραπάνω ευνοϊκών ρυθµίσεων, κύριε Υπουργέ, θα
ήθελα, η συγκεκριµένη νοµοθετική πρωτοβουλία να εµπλουτιστεί
και µε διατάξεις αναφορικά µε το ειδικό τέλος ηλεκτροδοτούµε-
νων δοµηµένων επιφανειών, το γνωστό και ως τέλος ή «χαράτσι»
της ΔΕΗ, όπως είναι ευρύτερα γνωστό, για το οποίο επανειληµ-
µένως σας έχω απασχολήσει στην Κυβέρνηση µέσω ερωτήσεων
και αναφορών, αλλά και σχετικών επιστολών. Η ρύθµιση, αλλά
και η εγκύκλιος, η οποία ακολούθησε για την αποσαφήνιση ορι-
σµένων προβληµάτων που έχουν δηµιουργηθεί από την οριζόν-
τια εφαρµογή του µέτρου, πιστεύω πως θα έπρεπε στο µέλλον
άµεσα να επεκταθεί και να συµπεριλάβει περιπτώσεις εξαίρεσης,
που να περιλαµβάνουν, τουλάχιστον για το µέλλον τόσο την
πρώτη κατοικία, όσο και την αγροτική κατοικία, ώστε στο µέτρο
του δυνατού, να καταστεί αυτή η ρύθµιση αυτό που πραγµατικά
θα έπρεπε να είναι, ένας άµεσος και δίκαιος τρόπος φορολόγη-
σης της πραγµατικά µεγάλης δοµηµένης περιουσίας αυτών που
έχουν υψηλή φοροδοτική ικανότητα. 

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 12 του συζητούµενου σχεδίου
νόµου, που προβλέπει τη σύσταση κλιµακίου ελέγχου των λαϊκών
αγορών και υπαιθρίου εµπορίου. Η ουσία της ρύθµισης έγκειται
στο γεγονός ότι, µεταφέροντας τα κλιµάκια ελέγχου από τις
πρώην κρατικές περιφέρειες, αποκεντρωµένες διοικήσεις που
υπάγονταν µέχρι τώρα, τα καθιστά γρηγορότερα και αποτελε-
σµατικότερα στην επιτέλεση του έργου τους. 

Αναφορικά µε τη ρύθµιση του άρθρου 12, θέλω να καταθέσω
στα Πρακτικά της Βουλής και για τον αρµόδιο Υπουργό επιστολή
των Προέδρων των Οµοσπονδιών Επαγγελµατιών, Βιοτεχνών και
Εµπόρων των πέντε νοµών της Περιφέρειας της Ανατολικής Μα-
κεδονίας και Θράκης, µε την οποία προτείνουν συγκεκριµένη νο-
µοθετική πρόταση τροποποίησης του ν. 3982 για την περαιτέρω
καταπολέµηση του παραεµπορίου και της παραοικονοµίας. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Παπουτσής κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επιστολή, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Γνωρίζω ότι αυτή τη στιγµή είναι δύσκολο να προστεθεί κάποια
συγκεκριµένη νοµοθετική ρύθµιση. Ωστόσο, πιστεύω ότι οι προ-
τάσεις των Προέδρων των πέντε πρώην νοµών της Περιφέρειας
Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης σε µια µελλοντική άµεσα
επικείµενη νοµοθετική πρωτοβουλία θα ληφθούν υπόψη. 

Θα ήθελα, σε συνέχεια των όσων στην αρχή διατύπωσα –και
αναφέρθηκα ι σε προβληµατικές γενικότερα διατάξεις- να ανα-
φερθώ ειδικότερα στις  διατάξεις του άρθρου 6 αναφορικά µε
την ίδρυση δικηγορικών εταιρειών µεταξύ δικηγόρων, µελών δια-
φορετικών δικηγορικών συλλόγων. Δεν είναι άλλωστε τυχαίο ότι
η συγκεκριµένη διάταξη έχει προβληµατίσει όλο το νοµικό και δι-
κηγορικό κόσµο της χώρας, ενώ παράλληλα η Ολοµέλεια των

Προέδρων των δικηγορικών συλλόγων της χώρας, το υπόµνηµα
των οποίων καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής, ζητά να απο-
συρθεί άµεσα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Παπουτσής κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν υπόµνηµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σε αυτό συντείνει κατά τη γνώµη µου το γεγονός ότι για το ζή-
τηµα του ισχύοντος δικαίου σχετικά µε τους όρους ίδρυσης δι-
κηγορικών εταιρειών και τους όρους ίδρυσης υποκαταστηµάτων
δεν φαίνεται το ήδη υφιστάµενο δίκαιο να είναι σε αντίθεση µε
το δίκαιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή µε κάποια διάταξη, αν θέ-
λετε, της µνηµονιακής υποχρέωσης που έχει στο σύνολό της
αναλάβει σήµερα η χώρα. 

Επιπρόσθετα, η προτεινόµενη τροποποίηση, σε καµµία περί-
πτωση δεν διασφαλίζει ότι θα επιτευχθεί αυτό το οποίο υποτίθεται
ότι επιδιώκεται, δηλαδή να πάµε σε ένα µεγαλύτερο βαθµό προς
την κατεύθυνση πραγµάτωσης ενός υγιούς και ελεύθερου αντα-
γωνισµού. Αντιθέτως, εύλογα θα µπορούσε να υποστηριχθεί ότι
το υποτιθέµενο, δήθεν, µεγαλύτερο άνοιγµα του επαγγέλµατος
των δικηγόρων θα προκαλέσει -είµαι βέβαιος γι’ αυτό- τα αντίθετα
µε τα προσδοκώµενα αποτελέσµατα, δηλαδή µονοπωλιακές κα-
ταστάσεις, καρτέλ, ίδρυση εικονικών και όχι ασφαλώς πραγµατι-
κών εταιρειών, µε αποτέλεσµα και τη µείωση δηµοσίων εσόδων.
Χαρακτηριστικό των όσων ανέφερα είναι ότι για τις παραγράφους
3 και 4 του άρθρου, οι οποίες προβλέπουν εν προκειµένω τη σύ-
σταση των λεγοµένων εταιρειών-χταπόδι, ακόµη και αυτή η αιτιο-
λογική έκθεση του νόµου...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε συνάδελφε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: …δεν υπάγεται, σε καµµία περί-
πτωση, σε κάποια επαρκή αιτιολόγηση.

Επιπρόσθετα, είναι ακατανόητο, αν θέλετε, να συζητούµε σή-
µερα αυτήν τη νοµοθετική ρύθµιση τη στιγµή που ήδη έχει αρχί-
σει τις εργασίες της η νοµοπαρασκευαστική επιτροπή για την
επεξεργασία του Κώδικα περί Δικηγόρων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Επιπλέον, λοιπόν, θεωρώ καθήκον
µου να το διευκρινίσω αυτό από την πλευρά µου. Συντασσόµενος
µε τις απόψεις που διατυπώνουν η Ολοµέλεια των Προέδρων των
Δικηγορικών Συλλόγων της χώρας, θα ήθελα να γνωστοποιήσω
ότι η συγκεκριµένη διάταξη του άρθρου 6 δεν έχει τη στήριξή
µου.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και  εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω το λόγο στον επό-

µενο οµιλητή, σας ενηµερώνω ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί από το 12ο Δηµοτικό Σχολείο Πετρούπολης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταν-
τίνος Τζαβάρας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, τις τελευταίες µέρες ο δηµόσιος πολιτικός

διάλογος, αλλά και η συζήτηση στην Αίθουσα αυτή του Κοινο-
βουλίου τροφοδοτείται και ανατροφοδοτείται από ένα ερώτηµα,
ένα ερώτηµα που έχει να κάνει µε τη στάση της Νέας Δηµοκρα-
τίας απέναντι στην Κυβέρνηση Παπαδήµου. Μάλιστα και από
πολύ υψηλά στελέχη της Κυβέρνησης έχει -όχι άπαξ- διατυπωθεί
η απορία: «Επιτέλους, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, τι είστε;
Συµπολιτευόµενη Αντιπολίτευσης ή αντιπολιτευόµενη Συµπολί-
τευση»;

Ε, λοιπόν, αυτό άπαξ δια παντός θέλουµε να το ξεκαθαρί-
σουµε. Εµείς είµαστε αυτό που έχουµε προσδιορίσει µε την πο-
λιτική συµφωνία την οποία εντίµως έχουµε κάνει µε τους
Αρχηγούς των άλλων δύο κοµµάτων, για να στηρίξουµε την Κυ-
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βέρνηση Παπαδήµου, αναφορικά µε την υψηλή αποστολή που
έχει αναλάβει σε κρίσιµες για το έθνος στιγµές, να υλοποιήσει
δηλαδή όλη τη διαπραγµάτευση και να τη φέρει σε αίσιο πέρας,
που αφορά τη συµµετοχή ιδιωτών στην ανταλλαγή οµολόγων
του ελληνικού δηµοσίου, να συνάψει µετά από διαπραγµάτευση
-και όχι κατά τον τρόπο που το είχε κάνει ο κ. Παπακωνσταντί-
νου- τη νέα δανειακή σύµβαση και να οδηγήσει τον τόπο στις
εκλογές. 

Εντίµως, λοιπόν, στηρίζουµε αυτήν την Κυβέρνηση και εντίµως
γνωρίζουµε ότι και ο κ. Παπαδήµος είναι σε θέση να καταλαβαί-
νει πως ουδέποτε εµείς παραιτηθήκαµε από το ρόλο µας ως
Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Και αυτό προκύπτει από µία πολύ µε-
γάλη και θεωρώ γνωστή σε όλους πράξη που έκανε ο πρόεδρος
της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν συµµετέχουµε στην Κυβέρνηση
αυτή µε µέλη της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας, γιατί, εάν το
είχαµε κάνει αυτό, µε βάση τη διάταξη του άρθρου 20 του Κανο-
νισµού της Βουλής θα είχαµε στερηθεί το ρόλο της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης σε αυτήν την Αίθουσα.

Άρα, από τη στιγµή που ο Πρωθυπουργός αυτής της Κυβέρ-
νησης αποδέχθηκε να συµµετέχουµε σ’ αυτή την Κυβέρνηση µε
δύο Υπουργούς, που δεν είναι µέλη της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας της Νέας Δηµοκρατίας σε αυτήν εδώ την Αίθουσα, σηµαίνει
ότι και ο ίδιος έχει αποδεχθεί ότι η Νέα Δηµοκρατία θα ασκεί το
ρόλο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα
και θα στηρίζει και την Κυβέρνηση, στο µέτρο και την έκταση που
έχει συµφωνήσει µε τους άλλους πολιτικούς αρχηγούς.

Πού είναι, λοιπόν, ο παραλογισµός και γιατί κάποιοι ξενίζονται;
Αν το κάνουν βέβαια για φθηνό εντυπωσιασµό, αυτό είναι δικό
τους θέµα και αφορά τους ίδιους και την ποιότητα του πολιτικού
λόγου, τον οποίο παράγουν. Αν, όµως, µε αυτό τον τρόπο θέλουν
να υπονοµεύσουν τη θέση της Νέας Δηµοκρατίας σ’ αυτή την Αί-
θουσα ή τη λειτουργία του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, προσφέ-
ρουν πολύ κακές υπηρεσίες στην πολιτεία. 

Θα πρέπει επιτέλους σ’ αυτό το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, µε
βάση αυτή τη στάση την οποία εντίµως τηρούµε όλοι οι Βουλευ-
τές της Νέας Δηµοκρατίας, να µην επαινέσουµε αυτό το εγχεί-
ρηµα σε όλες τις πλευρές και τις πτυχές των ρυθµίσεων τις
οποίες περιλαµβάνει, έστω γιατί σε αυτές τις ρυθµίσεις πράγµατι
υπάρχουν διατάξεις που εισάγουν κατ’ επειγούσης φύσεως διαρ-
θρωτικά ζητήµατα, που έχουν να κάνουν µε την εκπλήρωση ανει-
ληµµένων υποχρεώσεων της χώρας απέναντι στους θεσµικούς
συνοµιλητές µας, για τα θέµατα που ανέφερα προηγουµένως,
αλλά ταυτόχρονα διαπιστώνουµε ότι σε αυτές τις συγκεκριµένες
διατάξεις παρεισφρέουν ή -τουλάχιστον κατά τρόπο πονηρό νο-
µοθετικά- έχουν συµπεριληφθεί και κάποιες οι οποίες εξυπηρε-
τούν κοµµατικά την παράταξη του ΠΑΣΟΚ. 

Σε αυτές έχουν αναφερθεί οι συνάδελφοι που προλάλησαν
εµού στο συγκεκριµένο θέµα, αλλά και εγώ θα ήθελα να συµπλη-
ρώσω αυτό που αφορά τη ρύθµιση του άρθρου 6, αναφορικά µε
τις τροποποιήσεις που εισάγει το συγκεκριµένο πολυνοµοσχέδιο
στον Κώδικα περί δικηγόρων.

Αναφέροµαι βασικά σ’ αυτό που έχει να κάνει µε την προσθήκη
άρθρου, µε τον τίτλο και τη αρίθµηση 38Β’ στο ν.δ. 3026/54. Εκεί,
λοιπόν, στην παράγραφο 4 απαγορεύεται στους δικηγόρους να
δίνουν συνεντεύξεις, απαγορεύοντας συγκεκριµένα την αναπα-
ραγωγή δηµοσιευµένων πληροφοριών και στοιχείων που αφο-
ρούν υποθέσεις που βρίσκονται σε εκκρεµότητα στα δικαστήρια.

Το ερώτηµα που τίθεται είναι το εξής: Πρόκειται περί διατυ-
πώσεως η οποία πράγµατι αποδίδει τη βούληση του νοµοθέτη
για να ρυθµίσει το συγκεκριµένο θέµα, που είναι πράγµατι ένα
φαινόµενο που και πολλούς πολίτες, αλλά και πολλούς δικαστι-
κούς λειτουργούς µπορεί να τους επηρεάσει στην άσκηση του
λειτουργήµατός τους; Πρόκειται, επαναλαµβάνω, περί ορθής
διατυπώσεως; 

Γιατί, όταν γίνεται λόγος για αναπαραγωγή δηµοσιευµένων
πληροφοριών, σε τι διαπράττει παράβαση εκείνος που παίρνει
κάτι που έχει λεχθεί δηµοσίως και το αναπαράγει; Αυτό είναι κάτι
για το οποίο κανένας δεν µπορεί να ψέξει, όχι µόνο το δικηγόρο,
αλλά και τον οποιονδήποτε πολίτη. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, θα ήθελα αυτή η συγκεκριµένη διάταξη για να
αποδώσει –αν πράγµατι έχω αντιληφθεί ορθά το πνεύµα της- την

εξυπηρέτηση του στόχου τον οποίο θέλει να πετύχει, θα πρέπει
τουλάχιστον ίσως να αποσυρθεί, γιατί υπάρχουν επαρκείς και
αποτελεσµατικές εγγυήσεις για τη µυστικότητα της διαδικασίας,
τόσο στην προδικασία των ποινικών υποθέσεων, όσο και κατά τη
διάρκεια της ακροαµατικής διαδικασίας, αφού υπάρχει νοµοθε-
τική πρόβλεψη που απαγορεύει τη δηµοσίευση κάποιων στοιχείων
που άπτονται των προσωπικών στοιχείων και χαρακτηριστικών
µιας υπόθεσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Αυτό, όµως, που ήθελα ιδιαιτέρως να τονίσω είναι το γεγονός

που έχει να κάνει µε την παράγραφο 4 του άρθρου 6 για τις δι-
κηγορικές εταιρείες. Εδώ πράγµατι, κύριε Υπουργέ, συµβαίνει
το εξής: Με τη διαδικασία που ρυθµίστηκαν τα ζητήµατα στην
απελευθέρωση των επαγγελµάτων στον ν.3919, είχαµε όλοι συµ-
φωνήσει ότι αυτό το συγκεκριµένο θέµα για το οποίο σήµερα έρ-
χεται η ρύθµιση, µε τον τίτλο µάλιστα της κατάργησης των
τοπικών περιορισµών στην άσκηση της συλλογικής δικηγορικής
δραστηριότητας, θα το είχαµε αφήσει εκτός ρυθµίσεως. Σήµερα
όµως, η Κυβέρνηση το επαναφέρει και ο καθένας διερωτάται
γιατί; Αφού µάλιστα, όπως ελέχθη, θα µπορούσε αυτό το συγκε-
κριµένο ζήτηµα να έχει εισαχθεί προς ρύθµιση συνολική και συ-
στηµατική, στο υπό ψήφιση νοµοσχέδιο που αφορά  τον νέο
Κώδικα περί Δικηγόρων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θεωρώ, λοιπόν, ότι και αυτή η διάταξη θα πρέπει να αποσυρ-
θεί και να έρθει πλέον, σε ολοκληρωµένη διατύπωση και συστη-
µατική ενότητα µε άλλες διατάξεις, που αφορούν τη οργάνωση
του δικηγορικού λειτουργήµατος.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον κ.

Τζαβάρα.
Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Μιχαήλ Κρι-

τσωτάκης.
Ορίστε, κύριε Κριτσωτάκη, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θέλω να πω ότι µάλ-

λον συµµετέχουµε, όχι απλά σε µια συζήτηση για ένα σοβαρό
νοµοσχέδιο, πολυνοµοσχέδιο µάλιστα, αλλά συµµετέχουµε και
στο θέατρο του παραλόγου.

Υπάρχει µια κριτική από τη Νέα Δηµοκρατία προς την πλευρά
του ΠΑΣΟΚ και από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ προς τη Νέα Δηµο-
κρατία, για να δικαιολογήσουν το ότι συγκυβερνούν, αλλά και να
παρουσιάσουν παράλληλα ότι διαφωνούν. Νοµίζω ότι θα ήταν
ένα πολύ ωραίο θέµα για θέατρο του παραλόγου. Να θυµίσω ότι
ο Σκαρίµπας υπήρξε προδροµική προσωπικότητα σε αυτό τον
τοµέα και µας τον θυµίζουν.

Αλλά εγώ θα έλεγα ότι «µέτρον πάντων ο άνθρωπος». Και θα
έλεγα: τι σχέση έχει όλη αυτή η συζήτηση για το ποιος φταίει
µέσα στην Κυβέρνηση, όταν δεν γίνεται αναφορά στο υποκεί-
µενο, σε εκείνον δηλαδή, που θα πληρώσει τα καλά ή τα κακά;
Καλά δεν βλέπω να υπάρχουν πολλά σε αυτό το νοµοσχέδιο, κυ-
ρίως κακά και µάλιστα, µαύρα.

Αν, λοιπόν, η πολιτική δεν είναι για την κοινωνία -δεν είναι για
την πλειοψηφία της κοινωνίας εννοώ- τότε τι εξυπηρετεί; Εδώ νο-
µίζω τίθεται και ένα ευρύτερο θέµα δηµοκρατίας και θέµα Κοι-
νοβουλίου. Όµως, δεν είναι µόνο το θέµα της πλειοψηφίας, δεν
είναι µόνο το θέµα του Κοινοβουλίου, είναι και το γενικότερο
θέµα το τι εξυπηρετεί η πολιτική τελικά, έτσι όπως έχει καταντή-
σει, πώς βουλευόµαστε δηλαδή σε αυτή την Αίθουσα, δεσποζό-
µενοι από τους περιορισµούς, οι οποίοι είναι βαρείς από το
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, από τα µνηµόνια, από τους εφαρ-
µοστικούς και από αυτά που νοµοθετούµε, για εξυπηρέτηση
τους κυρίως και όχι για τον ελληνικό λαό.

Και η τρικοµµατική, θα έλεγα, συγκυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, της
Νέας Δηµοκρατίας και του ΛΑΟΣ, η Κυβέρνηση του κ. Παπαδή-
µου δηλαδή, συνεχίζει, όπως και η προηγούµενη µονοκοµµατική
κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, µε µεγαλύτερη οξύτητα, να λαµβάνει, να
προωθεί,  να εφαρµόζει βίαια µέτρα και πολιτικές που στοχεύουν
στην εξυπηρέτηση και στη διευκόλυνση του µεγάλου κεφαλαίου
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να ξεπεράσει την κρίση του, σε βάρος των εργαζοµένων και
ενάντια στα συµφέροντα των εργαζοµένων βέβαια κυρίως, αλλά
και των µικρών επιχειρήσεων και των αυτοαπασχολουµένων που
τους συµπαρασύρει. 

Υπάρχουν βίαια µέτρα και πολιτικές που εφαρµόζονται, µε βί-
αιους τρόπους, όπως οι πολιτικοί εκβιασµοί, η παραπληροφό-
ρηση, η µιντιακή τροµοκρατία, µέτρα αστυνοµικής βίας και
καταστολής. Για παράδειγµα, οι χθεσινοβραδινές παρεµβάσεις
Υπουργών της Κυβέρνησης και από την πλευρά του κ. Βενιζέλου
κυρίως, αλλά και από την πλευρά του κ. Παπαϊωάννου ή η απάν-
τηση του κυρίου Πρωθυπουργού στον Πρόεδρο της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, την περασµένη βδοµάδα.

Το ίδιο αυτό νοµοσχέδιο που συζητάµε, ο τρόπος που είναι δο-
µηµένο, είναι µια συρραφή δηλαδή, ανόµοιων πραγµάτων υπό το
κράτος πίεσης, αγωνίας και φόβου, προδίδει µια προχειρότητα
και µια βιασύνη. Αλλά παράλληλα, προδίδει και τους στόχους που
έχει, για να ικανοποιήσει δηλαδή εντολείς και επικυρίαρχους της
τρόικας, που ως άλλοι «Επιθεωρητές» του Γκόγκολ, που κατα-
φτάνουν αµέσως τις επόµενες ηµέρες, σκορπούν πανικό προετοι-
µασίας στους παραταγµένους προς επιθεώρηση τοπικούς
παράγοντες. 

Με τις ρυθµίσεις που εισάγονται προς εφαρµογή µε το σχέδιο
νόµου που συζητάµε, επισπεύδεται η άµεση και πλήρης απελευ-
θέρωση επαγγελµάτων, όπως οι οδικές µεταφορές στο άρθρο
5, οι δικηγόροι στο άρθρο 6, κ.λπ. και απ’ ότι βλέπουµε σε δηµο-
σιεύµατα ανοίγουν λίγο µε ταχυδακτυλουργικό τρόπο και τα υπό-
λοιπα επαγγέλµατα, αρκετά. Προωθείται περαιτέρω η
ιδιωτικοποίηση των δραστηριοτήτων του δηµόσιου τοµέα, όπως
η είσπραξη των χρεών προς το δηµόσιο, στο άρθρο 3, στην πα-
ράγραφο 11, η συµµετοχή των ιδιωτών γιατρών στα ΚΕΠΑ στο
άρθρο 26, κ.α..

Επίσης, δροµολογείται το κλείσιµο και η συγχώνευση και η διά-
λυση των υπηρεσιών, όπως στο Υπουργείο των Οικονοµικών, στο
άρθρο 4, στην παράγραφο 9 µε συνοπτικές διαδικασίες, µε
απλές υπουργικές αποφάσεις.

Καταργούνται ή συγχωνεύονται εταιρείες του ευρύτερου δη-
µοσίου τοµέα, όπως ο ΕΟΜΜΕΧ και άλλοι –άρθρα 16 και 17- που
έχουν σηµαντική προσφορά στη µικρή και τη µεσαία επιχειρηµα-
τικότητα ως ένα δώρο σε αυτούς που θα έλθουν να αντικαταστή-
σουν αυτές τις δράσεις και πρόκειται φυσικά για ιδιωτικά
συµφέροντα. 

Θα έλεγα ότι εδώ είναι µεγάλο το θέµα, διότι αν κάποτε µιλή-
σουµε γι’ αυτό που πρέπει και όχι γι’ αυτό που γίνεται σήµερα,
για την ανάπτυξη δηλαδή, δεν θα υπάρχουν αυτά τα εργαλεία –
διότι θα έχουν ήδη διαλυθεί- και δεν θα µπορούµε να είµαστε
αποτελεσµατικοί. Νοµίζω ότι υποθηκεύουν το µέλλον και υπονο-
µεύουν θα έλεγα τις επόµενες δεκαετίες για την πορεία αυτών
των πραγµάτων, όπως ακριβώς δεν έχουν το δικαίωµα να κάνουν
και οι τρεις που συγκυβερνούν. 

Για να µην θεωρηθεί ότι τα περί εξυπηρέτησης των µεγάλων
πολυεθνικών επιχειρήσεων είναι «λόγια του αέρα» και ότι λαϊκί-
ζουµε και εµείς, όπως και οι υπόλοιποι, στο όνοµα του εκσυγ-
χρονισµού ή στο όνοµα της ανάγκης, δεν έχετε παρά να δείτε το
άρθρο 13 που αφορά στις ενδοοµιλικές συναλλαγές. 

Με το άρθρο αυτό προβλέπεται η µετατροπή του προστίµου,
σε περίπτωση που η επιχείρηση καταθέτει εκπρόθεσµα φάκελο
τεκµηρίωσης ενδοοµιλικών συναλλαγών από το ύψος του 10%
των συναλλαγών που δεν δηλώθηκαν σε 5.000 πρόστιµο πλέον
500 ευρώ ανά ηµέρα καθυστέρησης και µε ανώτατο όριο τις
50.000 ευρώ. Το πρόστιµο παραµένει στο 10%, µόνο σε περί-
πτωση που η επιχείρηση δεν έχει καταθέσει ποτέ το φάκελο τεκ-
µηρίωσης. Η αλλαγή του τρόπου επιβολής του προστίµου
περιλαµβάνει και τις εκκρεµείς υποθέσεις. 

Για όσους καταλαβαίνουν τι γίνεται σε αυτό, νοµίζω ότι εδώ
ετοιµάζεται να γίνει ένα ακόµα µεγαλύτερο πάρτι. Οι ενδοοµιλι-
κές συναλλαγές των πολυεθνικών επιχειρήσεων είναι ίσως η κο-
ρυφαία πρακτική φοροδιαφυγής των µεγάλων επιχειρήσεων και
αν δούµε σε ποιο ποσοστό ανέρχεται –σε οποιοδήποτε οικονο-
µικό µέγεθος- η φοροδιαφυγή, τότε καταλαβαίνετε ότι όλα
εκείνα τα λόγια «θα πατάξουµε, θα κάνουµε, θα δείξουµε» είναι
όχι µόνο ψεύτικα, αλλά κινούνται στην αντίθετη κατεύθυνση από

αυτό που λένε. 
Η τεχνική είναι απλή στη σύλληψη και αρκετά πολύπλοκη στην

εφαρµογή και στην ανακάλυψη. Οι επιχειρήσεις του ιδίου οµίλου
υπερκοστολογούν ή υποκοστολογούν τις µεταξύ τους συναλλα-
γές, πρώτες ύλες, ενδιάµεσα εµπορεύµατα, δικαιώµατα ευρεσι-
τεχνίας, παροχή δανείων µε υψηλά επιτόκια, µε σκοπό να
µεταφέρουν τα κέρδη σε όποια χώρα επιλέγει η µητέρα εταιρεία. 

Με αυτό τον τρόπο η φορολόγηση των επιχειρήσεων στη
χώρα όπου πραγµατικά έγινε η πώληση των εµπορευµάτων ή των
υπηρεσιών θα λέγαµε ότι γίνεται προαιρετική. Η αλλαγή αυτού
του προστίµου σηµαίνει ότι το πρόστιµο γίνεται χάδι για τις πε-
ριπτώσεις φοροδιαφυγής, όπου τα ποσά ανέρχονται σε δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. 

Δεν υπάρχει χρόνος, αλλά νοµίζω ότι ένα πολύ σοβαρό ζήτηµα
που θα έπρεπε να αξιολογηθεί και το ζήτηµα του Ταµείου Αξιο-
ποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας του Δηµοσίου. Υπάρχουν όµως και
άλλα θέµατα. 

Εγώ θα ήθελα να καταθέσω ορισµένα έγγραφα για το ζήτηµα
των νοµικών εταιρειών. Θα καταθέσω κάτι από το Δικηγορικό
Σύλλογο Ηρακλείου, αλλά και από τα κεντρικά του Δικηγορικού
Συλλόγου. 

Επίσης, υπάρχουν κάποια ζητήµατα που δεν λύνονται –αντί-
θετα, περιπλέκονται µε αυτό το νοµοσχέδιο- και έχουν να κάνουν
µε το θέµα εκείνων που αδικούνται, σε σχέση µε το νόµο για
όσους έχουν ανήλικα παιδιά και που έχουν µια άµεση συνάρτηση
µε την εφεδρεία, αλλά και µε το νοµοσχέδιο, που ήδη έχετε
φέρει και εφαρµόζετε, καθώς και µε εκείνο που ετοιµάζετε και
δεν θα ονοµάζεται εφεδρεία, αλλά διαφορετικά. 

Τα καταθέτω, λοιπόν, αφού δεν έχω το χρόνο να αναπτύξω τα
σχετικά θέµατα. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ. 

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Φθιώτι-
δας κ. Νικόλαος Τσώνης. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Βλέπω, κυρία Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, τους συναδέλφους

της Νέας Δηµοκρατίας πριν από την εισήγηση να κάνουν µια ει-
σαγωγή, αναφέροντας το λόγο που συµµετέχουν ή όχι και αν
συµµετέχουν ή όχι και µας έχουν µπλέξει. 

Έχω να τους πω κάτι που λέµε εµείς εκεί πάνω: Ήταν κάποιος
και έλεγε «εγώ δέρνω το µαύρο, εγώ δέρνω το µαύρο, εγώ
δέρνω το µαύρο». Και όταν ρωτούσαν το µαύρο, ο µαύρος έτσι
αµέριµνος έλεγε «όποιος έχει µάτια βλέπει». Η κοινωνία, λοιπόν,
έχει µάτια και βλέπει και αυτό το «λίγο µέσα, λίγο έξω, λίγο µνη-
µόνιο, λίγο όχι, λίγο συµπολίτευση ή όχι» εγώ δεν µπορώ να το
καταλάβω, αγαπητοί συνάδελφοι. 

Πάντως, κύριε Τζαβάρα, θα έλεγα, αυτό που όλος ο κόσµος
λέει, ας έρθετε ετούτη εδώ τη στιγµή που είναι ιερή για την Ελ-
λάδα να λύσουµε τη φοροδιαφυγή, το λαθρεµπόριο και όλα αυτά
που τόσα χρόνια ούτε εσείς λύσατε, ούτε εµείς. Άρα, να µην
λέτε, «εµείς θα τα λύσουµε». Γιατί να µην τα λύσει αυτή η Κυβέρ-
νηση; Θα ήθελα κάποια στιγµή µία καθαρότατη απάντηση.

Για το νοµοσχέδιο τώρα. Έχω υπογράψει -και θεωρώ ότι είναι
σωστό- τις τρεις τροπολογίες της κ. Κατσέλη για τις εισπρακτι-
κές εταιρείες, να σταµατήσει αυτός ο τσαµπουκάς απέναντι στον
κόσµο -απ’ ότι ξέρω ήταν και πρόταση του φίλου µου, κ. Κεγκέ-
ρογλου- τη χορήγηση του αποδεικτικού φορολογικής και ασφα-
λιστικής ενηµερότητας σε αυτούς που και το δηµόσιο τους
χρωστάει και τη διευκόλυνση αποπληρωµής προς το δηµόσιο και
αυτών που µέχρι τώρα ήταν ενήµεροι, αλλά κάποια στιγµή αρχί-
ζουν και ζορίζονται. Θεωρώ ότι είναι σωστά και χαίροµαι που,
όπως έχω πληροφορηθεί, θα τα αποδεχτείτε.

Μία δεύτερη παρατήρηση για τα φορτηγά, κύριε Υπουργέ.
Αλήθεια, δεν µπορώ να καταλάβω και περιµένω να δω πως θα
ανακάµψει η οικονοµία µας από αυτά που επιβάλλουµε τώρα.
Επίσης, θεωρώ Υπουργέ µου ότι σε µερικά πράγµατα - δυστυχώς
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είναι και πολλά- το κράτος µας είναι «φθηνό στο αλεύρι και
ακριβό στα πίτουρα». Δηλαδή, τώρα εδώ δεν έχουµε χρήµατα να
πληρώνουµε τα εκτός έδρας της επιτροπής που θα πάει να κάνει
τον έλεγχο στα φορτηγά, δεν γίνονται οι έλεγχοι ποιοι µεταφέ-
ρουν και τι µεταφέρουν και χάνουµε πολλά περισσότερα από το
ότι δεν γίνονται οι έλεγχοι.

Για το άρθρο 6 για τους δικηγόρους θέλω να πω κάτι. Εγώ,
όπως και για τους γιατρούς, για τη µεταβίβαση των δικηγορικών
γραφείων, αλλά και κάποιων τίτλων της ιατρικής προς την περι-
φέρεια, είµαι και ήµουν τελείως αντίθετος. Και από εδώ περιµένω
να δω πώς θα ανακάµψει η οικονοµία µας. Έχω µία βεβαιότητα,
που µόνο ο χρόνος µπορεί να µου δείξει αν είναι έτσι, ότι ο µέσος
όρος των τιµών που διεκπεραιώνονται οι δικαστικές υποθέσεις
µέσα σε ένα χρόνο θα είναι διπλάσιος.

Άρα, γιατί το βάζουµε; Προφανώς, βάζουµε αυτή τη διάταξη
για να µειωθεί ο µέσος όρος του κόστους για τους πολίτες. Για
να δούµε, θα γίνει έτσι; Γιατί, εγώ νοµίζω ότι θα γίνει το αντίθετο; 

Θέλω να πω ένα τελευταίο για τις συνενώσεις των υπηρεσιών.
Πολλές φορές είναι καλές, πολλές φορές απαραίτητο, θα έλεγα
εγώ. Εδώ, όµως, υπάρχει η ίδια νοοτροπία. Με το ίδιο υλικό δη-
λαδή µαζεύουµε τέσσερις υπηρεσίες, τις κάνουµε µία, αλλά µε
την ίδια νοοτροπία δεν υπάρχει η αποδοτικότητα που πρέπει να
υπάρξει.

Γι’ αυτό θεωρώ ότι πρέπει να αλλάξουν τα κριτήρια αξιολόγη-
σης -να ένα κοινό πρόγραµµα που µπορούµε να έχουµε µε τη
Νέα Δηµοκρατία, τους φίλους- να αλλάξει το πρότυπο αυτού που
θα ανελιχθεί στην υπηρεσία, να έχει την αποδοτικότητα, να µην
έχει µόνο την ηµεροµηνία πρόσληψης. 

Γεγονός είναι ότι ο δηµόσιος υπάλληλος πρέπει να γίνει πα-
ραγωγικός, αποδοτικός και είναι και αυτό µία από τις αιτίες που
µας έχει οδηγήσει µέχρι εδώ, όχι η µοναδική, αλλά χίλια δύο.
Αυτά τα χίλια δύο να προσπαθήσουµε να τα λύσουµε και εγώ θα
έλεγα µε αυτή την Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ, πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ. 
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Κωνσταν-

τίνος Μαρκόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, στη διήµερη συζήτηση αυτού του πολυ-
νοµοσχεδίου προσπαθώ να καταλήξω, εκτός από µερικές από
τις διατάξεις, για το τι είναι αυτό το πολυνοµοσχέδιο. Αυτό, λοι-
πόν, στο οποίο κατέληξα είναι ότι αυτό το πολυνοµοσχέδιο είναι
ένα σύµπλεγµα άρθρων και διατάξεων που φωτογραφίζουν από-
λυτα, κύριε Υπουργέ, την αποτυχία της δίχρονης πρωθυπουρ-
γίας του Γιώργου Παπανδρέου και του Υπουργικού του
Συµβουλίου ή να ικανοποιήσει δεσµεύσεις τις οποίες πήρε για
τη χώρα και δεν ικανοποίησε είτε γιατί δεν µπορούµε να τις ικα-
νοποιήσουµε είτε γιατί δεν ήσασταν ικανοί να τις ικανοποιήσετε
–άρα, γιατί δεσµευθήκατε;- ή να διορθώσει αβλεψίες -τις οποίες
πολλές φορές η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και τα άλλα κόµµατα
έχουµε επιχειρήσει να διορθώσουµε σε αυτήν την Αίθουσα, αλλά
οµιλούσαµε σε ώτα µη ακουόντων- ή τελικά να βάλει µέσα σε
αυτό το πολυνοµοσχέδιο και άρθρα και διατάξεις, τα οποία  δεν
έχουν σχέση ούτε µε δεσµεύσεις της χώρας ούτε µε αβλεψίες
προηγούµενης κυβέρνησης, αλλά πολλές φορές µπορεί να
έχουν σχέση και µε κάποια lobby, που έχουν κάνει κάποιοι ισχυ-
ροί και ήρθαν σήµερα «από την πίσω πόρτα» σαν δεσµεύσεις
στην τρόικα. 

Ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα που δεν είναι στο νοµοσχέ-
διο, αλλά ταλάνισε ολόκληρο το καλοκαίρι την τουριστική ανά-
πτυξη του τόπου και την κοινωνική συνοχή, ήταν το θέµα των
ταξί. Έχει αποδειχθεί περίτρανα ότι το έβαλε ο κ. Ραγκούσης,
ως µη όφειλε να το βάλει. 

Χθες ήρθε µία τροπολογία του κ. Βορίδη για τις διεθνείς µε-
ταφορές, όπου στην πραγµατικότητα η χώρα –µοναδική σε ολό-
κληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση- κατόρθωσε να συµφωνήσει να
κάνει κάτι που δεν προκύπτει από την ευρωπαϊκή νοµοθεσία ούτε
συµβαίνει σε καµµία ευρωπαϊκή χώρα, δηλαδή να επιτρέψει εσω-
τερικές µεταφορές σε µεταφορικές εταιρείες τρίτων χωρών. 

Και ερωτώ: Υπάρχει ακόµα δύναµη διαπραγµάτευσης ή εδώ
έχουµε ατζέντες και αδυναµίες στο να στηρίξουµε τα συµφέ-

ροντα της χώρας και των κοινωνικών οµάδων; Έχετε δηλαδή ως
Κυβέρνηση πραγµατικά τη δυνατότητα να βλέπετε κατάµατα
όλες τις κοινωνικές οµάδες εξίσου ή εδώ υπάρχει µία σαλαµο-
ποίηση της κοινωνίας, που θα φέρει το οριστικό σπάσιµο της κοι-
νωνικής συνοχής; 

Διερωτώνται, ασφαλώς, οι συνάδελφοι: καλά, αυτός ο Βου-
λευτής της Νέας Δηµοκρατίας δεν ψήφισε αυτήν την Κυβέρ-
νηση; Ασφαλώς, για το συγκεκριµένο, µε την πεποίθηση ότι η
δύναµη των διακοσίων πενήντα πέντε και η στήριξη των τριών
κοµµάτων της Βουλής και αυτή η πολύ µεγάλη πλειοψηφία θα
σας δώσει τη δύναµη να αντισταθείτε. Δεν ενωθήκαµε τρία δια-
φορετικά κόµµατα, χωρίς καµµία σύγκλιση κυβερνητικού προ-
γράµµατος, αλλά µονάχα για το συγκεκριµένο, το PSI και τη
δανειακή σύµβαση, δεν ενώσαµε τις δυνάµεις µας, για να υπο-
χωρήσουµε έτι περαιτέρω σε µία κατεύθυνση αδυναµίας της
χώρας και της κοινωνίας να ικανοποιήσει αυτά τα οποία ακούµε
από τις διαρροές της Κυβέρνησης –από πού αλλού, άλλωστε;-
ότι πρόκειται να έρθουν, αλλά ούτε για να αντισταθούµε και να
κάνουµε τους καουµπόηδες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά για
να ικανοποιήσουµε το αυτονόητο. Εµείς γι’ αυτό είµαστε εδώ και
η ψήφος του καθενός από εµάς –και η δική µου ταπεινή ψήφος-
γι’ αυτό εδόθη σε αυτήν την Κυβέρνηση του κ. Παπαδήµου. 

Έχω, λοιπόν, την απαίτηση, ως Βουλευτής του ελληνικού Κοι-
νοβουλίου, να δω κατάµατα αυτήν την πολύ µεγάλη δύναµη των
διακοσίων πενήντα πέντε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

Και δεν θέλω να ακούω, παραδείγµατος χάριν, το φίλτατο ει-
σηγητή της Πλειοψηφίας να διερωτάται αν η Νέα Δηµοκρατία
είναι εντός της Κυβέρνησης ή είναι Αξιωµατική Αντιπολίτευση.
Ασφαλώς και είναι Αξιωµατική Αντιπολίτευση, αλλά στηρίζει την
Κυβέρνηση για τα πολύ συγκεκριµένα. Όποιος, όµως, διαφωνεί
από εµάς είτε κατηγορείται για µεγάλη αγάπη και έρωτα προς
το κοµµατικό συµφέρον είτε για λαϊκισµό. Τότε, κύριοι συνάδελ-
φοι, όσοι το λένε αυτό, ας καταργήσουν τη Βουλή. Ας κλείσουν
τα κόµµατα, ας σφραγίσουν την Αίθουσα και ας αφήσουν αυτήν
την Κυβέρνηση να διαγράψει µε αποφάσεις την ιστορική της ευ-
θύνη απέναντι στην κοινωνία για τις επόµενες γενιές. Όµως, η
ιστορική ευθύνη θα καταγραφεί από την ιστορία. Δεν πρόκειται
να συζητηθεί σε αυτήν την Αίθουσα. Θα καταγραφεί και εύχοµαι
µε τα καλύτερα χρώµατα και όχι µε τα σκοτεινότερα.

Οφείλω, λοιπόν, να σας πω ότι ο χρόνος ΠΑΣΟΚ είναι εντελώς
διαφορετικός πλέον από το χρόνο της Ελλάδας. Αυτό δηλαδή
σηµαίνει ότι αυτά τα οποία δεν έγιναν όλα αυτά τα δύο χρόνια
µετά το µνηµόνιο και τη δανειακή σύµβαση και αυτά που έγιναν
τον τελευταίο χρόνο έχουν φέρει τη χώρα σε ακόµα δυσµενέ-
στερη θέση. Περιγράφω τα πιο χαρακτηριστικά. Ενώ παραδείγ-
µατος χάριν το µισθολογικό κόστος του δηµόσιου τοµέα
µειώθηκε κατά 3,6%, η αύξηση των εξόδων του δηµόσιου τοµέα
είναι 7,1%. Υπάρχει ακόµα µετέωρο το ερώτηµα, το οποίο πολλές
φορές έχει τεθεί στη Νέα Δηµοκρατία, πού πήγε αυτή η διαφορά.
Αυτή η διαφορά είναι ακόµα βαθύτερη, αν σκεφθούµε ότι η µεί-
ωση των εισπράξεων των άµεσων φόρων το 2011 είναι 26,2%.
Αυτή, λοιπόν, τη µεγάλη τρύπα, που είναι ορατή, είναι λογικό να
θέλουµε να την καλύψουµε. Δεν υπάρχουν ευθύνες; Δηλαδή για
ό,τι αποτυγχάνει σε αυτή τη χώρα και το πληρώνουν όλοι οι πο-
λίτες κανείς δεν µπορεί να αναλάβει την ευθύνη και να ζητήσει
συγγνώµη για τη µη υλοποίηση αυτών των δεσµεύσεων που
ήρθαν και ψηφίστηκαν από αυτή τη Βουλή και δεν µπόρεσαν να
υλοποιηθούν;

Έρχοµαι στο νοµοσχέδιο. Τι είναι αυτή η ιστορία της υπουρ-
γικής δυνατότητος να µειώνει τα πρόστιµα σε ενδοοµιλικές συ-
ναλλαγές; Πόθεν προκύπτει αυτό; Και αν το βάλετε αυτό δίπλα
στη µείωση των άµεσων φόρων, τι κάνουµε εδώ πέρα; Πήγαµε
το αφορολόγητο για το φτωχό πολίτη στις 5.000 και µειώνουµε
τα πρόστιµα για τις διαχρονικές παρανοµίες των ενδοοµιλικών
συναλλαγών, που δεν µπόρεσε το κράτος να τις πιάσει ή να τις
τιµωρήσει; Και αν την ίδια στιγµή, που ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι
της κοινωνίας στοχοποιείται και που το κοινωνικό κράτος συρρι-
κνώνεται, ενώ θα έπρεπε να είναι πιο αποτελεσµατικό, όταν ο κό-
σµος γίνεται πιο φτωχός, την ίδια στιγµή που γίνονται όλα αυτά,
πώς δικαιολογείται αυτή η Κυβέρνηση να θέλει στήριξη και χει-
ροκρότηµα από εµάς, όταν µειώνει το φόρο των τόκων των Ελ-
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λήνων καταθετών στην Ελβετία στη συµφωνία που έκανε το κρά-
τος µε τις ελβετικές αρχές από το 10% στο 7%;

Να, λοιπόν, ζητήµατα που δεν έχουν περάσει από τη Βουλή,
που αν τα µάθει η κοινωνία έξω, να ξέρετε ότι η κατακραυγή θα
είναι πολύ µεγάλη.

Κλείνω µε το θέµα των δικηγόρων. Εγώ δεν είµαι νοµικός ούτε
είναι ψηφοθηρικό αυτό το οποίο θα πω. Οφείλω, όµως, να σας
πω ότι είναι άλλο πράγµα η απελευθέρωση ενός επαγγέλµατος
και άλλο πράγµα η διακίνηση των προσώπων µέσα στη χώρα, η
οποία υπακούει υποχρεωτικά στο εσωτερικό δίκαιο. Δυστυχώς
και σε αυτό τον τοµέα υπερφαλαγγίσατε τις ελάχιστες αναγκαίες
δεσµεύσεις της χώρας προς την ευρωπαϊκή νοµοθεσία. Αυτό δεί-
χνει ότι η δύναµη της Κυβέρνησης να διαπραγµατευτεί είναι µι-
κρότερη του αναµενοµένου.

Εύχοµαι η σηµερινή συνάντηση των τριών Αρχηγών υπό τον
Πρωθυπουργό κ. Παπαδήµο να δώσει µεγαλύτερη δύναµη στην
ελληνική πολιτεία και στις πολιτικές δυνάµεις που στηρίζουν
αυτή την Κυβέρνηση να κάνουν το σωστό και το δίκαιο. Οι απο-
φάσεις του επόµενου διµήνου θα χαρακτηρίσουν την πορεία της
χώρας για τα επόµενα χρόνια και καθένας από εµάς, αλλά και
κάθε κόµµα µέσα στη Βουλή νοµίζω ότι θα διαγράψει µε τις απο-
φάσεις του πραγµατική ιστορία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε κάθε περίπτωση το ταχύτερον που πρέπει να γίνει είναι να
ληφθούν αυτές οι αποφάσεις και το ακόµα ταχύτερον -και ευχα-
ριστώ για την ανοχή, κυρία Πρόεδρε- είναι να πάµε σε εκλογές.
Διότι, όπως έλεγε κάποιος, το ισχυρότερο δικαστήριο είναι το
λαϊκό δικαστήριο της Κυριακής των εκλογών, όπου θα κατατάξει
τον καθένα κατά τα πεπραγµένα του και θα διαγράψει την ελπίδα
για την χώρα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ενηµερώσω
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία της Βουλής, αφού πρώτα ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί
από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Νέας Αρτάκης Ευβοίας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Καλείται τώρα στο Βήµα η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κυρία
Χρύσα Αράπογλου.

ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ό,τι πω στη συνέχεια της σύντοµης οµιλίας

µου στη συζήτηση επί των άρθρων δεν αίρει το σηµαντικό, την
ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση και την αγωνία µε την
οποία παρακολουθούµε όλοι, θεωρώ, οι Βουλευτές του ελληνι-
κού Κοινοβουλίου, ανεξαιρέτως αν υπερψήφισαν ή όχι την Κυ-
βέρνηση. Η δική µας ψήφος, όµως, δεν είναι µόνο µια ψήφος
συνευθύνης, αλλά είναι και µία ψήφος συνυπευθυνότητας για
ό,τι γίνει από δω και πέρα, για τη θετική έκβαση των διαπραγµα-
τεύσεων για το PSI -που ελπίζω να είναι θετική και εύχοµαι και
πιστεύω µε όλη µου τη δύναµη- για τη Δανειακή Σύµβαση και εν
πάση περιπτώσει, για το µείζον, που είναι ο στόχος, δηλαδή, την
έξοδο της χώρας από αυτή την αδιανόητη, ανεπανάληπτη ιστο-
ρική κρίση.

Ωστόσο, κυρία Πρόεδρε, δεν θα µπορούσαµε να παραλεί-
ψουµε ορισµένες παρατηρήσεις σε σχέση µε τον τρόπο µε τον
οποίο νοµοθετούµε, δηλαδή, την ποιότητα του νοµοθετικού
έργου, ανεξαρτήτως από τον κατεπείγοντα χαρακτήρα των µέ-
τρων. Άλλωστε, σ’ αυτήν τη χώρα έχουµε µάθει δύο λέξεις, τη
λέξη «κατεπείγον» και τη λέξη «κρίσιµο». Σαφώς και κατανοώ τον
κατεπείγοντα χαρακτήρα σε εποχές, οι οποίες δεν είναι φυσιο-
λογικές. Και οι εποχές που ζούµε δεν είναι φυσιολογικές.
Ωστόσο, µία κρίσιµη παράµετρο, που αφορά την υστέρηση της
χώρας και την επισηµαίνουµε εµείς οι ίδιοι σε όλες τις οµιλίες
µας, ανεξαρτήτως σε ποιο κόµµα ανήκουµε –την επισηµαίνει, βέ-
βαια και ο ΟΑΣΑ, αλλά και η τρόικα- που είναι η πολυνοµία αντί

της κωδικοποίησης του νόµου, µε όλους αυτούς τους νόµους
που ερχόµαστε να ψηφίσουµε µε κατεπείγοντα χαρακτήρα, την
επιδεινώνουµε. Στο τέλος είναι λογικό και εµείς να µη γνωρί-
ζουµε ακριβώς τι ψηφίζουµε, αλλά και η δηµόσια διοίκηση, δη-
λαδή όσοι καλούνται να εφαρµόσουν τους νόµους, να βρίσκεται
προ διληµµάτων. Ως γνωστόν, οι πολυνοµίες είναι αυτές οι
οποίες οδηγούν και στα λεγόµενα «παραθυράκια» ή «µεγαλύτερα
ανοίγµατα» για τον τρόπο µε τον οποίο µπορεί κανείς να µετα-
φράσει ένα νόµο.

Μία δεύτερη παρατήρηση έχει να κάνει µε το ότι τα τελευταία
χρόνια –και δεν είναι µόνο τα τελευταία δύο χρόνια, αλλά θα σας
πω ότι είναι η τελευταία δεκαπενταετία- έχουµε µία πολιτική σύγ-
χυση στις έννοιες και, κυρίως, σε ό,τι αφορά στην έννοια των µε-
ταρρυθµίσεων. Μιλάµε για µεταρρυθµίσεις, χωρίς ποτέ να
εξηγούµε ακριβώς τι εννοούµε, µε αποτέλεσµα να έχουµε µυθο-
ποιήσει κινήσεις της πολιτείας, πιθανόν αυτονόητες, οι οποίες
ωστόσο δεν τελεσφορούν. 

Θα αναφερθώ στη Δηµόσια Διοίκηση. Δεν είναι δυνατόν, δη-
λαδή, η εφεδρεία να ονοµάζεται από τον Υπουργό µετά από δύο
µήνες «το παράλογο» και να λέει ότι πρέπει να σταµατήσει. Ούτε,
βέβαια, χρειάζεται να έρθει ο κ. Ράιχενµπαχ και η Γαλλία µε το
Υπουργείο Εσωτερικών, για να υπογράψουµε µνηµόνιο, προκει-
µένου να αξιολογήσουµε τη δηµόσια διοίκηση στη χώρα µας
µετά από µία τέτοια πολυλογία και πολυφωνία και εστίαση τόσων
χρόνων στο θέµα.

Στην ίδια κατηγορία εντάσσω και αυτήν την υπόθεση του
ανοίγµατος των κλειστών επαγγελµάτων. Έχει χρόνια, λοιπόν,
που φέρνουµε το θέµα, το ανοίγουµε, το µισανοίγουµε, το κλεί-
νουµε, υπάρχουν οι εσωτερικές αντιπαραθέσεις, οι δηµόσιες αν-
τιπαραθέσεις, οι διακοµµατικές αντιπαραθέσεις και κανένας δεν
µας δίνει στοιχεία για το πόσο µπορεί να αποτιµηθεί αυτό, ώστε
να θεωρείται µείζον σε όλες αυτές τις δυσκολίες που έχουµε
στην έξοδο της χώρας από την κρίση.

Θα αναφερθώ στο θέµα των δικηγόρων, γιατί θεωρώ ότι πρό-
κειται για µία υπερβολή. Κανένας δεν µπορεί να µας δώσει στοι-
χεία για το αν αυτό θα οδηγήσει σε µία «καρτελοποίηση», όπως
ονοµάζεται, δηλαδή εν τέλει σε οικονοµικό πρόβληµα µία σειρά,
δεκάδες χιλιάδες δικηγόρους –και µάλιστα δικηγόρους οι οποίοι
βγαίνουν τώρα στο επάγγελµα- ή εν τέλει θα βοηθήσει τα ταµεία,
ώστε να θεωρήσουµε πως είναι µείζον θέµα και να το φέρουµε
και να το ξαναφέρουµε –αυτό είναι µία υστέρηση γενικώς του
πολιτικού λόγου- και να το κάνουµε κυρίαρχο.

Θα παρακαλούσα, λοιπόν, πάρα πολύ το Υπουργείο να δει
ξανά το θέµα µέχρι το τέλος αυτής της συζήτησης.

Υπάρχει, λοιπόν και ένα πρόβληµα στην αποτίµηση των πολι-
τικών. Δεν ξέρουµε εν τέλει, δεν έχει γίνει µία ουσιαστική συζή-
τηση, τεκµηριωµένη µε στοιχεία, αν η συνταγή είναι λάθος, αν η
εφαρµογή είναι λάθος, αν δεν διαβάσαµε σωστά τη συνταγογρά-
φηση, αν από την αρχή δεν µας τα είπαν καλά. Στο σηµείο στο
οποίο βρισκόµαστε, βέβαια, δεν µπορούµε να κάνουµε αυτές τις
αποτιµήσεις συνολικά, γιατί κατανοώ πως η στιγµή είναι πάρα
πολύ κρίσιµη, σε σχέση µε τη διαπραγµάτευση του PSI. Όµως,
έχει υποχρέωση η Κυβέρνηση να φέρνει επιµέρους αποτιµήσεις
για τις πολιτικές τις οποίες ασκεί, προκειµένου να δούµε αν εν
τέλει όλα αυτά τα οποία κάνουµε είναι προς όφελος, δηλαδή
υπάρχει ένα τελικό όφελος ή αν υπάρχουν προβλήµατα που δη-
µιουργούνται από συνεπαγωγές των πολιτικών µας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Είχε συµφωνήσει ο Υπουργός Οικονοµικών –και µάλιστα ήταν
ο πρώτος που το είπε- ότι θα έπρεπε ήδη από το Φθινόπωρο να
έχουµε µία πρώτη έκθεση για το ποιες κατηγορίες ανθρώπων
πλήξαµε. Καταστρέφεται η µεσαία τάξη στη χώρα; Αυτό είναι µεί-
ζον ζήτηµα. 

Σταµατώ εδώ, όµως, να µιλώ γι’ αυτό το θέµα, για να µην κα-
ταχραστώ το χρόνο και λέω ότι τίθεται ένα ζήτηµα αποτίµησης
των πολιτικών, του ποιοι πληρώνουν την κρίση και σε τι ποσοστό.

Θα αναφερθώ στο τελευταίο το οποίο καθορίζει και τη στάση
µου, σε σχέση µε ένα άρθρο του πολυνοµοσχεδίου, που είναι η
ενηµέρωση. Βεβαίως, κατανοώ ότι δεν µπορούµε να έχουµε κα-
θηµερινή ενηµέρωση για το πώς πηγαίνουν οι διαπραγµατεύσεις
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για το κούρεµα. Όµως, όσον αφορά το τι συµβαίνει µε το Ταµείο
Αποκρατικοποιήσεων, θεωρώ ότι η Βουλή έχει υποχρέωση, αλλά
φυσικά και δικαίωµα να γνωρίζει τι ακριβώς συµβαίνει. Οι προ-
σπάθειες που έκανα προσωπικά να καταλάβω, οµολογώ ότι δεν
µε διαφώτισαν ιδιαιτέρως.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ακούω ότι ο κ. Μητρόπουλος παρουσιάζει τα σχέδια σε φό-
ρουµ επενδυτικά και οικονοµικά, αλλά η Βουλή δεν έχει τα βα-
σικά στοιχεία. Είναι γνωστό ότι δεν έχω ψηφίσει την ίδρυση του
Ταµείου Αποκρατικοποιήσεων και στο µεσοπρόθεσµο τον Ιούνιο. 

Και τώρα, όµως, δεν θα ψηφίσω το άρθρο 7 το οποίο απ’ ό,τι
βλέπω επιδεινώνει τα πράγµατα, τα θολώνει λίγο περισσότερο
και δηµιουργεί, τουλάχιστον σε µένα, µεγάλες ανησυχίες και σε
ό,τι αφορά την παράγραφο 5.α. και σε ό,τι αφορά την παρά-
γραφο 6. και σε ό,τι αφορά την ισχυροποίηση του Συµβουλίου
Εµπειρογνωµόνων για το οποίο, δεν υπάρχουν στοιχεία µέχρι σή-
µερα στη Βουλή. 

Θεωρώ, λοιπόν, ότι εσείς θα πρέπει να προκαλέσετε µε έναν
τρόπο µία ουσιαστική ενηµέρωση του συνόλου της Βουλής, δη-
λαδή της Ολοµέλειας της Βουλής, πιθανώς και της Επιτροπής
Οικονοµικών στην οποία θα µπορούσαµε όλοι να συµµετέχουµε,
διότι είναι µείζονες οι ανησυχίες για το τι σηµαίνει αποτίµηση πε-
ριουσιακών στοιχείων πριν την απόκτησή τους, όπως είναι και µε-
γάλες οι ανησυχίες για το τι σηµαίνει δυνατότητα να παραδίδεις
σε χρηµατιστηριακές εταιρείες το δικαίωµα να διαπραγµατεύον-
ται σε τρέχουσες τιµές, χωρίς το άνοιγµα προσφορών. 

Για το λόγο αυτό, αλλά και ως συνέχεια της στάσης την οποία
κράτησα και τον περασµένο Ιούνιο, καταψηφίζω το άρθρο 7 του
νοµοσχεδίου. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε και

εµείς. 
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΛΑΟΣ κ. Ηλίας Πολατίδης. 
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Το νοµοσχέδιο έχει ένα ουσιαστικό πρόβληµα και αφού το

έθεσα επί της αρχής, θα το θέσω και τώρα. Βέβαια, στην Αί-
θουσα αυτή τη στιγµή υπάρχει µόνο ένας Υπουργός και µάλιστα
όχι σχετικός µε τις διαπραγµατεύσεις που έχουν γίνει. 

Στην Ελλάδα έχουµε ένα µεγάλο δηµοσιονοµικό πρόβληµα.
Άρα, θα πρέπει όλα τα µέτρα να έχουν την έννοια ότι συνεισφέ-
ρουν στην επίλυση αυτού του προβλήµατος. Ρώτησα τους
Υπουργούς επί της αρχής και επαναλαµβάνω ότι όλα αυτά τα
µέτρα θα έπρεπε να έχουν κοστολογηθεί και να λένε σε τι βαθµό
συνεισφέρουν στην επίλυση του προβλήµατος. Αν απλώς εγώ
βλέπω µέτρα τα οποία είναι τρέχοντα, δεν συµφωνώ. Διότι µονί-
µως έχουµε ρυθµίσεις φορολογικών και ασφαλιστικών υποχρε-
ώσεων, γεγονός το οποίο είναι κανόνας πλέον ανά έξι µήνες και
συνήθως οι φορολογούµενοι περιµένουν και την επόµενη ρύθ-
µιση. Δεν πρόκειται, λοιπόν, για κάποια τοµή. 

Αποτελεί θέµα, επίσης, η υπόθεση των δικηγόρων η οποία θα
µειώσει ξεκάθαρα τα δηµόσια έσοδα, όπως και η προηγούµενη
ρύθµιση, που δεν ξέρω αν έγινε κατ’ απαίτησην της τρόικας ή
κατ’ απαίτησην κάποιων µεγαλοδικηγόρων τηλεοπτικών αστέρων
οι οποίοι έχουν στο νου τους να κερδίσουν πολλά χρήµατα από
αυτό, γιατί µπορούν να το κάνουν ανά πάσα στιγµή. Ξέρουµε ότι
η τρόικα δεν ζει σε στεγανά, αλλά έχει συναντήσει πάρα πολύ
κόσµο, δέχεται προτάσεις και υιοθετεί ορισµένες από αυτές.
Άρα, πολλές προτάσεις µπορεί να είναι συγκεκριµένων συµφε-
ρόντων, που έρχονται µέσω τρόικας. 

Δεν έχουµε, λοιπόν, καµµία συγκεκριµένη κοστολόγηση από
το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους για το τι θα συµβεί µε την
εφαρµογή αυτών των µέτρων, τα οποία προβλέπονται στο παρόν
νοµοσχέδιο. Δεν ξέρουµε πόσο ακριβώς θα βελτιωθεί η δηµο-
σιονοµική κατάσταση της χώρας, όπως δεν ξέρουµε και αν θα
έχουµε κάποιο όφελος ή κάποια ζηµία. Με το περιβόητο άνοιγµα
των επαγγελµάτων θα έχουµε ζηµία. Αυτό το κατανοεί όποιος
γνωρίζει τη λειτουργία, τουλάχιστον των επαγγελµάτων που
έχουν σχέση µε την οικοδοµή ή µε το δικηγορικό επάγγελµα. 

Όµως, υπάρχει και ένα επίσης τρέχον θέµα που ανακύπτει στο
άρθρο περί των τηλεοπτικών σταθµών. Εδώ, λοιπόν, συντηρείτε

µια κατάσταση η οποία έχει δηµιουργηθεί και βολεύει τα δύο
κόµµατα εξουσίας, γιατί είδαµε ότι και η Νέα Δηµοκρατία έχει
κάνει την ίδια ακριβώς πολιτική. Μας σέρνετε µια κατάσταση ηµι-
νοµιµότητας, ηµι-παρανοµίας την οποία έρχεστε εδώ και τη συ-
νεχίζετε. 

Επίσης, κάνετε µια διάκριση στα µέτρα που προβλέπονται για
τους τηλεοπτικούς σταθµούς περιφερειακής και εθνικής εµβέ-
λειας, όπου εκεί έχετε λιγότερες απαιτήσεις από αυτές που έχετε
από τους τηλεοπτικούς σταθµούς περιφερειακής εµβέλειας. 

Εδώ υπάρχει ένα ξεκάθαρο ζήτηµα δηµοκρατίας, διότι, καλώς
ή κακώς, τη φωνή της ελληνικής περιφέρειας, αλλά και τη φωνή
της δηµοκρατίας την εκφράζουν οι περιφερειακοί τοπικοί σταθ-
µοί, οι οποίοι, είτε λόγω µεγέθους είτε λόγω του ότι δεν έχουν
τη δυνατότητα να έχουν την ίδια ισχυρή πολιτική παρέµβαση που
έχουν οι µεγαλοκαναλάρχες µέσω των τηλεοπτικών σταθµών
εθνικής εµβέλειας, πραγµατικά αφήνουν σε ένα βαθµό τους δη-
µοσιογράφους να κάνουν τη δουλειά τους, εν αντιθέσει µε τους
µεγαλοδηµοσιογράφους, τους οποίους γνωρίζουµε να είναι εκ-
πρόσωποι τύπου του πολιτικού κατεστηµένου. Έχουν πάψει εδώ
και καιρό να είναι δηµοσιογράφοι, αλλά είναι ακριβώς εκπρόσω-
ποι τύπου του πολιτικού κατεστηµένου.

Οι µεγαλοκαναλάρχες, σ’ αυτή την κατάσταση που έχει φτάσει
η χώρα µας, δεν είναι άµοιροι ευθυνών. Η ελληνική τηλεόραση
είναι -και επαναλαµβάνω η εθνικής εµβέλειας- ό,τι πιο σάπιο και
διεφθαρµένο υπάρχει ανά τον κόσµο. Ό,τι πιο διεφθαρµένο πρό-
τυπο ζωής υπάρχει, το έχει φέρει και το έχει εντάξει και το προ-
ωθεί στην ελληνική κοινωνία. Δεν είναι τυχαία η κατάσταση αυτή
και φυσικά το όργιο φοροδιαφυγής κάθε φορά το οποίο γινόταν
εκεί. Γνωρίζουµε ότι και µε πολιτικές παρεµβάσεις εξασφάλιζαν
δάνεια από τράπεζες, θαλασσοδάνεια, τα οποία χάθηκαν και τα
οποία µε κάποιον τρόπο θα πρέπει να έρθει να τα καλύψει το
κράτος. Είναι χαρακτηριστικό το παράδειγµα, λοιπόν, ότι µε
αυτόν τον τρόπο µία ιδιωτική εξουσία χρησιµοποιήθηκε ούτως
ώστε να αλώσει την ελληνική κοινωνία και να τη µετατρέψει προς
την κατεύθυνση, την οποία ήθελαν οι συγκεκριµένες πολιτικές
παρατάξεις που κυβέρνησαν.

Εδώ ερχόµαστε και άλλη µία φορά µεταφέρουµε την επίλυση
του ουσιαστικού αυτού ζητήµατος στο µέλλον. Πότε ακριβώς θα
επιλυθεί, όµως, το συγκεκριµένο αυτό ζήτηµα µε έναν οριστικό
τρόπο, ούτως ώστε να ξέρουµε ποιοι έχουν άδεια, µε ποιον
τρόπο την πήραν και για ποιο λόγο πρέπει να την έχουν, εφόσον
έχουν τη συγκεκριµένη συµπεριφορά;

Όσον αφορά το άρθρο του Ταµείου Αξιοποίησης Ιδιωτικής
Περιουσίας, όταν δηµιουργήθηκε το Ταµείο Αξιοποίησης Ιδιω-
τικής Περιουσίας υπήρξαν διάφορες προτάσεις και υπήρξαν
διάφορες σκέψεις να έχει όσο το δυνατόν ανεξάρτητη λειτουρ-
γία. Ξαφνικά, εδώ ερχόµαστε µε τη ρύθµιση περί µετοχών, η
οποία είναι απαράδεκτη και πρέπει να αποσυρθεί και ρυθµίζον-
ται µε τρόπο προκλητικό ζητήµατα, τα οποία δεν ετέθησαν υπ’
όψιν του Διοικητικού Συµβουλίου του Ταµείου. Και δεν είδα καµ-
µία εξήγηση του τι ακριβώς εξυπηρετεί η ανάθεση, στην ουσία,
της ιδιωτικοποιήσεως όλων των δηµοσίων οργανισµών που είναι
στο Χρηµατιστήριο µε αυτόν τον τρόπο. Δεν δόθηκε καµµία πει-
στική απάντηση. Είναι δυνατόν να έρχεται η Κυβέρνηση να κάνει
τέτοιες ρυθµίσεις και να µην εκφράζει την άποψή του και την
γνώµη του το Διοικητικό Συµβούλιο του Ταµείου; Ποιον σκοπό
ακριβώς εξυπηρετούν όλα αυτά; Ποιες σκοπιµότητες κρύβονται
πίσω απ’ αυτό;

Μπορεί «η γυναίκα του Καίσαρα να µην είναι τίµια, αλλά πρέπει
να φαίνεται τίµια». Κανονικά το ρητό λέει ότι «δεν αρκεί να είναι,
αλλά πρέπει να φαίνεται κιόλας». Εδώ και «να µην είναι τίµια, πρέ-
πει να φαίνεται τίµια». Πρέπει να δώσετε ρυθµίσεις διαφάνειας,
οι οποίες δεν υπάρχουν στο παρόν νοµοσχέδιο. Αντιθέτως, µε
µία συρραφή διατάξεων, οι οποίες αλληλοαναιρούνται και είναι
αδύνατον να παρακολουθήσει κανείς το πού ακριβώς και µε
ποιον τρόπο θα χρησιµοποιηθούν, χειροτερεύει η κατάσταση
περί διαφάνειας στο συγκεκριµένο άρθρο.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Πολατίδη.
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µία παρέµβαση
για τη διαδικασία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Τελειώνουµε τώρα,
κύριε Κιλτίδη. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Πριν τελειώσουµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ορίστε, κύριε Κιλτίδη,

έχετε το λόγο για ένα λεπτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Οι Υπουργοί που εµπλέκονται

στο παρόν σχέδιο νόµου έχουν εξαγγείλει και προαναγγείλει τρο-
πολογίες. Ως εισηγητές των κοµµάτων τις αναζητούµε και δεν
τις έχουµε. 

Παράκληση θερµή: µεταβιβάστε το αίτηµα από την Ολοµέλεια
στην Κυβέρνηση να κατατεθούν οι τροπολογίες, διότι θα εισέλ-
θουµε στη δεύτερη ενότητα και δεν έχουµε λάβει γνώση πολλών
τροπολογιών, που προφορικώς προαναγγέλονται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κύριε Κιλτίδη, ήταν
εδώ ο Υπουργός. Ήδη έχει ενηµερωθεί και θα έρθει πριν ξεκινή-
σει ο κατάλογος των οµιλητών.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Το θέµα δεν είναι ο ένας Υπουρ-
γός, αλλά όλοι οι εµπλεκόµενοι Υπουργοί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Θα ενηµερώσω.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο κ. Παύλος Μαρκάκης, Βουλευτής του ΛΑΟΣ.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Είχα πει και στην κατ’ αρχήν συζήτηση ότι το νοµοσχέδιο αυτό

στην ουσία έχει επείγουσες ρυθµίσεις για το µεσοπρόθεσµο. 
Παρακολουθήσαµε, λοιπόν, µια ενδιαφέρουσα και πρωτοφανή

διαδικασία στο Κοινοβούλιο. Και θέλω να τονίσω αυτό που είπε
και ο εισηγητής µας ο κ. Κιλτίδης, ότι δεν φθάνει η µορφή του
νοµοσχεδίου, που είναι τέτοια που δεν ενηµερώνει και δεν καθο-
δηγεί τη Βουλή επί της αρχής, µόνο για τις ρυθµίσεις του µεσο-
πρόθεσµου, αλλά µπαίνουν και χιλιάδες διατάξεις, οι οποίες
συµπληρώνουν ατέλειες, ανεξάρτητα αν αυτές αναφέρονται στο
µεσοπρόθεσµο ή όχι. Πολλές µπορεί να είναι και ρουσφετολογι-
κές, µπορεί να είναι κάλυψη παρανοµιών της προηγούµενης Κυ-
βέρνησης. Δηλαδή το νοµοσχέδιο έχει γίνει µια κολυµβήθρα του
Σιλωάµ, όπου θεραπεύονται τα πάντα. 

Και δεν φτάνει µόνο αυτό. Κοντεύουµε στο τέλος της συζήτη-
σης και ούτε οι εισηγητές δεν ξέρουν για τις τροπολογίες, ποιες
µπαίνουν ή ποιες φεύγουν. Είχαµε και την τοποθέτηση του κ. Βε-
νιζέλου χθες που ήρθε να µας µαλώσει. Είπε ότι δεν πρέπει να
κάνουµε παρατηρήσεις στα άρθρα, αλλά υποχρεωτικά πρέπει να
τα ψηφίσουµε, θέλουµε δεν θέλουµε, επειδή είµαστε συγκυβέρ-
νηση.

Κάποιος έχει πληροφορήσει λάθος τον κ. Βενιζέλο. Εµείς συ-
ναισθανόµαστε τη συµµετοχή µας στην Κυβέρνηση για τους λό-
γους και τις προϋποθέσεις, ώστε να σώσουµε την πατρίδα µας
από αυτή την οικονοµική συγκυρία που έχει περιέλθει από την
ευθύνη του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. Όµως, δεν θα
απαλλοτριώσουµε ούτε τον εαυτό µας ως Βουλευτές, αλλά ούτε
και το κόµµα µας στην κριτική που πρέπει να κάνουµε.

Κύριε Υπουργέ, θέλω να πείτε στον κ. Βενιζέλο ότι αφού είναι
Κυβέρνηση του κ. Παπαδήµου, να πει στον Υπουργό Δικαιοσύνης
να µη φέρνει στη Βουλή νοµοσχέδια όπως αυτά για τα ναρκωτικά
ή τον ρατσισµό, που απέσυρε και τα οποία τα ψηφίζει µόνο το
ΠΑΣΟΚ. Έχουν δηλαδή δικαίωµα µερικοί Υπουργοί να φέρνουν
νοµοθετήµατα, όπως είναι για τα ναρκωτικά που τα ψηφίζει µόνο
η πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ και δεν θα τα ψηφίσουν τα άλλα κόµµατα
και να µας φέρνουν εδώ υποχρεωτικά να ψηφίζουµε ακόµη και
τα άρθρα µε τα οποία δεν συµφωνούµε για τα οικονοµικά µόνο
νοµοσχέδια;

Αν νοµίζουν ότι αυτά τα θέµατα µπορούν να αλλοτριώσουν τη
συνείδηση των κοµµάτων και των Βουλευτών, είναι πολύ γελα-
σµένοι. Γι’ αυτό ο Πρόεδρός µας έχει ζητήσει σύγκλιση των Αρ-
χηγών των κοµµάτων, για να διευκρινιστούν αυτά τα θέµατα. Και
εκεί να πάει ο κ. Βενιζέλος και να πει «θέλουµε, δεν θέλουµε, τα
ψηφίζουµε όλα και όσα θέλει το ΠΑΣΟΚ, θα τα ψηφίζει και χωρι-
στά». Γίνεται αυτό; Εκτός αν ψάχνουν για αφελείς. Αφελείς δεν
είµαστε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ.  ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Όσον αφορά τα άρθρα, είπε ο κ. Βενιζέλος ότι απέσυρε το
θέµα των airbus και θα το ξαναφέρει. Δεν ξέρω αν οι εισηγητές
γνωρίζουν αν µπήκε ή βγήκε αυτό το θέµα των airbus. 

Υπάρχει το θέµα του Δήµου Ζωγράφου, όπου χαρίζονται 25
εκατοµµύρια ευρώ. Το απέσυραν ή θα το ξαναφέρουν; Θα πρέ-
πει να το ψηφίσουµε ή δεν πρέπει να το ψηφίσουµε υποχρεω-
τικά;

Με χαρά άκουσα πολλούς συναδέλφους, ακόµη και από την
πλευρά του ΠΑΣΟΚ, που είπαν ότι αυτά τα άρθρα –το τάδε, το
τάδε και το τάδε- δεν θα τα ψηφίσουν. Τι θα κάνει ο κ. Βενιζέλος;
Θα τους µαλώσει; Ας πει στον Πρόεδρο τον κ. Παπανδρέου, να
τους διαγράψει.

Αυτές τις παλικαριές να τις αφήσει ο κ. Βενιζέλος. Πιθανόν να
έχει εκνευρισµό από άλλα θέµατα που τον απασχολούν, αλλά
δεν είναι δυνατόν να τα µεταφέρει στην Αίθουσα του Κοινοβου-
λίου.

Σας είπα τι έγινε µε τα φορτηγά, πώς λάθη και παραλείψεις
Υπουργών του ΠΑΣΟΚ µεταφέρθηκαν στους Υπουργούς που εκ-
φράζονται από τον Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό. Καλά που έχει
την ικανότητα των στελεχών µας ο κ. Βορίδης και τα κατάφερε.
Πρέπει όµως να πούµε σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι αυτό το ατό-
πηµα –και χωρίς να το προκαλέσει καµµία τρόικα- είναι ενέργεια
του κ. Ραγκούση ο οποίος από µόνος του µετέφερε την ηµερο-
µηνία έναρξης του νοµοσχεδίου.

Μιλάµε για δάνεια των δήµων στα οποία τούς γίνονται διευκο-
λύνσεις ή τουλάχιστον για να µη φτάσουν σε χρεοκοπία, όπως
προβλέπουν τα άρθρα. Μα, εννοείται ότι ο «Καλλικράτης» που
ψήφισε ο κ. Ραγκούσης ήταν ένας τέλειος νόµος και θα εξυγίαινε
τα οικονοµικά των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης και των
περιφερειών. Πώς ερχόµαστε τώρα και ξαναδίνουµε δάνεια
µέσω του Ταµείου Παρακαταθηκών και Δανείων χωρίς να ξέ-
ρουµε αν αυτό το ταµείο µπορεί να «σηκώσει» όλες τις οικονοµι-
κές επιβαρύνσεις που έχουν οι ΟΤΑ σ’ όλη την Ελλάδα; Μέσω
του Ταµείου Παρακαταθηκών και Δανείων θα αναλάβει πάλι το
ελληνικό κράτος την ευθύνη και την εγγύηση των υποχρεώσεων
που θα πάρει το Ταµείο Παρακαταθηκών και Δανείων; Εποµένως
βρισκόµαστε σ’ ένα αδιέξοδο.

Επίσης, έρχεστε και ρυθµίζετε θέµατα για το µισθολόγιο και
το βαθµολόγιο το οποίο ψηφίστηκε µόλις πριν από λίγες µέρες.
Όταν δηλαδή οι Υπουργοί του ΠΑΣΟΚ το εισηγήθηκαν και µας
το παρουσίασαν ως τον τέλειο νόµο, πώς έρχεστε σήµερα να κά-
νετε πληθώρα τροποποιήσεων για να φέρετε ένα νοµοσχέδιο στη
σωστή βάση και πού ξέρουµε ότι οι διατάξεις αυτές είναι οι σω-
στές και δεν ήταν οι προηγούµενες; 

Έρχοµαι τώρα στα αντικειµενικά κριτήρια τα οποία θα µπουν
για όλους τους επαγγελµατίες, κάτι που ανατρέπει στην ουσία
όλο το φορολογικό νοµοσχέδιο. Ενώ ο κ. Βενιζέλος µας είχε υπο-
σχεθεί εδώ και τέσσερις-πέντε µήνες ότι θα φέρει ένα εθνικό φο-
ρολογικό νοµοσχέδιο που θα ισχύει, πετάει µία παράγραφο ή ένα
άρθρο σε κάθε νοµοσχέδιο που φέρνει και αλλάζει τα φορολο-
γικά δεδοµένα.

Θα τελειώσω µε τον ΕΟΠΥ. Ο κ. Λοβέρδος έχει εξαγγείλει ότι
έχει έναν οργανισµό ο οποίος θα αντιµετωπίσει τα θέµατα των
γιατρών και του συστήµατος υγείας. Αφού ήταν τόσο καλά προ-
ετοιµασµένος, γιατί κάθε λίγο και λιγάκι µας φέρνει τροπολογίες
και αλλαγές διατάξεων για να αναλάβει πάλι το ΙΚΑ τις υποχρε-
ώσεις του ΕΟΠΥ; Αυτό σηµαίνει προχειρότητα και βιασύνη, ση-
µαίνει αποφάσεις της κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ που ελήφθησαν
βιαστικά και σε συνθήκες πανικού που δεν προάγουν τη λειτουρ-
γία του ελληνικού κράτους και που µάλλον το διαλύουν.

Αυτές τις ευθύνες εµείς δεν πρόκειται να τις αναλάβουµε. Δεν
θα αναλάβουµε προηγούµενες ευθύνες του ΠΑΣΟΚ και της Νέας
Δηµοκρατίας. Θα κρατήσουµε τον αυτόνοµο λόγο µας σ’ όλες
τις διατάξεις και σε όσα άρθρα ή νοµοσχέδια έχουµε αντίθετη
γνώµη, θα εκφράσουµε την αντίθεσή µας. Το να µας επιβάλλει ο
κ. Βενιζέλος τα ρουσφέτια του ΠΑΣΟΚ και τα λάθη του να τα ψη-
φίζουµε εµείς εκ των υστέρων στη Βουλή, δεν θα το κάνουµε. Αν
νοµίζει ότι θα το κάνουµε, είναι πολύ γελασµένος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα
«Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής
των Ελλήνων, είκοσι µαθητές και µία εκπαιδευτικός από το 1ο
Δηµοτικό Σχολείο Αγίας Παρασκευής Αττικής.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων
από1 έως και 8.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση των υπολοίπων άρθρων και των
τροπολογιών.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Αθανάσιος Αλευ-
ράς για οκτώ λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτον, θα ήθελα να κάνω την παρατήρηση ότι από την ενό-

τητα την οποία εγκαταλείπουµε, δηλαδή την ενότητα των άρ-
θρων 1 έως και 8, έχουν ανακύψει δύο εκκρεµότητες. Η πρώτη
εκκρεµότητα αφορά στη διάταξη του άρθρου 5 για την οποία ο
Υπουργός Μεταφορών έκανε µεν κάποιες τροποποιήσεις χθες
το απόγευµα, αλλά χθες διάβασα ότι υπάρχουν σοβαρές αντιρ-
ρήσεις και ότι έχουν ανακύψει σοβαρά προβλήµατα στη συνεν-
νόηση µε την τρόικα. Θα ήθελα να γνωρίζω αν έχουν διευθετηθεί
τα ζητήµατα του άρθρου 5 ή όχι. Αυτό αφορά την Κυβέρνηση.

Και το δεύτερο αφορά στην Κυβέρνηση. Εγώ θέλω να είµαι εν-
τάξει µε την κοινοβουλευτική µου συνείδηση. Φοβάµαι ότι η το-
ποθέτηση της Επιστηµονικής Υπηρεσίας της Βουλής, η οποία
µάλιστα αναφέρεται και στη νοµολογία της ολοµέλειας του Συµ-
βουλίου της Επικρατείας, θέτει ένα σοβαρό ζήτηµα συνταγµατι-
κότητας, σε σχέση µε τη ρύθµιση το οποίο θα πρέπει να
απασχολήσει την Κυβέρνηση, έτσι ώστε η διατύπωσή της να είναι
σύµφωνη µε τη νοµολογία. 

Στην ενότητα που συζητάµε υπάρχουν άρθρα που αφορούν
σε ζητήµατα του Υπουργείου Ανάπτυξης και σε ζητήµατα του πα-
ριστάµενου Υπουργού Κοινωνικών Ασφαλίσεων. 

Όσον αφορά στα ζητήµατα του Υπουργείου Ανάπτυξης θέλω
να επισηµάνω τα εξής. Η πρώτη παρατήρηση έχει να κάνει µε το
γεγονός ότι µε τις διατάξεις αυτές ρυθµίζονται σωστά µια σειρά
ζητήµατα. Υπάρχουν όµως ορισµένες επιφυλάξεις. 

Επιφύλαξη πρώτη: Η µεταφορά του ορισµού του ανώτατου
αριθµού αδειών για τις λαϊκές αγορές και το υπαίθριο εµπόριο
από τους δήµους στο γενικό γραµµατέα της αποκεντρωµένης δι-
οίκησης µπορεί να έχει κάποια εξήγηση, αλλά δε νοµίζω ότι έχει
απαντηθεί επαρκώς το γιατί. Γιατί δεν είναι καλύτερα οι δήµοι
που έχουν το τοπικό συµφέρον και την τοπική γνώση των συνθη-
κών να αποφασίσουν για τον αριθµό των αδειών; Να απεµπλέ-
ξουµε αυτόν τον τοµέα οικονοµικής δραστηριότητας από τον
παραπάνω γραφειοκρατικό φόρτο.

Η δεύτερη παρατήρηση έχει να κάνει µε το ότι σωστά ο
Υπουργός Ανάπτυξης, κ. Ξυνίδης, ανέπτυξε και στην επιτροπή
και εδώ χθες το σκεπτικό µε το οποίο κάνουµε τρεις δηµόσιους
φορείς, τη διαπίστευση, την τυποποίηση, την πιστοποίηση. Με
τη διαφορά όµως ότι η ρύθµιση έτσι όπως γίνεται θίγει ένα ση-
µαντικό αγαθό, όχι δηµόσιο µε τη στενή έννοια, ένα σηµαντικό
σήµα του δηµόσιου τοµέα, του ΕΛΟΤ. Απ’ αυτήν την άποψη πολ-
λοί συνάδελφοι, από το ΠΑΣΟΚ και από άλλα κόµµατα, έχουν
προτείνει η νέα εταιρεία που θα δηµιουργηθεί µε τη συγχώνευση
ΕΛΟΤ-ΕΒΕΤΕΑΜ, συγχώνευση κατά το κοµµάτι της πιστοποί-
ησης, να έχει στην επωνυµία της την ονοµασία ΕΛΟΤ κάτι που
θα της δώσει µια ισχυρή εµπορική αναγνώριση. 

Το δεύτερο ζήτηµα είναι ότι θα πρέπει να ρυθµιστεί µε επάρ-
κεια το ζήτηµα της µεταφοράς, της εισφοράς αν θέλετε του σή-
µατος ΕΛΟΤ στο νέο φορέα της πιστοποίησης. Εδώ ναι µεν ο
Υπουργός άφησε στη συζήτηση στην επιτροπή να διαφανεί µια
θετική διάθεση, µέχρι στιγµής όµως δεν έχουµε δει τα αποτελέ-
σµατα αν αυτά τα πράγµατα τα οποία φαίνονται λογικά και δι-
καιολογηµένα θα γίνουν τελικά πράξεις στη νοµοθεσία που θα
ψηφίσουµε σε λίγο. 

Όσον αφορά στο ζήτηµα των διατάξεων για τα πρόστιµα στις
ενδοοµιλικές συναλλαγές, θέλω να τονίσω ότι κακώς εµφανίζεται
από µέλος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ότι κάνουµε κάποια
χαριστική ρύθµιση. Δεν µιλάµε για τις φορολογικές παραβάσεις
που είναι µεγάλες και πολύ σηµαντικές και σοβαρές που σχετί-
ζονται µε τις ενδοοµιλικές συναλλαγές. Μιλάµε για πρόστιµα τα
οποία µπαίνουν για εκπρόθεσµη υποβολή στοιχείων. Νοµίζω ότι
η εξήγηση που δόθηκε από την Κυβέρνηση τουλάχιστον εµένα
µου φάνηκε πειστική και επαρκής, ότι δεν θα πρέπει να δηµιουρ-
γούµε νοµική σύγχυση για το ίδιο πράγµα να έχουµε συχνά δύο
διαφορετικές διοικητικές ποινές. Και γι’ αυτό καλό είναι νοµίζω
αυτή η ρύθµιση να προχωρήσει.

Στα ζητήµατα του Υπουργείου Κοινωνικών Ασφαλίσεων
έχουµε τις ρυθµίσεις για τις δόσεις καταβολής των ληξιπρόθε-
σµων οφειλών. Νοµίζω ότι δεν χρειάζεται να επισηµάνω ξανά
πόσο χρήσιµο είναι να δούµε αυτές τις ρυθµίσεις υπό το πρίσµα
της πραγµατικής αδυναµίας που αντιµετωπίζουν πάρα πολλές
µικροµεσαίες ιδίως επιχειρήσεις να καταβάλουν ασφαλιστικές ει-
σφορές. Είναι γνωστή η αντίθεσή µας επί της αρχής σε τέτοιου
είδους ρυθµίσεις, παρ’ ό,τι όπως γνωρίζετε και το ΠΑΣΟΚ, ως
Κυβέρνηση, έχει κάνει πολλές τέτοιες ρυθµίσεις και αυτό δυστυ-
χώς δεν εγγράφετε στα θετικά του. Από εκεί και πέρα όµως βρι-
σκόµαστε σήµερα σε µια δύσκολη κατάσταση και αυτό είναι κάτι
που θα πρέπει να αντιµετωπίσουµε. 

Θα µου επιτρέψετε στα ζητήµατα των άρθρων του Υπουργείου
Ανάπτυξης να προσθέσω, επίσης, την αναφορά µου στο ζήτηµα
των εργαζοµένων στον ΕΟΜΜΕΧ. Ειπώθηκαν ορισµένα πράγ-
µατα στην αρχή της συζήτησης και θα ήθελα να δω τις τελικές
διατυπώσεις, έτσι ώστε να µην δηµιουργηθούν προβλήµατα. 

Επίσης, θα ήθελα να γνωρίσω και την τελική απάντηση της Κυ-
βέρνησης σε σχέση µε τους επιµέρους φορείς, δηλαδή αυτούς
τους φορείς οι οποίοι καταργούνται µεν, αλλά είχαν µια κερδο-
φόρα -κατά τα δηλούµενα από τους ιδίους βεβαίως, δεν γνωρίζω
το θέµα ειδικότερα- εµπορική δραστηριότητα. Γιατί δεν θα µπο-
ρούσαµε να βρούµε µια δυνατότητα µεταφοράς τους, για παρά-
δειγµα, στην περιφέρεια, εάν και εφόσον µπορούν να δουλέψουν
χωρίς επιχορηγήσεις για το ζήτηµα αυτό;

Θα µου επιτρέψετε να κλείσω κάνοντας µια πολιτική ανα-
φορά. Άκουσα και τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, ακούω και άλλους συναδέλφους από
την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, ακούω και συναδέλφους τώρα
τελευταία και από το ΛΑΟΣ .Υπάρχει µια ευρεία κοινοβουλευτική
Πλειοψηφία που στηρίζει την Κυβέρνηση, αγαπητοί συνάδελφοι.
Αποφασίσαµε να κάνουµε ένα γάµο ανάγκης, όχι ένα γάµο από
έρωτα. Αυτό δεν σηµαίνει ότι θα ερωτευτούµε. Δεν υπάρχει τέ-
τοια περίπτωση και κανένας δεν το θέλει. Είµαι σίγουρος. Αν
φαντάζεστε, όµως, ότι µετά το γάµο τις δουλειές στο σπίτι θα
συνεχίζει να τις κάνει το ΠΑΣΟΚ, είστε γελασµένοι. Τις δουλειές
θα τις κάνουµε µαζί, γιατί είναι δουλειές για τη χώρα. Αυτό πρέ-
πει να το κατανοήσει ιδιαίτερα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση που
συµπεριφέρεται ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση και ως Αξιωµα-
τική Συµπολίτευση. Και ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση εδικαιούτο
να είναι µέχρι χθες, δεν δικαιούται να είναι σήµερα. 

Πρέπει να ξεκαθαρίσω επίσης, επειδή άκουσα ορισµένους συ-
ναδέλφους να λένε συνεχόµενα περί «πλυντηρίου» και ότι δεν θα
γίνουµε πλυντήριο των λαθών του ΠΑΣΟΚ, ότι το µεγαλύτερο
πλυντήριο που υπήρξε σ’ αυτήν την περίοδο ήταν το πλυντήριο,
το οποίο κάναµε εµείς, η µπουγάδα που κάναµε εµείς στο απί-
στευτα µεγάλο χρέος το οποίο µας παρέδωσε η διακυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας και το ξεπλύναµε µε πολύ µεγάλο κόπο
κοινοβουλευτικά και µε τεράστιο πολιτικό κόστος, όταν εσείς
κρυβόσαστε. 

Θεωρώ, αδιανόητο, λοιπόν, σήµερα, όταν αναδεχτήκαµε ένα
τεράστιο οικονοµικό βάρος από τη διακυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας, να έρχεται η Αντιπολίτευση και να προσποιείται ότι
δεν γνώριζε τίποτα. Δεν είναι σωστό. Το είπα και εχθές, το ξανα-
λέω και σήµερα. Δεν είναι δίκαιος τρόπος παιχνιδιού, δηµιουργεί
λάθος πολιτική αντίληψη στην ελληνική κοινωνία. Η ελληνική κοι-
νωνία θέλει ένα σχέδιο εξόδου από την κρίση. Το σχέδιο εξόδου
από την κρίση δεν µπορεί να διαµορφώνεται διαρκώς µε option
εξαιρέσεις. 
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Φανταστείτε αν ερχόµουν και εγώ σήµερα εδώ σ’ αυτήν την
Αίθουσα, όπως έκαναν τα άλλα δύο κόµµατα και έλεγα ότι η Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ από τα 35 άρθρα, τα 15 δεν τα
ψηφίζει και δεν τα εισηγείται κανένας. Που θα πάει η χώρα έτσι;
Νοµίζω, λοιπόν, ότι η πολιτική ευθύνη επιβάλλει πολιτικές ηγε-
σίας και όχι πολιτικές κρυψίνοιας, πολιτικές που αποσκοπούν
απλώς στο να καταγράφουν εκλογικά ποσοστά. Δεν θα κριθούµε
από το εκλογικό µας ποσοστό, αγαπητοί συνάδελφοι. Δεν θα κρι-
θούµε από το ποσοστό που θα πάρουµε στις επόµενες εκλογές.
Θα κριθούµε από την ικανότητά µας να οδηγήσουµε τη χώρα
εκτός της οικονοµικής κρίσης και της ύφεσης, έξω από τον κύκλο
αυτό του διαβόλου. 

Αυτή η επιτυχία µας θα µετρηθεί µε ιστορικούς και όχι εκλογι-
κούς όρους. Γνωρίζουµε πολύ καλά ότι αρκετοί από εµάς θα
πληρώσουµε βαρύτατο προσωπικό και πολιτικό τίµηµα, αλλά η
σωτηρία της πατρίδας είναι το υπέρτατο καθήκον.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Αλευρά και για το κλείσιµο της οµιλίας σας.

Ως  καθ’ ύλην αρµόδιος, επειδή φέρατε εσείς το παράδειγµα
του γάµου και του έρωτα, θα σας πω ότι η µισή Ελλάδα είναι παν-
τρεµένη εξαναγκαστικά και θα σας διαβεβαιώσω να µην αποκλεί-
εται καθόλου παράφορο έρωτα µετά από σύναψη τέτοιου γάµου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής είκοσι έξι
µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 2ο Δηµοτικό
Σχολείο των Μελισσίων του Νοµού Αττικής στο πλαίσιο ενιαίου
αναµορφωµένου εκπαιδευτικού προγράµµατος που οργανώνει
το Ίδρυµα της Βουλής.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο συνάδελφος εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας,
κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης, για οκτώ λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Αλευ-
ράς αναφέρθηκε µόλις προηγουµένως στο βάρος, το οποίο σή-
κωσε το ΠΑΣΟΚ την περασµένη διετία. Ο Αρχηγός του ήταν, όχι
ο δικός µας Αρχηγός, που είχε πει πριν από τις εκλογές του ’09
την περίφηµη φράση «λεφτά υπάρχουν», όταν η Νέα Δηµοκρατία
προειδοποιούσε ότι λόγω και της διεθνούς κρίσεως έρχονται κά-
ποια δύσκολα χρόνια. Εποµένως, είναι πολύ αργά γι’ αυτές τις
διαµαρτυρίες. Πληρώνετε τη δηµαγωγία σας, πληρώνετε τα ψέ-
µατα και πληρώνετε και την ανικανότητα της διετίας που µεσο-
λάβησε, κύριε Αλευρά. Αυτό είναι ξεκάθαρο, όπως είναι
ξεκάθαρο και κάτι άλλο: Ότι το δόγµα Βενιζέλου, πως ό,τι φέρνει
η Κυβέρνηση αυτή –και οποιαδήποτε Κυβέρνηση άλλωστε- πρέ-
πει η Βουλή να το δέχεται, είναι πέρα από τις δηµοκρατικές αν-
τιλήψεις. Πώς να το κάνουµε; Η Βουλή δεν µπορεί να είναι µια
βουβή Βουλή, η οποία αποδέχεται ακριβώς αυτά τα οποία της
φέρνει η Κυβέρνηση σαν να είναι οι πλάκες του Μωϋσή. Δεν συµ-
βαίνει σε κανένα Κοινοβούλιο της Ευρώπης και του κόσµου.

Η Κυβέρνηση έφερε κάποιο σχέδιο και τριακόσιοι αντιπρόσω-
ποι του έθνους το συζητούν ελεύθερα, δηµοκρατικά και προσπα-
θούν να το βελτιώσουν. Και αυτό είναι και το πνεύµα της Νέας
Δηµοκρατίας. Στηρίζουµε την Κυβέρνηση Παπαδήµου για την εν-
τολή, την οποία έχει από τη Βουλή, µε βάση και τις προγραµµα-
τικές της δηλώσεις, αλλά από εκεί και πέρα ασφαλώς δεν
παραιτούµεθα του ρόλου µας, ως Βουλευτές. Εσείς οι ίδιοι άλ-
λωστε που κάνετε αυτήν την κριτική για τη Νέα Δηµοκρατία,
ασκήσατε σφοδρότατη κριτική σε Υπουργούς της δικής σας Κυ-
βερνήσεως, στο πλαίσιο αυτού του νοµοσχεδίου. Εποµένως, δεν
καταλαβαίνω γιατί υπάρχουν, κύριε Πρόεδρε, από την πλευρά
του ΠΑΣΟΚ δύο µέτρα και δύο σταθµά. Εκείνοι δικαιούνται και
να στηρίζουν και να κάνουν κριτική, αλλά εµείς πρέπει να απο-
δεχόµαστε αυτά που φέρνει ο κ. Βενιζέλος,αυτά που φέρνει ο κ.
Χρυσοχοΐδης, αυτά που φέρνει οποιοσδήποτε άλλος Υπουργός
της Κυβέρνησης. 

Νοµίζω ότι πρέπει το ΠΑΣΟΚ να προσγειωθεί στην πραγµατι-
κότητα. Αρκετά πια µε αυτές τις συγχύσεις και για να γίνω πιο
συγκεκριµένος, θέλω να πω ότι η πίεση της Νέας Δηµοκρατίας
ήταν µία πίεση που στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο απέδωσε. Και

θέλω να σας αναφέρω παραδείγµατα για να δείτε πώς το νοµο-
σχέδιο βελτιώθηκε χάρη στη δική µας πίεση. 

Παράδειγµα, η ρύθµιση για τα  Airbus, όπου ήθελε ο κ. Βενιζέ-
λος η Βουλή να καλύψει την απόφαση της διυπουργικής επιτρο-
πής, αποσύρθηκε µε τη δική µας πίεση. Εάν δεν υπήρχε η πίεση,
προφανώς θα παρέµενε µέσα στο νοµοσχέδιο. Δεν είδα καµµία
αντίδραση από την πλευρά του κ. Αλευρά, του εισηγητή του
ΠΑΣΟΚ. 

Δεύτερον, η ρύθµιση για το επικουρικό της Εµπορικής Τραπέ-
ζης, το άρθρο 27, όπου προβλεπόταν ότι δεν θα καταβληθούν οι
συντάξεις στους συνταξιούχους της Εµπορικής, επειδή δεν δίνει
η διοίκηση του Ταµείου τα στοιχεία στο Υπουργείο. Είπαµε ότι
πρέπει να επιβληθούν κυρώσεις στη διοίκηση, αντί να επιβληθούν
κυρώσεις στους συνταξιούχους. Αποσύρθηκε η ρύθµιση αυτή,
πάλι µε πίεση δική µας.

Τρίτον, οι καλύτερες ρυθµίσεις που ήρθαν στο άρθρο 28 για
την περιουσία των ασφαλιστικών φορέων. Έχουµε περισσότερες
εγγυήσεις, µεγαλύτερη διαφάνεια στη λήψη των αποφάσεων,
πάλι µε δική µας πίεση. Η βελτίωση στο άρθρο 7 της διατύπωσης
για τις χρηµατιστηριακές εταιρείες στην εµπλοκή τους για τις
αποκρατικοποιήσεις, η βελτίωση που ήρθε χθες το βράδυ. Πάλι
µετά από τις δικές µας ενστάσεις. Η καλύτερη ρύθµιση για τους
υπαλλήλους του ΕΟΜΜΕΧ, που ανακοινώθηκε χθες το βράδυ
από τον κ. Ξυνίδη. Και πάλι µε βάση τις πιέσεις της Νέας Δηµο-
κρατίας, κυρίως, και κάποιων συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ πρέπει να
πω, το παραδέχοµαι, κυρία Κατσέλη και µε µία διακοµµατική
προσπάθεια που έγινε και από τους συναδέλφους της Αριστε-
ράς. Τα πρόστιµα για τις ενδοοµιλικές που αυξάνονται. Και ο κ.
Βλάχος κι εγώ και άλλοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, εί-
χαµε θέσει το θέµα και στην επιτροπή και στην Ολοµέλεια. Να,
λοιπόν, που ο ρόλος της Βουλής µπορεί να είναι θετικός. Να, λοι-
πόν, πώς το νοµοσχέδιο βελτιώνεται εξαιτίας του ελεύθερου δια-
λόγου.

Αν δεχόµασταν το δόγµα Βενιζέλου «ό,τι σας φέρνουµε πρέπει
και να το υπογράφετε και να το εγκρίνετε», δεν θα είχαµε αυτές
τις  βελτιώσεις, για τις οποίες µόλις σας µίλησα. 

Δεν υπάρχει περιθώριο για άλλες βελτιώσεις; Προφανώς
υπάρχει, κύριε Πρόεδρε. Μιλώντας για τη συγκεκριµένη ενότητα
των άρθρων είναι σαφές ότι εάν συζητήσουµε, µπορούµε να
έχουµε πολύ καλύτερες ρυθµίσεις για τα θέµατα των συγχωνεύ-
σεων των οργανισµών. Εµείς είχαµε µιλήσει για δύο µόνο οργα-
νισµούς, έναν για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, έναν για την
ποιότητα µε συγχωνεύσεις όλων των υπολοίπων φορέων, για να
κάνουµε οικονοµίες κλίµακος και να έχουµε ένα πιο αποτελεσµα-
τικό µοντέλο.

Ο κ. Ξυνίδης καθυστερηµένα χθες το βράδυ είπε: «Αντιλαµβά-
νοµαι ότι υπάρχει µια διαφορετική πρόταση από τη Νέα Δηµο-
κρατία. Θα την εξετάσουµε και θα δούµε τι µπορούµε να
κάνουµε, µήπως µπορούµε έστω και στο µέλλον να ενσωµατώ-
σουµε κάποιες από αυτές τις αντιλήψεις». Εύχοµαι να µην µεί-
νουµε στη θεωρία και να γίνει πράξη, γιατί πραγµατικά θεωρούµε
πως οι δικές µας προτάσεις είναι πολύ πιο ολοκληρωµένες και
πολύ πιο απλές για όλους και για τη διοίκηση και για τους υπαλ-
λήλους και για τους πολίτες. 

Οι ρυθµίσεις για τα φορτηγά είναι κάτι για το οποίο θα ήθελα
να εκµεταλλευτώ την παρουσία και του αρµόδιου Υπουργού του
κ. Βορίδη. Έφερε, µετά από συνεννοήσεις µε την τρόικα, µια
ρύθµιση που επαναφέρει, κατά κάποιο τρόπο, τη δυνατότητα να
εκδίδονται άδειες όχι µόνο για κοινοτικούς µεταφορείς, αλλά και
για µη κοινοτικούς µεταφορείς υπό τον όρο της αµοιβαιότητας. 

Πραγµατικά εµείς δεν το καταλαβαίνουµε. Δεν είναι υποχρέ-
ωση από το κοινοτικό δίκαιο. Σε καµµία περίπτωση δεν είναι υπο-
χρέωση από το κοινοτικό δίκαιο και υπό αυτήν την έννοια θα
θέλαµε να δοθούν διευκρινήσεις και θα θέλαµε να δούµε πώς εν-
νοεί η Κυβέρνηση και τον όρο της αµοιβαιότητας, διότι δεν κα-
ταλαβαίνουµε για ποιο λόγο θα πρέπει να υπάρχουν δυο µέτρα
και δύο σταθµά. Στην Ιταλία, στην Αυστρία, στη Φινλανδία να µην
υπάρχει αυτή η υποχρέωση και στην Ελλάδα να υπάρχει η υπο-
χρέωση για µη κοινοτικούς µεταφορείς. 

Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ να έχουµε µια ξεκάθαρη τοποθέ-
τηση σε αυτό το θέµα, γιατί γεννώνται εύλογα ερωτήµατα. 
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Επίσης, θα θέλαµε κάποιες απαντήσεις για τροπολογίες που
έχουν κατατεθεί από τη Νέα Δηµοκρατία επισήµως για προβλή-
µατα των ΟΤΑ, για προβλήµατα που σχετίζονται µε το Δήµο Πει-
ραιά, µε το Δήµο Αµαρουσίου, µε αιτήµατα της ΠΕΔΑ, της πρώην
ΤΕΔΚΝΑ, δηλαδή. Θα θέλαµε από τον κ. Κουκουλόπουλο να
έρθει και να µας πει, πώς τοποθετείται σε αυτές τις τροπολογίες
που κατατέθηκαν και επιχειρούν να απαντήσουν σε κάποια πιε-
στικά οικονοµικά προβλήµατα ορισµένων δήµων που απειλούνται
µε κατάρρευση. 

Θα θέλαµε, επίσης, να υπάρξει µια ξεκάθαρη τοποθέτηση από
την πλευρά του Υπουργείου Παιδείας για την τροπολογία που
κατατέθηκε ως προς τους υπαλλήλους που υπηρετούν στον ορ-
γανισµό για τις βιβλιοθήκες, διότι καταλαβαίνω ότι υπάρχει µια
ανησυχία και η Υπουργός Παιδείας, που ήρθε χθες, δεν διευκρί-
νισε αυτή τη διάσταση.

Εποµένως, κύριε Πρόεδρε, η στάση της Νέας Δηµοκρατίας
είναι πάρα πολύ σαφής. Καταλαβαίνουµε την κρισιµότητα των
στιγµών. Καταλαβαίνουµε ότι πρέπει για τη συγκεκριµένη απο-
στολή της, για να ξεπεράσουµε τους κάβους του PSI και της δα-
νειακής σύµβασης, να στηριχθεί η Κυβέρνηση Παπαδήµου, αλλά
από εκεί και πέρα στα νοµοσχέδια που έρχονται στη Βουλή, δεν
θα σταµατήσουµε να µιλάµε. Δεν θα σταµατήσουµε να έχουµε
ενστάσεις, όχι για να λειτουργούµε κατεδαφιστικά, αλλά για να
λειτουργούµε υπεύθυνα και εθνικά. 

Αυτό κάναµε και σε αυτό το νοµοσχέδιο, αυτό θα συνεχίσουµε
να κάνουµε και µαθήµατα υπευθυνότητας, από το κόµµα του
ΠΑΣΟΚ ιδίως, δεν δεχόµαστε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Χατζηδάκη για τον ευδόκιµο λόγο του ιδιαιτέρως.
Συνεχίζουµε µε τον ειδικό αγορητή του Κοµµουνιστικού Κόµ-

µατος Ελλάδας, το Βουλευτή κ. Νικόλαο Καραθανασόπουλο.
Έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά, επίσης, κύριε συνάδελφε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Παρακολουθώ τις εξελίξεις σήµερα από το πρωί και βεβαίως

από χθες το βράδυ άρχισε αυτή η επίθεση συκοφαντίας απέναντι
στο ταξικό κίνηµα, το οποίο δεν συµβιβάζεται και δεν υποτάσσε-
ται σε προκατασκευασµένους διαλόγους οι οποίοι θα οδηγήσουν
στο σφαγιαστήριο, στο θυσιαστήριο τα εναποµείναντα εργατικά
δικαιώµατα. Μιλάω για τον ψευδεπίγραφο αυτό κοινωνικό διά-
λογο ανάµεσα στους εταίρους, ο οποίος ετοιµάζει µια νέα επί-
θεση απέναντι στην αξία της εργατικής δύναµης, στο πλαίσιο της
θωράκισης, της ανταγωνιστικότητας και της κερδοφορίας των
µονοπωλιακών οµίλων. 

Και χθες η Κυβέρνηση διά των Υπουργών της και σήµερα εκ-
ποµπές ραδιοφωνικές, προσπαθούσαν να συκοφαντήσουν µε
κάθε τρόπο αυτή την προσπάθεια την οποία καταβάλλει πραγ-
µατικά το ταξικό κίνηµα µε κάθε µορφή, να παρεµποδίσει το τσά-
κισµα των δικαιωµάτων του και των κατακτήσεών του. Γιατί,
βεβαίως, καµµία κατάκτηση δεν έγινε µέσα από τέτοιους προκα-
τασκευασµένους διαλόγους και η εµπειρία που υπάρχει εδώ
στην Ελλάδα, είναι ότι όλοι αυτοί οι διάλογοι οδήγησαν σε αφαί-
ρεση εργατικών δικαιωµάτων. Αποτελεί πρόσχηµα και διευκό-
λυνση ταυτόχρονα της κυβερνητικής προπαγάνδας, της
προπαγάνδας δηλαδή των δυνάµεων που στηρίζουν την Κυβέρ-
νηση και της τρόικας συνολικά ότι πρέπει η εργατική τάξη, τα
πλατιά λαϊκά στρώµατα να πληρώσουν τις συνέπειες της καπι-
ταλιστικής κρίσης και ταυτόχρονα να υποστούν µια διαρκείας
επιδείνωση της εργασιακής τους θέσης αλλά και του βιοτικού
τους επιπέδου. 

Απ’ αυτήν την άποψη, το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο που συζη-
τάµε διαµορφώνει ένα νέο τέτοιο ευρύτερο περιβάλλον και ανε-
ξάρτητα των πολυδιατάξεων που έχει και αφορούν διαφορετικά
Υπουργεία, έχει µια κόκκινη γραµµή η οποία διευκολύνει τη
δράση του µεγάλου κεφαλαίου µέσα στο πλαίσιο της απελευθέ-
ρωσης της αγοράς και της συγκεντροποίησης ακόµη περισσό-
τερο. Είναι φανερή, λοιπόν, η επιδίωξη της Κυβέρνησης να
επιταχύνει αυτές τις διαδικασίες και µε την τροπολογία που κα-
τατέθηκε στο άρθρο 4 για την απελευθέρωση χωρίς εµπόδια
εκατόν τριάντα έξι, εκατόν σαράντα νέων επαγγελµάτων και για

τα άρθρα 5 που µιλάνε για τις οδικές µεταφορές αλλά και για το
άρθρο 6 για τους δικηγόρους. 

Μάλιστα, όσο περνά το διάστηµα αυτό, θα πέφτουν οποιεσδή-
ποτε µάσκες των διαφόρων ότι µπορεί να υπάρξει και καλή απε-
λευθέρωση. Η απελευθέρωση ευνοεί τους επιχειρηµατικούς
οµίλους, είναι σε βάρος των αυτοαπασχολούµενων, είναι σε
βάρος των µικρών επαγγελµατιών, είναι σε βάρος και των ίδιων
των λαϊκών στρωµάτων για την παροχή των υπηρεσιών σε αυ-
τούς τους κλάδους. Οι διατάξεις γίνονται ακόµα πιο επώδυνες
από τη στιγµή που η Κυβέρνηση συνεχίζει να τροποποιεί πάνω
στις τροποποιήσεις. 

Εµείς δεν έχουµε αυταπάτες ότι εάν παρέµενε ο όρος των
χωρών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης ότι µπορούν να πάρουν
άδεια, αυτό θα βελτίωνε τη θέση. Καµµία τέτοια αυταπάτη. Εξάλ-
λου, γνωρίζετε πολύ καλά ότι το µεγάλο παιχνίδι, τα µεγάλα συµ-
φέροντα γίνονται µε τη Βουλγαρία. Μια σειρά επιχειρήσεις έχουν
µεταφέρει την έδρα τους στη Βουλγαρία. Ταυτόχρονα, όµως, θέ-
λουµε να αναδείξουµε σε σχέση µε την αλλαγή η οποία υπήρξε
-ότι µπορούν και από τρίτες χώρες να παίρνουν- ότι υπάρχουν
τεράστια συµφέροντα οικονοµικά και επιχειρηµατικά που επέβα-
λαν αυτήν την αλλαγή. Και αυτά τα συµφέροντα έχουν ονοµατε-
πώνυµο ακόµα και σε κράτη µε τα οποία πρόσφατα η Κυβέρνηση
και η σηµερινή και η προηγούµενη, αυξάνει την στρατιωτική και
οικονοµική συνεργασία, όπως για παράδειγµα µε το κράτος του
Ισραήλ το οποίο ενδιαφέρεται, καθώς ένα πολύ µεγάλο τµήµα
των οδικών µεταφορών του Ισραήλ εξυπηρετείται από τη δική
µας επικράτεια. Άρα, λοιπόν, είναι τεράστια και πολύ µεγάλα τα
συµφέροντα. 

Εµείς το λέµε καθαρά ότι όλες αυτές οι εξελίξεις θα οδηγή-
σουν σε ραγδαία επιδείνωση της θέσης πλατιών λαϊκών στρω-
µάτων και απ’ αυτήν την άποψη θα κάνουµε ό,τι µπορούµε για
να αποτρέψουµε, να παρεµποδίσουµε αυτές τις εξελίξεις. Και
βεβαίως, θα αξιοποιήσουµε τις όποιες δυνατότητες µας δίνονται
στο Κοινοβούλιο.

Απ’ αυτήν την άποψη, θα καταθέσουµε αίτηµα για ονοµαστική
ψηφοφορία και για τα άρθρα που αφορούν την απελευθέρωση
αλλά και για µια σειρά άλλα  άρθρα που συζητούνται τώρα στο
δεύτερο κύκλο, δηλαδή για το άρθρο 4, 5 και 6 που είναι τα
άρθρα που εµπεριέχουν προϋποθέσεις που διευκολύνουν ακόµη
περισσότερο, διευρύνουν ακόµη περισσότερο την απελευθέ-
ρωση της αγοράς. 

Επίσης, θα καταθέσουµε αίτηµα για ονοµαστική ψηφοφορία
για τα άρθρα που αφορούν µια σειρά από δηµόσιους οργανι-
σµούς που στο πλαίσιο της συρρίκνωσης του δηµόσιου τοµέα
οδηγούν στο ξεκλήρισµα αυτών των οργανισµών, στη συρρί-
κνωση, στην υποβάθµισή τους, για να αφήσουν ελεύθερο το
χώρο στα ιδιωτικά συµφέροντα να αναπτύξουν τη δράση τους
και ταυτόχρονα διαµορφώνουν τις προϋποθέσεις για επιδείνωση
της θέσης των εργαζόµενων στους τοµείς αυτούς µέσα από τις
αναγκαστικές αποσπάσεις και µετατάξεις, αλλά ακόµη και µέσα
από την εφεδρεία στην απόλυσή τους. 

Και µιλάµε για µια σειρά Οργανισµούς, οι οποίοι θα µπορού-
σαν να παίξουν ένα διαφορετικό ρόλο. Θα µπορούσαν να συµ-
βάλουν, όπως για παράδειγµα ο ΕΟMΜΕΧ, στη στήριξη των πολύ
µικρών επιχειρήσεων. Και βεβαίως µια σειρά από θυγατρικές
εταιρείες του ΕΟΜΜΕΧ έπαιζαν και έναν τέτοιο ρόλο που διευ-
κόλυνε, όπως για τα αργυροµεταλλεύµατα, για την αργυροχρυ-
σοχοΐα, για τον άργιλο, τέτοιου είδους δραστηριότητες που
έβαζαν εµπόδια στη δράση του µεγάλου κεφαλαίου να κατακλύ-
σει και αυτούς τους τοµείς και τους κλάδους και που σήµερα µε
βάση αυτές τις εξελίξεις θα οδηγήσουν σε απόγνωση εκατοντά-
δες µικρές βιοτεχνίες. 

Η ίδια λογική έχει να κάνει και µε τον ΕΛΟΤ, όπου ουσιαστικά
η υποβάθµιση του ΕΛΟΤ και η κατάργηση της δυνατότητας για
παροχή πιστοποίησης στις επιχειρήσεις διευκολύνει τις θυγατρι-
κές επιχειρήσεις πολυεθνικών οι οποίες δραστηριοποιούνται στη
χώρα µας στον τοµέα της πιστοποίησης να µπουν ακόµη πιο δυ-
ναµικά και να µονοπωλήσουν και αυτόν τον τοµέα, τον τοµέα δη-
λαδή της πιστοποίησης. Άρα δηλαδή και για τα άρθρα που
αναφέρονται στα συγκεκριµένα ζητήµατα εµείς θα καταθέσουµε
ονοµαστική ψηφοφορία.
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Αυτή η αγωνία, η µεγάλη αγωνία της Κυβέρνησης φαίνεται και
από µία σειρά παλινωδίες. Στο προσχέδιο το οποίο είχε δοθεί
στη δηµοσιότητα υπήρχε η γνωστή διάταξη για την υπόθεση µε
τους βενζινοπώλες. Ουσιαστικά, αυτό το οποίο υπήρχε τότε απο-
καθιστούσε ένα µεγάλο ζήτηµα, ένα ζήτηµα για µία σειρά από
παραβάσεις που είχαν να κάνουν µε την έγκυρη ενηµέρωση, δη-
λαδή διοικητικού χαρακτήρα, αντιµετωπίζοντας παραβιάσεις τε-
λωνειακές, δηλαδή ως λαθρεµπόριο. Αυτό το αποσύρατε. Για
ποιο λόγο; Δηλαδή οι ογδόντα έξι στους εκατόν είκοσι βενζινο-
πώλες της Αιτωλοακαρνανίας έκαναν όλοι λαθρεµπόριο; Όταν η
ίδια η Γενική Γραµµατεία Τελωνειακών Υποθέσεων, το ίδιο το
ΣΔΟΕ είπαν ότι δεν είναι έτσι τα πράγµατα και ότι έχουµε διοι-
κητικές παραβάσεις. 

Όµως, επιµένετε να παραµένουν αυτά τα τεράστια πρόστιµα
από 100.000 έως 250.000 για το κάθε βενζινάδικο. Αφορούν
πάνω από τα µισά βενζινάδικα σε όλη τη χώρα. Άρα δηλαδή µέσα
από αυτήν τη διαδικασία, άµα επιµένει η Κυβέρνηση, θα οδηγή-
σετε στο κλείσιµο του 60%-70% των βενζινάδικων. Άρα, δηλαδή
θα διευκολυνθούν οι µεγάλες εταιρείες να µονοπωλήσουν την
αγορά µέσα από µία τέτοια επιδίωξη. 

Και εδώ πέρα δεν έχει δοθεί µία πειστική απάντηση γιατί η Κυ-
βέρνηση απέσυρε το συγκεκριµένο τη στιγµή που δίνει χαριστι-
κές ρυθµίσεις στο µεγάλο κεφάλαιο και όσον αφορά της
ληξιπρόθεσµες οφειλές, αλλά και όσον αφορά το άρθρο 21 για
τις οφειλές που έχει στα ασφαλιστικά ταµεία µε αυτόν τον ισο-
πεδωτικό τρόπο, είτε αφορά επαγγελµατία και βιοτέχνη ο οποίος
δεν µπορεί να πληρώσει τα ασφαλιστικά ταµεία γιατί δεν έχει τη
δυνατότητα είτε αφορά µεγάλη επιχείρηση η οποία παράνοµα
παρακρατεί τις εισφορές των εργαζόµενων και δεν τις αποδίδει
στα ασφαλιστικά ταµεία, µε την ίδια οριζόντια αντιµετώπιση και
οι µεν και οι δε. Αυτό ταυτόχρονα διευκολύνει ουσιαστικά τη
δράση. Αποτελεί ένα ακόµη εφαλτήριο στην επίθεση που δρο-
µολογείται το επόµενο διάστηµα µε τη λεγόµενη µείωση του λε-
γόµενου µη µισθολογικού κόστους, που θα οδηγήσει σε ακόµη
µεγαλύτερη επιδείνωση της θέσης των ασφαλιστικών ταµείων
για να έρχεστε µετά και να λέτε: «Τα ασφαλιστικά ταµεία δεν δί-
νουν, να κόψουµε τις κύριες συντάξεις, να τις µειώσουµε ακόµη
περισσότερο, να µειώσουµε και να κόψουµε τις επικουρικές συν-
τάξεις».

Και η υποκρισία φτάνει στο µεγαλείο της µε το άρθρο 28 που
φαίνεται πώς θέλετε να αξιοποιηθεί η ακίνητη περιουσία των
ασφαλιστικών ταµείων, όταν τη δίνετε έστω και για µια µεταβα-
τική περίοδο -που ουδέν µονιµότερο εκ του προσωρινού δεν είναι
στη χώρα µας- να αξιοποιείται η ακίνητη περιουσία έναντι µηδε-
νικού ή και ενός υποτυπώδους οφέλους. 

Και από αυτήν την άποψη, ολοκληρώνοντας, κύριε Πρόεδρε,
και τα άρθρα 21, 28, αλλά και το άρθρο 24 αποκαλύπτει την αν-
τιλαϊκή σας, τη βάρβαρη, την ταξική σας πολιτική, την εκδικητική
σας στάση απέναντι στους φτωχούς συνταξιούχους µε αυτήν την
τροποποίηση την οποία κάνετε στο άρθρο 24 για το δώρο Χρι-
στουγέννων, Πάσχα και το επίδοµα αδείας. Σε αυτά, λοιπόν, τα
άρθρα το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας θα καταθέσει αί-
τηµα για ονοµαστική ψηφοφορία.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Καραθανασόπουλο από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. 
Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κιλτίδης από το Λαϊκό Ορθό-

δοξο Συναγερµό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε. 
Αγαπητοί συνάδελφοι, εκτιµώ ότι η σηµερινή µέρα είναι ιδιαι-

τέρως κρίσιµη και θα σηµατοδοτήσει ούτως ή άλλως ζητήµατα
τα οποία κατατίθενται µέσα σε αυτήν την Αίθουσα αυτές τις δύο
µέρες, µε αφορµή τη συζήτηση για το επίµαχο σχέδιο νόµου. 

Γιατί γίνεται αυτό; Γιατί ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός -
όπως και χθες ο Πρόεδρός µας Γιώργος Καρατζαφέρης είπε- τό-
νισε εξαρχής ότι ναι, συµµετείχαµε σε µια Κυβέρνηση ανάγκης,
κατά το µη χείρον βέλτιστο. Προφανώς όµως η επιδίωξη της πο-
λιτικής δεν µπορεί να είναι το λιγότερο κακό, πρέπει να είναι το
δυνατόν καλύτερο. 

Και σήµερα καλούνται οι Αρχηγοί των κοµµάτων να κάνουν
αύριο αυτό που πρέπει κατά τη σύγκλιση και οµογενοποίηση,

όπου θα στηρίξουν µια Κυβέρνηση υπό τον καταλληλότερο
πλέον Πρωθυπουργό, τον κ. Παπαδήµο, για να δώσουν τη µάχη
και της διεκδίκησης έναντι των εταίρων και δανειστών µας, αλλά
και να ξεκαθαρίσουν επιτέλους στο εσωτερικό και του ελληνικού
Κοινοβουλίου, αλλά και της ελληνικής κοινωνίας, τι είναι αυτό
που αποκρυσταλλώνεται ως διαπραγµατεύσιµο δεδοµένο µε
τους δανειστές µας. 

Είναι βέβαιο ότι για τελευταία φορά –και εκτιµώ ότι έτσι θα
είναι- ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός προσέρχεται σε αυτήν
τη συζήτηση µε αυτήν την άναρχη παρουσία. Χθες, στη συζή-
τηση του νοµοσχεδίου -που δεν έπρεπε να έρθει- περί ναρκωτι-
κών και κωδίκων, ήµασταν ξεκάθαροι ότι κάποιοι είναι βαθιά
νυχτωµένοι αν νοµίζουν ότι θα εκποιήσουµε τον πυρήνα των
ιδεών µας. Είµαστε αδιαπραγµάτευτοι κατά τον πατριωτικό και
κοινωνικό παρεµβατισµό µας.

Παραδείγµατος χάριν, υπάρχει, θα έλεγα ότι στο φίλτατο συ-
νάδελφο κ. Καραθανασόπουλο, ένα ζήτηµα σήµερα, η Χαλυ-
βουργία. Τάχα είναι κάποιοι πιο ευαίσθητοι; Έχουν την ικανότητα
να ρίχνουν δάκρυα πιο φιλεύσπλαχνα προς τους πολίτες που δο-
κιµάζονται; Όχι. 

Η στάση όµως που κρατάµε κάποιοι -οι οποίοι είµαστε αλλο-
τριωµένοι κατά την κοινωνικότητα και την ιδιότητα που φέρουν
ως αυτοί οι Έλληνες εργαζόµενοι- είναι ότι δεν λαµβάνουµε
µέρος στη συζήτηση, γιατί δεν έχουµε ξεκαθαρίσει πού θέλουµε
να πάµε. Αν ξεκαθαρίσει η Κυβέρνηση πού θέλουµε να πάµε,
τότε προφανώς δεν µπορεί κανείς να παρεµποδίζει κανέναν, δεν
µπορεί κανείς να κλείνει ένα εργοστάσιο που δίνει εργασία. Αν
µεν σταµατάει τους εκατό, δίνει σε άλλους οκτακόσιους. Είναι
το καλύτερο δυνατό. 

Αυτές οι λογικές ούτως ή άλλως στη ζωή επικρατούν, όπως
θα πρέπει να κυριαρχήσουν και στην πολιτική ως µικρογραφία
της ζωής και ως εκείνη η κεντροµόλος δύναµη που δίνει τις φυ-
γόκεντρες ροπές. 

Έτσι, λοιπόν, πολλά ακούγονται και προφανώς ορθώς ακού-
γονται. Προφανώς, η πλευρά των συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ θέλει
να δώσει µια συνέχεια σε αυτό που είναι. Προφανώς, οι συνά-
δελφοι της Νέας Δηµοκρατίας θέλουν να αποποιηθούν κάτι που
δεν θέλουν να είναι. Προφανώς και ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συνα-
γερµός, που «ως µη όφειλε» βρίσκεται σε αυτήν τη µάχη, είναι ο
µόνος που µπήκε µε ειλικρίνεια και ανιδιοτέλεια, δίνοντας τα κα-
λύτερα θεσµικά στελέχη που είχε. Δεν είναι δυνατόν να αδικηθεί
και νοµίζω ότι όσοι το επιχειρούν, µαταιοπονούν. Οι πολίτες
έχουν και γνώση και κρίση. 

Κάνω µια διακοπή, πριν αρχίσω για τα άρθρα. Έθεσα πριν στην
κυρία Πρόεδρο, που προήδρευε πριν από εσάς, κύριε Πρόεδρε,
ένα θέµα. Δηλαδή τώρα θα µου πουν συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ ότι
το κάνουν µε κάποια σκοπιµότητα; Ανακοινώθηκαν τροπολογίες
από τους Υπουργούς που εµπλέκονται στο νοµοσχέδιο. Ψά-
χνουµε να τις βρούµε -είµαι εισηγητής- και δεν τις έχω.

Δηλαδή τι να πω τώρα; Ότι όλα είναι αγγελικά πλασµένα ή
είναι συµβατικά έστω φτιαγµένα, όπως πρέπει; Να µην ακουστεί
αυτός ο λόγος µέσα στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου ότι κάποιοι
Υπουργοί καλά θα κάνουν να πάνε στο σπίτι τους, αφού δεν µπο-
ρούν να υπηρετήσουν το βασικότερο πράγµα, να λειτουργήσουν
στοιχειωδώς όπως πρέπει µέσα σε αυτήν την Αίθουσα; Πολίτες
µας βλέπουν και µας κρίνουν. 

Και ίσως να είναι καλό αυτό που κάνει το Κοµµουνιστικό Κόµµα
της Ελλάδας, που δίνει ένα χρόνο να ωριµάσουν τα κόµµατα και
να πάρουν τις αποφάσεις που πρέπει να πάρουν αυτές τις ηµέ-
ρες, για να µην βρεθούµε στη δύσκολη θέση να εκχωρούµε τη
συνείδησή µας για το καλό της πατρίδος,  µην πιστεύοντας πολ-
λές διατάξεις, τις οποίες έχουν φέρει φύρδην µίγδην οι συνάδελ-
φοι του ΠΑΣΟΚ ως Υπουργοί, βεβαίως στο παρόν σχέδιο νόµου.

Το 9, το 10, το 11 είναι νοµίζω άρθρα διεκπεραιωτικά. Και προ-
φανώς εκφράζουµε και εµείς την ευχή κάποτε αυτά να υλοποι-
ηθούν, είναι για ηλεκτρονικούς πλειστηριασµούς, µητρώα για
καταγραφή. Ξέρετε συνεχώς κάποιος Υπουργός όταν ήθελε να
κάνει ένα νοµοσχέδιο, έφερνε ένα νοµοσχέδιο κάνοντας ένα µη-
τρώο.

Το άρθρο 12 προφανώς, είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.
Αλλά ξεκαθαρίσαµε στον κ. Ξυνίδη ότι το έργο της έκδοσης των
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αδειών των λαϊκών αγορών και του υπαίθριου εµπορίου είναι
έργο κατ’ εξοχήν των τοπικών κοινωνιών, της τοπικής αυτοδιοί-
κησης. Δεν είναι ανάγκη η αποκεντρωµένη διοίκηση να εµπλακεί
σε αυτήν τη διαδικασία της εκδόσεως των αδειών. Καλό θα είναι
το κράτος, το µακρύ χέρι του κράτους στην περιφέρεια που είναι
οι αποκεντρωµένες διοικήσεις να είναι ο ελεγκτικός µηχανισµός.
Και έχει λογική αυτό να συµβαίνει, για να µην είναι το «Γιάννης
κερνάει, Γιάννης πίνει», δηλαδή αυτός που εκδίδει και ο ελέγχων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το άρθρο 13 µιλάει για τις σχετικές ποινές, που προβλέπον-
ται.

Στο άρθρο 14 –αυτό το καλό έχει η συζήτηση, που πρέπει ο
λόγος, ο διαφορετικός να ακούγεται, ο διάλογος να αναπτύσσε-
ται και να συντίθεται κατόπιν ό,τι καλύτερο µπορεί να προκύψει-
ο κ. Ξυνίδης τροποποίησε τη διάταξη για τα ποσοστά περί των
κοινωνικών οµάδων που θα δικαιούνται συµµετοχή σε αυτές τις
άδειες και θυµήθηκε αυτό που του καταθέσαµε να βάλει –και
ορθώς έπραξε- για τους απεξαρτηµένους προς επανένταξη,
όπου προσοµοιάζει -ξέρετε και αυτό- το επάγγελµα για την πλει-
άδα, για την πλειοψηφία των ανθρώπων αυτών που απεξαρτών-
ται από τις εξαρτήσεις για να κάνουν ένα έργο εφόσον είναι και
προς επανένταξη. Και γιατί όχι, να επιδοτηθούν κιόλας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τα άρθρα 16 έως 20, για τον ΕΟΜΜΕΧ και τον ΕΛΟΤ, δηλώ-
νουµε κατά τον κατηγορηµατικότερο τρόπο, ως κόµµα, ως ιδεο-
λογία του πατριωτικού και κοινωνικού παρεµβατισµού, ότι δεν
διανοούµαστε κατά την ελεύθερη έκφραση και δηµιουργία µέσα
στις κοινωνίες να τσαλακωθεί και να διαλυθεί η ραχοκοκαλιά της
κοινωνίας και δη της ελληνικής των µικροµεσαίων, των µικρών
δηµιουργών, των µικρών ιδιοκτητών. Είναι -και το πιστεύουµε-
ουσία. Πρέπει πάση θυσία εδώ η Κυβέρνηση να ανατάξει πράγ-
µατα. Νοµίζω εδώ υπήρχε και µια συµφωνία και µε άλλους συ-
ναδέλφους, ότι κάτι πρέπει να προκύψει στρατηγικό για τους
µικροµεσαίους αν θέλουν να αντικαταστήσουµε τον ΕΟΜΕΧ και
κάτι στρατηγικό για την πιστοποίηση αν θέλουν να καταργήσουν
τον ΕΛΟΤ.

Είναι ξεκάθαρες κουβέντες. Δεν ακούγεται τίποτα. Φταίνε οι
συνάδελφοι, οι οποίοι πράγµατι εκνευρίζονται όταν κατατίθενται
οι απόψεις αυτές και δεν ακούγεται ούτε καν ο αντίλογος; Να
επιχειρηµατολογήσει ο συγκεκριµένος Υπουργός και όχι επειδή
είναι εδώ ο κ. Βορίδης, όπως το έπραξε επανειληµµένως. Και δεν
νοµίζω ότι του δίνω τα εύσηµα επειδή είµαστε στο ίδιο κόµµα.
Είναι κοινή οµολογία ότι βρίσκεται εδώ συνεχώς και στην επι-
τροπή. 

Ως προς το άρθρο 20 για τις ασφαλιστικές εισφορές, µιλήσαµε
για διπλασιασµό. Είναι ακριβώς η ίδια επιχειρηµατολογία που
αναφέραµε για τα χρέη προς το δηµόσιο, αν θέλουµε κάποτε να
σταµατήσουν αυτές οι διαδικασίες, να είναι σε µεγαλύτερο
βάθος χρόνου και οι κλίµακες να είναι περισσότερες, ώστε να
µπορούν και οι µικροί να ανταποκριθούν και η πατρίδα, η χώρα,
η πολιτεία, να δώσει ένα σήµα στην κοινωνία ότι αυτό δεν θα ξα-
νασυµβεί, ότι επιτέλους σε αυτήν τη χώρα υπάρχει κάποτε το ση-
µείο µηδέν. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Στην αυτόφωρη διαδικασία είδαµε τα τραγελαφικά που συνέ-
βησαν. Πρέπει πάση θυσία να υπάρξει διαδικασία της ρύθµισης,
κύριε Πρόεδρε, αν θέλουµε να υπάρχει αποτέλεσµα.

Έρχοµαι στο άρθρο 25 που αφορά τους γονείς µε ανάπηρα
παιδιά. Θα καταθέσω ένα έγγραφο και θα ήθελα ειλικρινώς ο αρ-
µόδιος Υπουργός κ. Κουτρουµάνης να το δει ευνοϊκά, διότι αλί-
µονο αν δεν υπάρχει ευαισθησία γι’ αυτούς τους ανθρώπους που
έχουν την επιµέλεια αυτών των παιδιών. Ό,τι και να είναι, εκεί θα
κριθεί στο κάτω-κάτω της γραφής µία κοινωνία και µια πολιτεία,
δηλαδή στο πόσο θα είναι ευαίσθητοι απέναντι σε αυτούς που
πάσχουν και σε αυτούς που κάνουν αυτήν την προσπάθεια.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Κιλτίδης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-

σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, είναι πολλά τα άρθρα και δυστυχώς θέλω λίγο

χρόνο, αλλά πάω όσο γίνεται πιο γρήγορα.
Έρχοµαι στα άρθρα από 26 έως 29. Το άρθρο 29 αφορά την

αναπηρία κατά όµοιο τρόπο. Εδώ τίθεται ένα θέµα και ακούστε
τι απερίγραπτα πράγµατα συµβαίνουν σε αυτήν τη χώρα. Το Νο-
σοκοµείο Παπαγεωργίου λειτουργεί κατά την έννοια της κρατι-
κής λειτουργίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα σας παρακα-
λούσα να τα πείτε λακωνικά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Οι υπάλληλοι προσλαµβάνονται
µε το νόµο περί ΑΣΕΠ, όπως σε όλο το υγειονοµικό σύστηµα.
Προσέξτε τώρα. Αν κάποιος πέρασε από το Νοσοκοµείο Παπα-
γεωργίου και εργάστηκε τρία χρόνια και κατόπιν πήγε στο ΕΚΑΒ
ή σε κάποιο άλλο νοσοκοµείο, δεν λαµβάνεται υπ’ όψιν η προ-
ϋπηρεσία στο Νοσοκοµείο Παπαγεωργίου.

Δεν έχω καµµία µαταιότητα τοπικισµού, αλλά όταν κάποια
πράγµατα είναι εξόφθαλµα και εκτός κάθε λογικής και αγγίζουν
όχι απλώς αλλά τα απώτατα όρια του παραλόγου, εννοείται ότι
ο Υπουργός πρέπει να επιµεληθεί και να λυθεί αυτό το ζήτηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε, ολοκληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Ως προς τον ΕΟΠΥΥ και τις απο-
σπάσεις από το Υπουργείο Εργασίας και το Υπουργείο Υγείας,
τα ασφαλιστικά ταµεία είχαν µία αυτοτέλεια. Δεν κατάλαβα καλά!
Ή έχουµε ανάγκη να µειώσουµε τους δηµόσιους λειτουργούς ή
δεν υπάρχει αυτή η ανάγκη και πρέπει αυτό το µήνυµα να το
στέλνουµε όπως πρέπει µε αυτούς που διαπραγµατευόµαστε.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε -και κλείνω µε αυτό- θα ήθελα να πω
κάτι που το ανέφερα πολλές φορές. Είναι απίστευτη αυτή η ακα-
ταστασία από το Υπουργείο Υγείας και το Υπουργείο Εργασίας
γύρω από τον ΕΟΠΥΥ. Αυτό θα µείνει πλέον ως αλήστου µνήµης
γεγονός. Εύχοµαι ειλικρινά µέρες που είναι να τους φωτίσει ο
Θεός να κάνουν κάτι καλύτερο, πριν παρεκτραπούν τα πράγµατα
στο χώρο της υγείας.

Ως προς την τροπολογία του κ. Καρτάλη και του κ. Σαλαγιάννη
για τους γεωργικούς συνεταιρισµούς, προφανώς, όταν οι γεωρ-
γικοί συνεταιρισµοί µπήκαν στη ρύθµιση για το 20% και κατόπιν
υπήρξε άλλο νοµοθέτηµα που έγινε για το 100%, πρέπει και
αυτοί που µπήκαν στην προηγούµενη ρύθµιση –µε το 20% δη-
λαδή, όπως πολύ όµορφα λέει η συγκεκριµένη τροπολογία- να
συµπεριληφθούν σε εκείνο το καθεστώς που προέβλεπε να είναι
το 100% των εισφορών, οι οποίες τέλος πάντων πρέπει να καλύ-
πτονται και να ρυθµίζονται.

Με αυτές τις σκέψεις, κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι ο Λαϊκός
Ορθόδοξος Συναγερµός και την πατρίδα θέλει να βοηθήσει σε
αυτήν τη δύσκολη συγκυρία και προφανώς, αυτό είναι το ύψιστο
πρόταγµα. Από εκεί και ύστερα, αναµένουµε τις γενικότερες εξε-
λίξεις και εκεί θα καθορίσουµε και τη στάση µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ. 
Θα κρατήσουµε το ένθεον των µικρών δηµιουργών που είστε

υπέρ, κύριε Κιλτίδη. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέ-

πετε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Πρόεδρε, θέ-

λετε να µιλήσετε µετά τον κ. Παπαδηµούλη;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Για λίγο θα  ήθελα το λόγο επί

της διαδικασίας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε Πρό-

εδρε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πολλές φορές

από συναδέλφους έχει επισηµανθεί το γεγονός ότι σε αυτό το
νοµοσχέδιο έχουν ενσωµατωθεί πάρα πολλά νοµοσχέδια και
πολύ µεγάλα ζητήµατα. Ο λαός µας λέει κάτι µε τη χαρακτηρι-
στική έκφραση «στην τούρλα του Σαββάτου».

Η χώρα είναι πράγµατι σε µια πάρα πολύ δύσκολη στιγµή.
Ξέρω ότι η Κυβέρνηση έχει το τεράστιο πρόβληµα των διαπραγ-
µατεύσεων που κάνει για το PSI, τη δανειακή σύµβαση. Το ανα-
γνωρίζω πλήρως. Περιµένουµε όλοι να δούµε και ελπίζουµε στην
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αίσια έκβαση. 
Η Κυβέρνηση όµως έχει πενήντα. Όλα τα Υπουργεία εκτός

από τους Υπουργούς έχουν Αναπληρωτές Υπουργούς, Υφυ-
πουργούς, Αναπληρωτές Υπουργούς. Δεν είναι θέαµα αυτό. Εδώ
µας τιµά ολόκληρος Υπουργός σήµερα. Χθες ήταν ένας Υφυ-
πουργός για δύο ώρες, µετά ένας άλλος Υπουργός ασχέτων
Υπουργείων. 

Παρακαλώ, λοιπόν, το Προεδρείο να διαβιβάζει προς την Κυ-
βέρνηση ότι οφείλει τουλάχιστον στα τµήµατα των άρθρων που
συζητούµε από εδώ και πέρα να είναι κάποιος. Δεν συζητούµε
µόνο θέµατα του Υπουργείου Υποδοµών. Πρέπει να είναι τουλά-
χιστον κάποιος Υφυπουργός και να τηρούµε τον τύπο. Αλλιώς δι-
καιολογείται πλήρως και η εικόνα της Αιθούσης. Αυτό θέλω να
πω.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα διαβιβαστεί.
Μετά τον κ. Κακλαµάνη, όπως σας είπα, το λόγο έχει ο ειδικός

αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Παπαδηµούλης.
Ορίστε, κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όπως είπε και ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Κακλαµάνης,

το θέµα που κυριαρχεί σήµερα είναι η κορύφωση των διαπραγ-
µατεύσεων για το κούρεµα, για το PSI, για την ανταλλαγή οµο-
λόγων µε τους ιδιώτες. Γι’ αυτό η Βουλή έχει µαύρα µεσάνυχτα.
Όσα µας είπε χθες ο κ. Βενιζέλος για το θέµα είναι γενικότητες
που θα µπορούσε να µας τις έχει πει και πριν από χρόνια.

Το θέµα έχει φτάσει σε κόµπο και ο Πρωθυπουργός συγκαλεί
σήµερα το απόγευµα, εξ όσων πληροφορούµαι, την τρόικα εσω-
τερικού, την τρόικα των Αρχηγών Παπανδρέου, Σαµαρά, Καρα-
τζαφέρη. Το θέµα δεν είναι να κάνουµε κριτική εκ των υστέρων
αλλά να πούµε και εκ των προτέρων τι πιστεύουµε. 

Ξέρουµε τι διεκδικεί η πλευρά των τραπεζών που εκπροσωπεί
ο κ. Νταλάρα, ξέρουµε τι επιδιώκουν τα κερδοσκοπικά funds που
ποντάρουν στην ενεργοποίηση των CDs, ξέρουµε τι απαιτεί και
τι πιέζει το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, διαβάζουµε τι διαµηνύει
η κ. Μέρκελ. Αυτό που δεν ξέρουµε έστω και στις γενικές του
γραµµές, είναι τι διεκδικεί η ελληνική Κυβέρνηση.

Θέλουµε να σας πούµε τη δική µας γνώµη καθαρά. Χωρίς ένα
κούρεµα πολύ µεγαλύτερο από το 50% που προβλέπει η από-
φαση της 26ης Οκτωβρίου, χωρίς ένα επιτόκιο περί το 3%,
χωρίς µια περίοδο αποπληρωµής πάνω από τριάντα χρόνια και
χωρίς µια τριετή αναστολή αποπληρωµής τοκοχρεολυσίων, έτσι
ώστε να ξαναβγεί σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης η ελληνική
οικονοµία µειώνοντας την ανεργία και νοικοκυρεύοντας τα δη-
µόσια οικονοµικά της, το χρέος δεν µπορεί να είναι και να γίνει
διαχειρίσιµο και θα επωφεληθούν οι τράπεζες και τα κερδοσκο-
πικά funds, τα οποία αγόρασαν στη δευτερογενή αγορά οµό-
λογα του ελληνικού δηµοσίου στο 25% και στο 30% της αξίας
τους. Θα κερδίσουν.

Επιπλέον, γιατί δεν µπαίνει σ’ αυτήν τη ρύθµιση του χρέους
και το κοµµάτι των οµολόγων του ελληνικού δηµοσίου που κατέ-
χει η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα; Τι λέει επ’ αυτού ο Έλληνας
Πρωθυπουργός; Θα λειτουργήσει ως ο εντολοδόχος των ελλη-
νικών επιδιώξεων ή θα λειτουργήσει η συνείδηση του πρώην αν-
τιπροέδρου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας; Αυτά είναι
µεγάλα θέµατα.

Έρχοµαι τώρα σε ένα θέµα που επίσης έθιξε ο κ. Κακλαµάνης.
Τα άρθρα που συζητούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι
αρµοδιότητας του Υπουργείου Ανάπτυξης, του Υπουργείου Ερ-
γασίας, του Υπουργείου Παιδείας και µια προαναγγελθείσα τρο-
πολογία του Υπουργείου Άµυνας, την οποία εγώ ως εισηγητής
δεν την έχω πάρει ακόµα.

Αυτό που βλέπω είναι ότι στα κυβερνητικά έδρανα υπάρχει
ένας Υπουργός Μεταφορών, αναρµόδιος πλήρως για όλα αυτά
και απουσιάζει και το Υπουργείο Ανάπτυξης και το Υπουργείο Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και το Υπουργείο Παιδείας και
το Υπουργείο Άµυνας και το Υπουργείο Οικονοµικών, που είναι
ο βασικός µέτοχος αυτού του νοµοσχεδίου-κουρελού. 

Είναι αυτή εικόνα Κυβέρνησης; Είναι αυτός σεβασµός στο Κοι-
νοβούλιο; Είναι αυτός σεβασµός στους Βουλευτές, δεν λέω της
Αριστερής Αντιπολίτευσης, που δεν µας πολυακούν, αλλά τους

Βουλευτές από τη Νέα Δηµοκρατία και από το ΠΑΣΟΚ και από
το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, που ψήφισαν επί της αρχής το
νοµοσχέδιο, αλλά έχουν του κόσµου τις αντιρρήσεις και παρα-
τηρήσεις;

Έρχοµαι τώρα στα άρθρα. Θα σταθώ στα σηµαντικότερα, γιατί
δεν υπάρχει και κανείς να ακούσει και να αλλάξει κάτι. 

Όσον αφορά στο άρθρο 13 για τις ενδοοµιλικές συναλλαγές,
είναι ολοφάνερο ότι εδώ πέρα στην Ελλάδα για χρόνια, αξιοποι-
ώντας και νοµοθετικές τρύπες και το έλλειµµα πολιτικής βούλη-
σης από τις κυβερνήσεις και την αδυναµία των µηχανισµών,
υπάρχει ένα όργιο φοροδιαφυγής από κερδοφόρους πολυεθνι-
κούς οµίλους. Και σας είπαµε να φέρετε µία νοµοθετική ρύθµιση,
για να ενισχύσετε το µηχανισµό που ασχολείται µε αυτά, γιατί
µέχρι τώρα τα τελευταία χρόνια το τµήµα που ελέγχει περιπτώ-
σεις φοροδιαφυγής µε κατάχρηση ενδοοµιλικών συναλλαγών
αποτελείται από έναν υπάλληλο, ο οποίος έχει εξετάσει ένα φά-
κελο. Βρήκε εκεί, κυρία Κατσέλη -επειδή περάσατε από αυτό το
Υπουργείο- µεγάλης έκτασης κοµπίνες.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: Καταθέσαµε ερώτηση τριάντα οκτώ Βου-
λευτές. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Το ξέρω. Το θέµα δεν είναι
η ερώτηση. Το θέµα είναι να κλείνουµε τις πόρτες, διότι και επί
των ηµερών σας ένας ήταν ο υπάλληλος και ένας ήταν ο φάκε-
λος και οι πληροφορίες µου λένε ότι είναι µεγάλη εταιρεία, η
«ΜΑΚΡΟ». Αυτή είναι η πληροφόρησή µου, εσείς το κρατάτε µυ-
στικό. Το θέµα είναι να κλείσει, επιτέλους, αυτή η τρύπα. Φέρτε
νόµο! Φτιάξτε µία ισχυρή διεύθυνση! Επιβάλλετε πρόστιµα, όχι
απλώς να τα καταλογίζετε, αλλά να τα εισπράττετε κιόλας!

Σχετικά µε τα άρθρα 16 έως 20, που αφορούν τη στήριξη µι-
κροµεσαίας επιχειρηµατικότητας και την πιστοποίηση, τυποποί-
ηση, «πετάτε µαζί µε τα νερά και το µωρό». Αντί να εξυγιάνετε,
να εξορθολογίσετε, να ενοποιήσετε, να διορθώσετε υπαρκτές
αδυναµίες και στρεβλώσεις, δηµιουργώντας ένα δηµόσιο φορέα
στήριξης της µικροµεσαίας επιχειρηµατικότητας και ένα δηµόσιο
φορέα που να στηρίζει τους κανονισµούς στην πιστοποίηση, τυ-
ποποίηση, τα κάνετε εκεί πέρα «γης Μαδιάµ». Διαµαρτύρονται οι
επιστηµονικοί φορείς, οι άνθρωποι που εσείς διορίσατε επικεφα-
λής αυτών των οργανισµών, όπως ο ΕΟΜΜΕΧ, ο ΕΛΟΤ κ.λπ. και
σας λένε ότι από αυτήν την ιστορία θα πάθει ζηµιά σε µια στιγµή
µεγάλης ύφεσης και η µικροµεσαία επιχειρηµατικότητα και τα
θέµατα της ρυθµιστικής παρέµβασης του δηµοσίου όσον αφορά
κανονισµούς, πιστοποιήσεις, τυποποιήσεις. 

Αναφορικά µε το άρθρο 21, δυστυχώς, απουσιάζει ο αρµόδιος
Υπουργός ή όποιος αναπληρωτής του. Περιλαµβάνει νέες χαρι-
στικές ρυθµίσεις προς όφελος της εργοδοσίας που δεν κατα-
βάλλει τις ασφαλιστικές εισφορές των εργαζοµένων -όχι τις δικές
της µόνο, αλλά και των εργαζοµένων- που κλέβει πόρους από τα
ασφαλιστικά ταµεία, που έχουν µεγάλο πρόβληµα και εσείς της
δίνετε νέες χαριστικές ρυθµίσεις. 

Όσον αφορά το άρθρο 28, παρά τις διορθώσεις που υπό την
πίεσή µας –και µεµονωµένων συναδέλφων από άλλες πλευρές-
έκανε ο κ. Κουτρουµάνης, παραµένει σε αυτό το άρθρο µία φω-
τογραφική ρύθµιση, όπου η Βουλή εγκρίνει και ψηφίζει –όσοι θα
ψηφίσουν αυτό το άρθρο- την ενοικίαση για ένα χρόνο του µε-
γάλου και ιστορικού ξενοδοχείου «ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΠΑΛΛΑΣ» στη
Θεσσαλονίκη σε γνωστό όµιλο µεγαλοξενοδόχων µε γνωστές πο-
λιτικές διασυνδέσεις έναντι του τιµήµατος των 5.000 ευρώ το
µήνα. Σας αρέσει; Ψηφίστε το. Εµάς δεν µας αρέσει. Επιπλέον,
αυτή η διάταξη λέει ότι και αν το κάνουν και άλλοι, νόµιµοι θα
είναι και αυτοί. 

Υπό την πίεση τη δική µας, του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς, κύριε Χατζηδάκη, του ΚΚΕ και µε τη δική σας συν-
δροµή, η Κυβέρνηση έκανε κάποιες αλλαγές. Αφαίρεσε µία διά-
ταξη που επιχείρησε κουτοπόνηρα να βάλει στο άρθρο 7, για να
µετατρέψει τη Βουλή σε «πλυντήριο», βάζοντάς την να εγκρίνει
στη ζούλα, σαν τον κλέφτη, χωρίς καν να το αναφέρει, την εκ-
ποίηση τεσσάρων Airbus έναντι του ευτελέστατου τιµήµατος των
31 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Το είχατε βάλει όλοι µαζί, κύριε Βορίδη, αυτό, χωρίς να λέτε
καν ότι πρόκειται για τα τέσσερα Airbus. Λέγατε «η υπ’ αριθµόν
τάδε απόφαση της Επιτροπής Αποκρατικοποιήσεων», ποντάρον-
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τας στο ότι µπορεί να περάσει και κάτω από τη µύτη των Βου-
λευτών για να µην το πάρουν χαµπάρι.

Αφαιρέσατε το άρθρο 27 για το επικουρικό της Εµπορικής, αλ-
λάξατε κάπως εκείνη την τροµακτική διάταξη που έλεγε ότι µπο-
ρεί να πουληθεί το 17% της ΔΕΗ µέσω µιας χρηµατιστηριακής
εταιρείας χωρίς βιβλίο προσφορών. Κάνατε κάποιες µικροαλλα-
γές στο άρθρο 28, αλλά συνολικά το πράγµα «µπάζει».

Θέλω εδώ να πω και κάτι ακόµη. Βλέπω αυτά τα καυγαδάκια
ανάµεσα στους εταίρους της τρικοµµατικής συγκυβέρνησης,
ΠΑΣΟΚ-Νέα Δηµοκρατία-ΛΑΟΣ.

Στο όνοµα της πατρίδας κάνετε όλες τις θυσίες, κύριε Χατζη-
δάκη, κύριε Κιλτίδη. Εγώ αυτό που βλέπω είναι ότι είστε τελικά
εξίσου και 100% συνυπεύθυνοι για ό,τι παράγει αυτή η κυβέρ-
νηση. Αν δεν σας αρέσει ότι αυτή η Κυβέρνηση αποτελείται κατά
80% από την αποτυχηµένη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, θα έπρεπε
να το διαπραγµατευθείτε, όταν µπαίνατε στην Κυβέρνηση και να
µη ζητάτε τώρα άλλη και µικρότερη κυβέρνηση. Και η Νέα Δη-
µοκρατία και το ΛΑΟΣ προσυπέγραψαν µία οικονοµική πολιτική
διά της ψήφου εµπιστοσύνης τους στο να µείνει το ίδιο οικονο-
µικό επιτελείο.

Ειδικά εσείς, κύριε Χατζηδάκη, δεν πρέπει να κρύβετε από τον
ελληνικό λαό ότι για την οικονοµική πολιτική είστε και θεσµικά
συνυπεύθυνοι, ως Νέα Δηµοκρατία, διότι στο οικονοµικό επιτε-
λείο συµµετέχει ως Υφυπουργός το δεξί χέρι του κ. Σαµαρά στα
θέµατα της οικονοµίας, ο κ. Μουρµούρας, ο οποίος δεν είναι
συµβασιούχος µιας µέρας. Είναι Υφυπουργός µε πλήρεις αρµο-
διότητες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνοντας, θέλω να πω ότι χθες διά του Κοινοβουλευτικού
µας Εκπροσώπου, του κ. Λαφαζάνη, ζητήσαµε σε σειρά άρθρων,
επειδή δεν έχουµε τον αριθµό των δεκαπέντε βουλευτών, να κα-
τατεθεί πρόταση και από το ΚΚΕ -που έχει τον αριθµό- και από
άλλους συναδέλφους και άλλων κοµµάτων για ονοµαστική ψη-
φοφορία. Νιώθουµε ικανοποιηµένοι, γιατί αυτή η εξέλιξη υπάρ-
χει. Αντιλαµβάνοµαι ότι ενδεχοµένως τα τρία κόµµατα που
συγκυβερνούν θα µεταθέσουν αυτήν την ψηφοφορία για τις
αρχές της επόµενης εβδοµάδας.

Περιµένω να δω µε ενδιαφέρον αν στη σειρά των άρθρων,
κύριε Αλευρά, που θα τεθούν σε ονοµαστική ψηφοφορία θα
υπάρξουν και κάποιοι συνάδελφοι από τα τρία κόµµατα που θα
τιµήσουν διά ψήφου, µε συνέπεια λόγων και έργων, αυτά που
είπαν στα λόγια.

Και τέλος…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ, κύριε Παπαδηµούλη.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Τριάντα δευτερόλεπτα,

κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Είµαστε στα δώδεκα

λεπτά. Σας θερµοπαρακαλώ!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Τριάντα δευτερόλεπτα,

επειδή είναι ο µόνος Υπουργός εδώ και πρέπει να τον τιµήσουµε
για την παρουσία του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Να κλείσουµε,
όµως, τώρα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Διαβάζω, κύριε Βορίδη, ότι
στη συνάντηση µε την τρόικα προκλήθηκαν ενστάσεις και υπήρ-
ξαν εµπλοκές για το άρθρο 5, γιατί βρήκαν καινούργιες διατυ-
πώσεις σε σχέση µε αυτές που είχαν αφήσει πριν φύγουν και
υπάρχει κάποιο πρόβληµα.

Θα θέλαµε να µας πείτε επ’ αυτού αν πρέπει να αναµένουµε
κάποιες τροπολογίες ή το νερό που βάλατε στο κρασί σας µε τη
διόρθωση τους αρκεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Παπαδηµούλη.

Και εγώ διαβάζω δε, από αυτούς που θέλουν να µάθουν ότι,
αν χάσουµε το 65% και το 3,5% στον τόκο, θα συµφωνείτε µαζί
µε την «τρόικα» της Κυβέρνησης.

Κύριε Βορίδη, ο κ. Χατζηδάκης που ήθελε να σας «εκµεταλ-
λευτεί» είναι εδώ.

Ο αξιότιµος Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, ο

κ. Μαυρουδής Βορίδης, έχει το λόγο, πριν εισέλθουµε στον
κύκλο των οµιλητών επί των άρθρων και των τροπολογιών.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, δεν νοµίζω ότι υπάρχει κάποια πρόθεση από οποι-
οδήποτε µέλος της Κυβέρνησης να µην ακούει το Κοινοβούλιο ή
ότι υπάρχει οποιαδήποτε θέση ότι δεν πρέπει να ασκείται κριτική
από το Κοινοβούλιο στην οποιαδήποτε νοµοθετική πρωτοβουλία
της Κυβέρνησης. Νοµίζω ότι το έχει αποδείξει και η διαδικασία,
αλλά και η στάση σε πάρα πολλά ζητήµατα και στο συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο, ότι οι παρεµβάσεις είναι καλοδεχούµενες και στο
βαθµό που αυτό κρίνεται ορθό και είναι εφικτό, γίνονται και απο-
δεκτές.

Όµως, αυτό είναι µίας τάξης συζήτηση. Η δεύτερη τάξη συζή-
τησης είναι ότι θα πρέπει να είµαστε όλοι ξεκάθαροι σε ζητήµατα
τα οποία αφορούν στην τήρηση των διεθνών υποχρεώσεων της
χώρας. Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι και εκεί το ζήτηµα είναι
πολύ σηµαντικότερο και κρισιµότερο από τις οποιεσδήποτε επι-
µέρους συµφωνίες ή διαφωνίες. Η χώρα οφείλει να δείχνει και
να αποδεικνύει την αποφασιστικότητά της καθηµερινά και αυτό
πρέπει να εκφράζεται τόσο σε κυβερνητικό επίπεδο, όσο όµως
και στο επίπεδο των πολιτικών δυνάµεων. 

Θα πρέπει, λοιπόν, να αποδεικνύει καθηµερινά την αποφασι-
στικότητά της να ανατάξει την οικονοµία της, να δηµιουργήσει
ανταγωνιστικό περιβάλλον, να ανασυγκροτήσει το ελληνικό δη-
µόσιο και να κάνει εκείνες τις παρεµβάσεις που είναι απαιτούµε-
νες, προκειµένου να διασφαλίσει την οικονοµική της βιωσιµότητα.

Αυτό δεν είναι όρος πολιτικής και οικονοµικής επιβίωσης της
Κυβέρνησης, αλλά της χώρας. Αυτό είναι που µας αφορά και –
όσο παράξενο και αν φαίνεται και ίσως να µην το έχουµε συνη-
θίσει- αυτό είναι που πρέπει να κάνει τον πολιτικό λόγο του κάθε
συναδέλφου βαρύ, γιατί η κάθε κουβέντα πια εκτιµάται και µε-
τριέται και ο κάθε συσχετισµός έχει τη σηµασία του. Πρόκειται,
λοιπόν, για ένα καινούργιο κρίσιµο περιβάλλον, µέσα στο οποίο
πρέπει να ζήσουµε. 

Έχοντας πει αυτό, επιτρέψτε µου να θίξω ακόµα ένα θέµα.
Εγώ αντιλαµβάνοµαι ότι προφανώς υπάρχουν κόµµατα µέσα
στην Αίθουσα, ιδεολογίες, πολιτικές λογικές. Όµως, αυτό που
πρέπει να αφαιρέσουµε από την Αίθουσα είναι οι µικροπολιτικές
και µικροκοµµατικές σκοπιµότητες. Αυτά πρέπει να τα αφαιρέ-
σουµε στην παρούσα φάση. Δεν πρέπει να υπάρχουν µικρές πο-
λιτικές εκτιµήσεις, µικροκέρδη και µικροζηµίες µέσα σ’ αυτήν τη
διαδικασία. Πρέπει όλοι να έχουµε µπροστά µας συνεχώς τη µε-
γάλη εικόνα. Η µεγάλη εικόνα είναι ότι πρέπει να γίνει ό,τι είναι
απαραίτητο για τη σωτηρία της χώρας. Ο καθένας φυσικά µε τη
συνείδησή του –δεν ελέγχουµε κανέναν εδώ- θα αξιολογήσει
ποια πρέπει να είναι η προσωπική του στάση. Όµως, ελπίζω να
συµφωνούµε όλοι ότι το κριτήριο πρέπει να είναι αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα δύο, τρία λεπτά, για να εξηγήσω ένα
θέµα.

Θα αναφερθώ απλώς στις συγκεκριµένες παρεµβάσεις, οι
οποίες έχουν γίνει στο άρθρο 5 και συγκεκριµένα στη διάταξη η
οποία τροποποίησε την παράγραφο 2 του άρθρου 1 του ν.3887.

Πώς είχε αρχικά η διατύπωση; Η αρχική διατύπωση στο ν.3887
ήταν η εξής: «Οι διατάξεις του νόµου αυτού εφαρµόζονται χωρίς
καµµία διάκριση ως προς την εθνικότητα, όσων αιτούνται άδειες
σύµφωνα µε τα άρθρα 4 και 5, δηλαδή τις άδειες οδικού µετα-
φορέα.».

Εκεί, λοιπόν, η βασική διατύπωση την οποία τροποποιήσαµε
αρχικώς, ήταν ότι οι άδειες χορηγούνται ανεξαρτήτως οιασδή-
ποτε διακρίσεως εθνικότητας. Θέλω να είµαι ξεκάθαρος. Η πρό-
θεση του Υπουργείου δεν ήταν να κάνει µία παρέµβαση η οποία
οδηγεί στο κλείσιµο της αγοράς. Απλώς, έτσι διατυπωµένη η
διάταξη δηµιουργούσε µία σύγχυση. Η σύγχυση που µου δηµι-
ουργούσε εµένα ήταν η εξής: Τι σηµαίνει «ανεξαρτήτως εθνικό-
τητας»; Σηµαίνει, για παράδειγµα, ότι µία εταιρεία µε έδρα τις
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής, µπορεί να έρθει ως τέτοια να
υποβάλει µία αίτηση στο Υπουργείο και έτσι να δηµιουργείται
µία αντίστοιχη υποχρέωση να της χορηγηθεί µία τέτοια άδεια;
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Δεν θα εµπίπταµε εδώ σε δυσκολίες που αφορούν στην εταιρική
µορφή που µπορεί να είναι διαφορετική και µη αναγνωρισµένη
στην Ελλάδα; Δεν θα εµπίπταµε σε δυσκολίες φορολογικής
έδρας;

Δεν θα είχαµε, λοιπόν, να αντιµετωπίσουµε τέτοια ζητήµατα;
Μ’ αυτήν την αρχική διατύπωση το «ανεξαρτήτως εθνικότη-

τας», ένας κάτοικος Κίνας θα µπορούσε να στείλει µια επιστολή
και να ζητάει να του χορηγηθεί µια άδεια οδικού µεταφορέα ενώ
κατοικεί στην Κίνα και να πάρει έναν υπάλληλο να δουλεύει ένα
φορτηγό, ενώ κατοικεί στην Κίνα. Θα µπορούσε να γίνει αυτό;
Άρα, λοιπόν, αυτή ήταν κατ’ αρχήν η δυσκολία που είχαµε αυτήν
τη διατύπωση. Είπαµε, λοιπόν, ότι αυτή η διατύπωση αντί να ξε-
καθαρίζει τα πράγµατα στο ν.3887, θα δηµιουργήσει περίπλοκες
συγχύσεις οι οποίες θα έπρεπε να αρθούν. 

Και προτείναµε να αρθούν αυτές οι συγχύσεις µε την αφαί-
ρεση της διατάξεως, ώστε να ισχύει ό,τι ισχύει γενικώς. Όπως
µπορεί ο οποιοσδήποτε τρίτος υπήκοος να ζητήσει µια άδεια µε
βάση τις γενικές διατάξεις, να εφαρµοστούν οι γενικές διατάξεις
και στην περίπτωση αυτού του νόµου. 

Αυτή η άρση της διατάξεως δηµιούργησε την εντύπωση ότι
πηγαίνουµε να «κλείσουµε» το επάγγελµα, να περιορίσουµε τον
ανταγωνισµό. Δηµιούργησε, λοιπόν, αυτήν την εντύπωση.

Και µε αυτήν την παρέµβαση την οποία κάναµε, κύριε Χατζη-
δάκη, αναδιατυπώνουµε εδώ ουσιαστικά αυτό το άρθρο λέγον-
τας περίπου το αυτονόητο, ότι δηλαδή οι υπήκοοι τρίτων χωρών
µπορούν να ζητήσουν άδειες υπό τις προϋποθέσεις που ορίζουν
οι διεθνείς συνθήκες που έχει υπογράψει η χώρα µας και υπό τον
όρο της αµοιβαιότητας. Λέµε, δηλαδή, περίπου το αυτονόητο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Έτσι είναι.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Θα µου πείτε «και αν δεν το λέγαµε αυτό, αφαι-
ρούσαµε κάτι;». Μα, απαντώ. Εάν υφίστανται οι διεθνείς συνθή-
κες που έχει υπογράψει η χώρα, τότε ήδη υπάρχει ένα θεσµικό
πλαίσιο που ούτως ή άλλως µας δεσµεύει. Άρα δεν προσθέτουµε
τίποτα. 

Ο όρος της αµοιβαιότητας τίθεται επίσης εκ περισσού, διότι
προϋπόθεση για τη δραστηριοποίηση είναι η ύπαρξη αυτών των
συνθηκών που θεωρώ αυτονόητο ότι διασφαλίζουν την αµοιβαι-
ότητα. Εάν στο µέλλον ο νοµοθέτης επιλέξει να καταρτίσει τέ-
τοιου είδους διεθνή σύµβαση, γιατί εκτιµά ότι είναι σκόπιµο για
την ελληνική αγορά, για τους Έλληνες πολίτες να δραστηριοποι-
ηθούν και σε τρίτες αγορές, τότε είναι προφανές ότι θα το σταθ-
µίσει και θα συνάψει µια τέτοιου είδους διεθνή σύµβαση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Σε ό,τι αφορά την Κυβέρνηση, είναι αυτονόητο -και προφανώς
αποτελεί δέσµευση- ότι η αµοιβαιότητα αποτελεί βασική προϋπό-
θεση για οποιαδήποτε τέτοια διεργασία. Και η αµοιβαιότητα κρί-
νεται φυσικά από την Κυβέρνηση σταθµίζοντας µια σειρά από
συµφέροντα. Προφανώς τα συµφέροντα της αγοράς είναι µέσα
στις σταθµίσεις τις οποίες κάνει και φαντάζοµαι ότι θα κάνει κάθε
νουνεχής κυβέρνηση. 

Άρα νοµίζω ότι όλη αυτή η συζήτηση πήρε µια διάσταση πολύ
µεγαλύτερη από αυτή που της αναλογεί και της αξίζει. Θεωρώ
ότι εδώ έχουµε ανησυχίες τις οποίες δεν δικαιολογεί στην πραγ-
µατικότητα το νοµικό περιβάλλον και υπ’ αυτήν την έννοια νοµίζω
ότι πρέπει να ξαναµαζέψουµε τη διάσταση γι’ αυτήν τη συζήτηση
εκεί που πραγµατικά βρίσκεται. 

Όµως, επιτρέψτε µου µία τελευταία παρέµβαση η οποία
αφορά στην κριτική που ασκεί…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ,
έχετε υπερβεί το χρόνο σας. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Τελειώνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε και σας ευχα-
ριστώ για την κατανόησή σας. 

Ας ξεκαθαρίσουµε κάτι. Η Κυβέρνηση πιστεύει στην αξία του
ανταγωνισµού, γιατί πιστεύει στην αξία της αγοράς, γιατί πι-
στεύει στην αξία της ελεύθερης οικονοµικής δραστηριότητας.
Βέβαια, υπάρχουν κι άλλες απόψεις, κολεκτιβιστικές. Τις ακούµε.
Δεν είναι ότι δεν ακούµε τους Βουλευτές της Αριστεράς. Τους
ακούµε. Όµως, διαφωνούµε. Δεν σηµαίνει ότι δεν ακούµε. 

Από εκεί και πέρα, εγώ απλώς θα ήθελα να επισηµάνω µια αν-
τίφαση. Μου φαίνεται παράδοξο να εξανίσταται η Αριστερά για
το ότι δήθεν δεν κλείνουµε επαρκώς την οικονοµική δραστηριό-
τητα, την ώρα που τουλάχιστον ένα τµήµα της υπερακοντίζει το
άνοιγµα των συνόρων όχι απλώς στο κοµµάτι µιας οικονοµικής
δραστηριότητας, αλλά σε ζητήµατα πολιτισµού, ταυτότητας,
ελεύθερης διακίνησης προσώπων και εν πάση περιπτώσει, ανά-
πτυξης µιας συνολικής παγκόσµιας κοινότητας. Από τη µια µεριά
η παγκόσµια κοινότητα και από την άλλη µεριά, προς Θεού µην
ανοίξετε, µην κάνετε και καµµιά διεθνή σύµβαση υπό τον όρο της
αµοιβαιότητας, προκειµένου να δραστηριοποιηθεί κάποιος σε
µια συγκεκριµένη αγορά. Αυτό νοµίζω ότι ενέχει µια θεµελιακή
αντίφαση και υπ’ αυτήν την έννοια, κάποια ώρα θα πρέπει αυτό
να το αντιµετωπίσουν και αυτοί. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Μαυρουδή  Βορίδη, Υπουργό Μεταφορών, Υποδοµών και
Δικτύων.

Ο Υπουργός Οικονοµικών και Αντιπρόεδρος της Κυβερνή-
σεως κ. Ευάγγελος Βενιζέλος έχει το λόγο. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Θα ανακοινώσω ορισµένες νοµο-
τεχνικές βελτιώσεις και τη στάση της Κυβέρνησης απέναντι σε
ορισµένες τροπολογίες συναδέλφων και µετά θα παρακαλέσω
να µου δώσετε και το λόγο επί της ουσίας του νοµοσχεδίου. 

Στο άρθρο 1, θα παρακαλούσα και εκ µέρους του συναδέλφου
µου Υπουργού Διοικητικής Μεταρρύθµισης να προστεθεί µία πα-
ράγραφος, την οποία περιλαµβάναµε στο αρχικό σχέδιο, αλλά
την αποσύραµε στην επιτροπή προς  καλύτερη επεξεργασία, που
αφορά τη µεταχείριση των Επιθεωρητών Δηµόσιας Διοίκησης και
των Οικονοµικών  Επιθεωρητών. Προστίθεται ως παράγραφος
στο άρθρο 1.

Η  τροπολογία µε γενικό αριθµό 657 και ειδικό 141 που κατέ-
θεσαν συνάδελφοι, για ένα πολύ συγκεκριµένο ζήτηµα φορολο-
γικής µεταχείρισης Γεωργικών Συνεταιρισµών, γίνεται αποδεκτή
και προστίθεται ως παράγραφος στο άρθρο 3.

Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 672 και ειδικό 153. Tην πρώτη
την είχαν καταθέσει οι συνάδελφοι κύριοι Καρτάλης, Παπαγεωρ-
γίου και Σαλαγιάννης. Η δεύτερη στην οποία αναφέροµαι τώρα,
την κατέθεσαν οι συνάδελφοι κύριοι Νιώτης, Σκραφνάκη, Περ-
λεπέ-Σηφουνάκη και Παρασύρης, που αφορά ένα ζήτηµα του
προσωπικού του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού, επίσης,
ενσωµατώνεται ως παράγραφος στο άρθρο 4. 

Από την τροπολογία µε γενικό αριθµό 651 και ειδικό αριθµό
136, που υπογράφουν πολλοί συνάδελφοι, µε πρώτη υπογρά-
φουσα την κ. Κατσέλη, ενσωµατώνουµε στο άρθρο 4 όλη τη δια-
τύπωση, πλην του τελευταίου εδαφίου, πλην δηλαδή του εδαφίου
που λέει ότι για την έκδοση του αποδεικτικού ενηµερότητας του
ανωτέρω εδαφίου, δεν απαιτείται  προγενέστερη δήλωση του συ-
ναλλασσοµένου προς στην αρµόδια ΔΟΥ για πρόταση συµψηφι-
σµού του α’ εδαφίου της παραγράφου 2 του άρθρου 83 του
νοµοθετικού διατάγµατος 356/1974, διότι εάν δεν απαιτείται προ-
ηγούµενη δήλωση, δεν µπορεί η εφορία να ελέγξει τα δεδοµένα.
Άρα τα υπόλοιπα εδάφια, όπως είναι στη διατύπωση της τροπο-
λογίας, ενσωµατώνονται ως παράγραφος στο άρθρο 4.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Πιστοποιητικό φορολογικής
ενηµερότητας;

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Μάλιστα, σε περιπτώσεις που
υπάρχουν εκκαθαρισµένες βεβαιωµένες και αντιτάξιµες απαιτή-
σεις. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Συγχαρητήρια,  είναι τοµή!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε. 
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να ρωτήσω κάτι;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αµέσως µετά, κυρία

Κατσέλη, παρακαλώ. Σας ευχαριστώ. 
Ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών

έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Κύριοι Βουλευτές, τις ηµέρες
αυτές διεξάγονται πολύ κρίσιµες διαβουλεύσεις µε τους εκπρο-
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σώπους του ιδιωτικού τοµέα, για τον τρόπο µε τον οποίο θα µε-
τάσχουν όσο πιο ριζοσπαστικά και γενναιόδωρα, αλλά εθελον-
τικά πάντα απαιτείται, στο πρόγραµµα για τη µακροπρόθεσµη
βιωσιµότητα του ελληνικού δηµοσίου χρέους. Είναι το περιβόητο
PSI και ταυτόχρονα, έχουν αρχίσει και από αύριο µπαίνουν στην
τελική τους φάση την πιο κρίσιµη, οι διαπραγµατεύσεις µε την
τρόικα, για το νέο πρόγραµµα και τη νέα δανειακή σύµβαση. 

Όλα αυτά συµβαίνουν, ενώ επιδεινώνεται το διεθνές περιβάλ-
λον. Αρκεί να αναφέρω το γεγονός που συνέβη πριν από λίγες
µέρες και προκάλεσε πολλές αναταράξεις στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και την Ευρωζώνη. Εννοώ την υποβάθµιση εννέα χωρών
της Ευρωζώνης, µεταξύ των οποίων δύο χώρες µε ΑΑΑ, τη Γαλ-
λία και την Αυστρία. Θα είδατε ότι ετέθη  πλέον από µία από τις
εταιρείες αξιολόγησης της πιστοληπτικής ικανότητας, ζήτηµα
υποβάθµισης πιστοληπτικής ικανότητος του ίδιου του µηχανι-
σµού στήριξης της Ευρωζώνης του EFSF . 

Όλα αυτά δυστυχώς, επηρεάζουν το κλίµα µέσα στο οποίο διε-
ξάγεται η διαβούλευση για το PSI και η διαπραγµάτευση για το
νέο πρόγραµµα στήριξης της ελληνικής οικονοµίας. 

Θέλω να είναι ενηµερωµένη η Βουλή και ο ελληνικός λαός µε
ακρίβεια γύρω από τα θέµατα αυτά. Ποιο είναι το ζητούµενο; Το
ζητούµενο είναι  να καλύπτονται οι χρηµατοδοτικές ανάγκες της
χώρας µέχρι το 2015, δηλαδή  µέχρι την ολοκλήρωση του Με-
σοπρόθεσµου Προγράµµατος Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής,
χωρίς να υπάρξει κανένα απολύτως κενό. 

Για να µην υπάρχει κενό πρέπει να επαρκούν οι τρεις µεγάλοι
πυλώνες, για την ακρίβεια οι δύο µεγάλοι κι ένας τρίτος συµπλη-
ρωµατικός πυλώνας άντλησης πόρων. Ο µικρός συµπληρωµατι-
κός πυλώνας είναι το πρόγραµµα ιδιωτικοποιήσεων. Το
πρόγραµµα ιδιωτικοποιήσεων στο οποίο είναι αφιερωµένο το
άρθρο 7 του νοµοσχεδίου, εξελίσσεται µε βάση την ύπαρξη της
αγοράς και τις δυνατότητες της αγοράς, γιατί αν δεν υπάρχει εν-
διαφέρον, αν υπάρχει µόνο προσφορά και δεν υπάρχει καµµία
ζήτηση δεν συγκροτείται αγορά. 

Άρα προσαρµοζόµαστε δυστυχώς σε χαµηλότερα επίπεδα,
ακριβώς γιατί πρέπει να διαφυλάξουµε την αξία των περιουσια-
κών στοιχείων της χώρας, των στοιχείων που ανήκουν στην ιδιω-
τική -επαναλαµβάνω για πολλοστή φορά- περιουσία του
δηµοσίου. Δεν ανήκουν ούτε στη δηµόσια κτήση, ούτε αποτε-
λούν αντικείµενο προστασίας κατά το δηµόσιο διεθνές δίκαιο,
δηλαδή στοιχεία συνδεόµενα µε την εθνική κυριαρχία ή µε εθνικά
κυριαρχικά δικαιώµατα. 

Πάω, λοιπόν, τώρα στους δύο πυλώνες που συγκροτούν το
πρόγραµµα χρηµατοδότησης της ελληνικής οικονοµίας µέχρι το
2015. Πρόκειται για τη συµµετοχή του επίσηµου τοµέα, γιατί
δίπλα στο PSI υπάρχει κι ένα OSI Official Sector Involvement,
είναι τα δάνεια από την Ευρωζώνη, από το EFSF και από το Διε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο. Ο δεύτερος πυλώνας είναι η συµµε-
τοχή του ιδιωτικού τοµέα και όταν λέµε συµµετοχή του ιδιωτικού
τοµέα, εννοούµε κυρίως τράπεζες, ασφαλιστικές εταιρείες,
funds, ασφαλιστικά ταµεία και εννοούµε και σε πολύ µεγάλο
βαθµό, ελληνικές τράπεζες και ελληνικά ασφαλιστικά ταµεία,
καθώς οι Έλληνες κοµιστές του δηµοσίου χρέους είναι περίπου
το 1/3 του συνόλου των ιδιωτών κοµιστών του ελληνικού δηµο-
σίου χρέους, το οποίο αυτήν τη στιγµή, ανέρχεται σε 206 δισε-
κατοµµύρια ευρώ περίπου. Τόσο είναι το κατεχόµενο από ιδιώτες
ή από ιδιωτικές οντότητες µέρος του ελληνικού δηµοσίου χρέ-
ους. 

Πού βρίσκεται το υπόλοιπο ελληνικό δηµόσιο χρέος; Μεταφέ-
ρεται σταδιακά στην πλευρά του επίσηµου τοµέα µέσω του µη-
χανισµού των δανείων, µέσω του µηχανισµού του αρχικού
δανείου, δηλαδή αυτού που λέγεται ελληνική δανειακή ευκολία,
Greek Loan Facility και µέσω του νέου δανείου το οποίο θα γίνει
πραγµατικότητα, αν καταλήξουµε στο νέο πρόγραµµα, εάν συµ-
φωνήσουµε τους όρους, συµφωνήσουµε το χρηµατοδοτικό
σχήµα και υπογράψουµε τη δανειακή σύµβαση που τα ενσωµα-
τώνει όλα αυτά. Διότι η δανειακή σύµβαση περιλαµβάνει όρους
και οι όροι είναι στην πραγµατικότητα το νέο µνηµόνιο, για να
λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους και να ξέρει και η Βουλή και
ο ελληνικός λαός τι εννοούµε. 

Άρα αυτήν τη στιγµή, για να αποκτήσουν νόηµα όλα όσα κά-

νουµε, πρέπει το αποτέλεσµά τους να καλύπτει πλήρως τις µε-
σοπρόθεσµες χρηµατοδοτικές ανάγκες της χώρας. Εάν προκύ-
ψει κενό, το κενό αυτό πρέπει να καλυφθεί µέσω µίας
µεγαλύτερης συνεισφοράς του επίσηµου τοµέα, δηλαδή των
κρατών-µελών της Ευρωζώνης άµεσα ή έµµεσα και δεν βλέπω
στη φάση αυτή να υπάρχει καµµία ιδιαίτερη διάθεση ή ετοιµό-
τητα να αυξηθεί το ποσό των 240 δισεκατοµµυρίων που έχει προ-
βλεφθεί για την Ελλάδα. Λέω «άµεσα ή έµµεσα» γιατί, όπως
ξέρετε, ενώ τώρα έχουµε µία δανειακή σύµβαση µε τις δεκαέξι
χώρες-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε εξαίρεση της Σλοβα-
κίας δεκαπέντε, τώρα η δανειοδότηση θα γίνει µέσω του EFSF,
αλλά το EFSF έχει µετόχους στα κράτη-µέλη της Ευρωζώνης και
εγγυητές στα κράτη-µέλη της Ευρωζώνης. 

Άρα δεν πρέπει να προκύπτει κενό. Έχει, λοιπόν, πολύ µεγάλη
σηµασία ο τρόπος µε τον οποίο θα µετάσχει ο ιδιωτικός τοµέας.
Και θέλω απλώς να αρκεστώ σήµερα, σε µία πολύ λιτή δήλωση
που έκανα και χθες το βράδυ, αλλά την επαναλαµβάνω και σή-
µερα, πως µετά από διακοπή µίας εβδοµάδας περίπου, επανε-
λήφθησαν χθες οι συνοµιλίες που είχε ο Πρωθυπουργός κι εγώ,
ως εκπρόσωποι της ελληνικής δηµοκρατίας από τη µία µεριά, και
οι εκπρόσωποι του IIF του Διεθνούς Χρηµατοοικονοµικού Ινστι-
τούτου από την άλλη µεριά ως εκπρόσωποι του Διεθνούς Τρα-
πεζικού Συστήµατος ή αν θέλετε, ας το πούµε έτσι, του Διεθνούς
Ιδιωτικού Τοµέα, παρ’ ότι, όπως αντιλαµβάνεστε, όταν θα κατα-
λήξουµε σε ένα σχήµα και θα προβούµε στη δηµόσια πρό-
σκληση, ο κάθε κοµιστής οµολόγων του ελληνικού δηµοσίου
ατοµικά θα κρίνει τον τρόπο της δικής του συµµετοχής. 

Βεβαίως, θέλω να αποσαφηνίσω πως εµείς έχουµε νοµικά και
τυπικά την ευθύνη της διαδικασίας. Αλλά εµείς στο πλαίσιο της
ευρωπαϊκής αλληλεγγύης, την οποία αποζητούµε και στην οποία
επενδύουµε και στο πλαίσιο του θεσµικού µας ρόλου ως κρά-
τους-µέλους της Ευρωζώνης, που βρίσκεται υπό ειδικές συνθή-
κες –γιατί είµαστε εντεταγµένοι σε ένα πρόγραµµα στήριξης και
βοήθειας και προσαρµογής- δεν αποφασίζουµε µόνοι µας, διότι
δεν χρηµατοδοτούµε µόνοι µας το πρόγραµµα. Ενεργούµε
πάντα σε συνεννόηση µε τους θεσµικούς µας εταίρους, σε στενή
συνεργασία µε τα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, σε
στενή συνεργασία µε τους θεσµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
την Επιτροπή, την Κεντρική Τράπεζα, το EFSF και σε συνεργασία
µε το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο.

Πρέπει, επίσης, να σας πω ότι τις τελευταίες µέρες είχαµε εξε-
λίξεις που θα έπρεπε να τις πληροφορηθεί η Βουλή. Μετά από
αναµονή αρκετών εβδοµάδων, άναψε το πράσινο φως για την
υποβολή του αιτήµατος της χώρας προς το Διεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο, προκειµένου αυτό να κινήσει τη διαδικασία για το νέο
πρόγραµµα και χθες, σε άτυπη συνεδρίαση του Διοικητικού Συµ-
βουλίου του Ταµείου στην Ουάσιγκτον, δόθηκε η έγκριση στα
στελέχη του Ταµείου να αρχίσουν τις συνοµιλίες µε την ελληνική
Κυβέρνηση για το νέο πρόγραµµα. Αυτό τυπικά δεν είχε συµβεί
µέχρι χθες το βράδυ. Αυτό θα καταστεί πράξη αύριο το πρωί,
που θα δεχθώ στο Υπουργείο Οικονοµικών την αντιπροσωπεία
της τρόικα µε τους επικεφαλής της, προκειµένου να αρχίσουµε
επισήµως πλέον, τη διαπραγµάτευση για το νέο πρόγραµµα.

Προϋπόθεση του νέου προγράµµατος είναι, να ευοδωθούν οι
προσπάθειες για το PSI και προϋπόθεση για την ολοκλήρωση
των προσπαθειών του PSI είναι να υπάρξει το νέο πρόγραµµα,
γιατί χωρίς το νέο πρόγραµµα δεν µπορεί να διαµορφωθεί το
σχήµα του PSI, όπως το περιγράφει η απόφαση του Ευρωπαϊκού
Συµβουλίου της 26ης Οκτωβρίου. 

Τι λέει η απόφαση της 26ης Οκτωβρίου; Ότι θέλουµε µία έν-
τονη συµµετοχή του ιδιωτικού τοµέα, ότι στόχος είναι µία µείωση
κατά 50% του χρέους που κατέχεται από ιδιώτες, άρα κατά 100
δισεκατοµµύρια, κατά σαράντα επτά ποσοστιαίες µονάδες του
ελληνικού ΑΕΠ -όπως είναι τώρα το ελληνικό ΑΕΠ- και πρέπει
αυτό να έχει εθελοντικό χαρακτήρα και να καταλήγει σε καθολική
συµµετοχή, δηλαδή σε συµµετοχή 100%. 

Πρέπει, επίσης, να ξέρουµε ότι ο δικός µας στόχος να µει-
ώσουµε το ιστορικό βάρος του χρέους κατά 100 ολόκληρα δισε-
κατοµµύρια, κατά 50%, δεν αντικρίζεται µε ζηµίες του ιδιωτικού
τοµέα επιπέδου 50%, γιατί το νέο χαρτοφυλάκιό τους θα αποτι-
µηθεί από την αγορά και άρα οι ζηµίες που θα εγγράψουν, µέσα
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σ’ αυτήν τη διπλή αποτίµηση που θα γίνει, θα είναι πολύ µεγαλύ-
τερες από το 50%. Επειδή εµείς δεν είµαστε απλά και µόνο το
ελληνικό δηµόσιο και άρα οι οφειλέτες, αλλά είµαστε και µέτοχοι
διαπρονοµιούχων, προς το παρόν, µετοχών, από το 2008 και
µετά, των ελληνικών τραπεζών, ενδιαφερόµαστε πάρα πολύ για
το µέλλον και την αναδιάρθρωση και την εξυγίανση των ελληνι-
κών τραπεζών και βεβαίως, ενδιαφερόµαστε και για το µέλλον
και την υπόσταση των ελληνικών ασφαλιστικών ταµείων, για τα
οποία έχουµε πει ότι θα προβλεφθεί ειδικός µηχανισµός αναπλή-
ρωσης της απώλειας της περιουσίας τους, προκειµένου να είναι
ισχυρά σε µακροπρόθεσµη βάση, στο πλαίσιο της συνολικής µε-
ταρρύθµισης του ασφαλιστικού συστήµατος.

Αντιλαµβάνεστε, βεβαίως, ότι το κρισιµότερο ζήτηµα που
έχουµε να αντιµετωπίσουµε, είναι αυτό που περιλαµβάνεται ως
στόχος και ως προϋπόθεση στην απόφαση του Οκτωβρίου, δη-
λαδή η βιωσιµότητα του ελληνικού δηµοσίου χρέους, η οποία
αριθµητικά αποτυπώνεται σε έναν αριθµό: Το χρέος να κινείται
το 2020, σε οκτώ χρόνια, σε ένα επίπεδο της τάξεως του 120%. 

Από τι εξαρτάται αυτό; Εξαρτάται, βεβαίως, από τη διάρ-
θρωση του προγράµµατος, από τα επιτόκια των κουπονιών, τις
ρήτρες, το ισχύον δίκαιο, τον τρόπο καταβολής των οφειλών
προς το δηµόσιο και τον ιδιωτικό τοµέα.

Κυρίως, όµως, αυτό που έχει σηµασία είναι η πορεία και η προ-
οπτική της ελληνικής πραγµατικής οικονοµίας. Αυτό που έχει ση-
µασία είναι ο ρυθµός ανάπτυξης του ΑΕΠ. Αυτό επηρεάζει
περισσότερο από οτιδήποτε άλλο τη δυναµική του χρέους.

Ασχολούµαστε πάρα πολύ µε τον αριθµητή του κλάσµατος,
ενώ το καταλυτικό στοιχείο είναι ο τρόπος µε τον οποίο εξελίσ-
σεται ο παρονοµαστής του κλάσµατος. 

Έχει, λοιπόν, πολύ µεγάλη σηµασία να αποκατασταθεί η βε-
βαιότητα, να οριστικοποιηθούν οι αποφάσεις, να παύσει να υπάρ-
χει αυτή η διάχυτη ανασφάλεια, όχι σε επίπεδο Ελλάδας, αλλά
σε επίπεδο Ευρώπης και διεθνούς οικονοµίας δυστυχώς. Οι προ-
γνώσεις καθίστανται δυσµενέστερες. Το περιβάλλον στην Ευ-
ρώπη και στην Ευρωζώνη είναι σχεδόν υφεσιακό. Αυτό πρέπει
να το λάβουµε πάρα πολύ σοβαρά υπ’ όψιν µας, γιατί επηρεάζει
καταναλωτικές και επενδυτικές συµπεριφορές, γιατί επηρεάζει
ακόµη και τους πιο δυναµικούς τοµείς της ελληνικής οικονοµίας
–τον τουρισµό- και τις προοπτικές των ελληνικών εξαγωγών. Βε-
βαίως, εδώ µιλάµε για φαινόµενα δυναµικά, για συµπεριφορές
οι οποίες δεν είναι πάντα ορθολογικές, γιατί το κλίµα, η ψυχολο-
γία παίζουν πολύ µεγάλο ρόλο. 

Έχει σηµασία, λοιπόν, να αποκατασταθεί αυτό το αίσθηµα
σταθερότητας, ασφάλειας, να πιστέψουν οι Έλληνες και οι Ελ-
ληνίδες ότι η χώρα υπάρχει, αντέχει, έχει προοπτικές και ότι µετά
το PSI και τη σύναψη τής νέας δανειακής σύµβασης, η Ελλάδα
ως διασφαλισµένο απολύτως µέλος της Ευρωζώνης, µε ένα τρα-
πεζικό σύστηµα υγιές και επανακεφαλοποιηµένο, µπορεί να αλ-
λάξει τα επίπεδα ρευστότητας στην ελληνική πραγµατική
οικονοµία. Έχει σηµασία να πιστέψουν οι επιχειρηµατίες, οι ερ-
γαζόµενοι, οι άνεργοι, τα νοικοκυριά, όλοι οι πολίτες ότι η χώρα
αυτή µπορεί να ξαναβρεί τη θέση της.

Η χώρα ταπεινώνεται, προσβάλλεται. Υπάρχει ένα ζήτηµα υπε-
ρηφάνειας των Ελλήνων πολιτών. Έχουν εµπεδωθεί αρνητικά
στερεότυπα. Αυτό δεν µπορούµε να το ανεχθούµε.

Ξέρετε, ότι δυσκολευόµαστε να παρουσιάσουµε τις θυσίες του
ελληνικού λαού, γιατί έχει επικρατήσει διεθνώς η αντίληψη ότι
έχουµε µόνο καθυστερήσεις, αδυναµίες και ανεπάρκειες;

Εκπλήσσονται όσοι κάποια στιγµή, καταφέρνουν να µάθουν ή
εµείς καταφέρνουµε να τους κάνουµε να µάθουν, τι είναι αυτό
που πράγµατι έχει συµβεί, πόση είναι η πρόσθετη φορολογική
επιβάρυνση, ποιο είναι το µέγεθος της περικοπής των εισοδηµά-
των, ακόµη και χαµηλών και µεσαίων συντάξεων και βεβαίως µι-
σθών στο δηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, αλλά και
στον ιδιωτικό τοµέα και τι διαρθρωτικές αλλαγές έχουν γίνει ως
τώρα. 

Ο κατάλογος σας διαβεβαιώνω είναι εντυπωσιακός, οι θυσίες
πάρα πολύ µεγάλες. Και εάν –και το λέω για µια ακόµη φορά-
είχαν γίνει οι σωστές µακροοικονοµικές εκτιµήσεις από τους
εταίρους µας την άνοιξη του 2010 και αν το ζήτηµα του δηµοσίου
χρέους είχε τεθεί επί τάπητος µε τον τρόπο που έπρεπε ιστορικά

εξαρχής, θα µπορούσαµε να έχουµε και καλύτερα αποτελέ-
σµατα. Αλλά κινούµαστε µέσα σε έναν συσχετισµό, ο οποίος
είναι αρνητικός, δύσκολος, δύσκαµπτος. Υπάρχουν αντιλήψεις,
ιδεοληψίες. Επικρατούν πολύ συγκεκριµένοι συσχετισµοί σε µία
συντηρητική Ευρώπη, σε ένα συντηρητικό πολιτικά διεθνές οικο-
νοµικό σύστηµα. Και εµείς είµαστε στη χειρότερη στιγµή.

Τώρα έχουν ωριµάσει οι αντιλήψεις. Αλλά οι αντιλήψεις αυτές
έχουν ωριµάσει, βλέποντας πώς εξελίσσεται µια σωρευτική βα-
θειά ύφεση, η οποία από το 2009 –και του 2009 συµπεριλαµβα-
νοµένου- µέχρι το 2012 θα φθάσει τις είκοσι ποσοστιαίες
µονάδες, δηλαδή σε ποσοστό πολεµικού και όχι ειρηνικού χαρα-
κτήρα.

Όλα αυτά τα επιχειρήµατα έχουν πολύ µεγάλη αξία για το
ηθικό κύρος της προσπάθειάς µας, για να καταλάβει ο ελληνικός
λαός ότι αυτό που έχει υποστεί και που υφίσταται, που είναι πολύ
µεγάλη θυσία και πολύ µεγάλη υποχώρηση στο βιοτικό επίπεδο,
αποκτά νόηµα -και θέλουµε να αποκτήσει νόηµα και θα αποκτή-
σει νόηµα- εάν µέσα από τη διάσωση της ελληνικής οικονοµίας
µέσα στην Ευρώπη, αρχίσει να λειτουργεί ο µηχανισµός επιστρο-
φής και ανταπόδοσης. 

Έχω µιλήσει πολλές φορές για τη φάση της διάσωσης και
µετά της ανάκτησης, πριν κάνουµε την εκτίναξη στα επίπεδα αν-
ταγωνιστικότητας που δικαιούται να έχει η χώρα. Τώρα είναι η
κρίσιµη στιγµή της τελικής µάχης για το PSI και η κρίσιµη στιγµή
της τελικής και οριστικής µάχης για το νέο πρόγραµµα που θα
συνιστά και το πρόγραµµα διακυβέρνησης του τόπου, τουλάχι-
στον µέχρι το 2015. Δεν υπάρχει περιθώριο για θέµατα που τα
θεωρεί κάποιος σπουδαία να τα θέσει µετά. Όποιος έχει ιδέες,
προτάσεις, αντιπροτάσεις, σχέδια, θεωρίες, πρέπει να τις πει
τώρα. Όλοι συνοµιλούν µε τους θεσµικούς µας εταίρους, όλοι
βλέπουν την τρόικα, όλοι επικοινωνούν µε τα ευρωπαϊκά πολιτικά
κόµµατα στα οποία ανήκουν, όλοι έχουν την πλήρη τεκµηρίωση,
όλοι ξέρουν ποιο είναι το πλαίσιο µέσα στο οποίο κινούµαστε,
όλοι έχουν τη δυνατότητα να µιλήσουν τώρα. 

Η διαπραγµάτευση γίνεται τώρα στο όνοµα της χώρας, όλων
των πολιτικών δυνάµεων, όλων των κοινωνικών δυνάµεων.
Όποιος επαναλαµβάνει το επιχείρηµα ότι θα γίνει τώρα µία δια-
πραγµάτευση από την Κυβέρνηση Παπαδήµου, ότι θα ψηφιστεί
µία νέα δανειακή σύµβαση και ένα νέο πρόγραµµα από το Κοι-
νοβούλιο αυτό µε συντριπτική πλειοψηφία 258 Βουλευτών, στην
οποία µετέχουν τρία κόµµατα και µετά τις εκλογές θα αρχίσει µία
επαναδιαπραγµάτευση, δεν αντιλαµβάνεται την ευρωπαϊκή, τη
διεθνή και την εθνική πραγµατικότητα, δεν είναι ακριβής σ’ αυτό
που λέει. 

Τώρα, εάν δεν πούµε την αλήθεια στον ελληνικό λαό, εάν δεν
εξηγήσουµε τις δυσχέρειες, εάν δεν εξηγήσουµε ότι εδώ πρέπει
να κάνουµε πράγµατα, τα οποία είναι απολύτως αναγκαία για τη
χώρα, που είναι οι διαρθρωτικές αλλαγές, αλλά βεβαίως και
πράγµατα τα οποία, αν είχαµε µόνοι µας τη δυνατότητα να χρη-
µατοδοτούµε τον προϋπολογισµό µας, θα τα κάναµε µε πολύ µε-
γαλύτερη άνεση και ηπιότητα, όπως είναι η δηµοσιονοµική
προσαρµογή, δεν έχουµε κάνει καλή εξήγηση µεταξύ µας και µε
τον ελληνικό λαό. Αυτό είναι το πλαίσιο µέσα στο οποίο κινούµα-
στε. Αυτό σηµαίνει, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι όλα απο-
κτούν µεγαλύτερη σηµασία απ’ αυτή που µπορεί να έχουν διά
γυµνού οφθαλµού. 

Το νοµοσχέδιο περιλαµβάνει ρητές µνηµονιακές υποχρεώσεις
σε σχέση µε το άνοιγµα των επαγγελµάτων. Το λιτό εδάφιο που
προσέθεσα στην επιτροπή για την κατάργηση διατάξεων νόµων,
κανονιστικών πράξεων και εγκυκλίων ακόµη που αντιβαίνουν στα
άρθρα 2 και 3 του αρχικού νόµου, για το άνοιγµα των επαγγελ-
µάτων, δηµιουργεί µία καταλυτική θετική εντύπωση για τη βού-
ληση της χώρας να προχωρήσει στο άνοιγµα. Είναι δύσκολο να
εξηγήσεις στους δικηγόρους, στους φαρµακοποιούς και στους
ιδιοκτήτες φορτηγών αυτοκινήτων δηµοσίας χρήσεως ότι το
θέµα τους έχει αποκτήσει τόση κρισιµότητα, αλλά έχει αποκτή-
σει. Αγωνίστηκα να πείσω τους προέδρους των δικηγορικών συλ-
λόγων ότι το θέµα αυτό έχει αποκτήσει συµβολικές διαστάσεις.
Το εξήγησε χθες ο Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Παπαϊωάννου. Εξή-
γησε επίσης ότι κάθε κίνδυνος καταστρατήγησης της νέας ρύθ-
µισης για τις δικηγορικές εταιρείες, αποτρέπεται εκ του
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γεγονότος ότι η διάταξη που θα ψηφιστεί σήµερα, παραπέµπει
στην ισχύουσα ελληνική νοµοθεσία, δηλαδή στον Κώδικα περί
Δικηγόρων ο οποίος µπορεί να προβλέψει ρητές εγγυήσεις για
την αποφυγή κάθε καταστρατήγησης, για παράδειγµα το να χρη-
σιµοποιεί κάποιος µία επωνυµία µεγάλης δικηγορικής εταιρείας
σε µία περιφέρεια της χώρας, χωρίς να έχει πραγµατική σχέση
µέσα από ένα οιονεί franchising. Αυτό µπορεί να προβλεφθεί
ρητά στον Κώδικα περί Δικηγόρων και να υπάρχουν µηχανισµοί
ελέγχου και επιβολής κυρώσεων, να µην πουλάει κανείς ψεύτικο
όνοµα, να µην πουλάει κανείς ψεύτικες σχέσεις, να µην κάνει εµ-
πόριο επιρροής. Αυτό µπορεί να είναι και ποινικό αδίκηµα, σας
λέω εγώ επιπλέον. Έχει, λοιπόν, πολύ µεγάλη σηµασία να γίνει
αντιληπτό ότι κάποια πράγµατα αποκτούν συµβολικές διαπραγ-
µατευτικές διαστάσεις. 

Είπαµε και στο Υπουργικό Συµβούλιο που ενέκρινε οµόφωνα
το νοµοσχέδιο αυτό και σε χθεσινή σύσκεψη στην οποία µετείχαν
οι Υπουργοί όλων των κοµµάτων που µετέχουν στην Κυβέρνηση
υπό τον Πρωθυπουργό, ότι είναι ζήτηµα κύρους της Κυβέρνη-
σης, ιδίως την περίοδο αυτή, οι διατάξεις που εγκρίνονται από
το Υπουργικό Συµβούλιο και εισάγονται ως νοµοσχέδια, να ψη-
φίζονται από την κοινοβουλευτική Πλειοψηφία, τη µεγάλη κοινο-
βουλευτική Πλειοψηφία στην οποία συνυπάρχουµε ΠΑΣΟΚ, Νέα
Δηµοκρατία και Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός.

Και θα δούµε αν η χώρα µπορεί να αποκτήσει µια κουλτούρα
συνεργασίας και συνευθύνης. Αν δεν µπορεί πάντως, είτε είµα-
στε στην Κυβέρνηση είτε στην Αντιπολίτευση, ο τόπος είναι ακυ-
βέρνητος. Αν δεν εµπεδωθεί το αίσθηµα της συνευθύνης ο τόπος
είναι ακυβέρνητος, τόσο πριν όσο και µετά τις εκλογές. Και πρέ-
πει να αποδείξουµε ότι έχουµε συνείδηση του προβλήµατος. Αν
η αντίληψη είναι, ότι εδώ οι διατάξεις εισάγονται από Υπουργούς
που ανήκουν στο ΠΑΣΟΚ και όλα αυτά καταλήγουν τελικά στον
Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης και Υπουργό Οικονοµικών, που
έτυχε να προέρχεται από το ΠΑΣΟΚ, δεν οδηγούµεθα πουθενά.
Κανείς δεν θα κρύβεται πίσω από τον άλλον είτε πρόκειται για
κόµµατα είτε πρόκειται για πρόσωπα. Κανείς. Όλοι θα αναλαµ-
βάνουν στο ακέραιο την ευθύνη. 

Την ίδια ευθύνη θα αναλαµβάνει και η Αντιπολίτευση. Η Αντι-
πολίτευση που δεν στηρίζει την Κυβέρνηση Παπαδήµου, αναλαµ-
βάνει την ευθύνη των προτάσεών της. Έξοδος από το ευρώ;
Χρεοκοπία της χώρας; Πτώχευση; Τα πράγµατα θα λέγονται µε
το όνοµά τους. Οι προτάσεις θα ονοµατίζονται και θα κοστολο-
γούνται. Όποιος προτείνει να φύγει η χώρα από το ευρώ το λέει
ευθαρσώς και αναλαµβάνει το κόστος. Όποιος προτείνει να οδη-
γηθούµε σε χρεοκοπία -που θα συνεπάγεται και την αποβολή
µας βεβαίως τελικά από την Ευρωζώνη, γιατί δε θα αντέξουµε
την παραµονή, γιατί δε θα µπορούµε να χρηµατοδοτήσουµε τις
ανάγκες µας χωρίς ισοσκελισµένο προϋπολογισµό και πρωτογε-
νές πλεόνασµα- θα αναλάβει την ευθύνη του ενώπιον του ελλη-
νικού λαού,.

Αν ο ίδιος ο Έλληνας πολίτης νιώθει ότι κάποιοι θα κάνουν τη
δύσκολη δουλειά και κάποιοι άλλοι θα κάνουν την εύκολη και µε
κάποιον τρόπο θα ενθαρρύνει αυτούς που κάνουν την εύκολη,
επίσης πρέπει να του µιλήσουµε αυτού του Έλληνα πολίτη και
να του πούµε ότι δεν γίνεται να συµβαίνουν και τα δύο. Δεν γίνε-
ται να περιµένει από κάποιους τα δύσκολα µε µεγάλο κόστος και
από κάποιους άλλους τα εύκολα χωρίς κανένα κόστος. Εδώ ή
έχουµε µια συνέπεια ή οδηγούµαστε στο απόλυτο αδιέξοδο για
εµάς, τα παιδιά µας και τα εγγόνια µας, γιατί εδώ παίζουµε µε
δεκαετίες ολόκληρες. 

Δεν ξέρω αν σώζουµε τη χώρα. Αυτό που ξέρω είναι ότι κανείς
στην πραγµατικότητα δεν θέλει να ζήσει µια άλλη εµπειρία. Κα-
νείς απολύτως. Όλοι ενδιαφέρονται να πετύχουµε. Αν υπάρχει
κάποιος που δεν θέλει να πετύχουµε στη διαπραγµάτευση για το
PSI τώρα, σ’ αυτόν τον αγώνα που δίνουµε µέσα στην αίθουσα
διαπραγµατεύσεων, ο Πρωθυπουργός Λουκάς Παπαδήµος και
εγώ ως Υπουργός Οικονοµικών, να το πει. Να πει «Εγώ δεν θέλω
να πετύχετε. Δεν το στηρίζω, δεν το εύχοµαι, δεν το προσδοκώ».
Αν όµως δεν υπάρχει έστω ένας, πρέπει να στηριχθούµε στην
προσπάθεια αυτή. 

Πρέπει να σας πω ότι αυτήν τη στιγµή αναρριπίζονται και πάρα
πολλά συµφέροντα. Πολλοί είναι αυτοί που θα ήθελαν να υπάρ-

χει µια ασθενέστερη εκπροσώπηση του ελληνικού δηµοσίου,
γιατί κρίνονται πολύ σηµαντικά θέµατα. Αυτό συµβαίνει και στον
αγώνα για την ανακεφαλαίωση του τραπεζικού συστήµατος και
στην προσπάθειά µας για τον περιορισµό της φοροδιαφυγής. 

Υφίσταµαι και προσωπικά την πίεση φθοράς και τις επιθέσεις.
Είχα ζήσει πριν από δέκα µέρες αυτήν την αδιανόητη υπόθεση
των οικονοµικών εισαγγελέων µε φήµες ότι Υπουργοί ασκούσαν
πιέσεις, ότι θα αποκαλυφθούν φοβερά και τραγικά πράγµατα.
Υπήρξαν συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας που τα υιοθέτησαν
αυτά και έκαναν δηµόσιες δηλώσεις. 

Τώρα διαβάζω στο παραδηµοσιογραφικό σκέλος του διαδι-
κτύου ότι µια µεγάλη επιτυχία της Αστυνοµίας και του ΣΔΟΕ στη
Θεσσαλονίκη, που εξάρθρωσε τέσσερις συµµορίες οικονοµικού
εγκλήµατος, µπορεί να έχει ενοχλήσει τον Υπουργό Οικονοµικών,
γιατί ένας από τους συλληφθέντες ήταν στέλεχος του ΠΑΣΟΚ
και πρόεδρος των εφοριακών στο παρελθόν, επώνυµος παράγων
του ΠΑΣΟΚ. Μπορεί να είναι και ψηφοφόρος του Υπουργού Οι-
κονοµικών µεταξύ των πολλών χιλιάδων, πρέπει να πω, ψηφοφό-
ρων του. Στο παρελθόν. Θα δούµε τώρα. 

Ακούστε, λοιπόν, τίποτα από αυτά δεν τον έσωσε. Παρ’ ότι
όλοι οι κατηγορούµενοι περιβάλλονται από δικονοµικές εγγυή-
σεις και από τεκµήριο αθωότητας, δεν είναι ευχάριστο να βλέπεις
τον φερόµενο ως επικεφαλής µιας οικονοµικής συµµορίας, να
είναι υποψήφιος περιφερειακός σύµβουλος του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού. Δεν είναι ευχάριστο να βλέπεις γνωστό, επώ-
νυµο δηµοσιογράφο µε στενές σχέσεις µε το χώρο της
συντηρητικής παράταξης και της Εκκλησίας, να προσάγεται ως
κατηγορούµενος. Δεν είναι καθόλου ευχάριστο και συνιστά επι-
βαρυντική περίπτωση, να κατηγορείται και να συλλαµβάνεται
στέλεχος του Υπουργείου Οικονοµικών, που είναι στέλεχος του
ΠΑΣΟΚ και είναι και στέλεχος του συνδικαλιστικού κινήµατος. Το
ίδιο το ΣΔΟΕ, όµως, αυτοκαθάρθηκε. Και αυτό έχει πολύ µεγάλη
σηµασία. Αυτά θέλουν µια εγγύηση θεσµική και πολιτική. Γιατί
δεν έγιναν στο παρελθόν και γίνονται τώρα αυτά και όλες οι
άλλες κινήσεις στις οποίες έχω αναφερθεί;

Άρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τώρα πρέπει να πάρουµε
πάρα πολύ σηµαντικές αποφάσεις. Είναι πρόβα το νοµοσχέδιο
αυτό για πολύ κρισιµότερες διατάξεις που θα εισαχθούν τις επό-
µενες µέρες. Εκεί πρέπει να δείξουµε ότι δεν µετράει ο κοµµατικός
ή ο προσωπικός ανταγωνισµός, ότι µπορούµε να συσπειρωθούµε,
ότι µπορούµε να στηρίξουµε το µέλλον της πατρίδας µας.

Έστειλα προχθές, τη Δευτέρα, επιστολές και στον Πρόεδρο
της Νέας Δηµοκρατίας, τον κ. Σαµαρά και στον Πρόεδρο του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, τον κ. Καρατζαφέρη και τους
καλώ να ορίσουν τις αντιπροσωπείες των κοµµάτων τους και στις
25 Ιανουαρίου, την άλλη Τετάρτη, µετά το Eurogroup και το
Ecofin της Δευτέρας και της Τρίτης, να αρχίσουµε τις εντατικές
συνοµιλίες στους κόλπους της Κυβέρνησης και της κοινοβουλευ-
τικής Πλειοψηφίας για τη φορολογική µεταρρύθµιση, για το
Εθνικό Φορολογικό Σύστηµα. 

Τους καλώ να αξιολογήσουµε και φορολογικές ρυθµίσεις που
έχουν ψηφιστεί τα τελευταία δύο χρόνια και να δούµε στο πλαί-
σιο της διαπραγµάτευσης για το νέο πρόγραµµα, πώς µπορούµε
να φτάσουµε -και νοµίζω ότι µπορούµε εύκολα, γιατί υπάρχει
υψηλό ποσοστό σύµπτωσης απόψεων µεταξύ των κοµµάτων- σε
ένα απλό, δίκαιο, λειτουργικό, Εθνικό, Φορολογικό Σύστηµα, στις
αρχές του, στους βασικούς του κανόνες. 

Στην πραγµατικότητα έχουµε να απαντήσουµε σε δεκαπέντε -
είκοσι πολύ µεγάλα ερωτήµατα, για το φόρο εισοδήµατος φυσι-
κών προσώπων, το φόρο εισοδήµατος νοµικών προσώπων, το
ΦΠΑ, το φόρο επί του κεφαλαίου και σε άλλα δέκα ερωτήµατα
για τη φορολογική διοίκηση. 

Ρώτησαν πολλοί συνάδελφοι, γιατί εισάγουµε στο παρόν νο-
µοσχέδιο τις έµµεσες τεχνικές ελέγχου; Διότι διεξάγονται έλεγ-
χοι και επειδή η περαίωση έχει ενοχλήσει πάρα πολύ τους
θεσµικούς µας εταίρους, πρέπει να αποδείξουµε και να δείξουµε
ότι µπορούµε να ενεργοποιήσουµε τους µηχανισµούς ελέγχου
µε τους νεοεπιλεγόµενους τώρα ελεγκτές του Υπουργείου Οικο-
νοµικών, µέσα από διεθνώς παραδεκτές µεθόδους, που δεν τις
έχει ανακαλύψει η υπηρεσία του Υπουργείου Οικονοµικών ή ο
Υπουργός, αλλά προκύπτουν µέσα από τη βιβλιογραφία και µέσα
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από τη διεθνή πρακτική. 
Ποια θα είναι η βάση των συζητήσεών µας για το Εθνικό Φο-

ρολογικό Σύστηµα; Θα είναι οι καλές διεθνείς πρακτικές, τα πο-
ρίσµατα των δύο οµάδων τεχνικής βοήθειας του Διεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου, που δούλεψαν η µία για τη φορολογική
πολιτική και η άλλη για τη φορολογική διοίκηση. Ο επικεφαλής
της οµάδας για τη φορολογική διοίκηση είναι Χιλιανός. Η Χιλή
κατάφερε να αλλάξει τα δεδοµένα του φορολογικού της συστή-
µατος µέσα σε ελάχιστο χρονικό διάστηµα. Δεν µας παρακινεί
το γεγονός ότι ένα στέλεχος του Υπουργείου Οικονοµικών της
Χιλής, έρχεται να µας µεταφέρει µια εµπειρία από µια χώρα, η
οποία είναι πληθυσµιακά συγκρίσιµη και θα έλεγα ίσως και από
πλευράς νοοτροπίας συγκρίσιµη µε πάρα πολύ καλά αποτελέ-
σµατα;

Μπορούµε τις επόµενες εβδοµάδες να έχουµε κάνει βήµατα
σηµαντικά, γόνιµα, τα οποία να πείθουν ότι η χώρα έχει και τη
βούληση και την ικανότητα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Διάβασα αυτές τις ηµέρες και την έκθεση που υπέβαλε το Διε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο και την έκθεση που υπέβαλε η Ευρω-
παϊκή Επιτροπή για την έως τώρα αξιολόγηση της τελικής φάσης
του παλαιού προγράµµατος και την προετοιµασία του νέου προ-
γράµµατος. Θα σας πω µόνο την πρώτη και την τελευταία παρά-
γραφο. Η τελευταία παράγραφος είναι αυτή που ήδη ανέφερα.
Δεν έχουν τη δυνατότητα και τη διάθεση να συνεισφέρουν πε-
ρισσότερα από τα 240 δισεκατοµµύρια, που έχουν ήδη αποφα-
σιστεί τον Οκτώβριο. Πρέπει να πορευθούµε µέσα στο πλαίσιο
αυτό.

Η πρώτη παράγραφος είναι η αµφιβολία για το εάν η Ελλάδα
και το ελληνικό πολιτικό σύστηµα µπορεί και θέλει, εάν το διοι-
κητικό σύστηµα, το δικαστικό σύστηµα, η κοινωνία, το επικοινω-
νιακό σύστηµα µπορεί και θέλει. Εάν τώρα µε την Κυβέρνηση
Παπαδήµου δεν αποδείξουµε ότι και µπορούµε και θέλουµε, εάν
τώρα δεν δείξουµε ότι µπορούµε να κινούµεθα αποτελεσµατικά,
αποδοτικά, αξιόπιστα, δεν θα πείσουµε κανέναν. 

Να σας πω και κάτι. Η ίδια η προοπτική των εκλογών, το γεγο-
νός ότι τα κόµµατα έχουν συµφωνήσει µετά από την οριστικο-
ποίηση της δανειακής σύµβασης, να οδηγηθεί η χώρα σε
εκλογές, το γε νυν έχον, τουλάχιστον -αυτή είναι η µέχρι τώρα
ισχύουσα συµφωνία και σε αυτήν επιµένει ο κ. Σαµαράς- το γε-
γονός αυτό δηµιουργεί µία προφανή αβεβαιότητα στους θεσµι-
κούς µας εταίρους και στους συνοµιλητές. Αυτός είναι ένας
πρόσθετος λόγος για να ζητούνται τώρα αποφάσεις, αποδείξεις,
δεσµεύσεις. Και αυτό το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά όλοι. Το γνω-
ρίζουν οι Αρχηγοί των κοµµάτων, οι οποίοι γνωρίζουν και λεπτο-
µέρειες σε σχέση µε τη διαβούλευση για το PSI και τους όρους
διαπραγµάτευσης για το νέο πρόγραµµα και φυσικά το γνωρίζει
καλύτερα από όλους τους άλλους, στο ίδιο επίπεδο που το γνω-
ρίζω και εγώ, ο Πρωθυπουργός, ο οποίος σηκώνει µία προσω-
πική ευθύνη, την οποία του την αναθέσαµε. Τον κάλεσαν τα
κόµµατα και του ανέθεσαν µία ευθύνη. Και για να µπορέσει να
ανταποκριθεί σε αυτήν την ευθύνη, θέλει στήριξη, συµπαρά-
σταση, όχι ρητορική, αλλά πραγµατική. 

Επειδή εγώ ζω αυτήν την προσπάθεια –επιτρέψτε µου να πω-
περισσότερο από κάθε άλλον, γιατί χειριζόµαστε τα πράγµατα
σε συντονισµό, δίπλα–δίπλα στη διαπραγµάτευση, µοιράζουµε
τη δουλειά, κάνουµε µια προσπάθεια να κερδίσουµε αυτόν τον
κρίσιµο χρόνο, τον νιώθω απόλυτα, όπως πρέπει να σας πω ότι
τον νιώθουν όλα τα µέλη του Υπουργικού Συµβουλίου, ανεξαρ-
τήτως κοµµατικής προέλευσης και ταυτότητας. Όταν, όµως, το
Υπουργικό Συµβούλιο, που αντιλαµβάνεται το κλίµα –συγκατα-
νεύει ο κ. Βορίδης, συγκατανεύουν οι συνάδελφοί µας από τη
Νέα Δηµοκρατία Υπουργοί- καταλήγει κάπου, αυτό πρέπει να
έχει ένα αντίκρισµα κοινοβουλευτικό, κοµµατικό, πολιτικό, επι-
κοινωνιακό. Αλλιώς, θα πέσουµε στο κενό µιας πολύ µεγάλης αν-
τίφασης. Και η χώρα δεν έχει πολυτέλειες για αντιφάσεις και
ασυνεννοησίες. 

Είµαστε, λοιπόν, τώρα στη στιγµή της αλήθειας. Κάθε µέρα γί-
νονται πράγµατα πολύ σηµαντικά. Πολλά και σηµαντικά πράγ-
µατα. Σήµερα εξελίσσονται πολλές κρίσιµες διαδικασίες. Να σας

πω την αλήθεια, µέχρι αύριο το µεσηµέρι, πρέπει να έχουν ορι-
στικοποιηθεί πάρα πολλά πράγµατα. Μέχρι τη Δευτέρα το µεση-
µέρι, που θα πάω στο Eurogroup πρέπει να έχουν επισηµοποιηθεί
πάρα πολλά πράγµατα. Την άλλη Δευτέρα, στις 30 Ιανουαρίου,
στη Σύνοδο Κορυφής πρέπει να έχουµε οριστικά σχήµατα και για
το νέο πρόγραµµα, όχι απλώς για το PSI. 

Οι ηµέρες, λοιπόν, είναι πολύ πυκνές και σας παρακαλώ –δεν
σας καλώ, ειλικρινά σας παρακαλώ- στο όνοµα της πατρίδας να
σηκώσουµε µαζί µε σοβαρότητα, µε συναίνεση και µε τις ανα-
γκαίες σιωπές -γιατί πολλές φορές οι σιωπές είναι πιο εύγλωττες
από την ανταλλαγή επιχειρηµάτων µεταξύ κοµµάτων- αυτό το
βάρος και να καταλήξουµε να ανακοινώσουµε κάποια στιγµή,
στις Ελληνίδες και στους Έλληνες, ότι κλείσαµε αυτόν τον κύκλο
και ότι αποκτά πλέον η Ελλάδα σταθερότητα, βεβαιότητα, ασφά-
λεια, µέσα σε ένα δύσκολο και ασταθή κόσµο. Ειλικρινά, κυρίες
και κύριοι Βουλευτές, σας παρακαλώ να σταθούµε στο ύψος των
περιστάσεων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Αν-

τιπρόεδρο της Κυβέρνησης και Υπουργό Οικονοµικών, κ. Βενι-
ζέλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα εννιά µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί από το 1ο Γυµνάσιο Χαλανδρίου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας, κ. Μανώλης Κεφαλογιάννης. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή αρχίζει η
Διάσκεψη σε λίγο, θα ήθελα το λόγο για πέντε λεπτά, για µια το-
ποθέτηση. 

Επιτρέπετε, κύριε Κεφαλογιάννη;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τώρα ανέβηκα στο Βήµα,

κύριε συνάδελφε, κι έχω το λόγο άλλωστε, για δώδεκα λεπτά
µόνο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Εγώ παραχωρώ τη θέση µου στον
κ. Χαλβατζή και θα µιλήσω µετά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, τότε.
Κύριε Κεφαλογιάννη, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, θέλω να ξεκινήσω την τοποθέτησή µου υπενθυµίζοντας στον
Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης ότι πέρα από το Υπουργικό Συµ-
βούλιο υπάρχει και το Σύνταγµα. 

Υπάρχει το άρθρο 114 του παλαιού Συντάγµατος το οποίο
πολλοί επικαλέστηκαν και ιδιαίτερα οι παλαιότεροι συνάδελφοι
από το κόµµα, από το οποίο προέρχεται ο κ. Βενιζέλος. Υπάρχει
και το άρθρο 120 παράγραφος 4 του νέου Συντάγµατος, που
είµαι βέβαιος, κύριε Βενιζέλο, ότι εσείς είσαστε ο πρώτος που
δεν θα το ξεχάσει. Άρα µπορούµε να επικαλούµαστε τον πατριω-
τισµό των Ελλήνων αλλά πάνω από τη Βουλή δεν είναι κανείς. Γι’
αυτό η Βουλή και οι Βουλευτές οφείλουν κι έχουν υποχρέωση εκ
του Συντάγµατος, να τοποθετηθούν στα µεγάλα ζητήµατα. 

Γνωρίζουµε, κύριε Υπουργέ, ότι διεξάγετε πολύ δύσκολες δια-
πραγµατεύσεις, πραγµατικά δύσκολες και επίπονες, γι’ αυτό και
σας θέλουµε ψύχραιµο. Σας θέλουµε έναν άνθρωπο µε παγω-
µένο αίµα, που µπορεί να σηκώσει µαζί µε την Κυβέρνηση Παπα-
δήµου αυτές τις δύσκολες διαπραγµατεύσεις στην πλάτη του.
Τελευταία βλέπουµε ότι χάνετε την ψυχραιµία σας. Το είδαµε
χθες και βλέπουµε και σήµερα την αγωνία σας, αλλά και την έλ-
λειψη της ψυχραιµίας σας και αυτό µας ανησυχεί. 

Σε κάθε περίπτωση η Νέα Δηµοκρατία ως υπεύθυνο κόµµα, θα
στηρίξει ό,τι θετικό για την πατρίδα. Το έχει αποδείξει όλο αυτό
το διάστηµα. Και πολλοί θα ήθελαν αυτά τα πολύ σηµαντικά που
µας είπατε σήµερα, να τα λέγατε ως διακεκριµένο στέλεχος της
παράταξής σας πολλά χρόνια τώρα, να τα λέγατε στον τότε Αρ-
χηγό σας κατά τη διάρκεια της συζήτησης της Αναθεώρησης του
Συντάγµατος, πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας που είχε δει τα
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προβλήµατα που έχει το πολιτικό σύστηµα, αυτά δηλαδή που
εσείς µας είπατε ότι λέει η έκθεση του Διεθνούς Νοµισµατικού
Ταµείου και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ότι οι Έλληνες δεν µπο-
ρούν και δεν θέλουν ούτε συνδιοίκηση ούτε συνδικαιοσύνη στο
πολιτικό σύστηµα.

Τότε ναρκοθετήθηκε η Αναθεώρηση του Συντάγµατος. Στη
συντριπτική πλειοψηφία των αναθεωρητέων διατάξεων συµφω-
νούσαν τα µεγάλα κόµµατα ή τα περισσότερα κόµµατα και λόγω
των εσωκοµµατικών παιγνίων του ΠΑΣΟΚ για τα µη κερδοσκο-
πικά, µη κρατικά πανεπιστήµια ήταν η αφορµή να ναρκοθετηθεί
η Αναθεώρηση του Συντάγµατος. Τώρα χρειάζεται να πάµε στο
2017 για να κάνουµε τις απαραίτητες αλλαγές.

Είπε ο κ. Βενιζέλος ότι όλοι πρέπει να µιλήσουµε τώρα, ότι
τώρα πρέπει να τοποθετηθούµε, τώρα να πούµε την αλήθεια και
αυτήν την αλήθεια, κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να τη λέµε ολό-
κληρη. 

Ψηφίζουµε ένα νοµοσχέδιο -το ψηφίσαµε επί της αρχής- το
οποίο αναφέρεται στο Ταµείο Αξιοποίησης Ιδιωτικών Πόρων στο
άρθρο 7. Εκεί ουσιαστικά, αφού πρέπει να λέµε όλη την αλήθεια,
µεταφέρονται πενήντα χιλιάδες ακίνητα του δηµοσίου, µεταφέ-
ρεται όλη η περιουσία του δηµοσίου που είναι εισηγµένη στο
Χρηµατιστήριο και µε διαδικασίες εξπρές θα αξιοποιηθεί -µε ει-
σαγωγικά ή χωρίς εισαγωγικά.

Ρώτησα χθες τον κ. Βενιζέλο, µέσα από τις διαπραγµατεύσεις
για το PSI, δηλαδή για το πρόγραµµα αντικατάστασης των οµο-
λόγων, εάν λείπει ένα κοµµάτι, εάν το 25% των ιδιωτών δεν συµ-
φωνήσει, είναι στα σχέδια του ίδιου και της Κυβέρνησης να
δηµιουργήσει ένα privatization bond, δηλαδή ένα οµόλογο για
τις ιδιωτικοποίησεις ως καταπίστευµα γι’ αυτήν τη µείωση της
ανταλλαγής των οµολόγων; 

Και αν αυτό είναι στις προθέσεις της Κυβέρνησης και αν αυτό
είναι στις προθέσεις του Υπουργού, τότε αυτό που πρέπει να κά-
νουµε είναι να διασφαλίσουµε την κρατική περιουσία. 

Πώς θα διασφαλίσουµε την κρατική περιουσία; Αν παραδείγ-
µατος χάριν, κύριοι συνάδελφοι, πουλήσουµε την «COSCO»,
πουλήσουµε τον Οργανισµό Λιµένα Πειραιά, η χρηµατιστηριακή
του αξία δεν ξεπερνά τα 250 εκατοµµύρια. Μόνο µε την παρα-
χώρηση υπηρεσιών που έκανε η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-
τίας και µε προείσπραξη µελλοντικών εσόδων, το κράτος µπορεί
να προεισπράξει 4 δισεκατοµµύρια. Φανταστείτε λοιπόν ένα κρά-
τος το οποίο βάζει όλα του τα περιουσιακά στοιχεία σε ένα οµό-
λογο για τις ιδιωτικοποιήσεις, που δεν εξασφαλίζει την υπεραξία
του µέλλοντος και δεν προεισπράττουν οι µελλοντικές γενιές
από την ανάπτυξη των συγκεκριµένων επιχειρήσεων του δηµο-
σίου. Το ίδιο γίνεται µε όλες τις εισηγµένες εταιρείες. Ποιος
πουλά σε τιµές που βρίσκονται σήµερα στο Χρηµατιστήριο; 

Γι’ αυτό είπαµε στον κύριο Υπουργό ότι  στις διαπραγµατεύ-
σεις ένα θέµα το οποίο πρέπει να υπάρχει και το οποίο κάνουν
οι ιδιωτικές επιχειρήσεις, µεγάλοι πολυεθνικοί όµιλοι, όταν το
Χρηµατιστήριο είναι σε αυτήν την κατάσταση που είναι το ελλη-
νικό Χρηµατιστήριο, είναι ένα µεγάλο ποσοστό των µετοχών να
µην µπορεί να πουληθεί και αν πουληθεί, η µετοχική σύνθεση του
κράτους να µην πέφτει κάτω από αυτό το ποσοστό, για να µπορεί
να καρπωθεί υπεραξίες στο µέλλον. 

Η ελληνική οικονοµία θα πάει µπροστά µε τον έναν ή τον άλλο
τρόπο. Αυτό που συζητούµε σήµερα είναι οι κοινωνικές επιπτώ-
σεις µέχρι να φτάσουµε εκεί. Δεν µπορεί όµως όλα αυτά τα πε-
ριουσιακά στοιχεία να είναι στους ξένους και όχι στους Έλληνες.
Αυτό είναι που πρέπει να προσέξει η ελληνική Κυβέρνηση. 

Και αυτό είναι το µισό κοµµάτι, γιατί αναφέρθηκε ο κύριος
Υπουργός και στο θέµα των τραπεζών. Γι’ αυτό θέλω να πω δύο
λέξεις. Οι τράπεζες, κύριοι συνάδελφοι, αυτήν τη στιγµή, έχουν
τεράστια προβλήµατα. Παρ’ ότι µας κατηγορούσε το ΠΑΣΟΚ ότι
είχαµε βγάλει ένα κονδύλι 27 δισεκατοµµύριων ευρώ, από τα
οποία εισπράχθηκαν µόνο τα 11 δισεκατοµµύρια, σήµερα µε
Υπουργούς τον κ. Παπακωνσταντίνου και τον κ. Βενιζέλο, µέχρι
την Κυβέρνηση Παπαδήµου, είχαν ενισχυθεί οι τράπεζες µε ένα
ποσό που ξεπερνά τα 151 δισεκατοµµύρια ευρώ και ακόµα έχουν
ανάγκη από κεφάλαια. Γι’ αυτό προχθές στην Επιτροπή Οικονο-
µικών Υποθέσεων ψηφίσαµε ένα επιπρόσθετο κονδύλι 60 δισε-
κατοµµυρίων ευρώ µε την παρατήρηση των παριστάµενων

Υπουργών, ότι µπορεί να χρειαστούν και άλλα 20 δισεκατοµµύ-
ρια. 

Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι οι τράπεζες, των οποίων η µετο-
χική αξία έχει κατρακυλήσει, θα χρειαστούν τεράστια κεφαλαι-
ακή ενίσχυση. Παραδείγµατος χάριν, οι τράπεζες που έχουν
µετοχική σύνθεση σήµερα και αξία στο Χρηµατιστήριο 2 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ, θα χρειαστούν 5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Δη-
λαδή, για κάθε δύο µετοχές που υπάρχουν από όλους τους
επενδυτές, µεγάλους και µικρούς, και funds του εξωτερικού θα
πρέπει το κράτος να εκδώσει. Και επειδή σε αυτές τις περιπτώ-
σεις διεθνώς και στην Ελλάδα έτσι θα γίνει, αυτές οι µετοχές που
εκδίδονται, εκδίδονται µε έκπτωση, σηµαίνει ότι για καθεµία µε-
τοχή θα εκδίδονται πέντε από το κράτος. 

Αυτό ονοµάζεται κρατικοποίηση και αυτό είναι καλό µέχρι
εκείνο το σηµείο, διότι έτσι έγινε και στο εξωτερικό. Παραδείγ-
µατος χάριν, στις Ηνωµένες Πολιτείες µετοχή, όπως είναι αυτή
της CITIBANK που έκανε 80 δολάρια η µία. Κατρακύλησε η τιµή
στο 0,5, οι µέτοχοι έχασαν  όλη την αξία των µετοχών τους, το
κράτος µπήκε εκεί, για να ενισχύσει την τράπεζα να µην κλείσει,
µέσα στη διετία που έπρεπε να πουλήσει -όπως και εµείς θα χρει-
αστεί να κάνουµε µέσω της Τράπεζας της Ελλάδος- πούλησε στα
3,5 ευρώ και καρπώθηκε το αµερικανικό δηµόσιο 165 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ κέρδος. Άρα µέχρι εκεί είναι καλό, διότι το κράτος
υποχρεούται µε βάση τις συµφωνίες που έχουµε κάνει µε τους
εταίρους µας, να πουλήσουν αυτές τις τράπεζες πίσω πάλι στους
ιδιώτες, µέσα σε δυόµισι χρόνια. 

Αυτό που µε φοβίζει, µια και θέλουµε να λέµε όλες τις αλή-
θειες εδώ, είναι ότι µε τα 200 δισεκατοµµύρια τα οποία έχουµε
δανειστεί από τους εταίρους µας, αυτές οι µετοχές να µην µπουν
ως καταπίστευµα εγγυήσεων για τα δάνεια στο εξωτερικό. Αν
αυτό γίνει, κύριοι συνάδελφοι, τις µετοχές αυτές θα τις διαχειρι-
στούν µεγάλα funds του εξωτερικού. Και επειδή αυτά τα funds
του εξωτερικού διαχειρίζονται µε εξειδίκευση συγκεκριµένα κοµ-
µάτια των τραπεζικών εργασιών, όπως επισφαλείς απαιτήσεις,
τα λεγόµενα anti-stress funds και τα λεγόµενα frontiers funds, δη-
λαδή αυτά που διαχειρίζονται τις επισφαλείς απαιτήσεις σε
χώρες ανεπτυγµένες, όπως είναι η Ελλάδα ή σε χώρες πτωχευ-
µένες της Λατινικής Αµερικής και της Αφρικής, θα πάρουν αυτές
τις επισφαλείς απαιτήσεις στο 1/6 έως 1/20 της αξίας τους. 

Υπάρχει κίνδυνος δηλαδή µε αυτόν τον τρόπο, αφού δεν υπάρ-
χουν λεφτά στην Ελλάδα, αφού δεν υπάρχουν χρήµατα να στη-
ρίξουν τις ελληνικές επιχειρήσεις, να πουληθούν σε ξένες
επιχειρήσεις του εξωτερικού, σε όλους τους κλάδους και στον
τουρισµό στον οποίο αναφέρθηκε ο κύριος Υπουργός και να
αφανιστούν σε µια βραδιά από τα ελληνικά χέρια οι ελληνικές
επιχειρήσεις. Κινδυνεύουµε δηλαδή να οδηγηθούµε σε αφελλη-
νισµό των ελληνικών επιχειρήσεων και αυτό θα είναι το δεύτερο
βήµα. Γιατί θα υπάρξει και τρίτο βήµα για τη στεγαστική πίστη. 

Επειδή στην Ελλάδα δεν υπάρχουν µεγάλες εταιρείες που να
διαµορφώνουν την τιµή της αγοράς στη στεγαστική πίστη, δεν
γίνονται πράξεις, ο κάθε ένας Έλληνας νοµίζει πως έχει την
Ακρόπολη και όλοι οι Έλληνες µαζί έχουν περίπου 200 δισεκα-
τοµµύρια χρέη στις τράπεζες, επιχειρήσεις και ιδιώτες. Τα στε-
γαστικά δάνεια προσεγγίζουν τα 100 δισεκατοµµύρια. Εάν,
λοιπόν, αυτό είναι αλήθεια και αν πολλά από αυτά τα δάνεια τα
στεγαστικά έχουν επισφάλειες και αν αυτά τα διαχειριστούν αυτά
τα στελέχη των ξένων εταιρειών, µε δυόµισι χιλιάδες δικηγόρους
σε κάθε εταιρεία από αυτές από πίσω τους, αν διαµορφωθεί µια
τιµή χαµηλή στην Αθήνα, στην Κρήτη, στον Πειραιά, στη Θεσσα-
λονίκη, οπουδήποτε, κινδυνεύουµε να χάσουµε και την ιδιωτική
περιουσία. 

Άρα είναι κρίσιµες οι διαπραγµατεύσεις. Και αυτοί που συζη-
τούν, όπως ο σηµερινός Υπουργός, δεν πρέπει να είναι πιο πίσω
σε απαιτήσεις από ό,τι είναι η κ. Λαγκάρντ του Διεθνούς Νοµι-
σµατικού Ταµείου και από ό,τι είναι η κ. Μέρκελ. Διότι, αν το δη-
µόσιο χρέος µας δεν είναι βιώσιµο, κινδυνεύουµε να έχουµε
δώσει εµπράγµατες εγγυήσεις για το κράτος και να οδηγηθούµε
στο µοιραίο στο µέλλον, δίνοντας µάλιστα χρόνο και σε όλους
αυτούς που θέλουν να απαλλαγούν από εµάς. Γι’ αυτό δεν κά-
νουµε κριτική, προτάσεις κάνουµε.

Τι λέµε λοιπόν; Να προσέξει το κράτος πώς θα διαχειριστεί την
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κρατική περιουσία, δηλαδή την ιδιωτική περιουσία του κράτους
για να το πούµε πιο δόκιµα. Να κοιτάξει τι θα γίνει µε τις τράπε-
ζες, για να µην αφελληνιστούν οι ελληνικές επιχειρήσεις και για
να µην καταρρεύσει η χρηµαταγορά. Γιατί αν κάνουµε αυτά τα
λάθη, η Ελλάδα δεν θα είναι µόνο µια ηττηµένη οικονοµικά χώρα,
θα είναι και µια χώρα υποθηκευµένη µέχρι το 2060. 

Σε αυτές, λοιπόν, τις κρίσιµες διαπραγµατεύσεις εµείς θέλαµε
να υπάρχει η φρέσκια λαϊκή εντολή. Ο συµβιβασµός µας είναι η
στήριξη της Κυβέρνησης του κ. Παπαδήµου και τη στηρίζουµε
σοβαρά. Όχι αυτά που έκανε το ΠΑΣΟΚ που δεν ψήφισε ούτε τη
διάταξη νόµου για την εγγύηση των ελληνικών καταθέσεων, των
καταθέσεων των Ελλήνων πολιτών µέχρι τα 100.000 ευρώ. Οπότε
όλοι αυτοί οι οποίοι κάνουν µαθήµατα, συµπεριλαµβανοµένου
και του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης και Υπουργού Οικονοµι-
κών, του κ. Βενιζέλου, θα έπρεπε να τα κάνουν ως αυτοκριτική
για µια ανερµάτιστη πολιτική των χαµένων δεκαετιών του παρελ-
θόντος. Γιατί εδώ που φτάσαµε υπάρχουν ευθύνες και οι ευθύ-
νες έχουν ονοµατεπώνυµο. Το όνοµα είναι Ανδρέας και το
επίθετο Παπανδρέου, η χαµένη δεκαετία του ’80.

Είναι τα λάθη της ένταξης της χώρας στην ΟΝΕ. Ποια χώρα
µε λογική, εκτός από την κυβέρνηση της Ελλάδος του 2000, θα
έβαζε την ισοτιµία του ευρώ µε τη δραχµή, ώστε να νιώθουµε
εµείς πιο πλούσιοι από τους Αµερικανούς και τους Γερµανούς
και να γεµίσει τζιπ Καγιέν όλη η ελληνική επαρχία; Να γιατί χά-
σαµε την ανταγωνιστικότητα. 

Βεβαίως, υπάρχουν και τα προεκλογικά συνθήµατα του
ΠΑΣΟΚ, όπως το «Λεφτά υπάρχουν». Δεν κατάλαβε ο κ. Παπαν-
δρέου, που έλεγε αυτά τα συνθήµατα, ποια ήταν η κατάσταση;
Και οδηγηθήκαµε σήµερα σε αυτά τα αδιέξοδα γιατί χάσαµε
χρόνο. 

Δεν κάνουµε πλέον αναφορά στο παρελθόν, γιατί ο κόσµος
έχει βγάλει τα συµπεράσµατά του. Γνωρίζει πια ότι το ΠΑΣΟΚ
είναι ένα φθαρµένο κόµµα. Αυτό όµως που µας ενδιαφέρει είναι
πού θα πάνε οι διαπραγµατεύσεις. 

Εµείς έχουµε εµπιστοσύνη στον Πρωθυπουργό, έχουµε εµπι-
στοσύνη στα κόµµατα του συµµετέχουν, αλλά έχουµε περισσό-
τερη εµπιστοσύνη στο λαό µας, ότι δηλαδή µετά τις εκλογές και
µε κυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας, θα µπορέσουµε να ολοκλη-
ρώσουµε αυτές τις διαπραγµατεύσεις µε επιτυχία, προς όφελος
του ελληνικού λαού και των νέων γενεών. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κεφαλογιάννη.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Χαλβατζής για λίγα λεπτά. Διαχει-
ριστείτε το όπως κρίνετε εσείς. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Θα το διαχειριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο κύριος Αντιπρόεδρος της Κυ-
βέρνησης µίλησε για πάρα πολλά πράγµατα. Πρωτίστως έφερε
ξανά τον «µπαµπούλα» της τροµοκρατίας, της πτώχευσης της
χώρας. 

Για την πτώχευση ποιων τµηµάτων του πληθυσµού ενδιαφέρε-
ται η συγκυβέρνηση του «µαύρου µετώπου» -όπως έχει χαρακτη-
ριστεί- του ΠΑΣΟΚ, της Νέας Δηµοκρατίας και του ΛΑΟΣ; Όλες
οι αποφάσεις, τα µέτρα και τα νοµοθετήµατα δείχνουν ότι ενδια-
φέρεται για τους εφοπλιστές, τις τράπεζες, τους µεγάλους επι-
χειρηµατικούς οµίλους. Γι’ αυτούς γίνονται όλες αυτές οι
προσπάθειες, όλες αυτές οι παραχωρήσεις.

Αλήθεια, έχουν πτωχεύσει αυτοί που έχουν τα 610 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ µόνο στην Ελβετία; Τελικά, ας δούµε την πραγµατι-
κότητα. Ποια είναι η αλήθεια; Σήµερα καθηµερινά πτωχεύουν
µεγάλα τµήµατα της εργατικής τάξης, των λαϊκών στρωµάτων,
όλων των εργαζοµένων. 

Το ξαναλέµε από διαφορετική σκοπιά. Οι άνεργοι έχουν ξεπε-
ράσει το ένα εκατοµµύριο, τα λουκέτα στις µικροεπιχειρήσεις και
στους αυτοαπασχολούµενους είναι πάνω από εκατόν πενήντα χι-
λιάδες. Πόσες εκατοντάδες χιλιάδες είναι αυτοί που εργάζονται
και τους πληρώνουν έναντι µε 150 ή 200, 250 ευρώ το µήνα; 

Την ίδια στιγµή ακρωτηριάζετε µισθούς, συντάξεις, επιδόµατα.

Συρρικνώνετε τις κοινωνικές παροχές στην παιδεία, την υγεία,
την πρόνοια, την κοινωνική ασφάλιση. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα. 

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας ανέ-
φερε προηγουµένως τις πωλήσεις. Πουλήθηκε ο ΟΤΕ, η ΔΕΗ, η
Ολυµπιακή, παλιότερα τα τσιµέντα, τα πετρέλαια, τα πάντα. Λύ-
θηκε κανένα πρόβληµα; Τι σχέση έχει το έλλειµµα και το χρέος
µε το οποίο µας τροµοκρατούν καθηµερινά; Τι σχέση έχουν αυτά
µε την αλλαγή των εργασιακών σχέσεων, την κατάργηση του
πενθήµερου, του οκτάωρου, του σαραντάωρου, των συλλογικών
συµβάσεων; Πρέπει να σταµατήσετε να τροµοκρατείτε τους ερ-
γαζόµενους και τον ελληνικό λαό. 

Ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης έθεσε και ορισµένα άλλα
ερωτήµατα, τα οποία θέλουν απάντηση. Μίλησε για τα εθνικά κυ-
ριαρχικά δικαιώµατα. Ανακαλύψεις κάνουµε; Να υπενθυµίσουµε
ότι πριν από είκοσι χρόνια, µόνο το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας καταψήφισε τη Συνθήκη του Μάαστριχτ. Και το ΠΑΣΟΚ και
η Νέα Δηµοκρατία και ο Συνασπισµός τότε την ψήφισαν. Εκχω-
ρήθηκαν κυριαρχικά δικαιώµατα της χώρας, επίσηµα και µε
σφραγίδα. Αυτό είναι το ένα. 

Το δεύτερο είναι ότι η εκχώρηση κυριαρχικών δικαιωµάτων
στον επιθετικό ιµπεριαλιστικό οργανισµό που λέγεται ΝΑΤΟ,
είναι µια πραγµατικότητα εδώ και πάρα-πάρα πολλά χρόνια. Και
η δραστήρια συµµετοχή ελληνικών στρατιωτικών δυνάµεων στα
πέρατα του κόσµου, στο Αφγανιστάν, στο Ιράκ, στη Σοµαλία, σε
άλλες χώρες είναι µια πρακτική έκφραση αυτής της πολιτικής
σας επιλογής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Συνεπώς δεν είναι σηµερινό, δεν είναι πρωτόγνωρο, όπως
ακούγεται τελευταία, η εκχώρηση κυριαρχικών δικαιωµάτων. Το
γεγονός της εκχώρησης κυριαρχικών δικαιωµάτων της χώρας σε
ιµπεριαλιστικούς, οικονοµικούς, πολιτικούς και στρατιωτικούς
οργανισµούς, έχει µεγάλη συνέχεια και ιστορία.

Τρίτο ζήτηµα, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος εδώ και αρ-
κετό καιρό µίλησε για το βάθεµα της καπιταλιστικής, οικονοµικής
κρίσης, ότι αυτή η κρίση χτυπά όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, της Ευρωζώνης. Μιλήσαµε από την αρχή ότι οξύνονται
όλοι οι ενδοιµπεριαλιστικοί ανταγωνισµοί και πως οι ισχυρές κα-
πιταλιστικές δυνάµεις αντιπαλεύουν σήµερα τα δικά τους  συµ-
φέροντα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ λίγο περισσότερο χρόνο. Άλλω-
στε τον δικαιούµαι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Προχωρήστε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Και βεβαίως, οι ισχυρές ιµπεριαλι-

στικές δυνάµεις παίρνουν τα µέτρα τους, συγκρούονται αναµε-
ταξύ τους. 

Η αστική τάξη κάθε ιµπεριαλιστικής χώρας φροντίζει και επι-
διώκει να διασφαλίσει τα συµφέροντα των δικών της επιχειρηµα-
τικών οµίλων, των δικών της µονοπωλίων. Και φυσικά όλα αυτά
τα κάνουν οι αστικές τάξεις των ιµπεριαλιστικών χωρών µετακυ-
λίοντας ταυτόχρονα, τα βάρη της κρίσης στις πλάτες της εργατι-
κής τάξης και όλων των εργαζόµενων. Και βεβαίως, προσπαθούν
να µετακυλήσουν ευθύνες και χρέη στις αδύναµες οικονοµικά
χώρες. Η καπιταλιστική κρίση χτυπά όλες τις χώρες. Έφτασε
όπως είπε ο Υπουργός και στη Γαλλία. 

Μα η Ισπανία, η Πορτογαλία, η Γαλλία, η Ιρλανδία η Ιταλία
δίπλα µας, τι χώρες είναι αυτές; Δεν είναι χώρες, οι οποίες πλήτ-
τονται; Και εκεί έκαναν λάθη; Και εκεί δεν έχουν φοροεισπρακτι-
κούς µηχανισµούς; Και εκεί υπάρχουν λαµόγια; 

Πρέπει, λοιπόν, να ξεκαθαρίσουµε ορισµένα πράγµατα. Όλη
αυτή η φιλολογία που αναπτύσσεται, όλη αυτή η τροµοκρατία, η
κινδυνολογία είναι µια συνειδητή σας επιλογή. Θέλετε να περά-
σετε ένα γενικό φόβο. Και η επιδίωξη τής συγκυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ, της Νέας Δηµοκρατίας και του ΛΑΟΣ, όπως και η επι-
δίωξη και η δράση της προηγούµενης κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ,
ήταν ο συνολικός γενικευµένος εκφοβισµός των εργαζοµένων.
Θέλετε να κάνετε τους εργαζόµενους σκυφτούς, να φοβούνται,
να µην αγωνίζονται, να µην παλεύουν, να µη σηκώνουν κεφάλι.
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Δεν θα το καταφέρετε, γιατί η ίδια η πραγµατικότητα δηµιουργεί
άλλες συνθήκες. 

Σήµερα ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικο-
νοµικών ζήτησε προτάσεις, προτάσεις διαχειριστικού χαρα-
κτήρα. Κάνουµε διαπραγµατεύσεις πώς πρέπει να χειριστούµε
ορισµένα πράγµατα. Προτάσεις για το ποιος θα είναι ο τρόπος
που θα φτωχύνει παραπέρα η εργατική τάξη και ο εργαζόµενος
λαός. Προτάσεις για ακρωτηριασµό παραπέρα µισθών, συντά-
ξεων, επιδοµάτων, για τη συρρίκνωση και περιορισµό των δαπα-
νών στην παιδεία, στην υγεία, την πρόνοια, την κοινωνική
ασφάλιση. 

Τέτοιες προτάσεις από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος δεν
πρόκειται να κατατεθούν. Προτάσεις για τη λειτουργία του Προ-
κρούστη, δεν θα έχετε από εµάς.

Εµείς ως ΚΚΕ καταθέτουµε καθηµερινά προτάσεις στο εργα-
τικό συνδικαλιστικό κίνηµα. Συµµετέχουµε δραστήρια στον
αγώνα ενάντια σε αυτήν την αντιλαϊκή, σκληρή, ταξική σας πολι-
τική που στραγγαλίζει την εργατική τάξη, τα πιο πλατιά λαϊκά
στρώµατα.

Το επαναλαµβάνουµε, δεν είναι µια πολιτική η οποία επιβάλ-
λεται από την τρόικα, από την Ευρωπαϊκή Ένωση των µονοπω-
λίων. Είναι µία πολιτική η οποία είναι γραµµένη καθαρά και στα
προεκλογικά σας προγράµµατα και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δη-
µοκρατίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Επανειληµµένα βγήκε ο Πρωθυπουργός και άλλα στελέχη και

δήλωσαν ότι αυτά τα µέτρα έπρεπε να τα πάρουµε πριν από δε-
κάδες χρόνια, σαν να κυβερνούσε κανένας άλλος. Αυτά τα µέτρα
τα παίρνετε ως µία συνειδητή επιλογή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τελειώνετε, για να
πάτε και στη Διάσκεψη των Προέδρων.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ζήτησε ο Υπουργός καθαρές τοποθετήσεις. Θέλω να ξαναπώ

ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας πάντα λέει καθαρά την
άποψή του. Άλλοι είναι που άλλα λένε, άλλα εννοούν, άλλα γρά-
φουν και άλλα πράττουν. 

Εµείς και χθες από αυτό εδώ το Βήµα δηλώσαµε ότι πα-
λεύουµε, για να µην πετύχουν οι στόχοι της συγκυβέρνησης. Κα-
λέσαµε και καλούµε την εργατική τάξη, τα πλατιά λαϊκά
στρώµατα, τους αυτοαπασχολούµενους, τη φτωχή αγροτιά, τους
νέους, να παλέψουν ενάντια σε αυτήν την πολιτική, να παλέψουν
για την ανατροπή αυτής της Κυβέρνησης.

Κύριε Πρόεδρε, θέλουµε να τονίσουµε ξανά ότι δουλεύουµε
δραστήρια για τη συσπείρωση ευρύτερων αγωνιστικών δυνά-
µεων, για τη δηµιουργία όρων, συνθηκών και προϋποθέσεων για
βαθύτερες αλλαγές. Ναι, παλεύουµε για την έξοδο της χώρας
µας από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Η αποδέσµευση της χώρας από
την Ευρωπαϊκή Ένωση, η µονοµερής διαγραφή του χρέους µε

µια λαϊκή εξουσία είναι ο µονόδροµος για την εργατική τάξη, για
τα λαϊκά στρώµατα. Και δεν είναι µονόδροµος η πολιτική που
υπέδειξε ο κύριος Αντιπρόεδρος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Χαλβατζή, να

πάτε κατευθείαν στη Διάσκεψη των Προέδρων. Σας περιµένουν.
Σας ευχαριστούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, ζητώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το λόγο, για κάτι καλό

νοµίζω, έχει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων,
κ. Κουτρουµάνης, για ένα λεπτό.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ησυχία να ακούσουµε,
περί τίνος πρόκειται.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, ζήτησα το λόγο για µια
βελτίωση της ρύθµισης οφειλών, ανταποκρινόµενος στο αίτηµα
της ΓΣΕΒΕΕ, της ΕΣΕΕ, δηλαδή των φορέων των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων και βεβαίως ενσωµατώνοντας τις παρατηρήσεις
Βουλευτών και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας και του
Προέδρου του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρη. 

Καταθέτω, λοιπόν, αυτήν τη βελτίωση στη ρύθµιση η οποία
προβλέπει ότι, αν κάποιος ρυθµίσει τις οφειλές του και τις κατα-
βάλλει µέσα σε ένα εξάµηνο, έχει έκπτωση στο 100% στα πρό-
σθετα τέλη και αντίστοιχα, µεγαλύτερες εκπτώσεις εφόσον
καταβληθούν οι εισφορές µέσα στους δέκα µήνες.

Πρέπει να τονίσω εδώ, επειδή έχω ακούσει από τοποθετήσεις
συναδέλφων να αµφισβητείται η αποτελεσµατικότητα αυτών των
ρυθµίσεων, ότι µε τις ρυθµίσεις που κάναµε πριν από ένα χρόνο,
που ήταν περίπου στην ίδια κατεύθυνση, διπλασιάστηκε το ποσό
που καταβάλλεται στα ταµεία από ρυθµίσεις οφειλών παλαιότε-
ρων ετών. Δηλαδή, για το ΙΚΑ, ειδικότερα µε βάση τα πρόσφατα
στοιχεία, από τα περίπου 40 µε 42 εκατοµµύρια ευρώ το µήνα,
πληρώνονται πλέον 80 περίπου εκατοµµύρια το µήνα έναντι πα-
λαιών οφειλών.

Διευκολύνουµε τις επιχειρήσεις σε µία πολύ δύσκολη κατά-
σταση που αντιµετωπίζουν. Ταυτόχρονα, όµως, µε αυτόν τον
τρόπο, εξασφαλίζουµε περισσότερους πόρους από οφειλές που
προέρχονται από παρελθόντα έτη. Νοµίζω ότι αυτός πρέπει να
είναι ο στόχος, για να µπορέσουν και τα ταµεία να ανταποκρι-
θούν στις υποχρεώσεις τους.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-

λισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης καταθέτει για τα Πρακτικά την
προαναφερθείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ η νοµοτε-
χνική βελτίωση να διανεµηθεί στους κυρίους συναδέλφους.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτό δεν είναι βελτίωση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βελτίωση είναι. Χειρο-

τέρευση είναι;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Χειροτέρευση είναι;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως, είναι χειροτέρευση. Βε-

βαίως, είναι επιδείνωση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αυτά θα τα πείτε στην

αγόρευσή σας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν είναι έτσι. Δεν µπορεί να ει-

σάγονται τροπολογίες τρικοµµατικής συναίνεσης εδώ, τις οποίες
εµφανίζετε ως βελτίωση, ενώ είναι χειροτέρευση του νοµοσχε-
δίου…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα τα πείτε στην αγό-
ρευσή σας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …και να έρχονται την τελευταία
στιγµή. Μα δεν γίνεται!

Δεν γίνονται αυτά τα πράγµατα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα τα πείτε στην αγό-

ρευσή σας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι εκτός Κανονισµού. Πρέπει

να αναλάβετε την ευθύνη σας. Όλα αυτά που κάνουµε εδώ πέρα,
είναι πραξικοπηµατικά. Δεν έχουν καµµία νοµιµότητα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μη λέτε έτσι!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έρχεται την τελευταία στιγµή,

στο όνοµα της βελτίωσης και κάνει χειροτέρευση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καθίστε, κύριε Λαφα-

ζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, σας παρακαλώ!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εγώ σας παρακαλώ!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν µπορείτε να το κάνετε αυτό.

Δεν έχετε κανένα δικαίωµα. Καταργείτε τη Βουλή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ, καθί-

στε!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τι να καθίσω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεχίζουµε µε το να

δώσουµε το λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ
κ. Χρήστο Πρωτόπαπα. Ύστερα θα ακολουθήσει ο Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Χρυσανθακόπουλος και νοµίζω
ότι έχει ζητήσει το λόγο και ο κ. Λαφαζάνης.

Ορίστε, κύριε Πρωτόπαπα, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Θα χρησιµοποιήσω το χρόνο για

την κανονική µου οµιλία, κύριε Πρόεδρε.
Ο Υπουργός Οικονοµικών και Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

περιέγραψε, κατά τη γνώµη µου, µε τον καλύτερο τρόπο ποια
είναι η κατάσταση της χώρας αυτήν τη στιγµή. Από εκεί θέλω να
ξεκινήσω.

Υπάρχουν µερικά άρθρα σε αυτό το νοµοσχέδιο -όχι όλα, αλλά
µερικά εξ αυτών- που έχουν σχέση µε τις υποχρεώσεις της
χώρας σε µία ιδιαίτερα κρίσιµη στιγµή όπου κρίνεται το PSI,
όπου αρχίζουν οι διαπραγµατεύσεις για τη νέα Δανειακή Σύµ-
βαση. Έχουµε την υποχρέωση να σταθούµε µε ιδιαίτερη προ-
σοχή και ευθύνη, απέναντι σε αυτά τα άρθρα, απέναντι σε αυτές
τις ρυθµίσεις.

Θα έλεγα ότι δεν πρέπει να εµφανίζουµε διπλή γλώσσα. Μερι-
κοί είπαν: Μα καλά τι θέλετε; Να µη µιλάει ο Βουλευτής; Κανείς
δεν είπε αυτό. Κανείς δεν αρνήθηκε και δεν έχει δικαίωµα να αρ-
νηθεί -προς Θεού!- το δικαίωµα στο Βουλευτή να εκφράσει την
άποψή του. Τι επισηµάναµε; Ποια είναι η επίσηµη θέση των κοµ-
µάτων: Εκεί σταθήκαµε, στην επίσηµη θέση των κοµµάτων, ως
αυτή εκφράζεται από τους εισηγητές των κοµµάτων.

Με συγχωρείτε, αλλά δεν µπορεί σε διεξοδική συζήτηση στο
Υπουργικό Συµβούλιο, οι Αντιπρόεδροι του κόµµατος της Νέας
Δηµοκρατίας να συµφωνούν και να υπερψηφίζουν το νοµοσχέδιο
και τα συγκεκριµένα άρθρα που είναι απαραίτητα για τις διεθνείς
υποχρεώσεις της χώρας και σε αυτήν την Αίθουσα, η επίσηµη
έκφραση της Νέας Δηµοκρατίας να µην τα ψηφίζει ή να το συ-
ζητάει ακόµα.

Η διπλή γλώσσα δεν είναι ποτέ ωφέλιµη. Η διπλή γλώσσα δεν

είναι γλώσσα ευθύνης. Η διπλή γλώσσα οδηγεί σε περιπέτειες.
Μπορεί µερικοί να κερδίζουν µερικές ψήφους παραπάνω, αυτή
η τακτική που φάνηκε και στο θέµα των επικουρικών συντάξεων
µπορεί να οδηγεί σε µερικές ψήφους παραπάνω, αλλά σε καµµία
περίπτωση δεν οδηγεί σε µια θέση ευθύνης που λύνει, σύµφωνα
µε τις ανάγκες της κοινωνίας και των πολιτών, τα προβλήµατα
της χώρας.

Μα θα µου πουν µερικοί: Τι θέλετε; Να συµφωνούν σε όλα;
Όχι. Όταν, όµως, ένα τέτοιο νοµοσχέδιο µπαίνει στο Υπουργικό
Συµβούλιο, εκεί καταγράφονται οι διαφορές, εκεί επέρχεται η
σύνθεση όσον αφορά τα τρία κόµµατα τα οποία συµµετέχουν
στην Κυβέρνηση. Και θα µπορούσε, εξάλλου και αυτό να γίνει
µέσα από τις συζητήσεις και στις επιτροπές της Βουλής. Όταν,
όµως, φτάνουµε στην Ολοµέλεια και έχουµε συµφωνήσει σε τέ-
τοιας σηµασίας άρθρα -και δεν εννοώ οποιοδήποτε άρθρο που
δεν έχει σχέση µε τις υποχρεώσεις της χώρας- τότε είναι φυσικό
ότι η επίσηµη θέση του κόµµατος και όχι η γνώµη του Βουλευτή,
που είναι κάτι το τελείως διαφορετικό, θα πρέπει να συνάδει µε
τις υποχρεώσεις που το κόµµα έχει αναλάβει.

Θα µου πει κάποιος: Και τι έγινε τώρα, αν το τάδε ή το δείνα
επάγγελµα; Ναι, αλλά εδώ δηµιουργούµε και ένα προηγούµενο
και θέλω να το ξεκαθαρίσω αυτό. Γι’ αυτό είναι αυτή η εµµονή
µας από χθες. Το προηγούµενο που δηµιουργούµε είναι ότι, αν
τελικώς ο καθένας στο Υπουργικό Συµβούλιο συµφωνεί, αλλά
µετά τραβάει το δρόµο του στην Ολοµέλεια της Βουλής και αυτό
γίνει στα µικρά σήµερα ή στα επιµέρους σήµερα, φανταστείτε τι
θα γίνει στα σηµαντικά αύριο, φανταστείτε τι θα γίνει, όταν έρθει
η Δανειακή Σύµβαση, φανταστείτε τι θα γίνει, όταν έρθει το συµ-
φωνηµένο πρόγραµµα της χώρας για τα επόµενα έτη. Τι θα γίνει
τότε; Πάλι θα βρούµε τον παλιό καλό δρόµο, να πάρει το ΠΑΣΟΚ
όλες τις ευθύνες πάνω του και εκείνες που του αναλογούν, αλλά
και εκείνες που δεν του αναλογούν; Διότι δεν πιστεύω ότι υπάρ-
χει έστω και ένας συνάδελφος στην Αίθουσα, ο οποίος να πι-
στεύει ότι για το σύνολο της κρίσης που αντιµετωπίζει σήµερα η
χώρα, την αποκλειστική ευθύνη την έχει το ΠΑΣΟΚ. Έχει το δικό
του µέρος ευθύνης. Βεβαίως, να το αναγνωρίσουµε και να το
αναλάβουµε. Και το αναλάβαµε µε στάση ευθύνης και παρρη-
σίας και πέρα από ό,τι µας αναλογούσε. Είναι, όµως, µόνο το
ΠΑΣΟΚ; Θα επιχειρήσουµε πάλι να βολευτούµε στη λογική «ψη-
φίστε εσείς, για να φύγουµε εµείς, να είστε εσείς οι κακοί, εσείς
του µουτζούρη, εµείς οι καλοί, ο αφρός;». Με συγχωρείτε, κυρίες
και κύριοι, αλλά υπάρχει ένα όριο. 

Υπάρχει η ανάγκη απλής και καθαρής γλώσσας. Υπάρχει η
ανάγκη στάσης ευθύνης. Σας προειδοποιούµε και κάτι, αν θέλετε
να ξέρετε. Δεν είµαστε διατεθειµένοι να παίρνουµε ευθύνες πέρα
από αυτές που µας αναλογούν. Θέλω να καταλάβετε καλά –και
αυτό το κάναµε σαφές και σε µία άλλη περίπτωση, στην περί-
πτωση µε την τροπολογία του Υπουργείου Οικονοµικών για την
ΕΡΤ- ότι θα κάνουµε χρήση του µέρους της ευθύνης που µας
αναλογεί. Δεν είµαστε διατεθειµένοι να την πάρουµε όλη πάνω
µας. Πρέπει όλοι να σταθούµε µε προσοχή στο µέτρο που µας
αναλογεί. Και αυτό θέλουµε µια και καλή να το κάνουµε σαφές.
Καθένας θα πάρει την ευθύνη που του ανήκει καθαρά, µπροστά
στον ελληνικό λαό, µε ειλικρίνεια και µε το κεφάλι ψηλά.

Δεύτερο ζήτηµα στα γενικά πολιτικά είναι τα θέµατα που δη-
µιουργήθηκαν χθες, µε αφορµή την έναρξη του κοινωνικού δια-
λόγου. Δικαίωµα του καθενός είναι να θέλει ή να µη θέλει τον
κοινωνικό διάλογο. Δεν έχει, όµως, κανείς το δικαίωµα να τον εµ-
ποδίσει. Ο κοινωνικός διάλογος είναι βάση οργάνωσης και συλ-
λογικής έκφρασης της κοινωνίας µας. Ο διάλογος µεταξύ των
κοινωνικών εταίρων είναι βασικό ζητούµενο σήµερα, όταν θέ-
λουµε η κοινωνία να µπει στο παιχνίδι, όταν δεν θέλουµε να απο-
φασίζουµε σε αυτήν εδώ την Αίθουσα ερήµην της -όταν και όσες
φορές το κάναµε, δεν το κάναµε σωστά- όταν σε τελική ανάλυση
έχουµε ανάγκη αυτήν τη συζήτηση, για να µας δείξει και τη θε-
τική διέξοδο που σήµερα χρειαζόµαστε, για να µιλήσουµε για µια
οικονοµία που θα σταθεί στα πόδια της, θα είναι ανταγωνιστική,
θα παράγει θέσεις εργασίας, θα δώσει πειστικές απαντήσεις
στους εκατοντάδες χιλιάδες των ανέργων µας. Δεν µπορεί κανείς
να εµποδίσει το διάλογο ανάµεσα στις εργοδοτικές οργανώσεις,
µεταξύ των οποίων είναι και µικροµεσαίοι και τη Γενική Συνοµο-
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σπονδία Εργατών Ελλάδος. Δεν έχει το ηθικό δικαίωµα να το
κάνει. 

Και να πω και κάτι άλλο; Σε τελική ανάλυση, η πιθανή συµφω-
νία των κοινωνικών εταίρων θα είναι πολύ πιο θετική και προωθη-
τική για την οικονοµία, αλλά και για τα ίδια τα συµφέροντα των
εργαζοµένων, από το να έχουν κάποιοι µία στρατηγική «πάρτε
εσείς την ευθύνη, φέρτε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, να
την έχετε εξ ολοκλήρου και κανείς να µη βρέξει τα χέρια του». 

Για να προστατεύσουµε σωστά τον εργαζόµενο και να δώ-
σουµε πειστικές απαντήσεις σε αυτό που θέλει, για να µην
έχουµε άλλες λανθασµένες οριζόντιες περικοπές, για να µην
έχουµε άλλης µορφής τέτοια προβλήµατα, χρειάζεται και η κοι-
νωνία να µπει στο παιχνίδι. Και όταν η κοινωνία το αντιλαµβάνεται
και θέλει να αρχίσει να συζητά –δεν είπα να συµφωνεί, αλλά να
συζητά- είναι λάθος το να επιχειρούµε να την εµποδίσουµε. 

Έρχοµαι σε ορισµένα επιµέρους ζητήµατα. 
Το πρώτο ζήτηµα είναι µία εικόνα, η οποία φάνηκε από την Κυ-

βέρνηση αυτές τις µέρες. Υπήρχε µία αρχική συζήτηση η οποία
έγινε γύρω από το θέµα της εργασιακής εφεδρείας σε µια σειρά
οργανισµούς που συγχωνεύονται ή κλείνουν. Αναφέρθηκε χθες
ο Πρόεδρος της Βουλής, ο κ. Φίλιππος Πετσάλνικος. Αναφέρ-
θηκα και εγώ ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ. Εί-
παµε ότι καλό θα είναι να υπάρχει µία ενιαία αντιµετώπιση του
προβλήµατος που δηµιουργείται γι’ αυτούς τους ανθρώπους, µε
αίσθηµα ευθύνης και κοινωνικής δικαιοσύνης και κοινωνικής
ευαισθησίας. 

Πρέπει να προβλεφθεί, δηλαδή, µε µία γενικού χαρακτήρα διά-
ταξη, η δυνατότητα αξιολόγησης αυτών των ανθρώπων –βεβαίως,
πρέπει να συγχωνευτούν οι οργανισµοί, το καταλαβαίνουµε, θα
γίνουν τέτοια θέµατα- οι οποίοι αντιµετωπίζουν το φάσµα της
απόλυσης, άνθρωποι επιστήµονες, µε δυνατότητες, µε προσόντα,
µε γνώσεις, που µπορούν να βοηθήσουν. Με βάση την αξιολό-
γηση, πρέπει να προβλεφθεί η απορρόφησή τους από αντίστοι-
χους οργανισµούς του δηµόσιου τοµέα. 

Υπήρχε µία σχετική αναφορά για τη «ΘΕΜΙΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΑ-
ΣΤΙΚΗ». Η αλήθεια είναι ότι υπήρχε στο νοµοσχέδιο ήδη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, ζήτησα δώδεκα λεπτά και δεν τα έχω ξεπερά-
σει. 

Υπήρχε στο νοµοσχέδιο ήδη. Έρχεται χθες το βράδυ και
άλλος Υπουργός και προσθέτει τις άλλες δύο. Μπορεί να υπάρ-
χουν και άλλες τέτοιες αναφορές. Ζητήσαµε από τον κ. Ξυνίδη –
που ορθώς µάλιστα το έκανε, υποθέτω διότι το ζητήσαµε- να
κάνει και µία σχετική πρόσθεση για το θέµα του ΕΟΜΜΕΧ.
Ωραία! Εγώ δεν καταλαβαίνω γιατί να µην µπει µια τέτοια πρό-
βλεψη και για το ΙΓΜΕ, για το ΕΛΚΕΔΕ ή για άλλες εταιρείες που
επεσήµανε χθες ο Πρόεδρος της Βουλής. 

Αντί να έρχεται ο κάθε Υπουργός –καλή τη προαιρέσει, ας το
πούµε έτσι- να κάνει µία παρέµβαση για το χώρο του, είναι θε-
τικό για την Κυβέρνηση να επεξεργαστεί και να µας φέρει εντός
της ηµέρας µία γενικού χαρακτήρα διάταξη, που να καλύπτει
όλες αυτές τις περιπτώσεις. Να προβλεφθεί η δυνατότητα αξιο-
λόγησης µε κοινή υπουργική απόφαση, γιατί τώρα τελευταία
στιγµή πιθανόν να µην προλαβαίνει να γίνει και να προβλεφθεί
και η δυνατότητα µη θέσης εφεδρείας κάποιων σε συγχωνευό-
µενους οργανισµούς ή απορρόφησής τους σε καταργούµενους
οργανισµούς.

Αυτό µπορείτε να το δείτε, κύριε Υπουργέ. Νοµίζω ότι πρέπει
να γίνει µία συνεννόηση µε τον Υπουργό Οικονοµικών. Είναι µία
πρόταση που και χθες κατατέθηκε, δεν γίνεται για πρώτη φορά.
Όµως, απεδείχθη και από την ίδια τη ζωή και από τη δική σας
τροπολογία και από την τροπολογία του κ. Βορίδη ότι το σωστό
είναι να πάµε εκεί, παρά να γίνονται αποσπασµατικές ρυθµίσεις
ανάλογα µε το πώς παρεµβαίνει ο κάθε Υπουργός. Αυτό δεν είναι
µία καλή εικόνα, χωρίς βέβαια να είναι δική σας η ευθύνη.

Κύριε Πρόεδρε, θα αναφερθώ σε δύο τελευταία ζητήµατα και
µ’ αυτά θα ολοκληρώσω. Το ένα αφορά τον ΕΛΟΤ. Από πολλούς
συναδέλφους της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ έχουν
διατυπωθεί αντιρρήσεις. Ίσως πρέπει να το δούµε ξανά, κύριε
Υπουργέ. Εγώ επιµένω προσωπικά –βέβαια, αυτό δεν λέει τίποτα-

ότι πάλι θα µπορούσε να αντιµετωπιστεί µε µία κουβέντα το σχε-
τικό άρθρο, για να δούµε τελικά αν πρέπει να χωριστεί ή όχι η
τυποποίηση και η πιστοποίηση. Πολλοί λένε «όχι», εσείς λέτε
«ναι», πολλοί λένε «ναι». 

Όµως, υπάρχουν δύο απόψεις. Η έκκληση την οποία κάνουµε,
προκειµένου να µη φθάσουµε σε ονοµαστικές ψηφοφορίες που
απ’ ό,τι βλέπω θα κατατεθούν σ’ αυτό το άρθρο από κάποια κόµ-
µατα εδώ και διατυπωθούν αυτές οι επιφυλάξεις και αντιρρήσεις,
είναι να το δούµε ξανά, ώστε να γίνει αυτός ο διάλογος µε ηρεµία
και νηφαλιότητα, για να µπορούµε να καταλήξουµε κάπου.

Κλείνω µε ένα θέµα που ήταν στο νοµοσχέδιο και απεσύρθη
και αφορά το Δήµο Ζωγράφου. Δικαίωµα της Κυβέρνησης είναι
να θέτει και να αποσύρει άρθρα από το νοµοσχέδιο. Όµως, θέλω
να επισηµάνω ότι µετά την απόσυρση του σχετικού άρθρου για
το δάνειο του Δήµου Ζωγράφου, υπάρχει ένα τεράστιο κενό.
Είναι γνωστό το τι έχει γίνει µε την περασµένη δηµοτική αρχή
του Δήµου Ζωγράφου. Πρόκειται για ένα παράνοµο δάνειο από
διεθνή τράπεζα, για να υλοποιηθεί κάποια απόφαση του δήµου.
Ο σηµερινός δήµος έχει φθάσει σε αδιέξοδο και κινδυνεύει µε
χρεοκοπία ο δήµος, χωρίς να έχει την ευθύνη η σηµερινή δηµο-
τική αρχή. 

Ζητήθηκε µε σύµφωνη γνώµη του Ταµείου Παρακαταθηκών
και Δανείων µία διαδικασία οµαλής ροής δανειοδότησης, προ-
κειµένου οι άνθρωποι να µπορέσουν να αναπνεύσουν και να ξε-
πληρώσουν το δάνειο και στο Ταµείο Παρακαταθηκών και
Δανείων στη συνέχεια, µε σταδιακότητα και έναν τρόπο που θα
µπορούσε να γίνει αποδεκτός. Η Κυβέρνηση αρχικώς το εδέχθη,
αλλά εν συνεχεία το απέσυρε, µε αποτέλεσµα το κενό και το
αδιέξοδο να συνεχίζουν να υπάρχουν.

Κάνουµε έκκληση, παράκληση, πρόσκληση να το δείτε ξανά
και, αν όχι σ’ αυτό, σε ένα επόµενο νοµοσχέδιο να συµπεριλη-
φθεί η διάταξη για το Δήµο Ζωγράφου που το δικαιούται, όπως
και ο λαός του Ζωγράφου και η σηµερινή δηµοτική αρχή.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πρωτόπαπα.

Το λόγο έχει ο κ. Σωκράτης Ξυνίδης για ένα λεπτό.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Πρόεδρε, επειδή για
δεύτερη φορά σήµερα –η πρώτη ήταν χθες- επανήλθε ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ για το θέµα του ΕΛΟΤ,
έχω εξηγήσει από χθες, όπως και στην επιτροπή, ότι µετά από
ένα χρόνο και πλέον ανάλυσης όλων των δεδοµένων, έχουµε κα-
ταλήξει και είναι βασική πολιτική της πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου ότι η τυποποίηση πρέπει να ασκείται χωριστά από
την πιστοποίηση, για να µπορέσουµε επιτέλους να αναπτύξουµε
την τυποποίηση και τα πρότυπα που είναι αναγκαία προϋπόθεση
για την ανάπτυξη της χώρας.

Αυτή η βασική επιλογή δεν είναι προϊόν µίας πρόχειρης αντι-
µετώπισης, όπως έχει υπονοηθεί και χθες και σήµερα και ως εκ
τούτου αντιλαµβάνεστε ότι η θέση του Υπουργείου είναι πάγια
και σταθερή σ’ αυτήν την κατεύθυνση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Είδαµε πάλι µία µακρά σε διάρκεια τοποθέτηση του Υπουργού

κ. Βενιζέλου και κάθε φορά που ο κ. Βενιζέλος υπερβαίνει το
χρόνο, τα πράγµατα είναι πιο δύσκολα για τη χώρα, γιατί για να
χρειάζεται κάποιος να επιχειρηµατολογήσει αντί για οκτώ λεπτά,
µισή ώρα, πάει να πει ότι αρκετά έχουν δυσκολέψει. 

Πράγµατι, οι στιγµές δεν είναι στιγµές για να αποδοθούν ευ-
θύνες. Είναι οι στιγµές να βγούµε από το αδιέξοδο. Και, βέβαια,
σ’ αυτό το ζήτηµα υπάρχει µία λογική κλεψύδρας, η οποία θεω-
ρεί ότι ο λαός είναι εγκλωβισµένος στην ευαρέσκεια και στη δυ-
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σαρέσκεια και όποιοι ψηφίζουν δυσαρέσκεια, θα πρέπει εδώ
ανεύθυνα να επιτίθενται.

Η αλήθεια είναι ότι θα έρθει η στιγµή απόδοσης ευθυνών κατά
τη δικαία κρίση του ελληνικού λαού. Η Κυβέρνηση αυτή, η οποία
αδύναµη και  παραπαίουσα οδηγούσε τη χώρα στη χρεοκοπία,
υποχρεώθηκε σε συγκυβέρνηση για να ολοκληρωθούν οι δια-
πραγµατεύσεις της χώρας µας για τη σύναψη του νέου δανείου. 

Και τι αποκαλύφθηκε; Ότι οι προηγούµενοι νόµοι που ψηφί-
στηκαν και οι προηγούµενες δεσµεύσεις στις οποίες είχε συµ-
φωνήσει το ΠΑΣΟΚ µε την τρόικα, δεν είχαν τηρηθεί. Γι’ αυτό και
σήµερα βάλλεται η χώρα µας ως αναξιόπιστη. Αυτή είναι  µία
σκληρή πραγµατικότητα και εµείς υποκείµεθα αυτήν την εξέλιξη.
Κι έχουµε να διαλέξουµε δύο δρόµους: Το δρόµο εκείνο που θα
λέει «για όλα φταίτε εσείς, φτάνουµε στο τέλµα και βουλιάζουµε
σ’ αυτό» ή ενώνουµε τις δυνάµεις µας να αντιµετωπίσουµε το χα-
ρακτήρα της κρίσης, που δεν είναι προσωρινός, αλλά θεµελιώ-
νοντας µία αφετηρία που είναι η επαναδανειοδότηση της χώρας
µας µε ταυτόχρονα τη µείωση, το κούρεµα των άµεσα καταβλη-
τέων οµολόγων. Σε αυτήν ακριβώς την επιλογή εµείς σταθήκαµε
υπεύθυνα και στεκόµαστε κι εδώ.

Όταν έρχεται νοµοσχέδιο µε επείγουσες ρυθµίσεις Υπουρ-
γείων, προσδοκούµε να απαντήσουµε σε αυτούς που ασκούν
πίεση για την αφερεγγυότητα, την οποία έχει επιδείξει η προ-
ηγούµενη ελληνική κυβέρνηση. Αυτή είναι η σκληρή αλήθεια και
δεν θα πρέπει εδώ κανένας να απονέµει στους άλλους ευθύνες.
Διότι, ναι µεν ανέλαβε ο κ. Βενιζέλος από το καλοκαίρι και µετά,
αλλά η καµπούρα του φορτώθηκε τα έργα του κ. Παπακωνσταν-
τίνου και της κυβέρνησής του µε τη συλλογική ευθύνη. 

Για να έρθουµε τώρα στη λεπτοµέρεια του πώς νοµοθετούµε,
υπάρχουν πάρα πολλά ζητήµατα για τα οποία η ίδια η κοινωνική
πραγµατικότητα απαιτεί να βάζουµε φραγµούς και να πατάµε
φρένο στην κατωφέρεια των λαθών. Και όταν εµείς επεµβαίνουµε
και λέµε ότι όλη η ΓΣΕΒΕΕ ζητάει αντί για τρεις δόσεις έξι δόσεις
για την 100% µείωση των ποσοστών των προσαυξήσεων, ή ζη-
τάµε δώδεκα για το 75% και δεκαοχτώ για το 50%, αυτό είναι η
οµολογία ότι αν ζητήσουµε άµεσα από την αγορά, από τα κατα-
στήµατα που είναι έτοιµα να κλείσουν, να πληρώσουν αυτές τις
εισφορές, την άλλη µέρα θα έχουµε επιτάχυνση στα λουκέτα. 

Με αυτήν την έννοια, λοιπόν, η βελτίωση της επώδυνης αυτής
απόφασης να ζητάµε από τους κακοπληρωτές να πληρώσουν
επιτέλους αλλά µε αυτούς τους όρους, γιατί αν δεν πληρώσει
και τις έξι δόσεις χάνει το 100% που του αφαιρούµε τους τόκους,
είναι µία κίνηση συµβιβασµού µε τα λάθη του παρελθόντος, αλλά
για την προοπτική του µέλλοντος. Δεν είναι µία ευχάριστη κατά-
σταση αυτή. Κι όποιος κάνει ένα βήµα στην αγορά και ζει στην
πραγµατικότητα, καταλαβαίνει τι σηµασία έχει να αποδεχτεί τις
προτάσεις του Προέδρου µας ο κ. Κουτρουµάνης και το Υπουρ-
γείο του και να τα ενσωµατώσει στη νοµοθετική ρύθµιση. 

Δεν αποτελεί φωτογραφικό ρουσφέτι για κάποιους. Συλλογικό
αίτηµα είναι µίας τεράστιας κατηγορίας του δρώντος επιχειρη-
µατικού κόσµου στον τοµέα κυρίως του εµπορίου, που εκεί
υπάρχει και µεγαλύτερο πρόβληµα µε την πραγµατική στάση
πληρωµών, που εκεί χάνονται κάθε µέρα επιχειρήσεις. 

Θέλουµε, λοιπόν, να ξεκαθαρίσουµε ότι εµείς δεχόµαστε το
µέρος του φορτίου που µας αναλογεί και αυτό δεν είναι πράξη
γενναιότητας. Αλλά είναι για εµάς µονόδροµος ιστορικής ευθύ-
νης.

Πολύ εύκολα µπορούν να πουν κάποιοι ότι σταµατάµε, δεν
πληρώνουµε. Άκουγα σήµερα τον κ. Τσίπρα να επαναλαµβάνει
την προτροπή που είχε κάνει ένα χρόνο πριν στη διαπραγµά-
τευση ο κ. Γιώργος Καρατζαφέρης, να σταµατήσουµε δηλαδή
να πληρώνουµε για τρία χρόνια στους οφειλέτες µας και µετά να
γίνει επανεκκίνηση. 

Άκουσα, λοιπόν, τον κ. Τσίπρα να το λέει σαν µια τωρινή πρό-
ταση, τώρα που το θέµα έχει δροµολογηθεί από τον Οκτώβρη
για συγκεκριµένη δανειακή σύµβαση, για την οποία και αυτοί που
µας δανείζουν λένε ότι πιθανό να µη φτάνουν αυτά και να µας
δώσουν κι άλλα, γιατί αν δεν επιτευχθεί ο τάδε συντελεστής, δεν
θα τα καταφέρουµε. Άρα νοιάζονται να µη χρεοκοπήσουµε όχι
απλά γιατί είµαστε µέρος του ευρώ, αλλά γιατί θέλουν να υπάρ-
χει µια τακτοποίηση ισορροπιών στο παγκόσµιο οικονοµικό σύ-

στηµα. 
Εµείς, αγαπητέ Πρόεδρε, απέναντι σ’ αυτές τις προκλήσεις

δεν υποχωρούµε για τη δηµιουργία ευαρέσκειας στα ώτα και
απαρέσκειας στην τσέπη, γιατί αν χαϊδέψουµε τα αυτιά, αλλά την
άλλη µέρα αντί για µισθό δεν υπάρχει καθόλου χρήµα και υπάρ-
χει µόνο το έναντι, τότε στον πολίτη δεν µπορεί να απολογούµα-
στε ως µονάδες, αλλά ως σύνολο του πολιτικού συστήµατος. Και
για να είναι σταθερή και οµαλή η δηµοκρατία µας, απαιτεί να δια-
νύσουµε αυτό το δρόµο λερώνοντας τα παπούτσια µας σ’ αυτό
το βάλτο, προκειµένου να βγει το άρµα έξω. 

Επίσης, θα ήθελα να επισηµάνω το εξής. Η κοινωνία µας απαι-
τεί κάτι το οποίο δυστυχώς εγκαταλείφθηκε από την αρχαιοελ-
ληνική περίοδο, όπου ίσχυε η κάθαρση. Υπήρχε κάποιος που
έφταιγε και την πλήρωνε. Και επειδή αυτή η κάθαρση δεν έγινε
στο πολιτικό σύστηµα, δηλαδή δεν τιµωρήθηκαν όχι ως κακοί
διαχειριστές, αλλά ως υποκλέπτοντες, παρακρατούντες και κα-
κοδιαχειριζόµενοι το δηµόσιο χρήµα, επειδή δεν υπήρξε αυτή η
πολιτική γενναιότητα στα σκάνδαλα της τελευταίας δεκαπεντα-
ετίας, εικοσαετίας, κάποιοι να την πληρώσουν παραδειγµατικά
για να συνετιστούν οι υπόλοιποι και επειδή υπάρχει µέγιστη συ-
νενοχή διαπλοκής και άλλων φαινοµένων, ο ελληνικός λαός τώρα
θέτει µέγιστο ηθικό ζήτηµα που έγκειται στο εξής: «Μου ζητάτε
θυσίες, αλλά εσείς δεν κάνετε αυτό που πρέπει, δεν προχωρείτε
αποφασιστικά στο να µου δώσετε την αίσθηση ότι δικαιούστε να
σας εµπιστευτώ από τη στιγµή που κάνετε επιµερισµό ευθυνών».
Και έτσι, τα πράγµατα δυσκολεύουν στην κοινή γνώµη, κάτι που
είναι σαφές. Και όσο επιτείνεται αυτό το κλίµα, όλοι ψάχνουν να
ξεσπάσουν κάπου. Και βέβαια, πλέον αποκτά τυφλό χαρακτήρα
η αναµέτρηση µε την κοινωνία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ως προς το τελευταίο φαινόµενο, όπου εκτός από τους παγ-
κόσµιους τοκογλύφους, ξέσπασε και σκάνδαλο τοκογλύφων
στην περιοχή της Θεσσαλονίκης –βέβαια, τέτοια φαινόµενα
υπάρχουν σε όλη τη χώρα και το συγκεκριµένο αναφέρθηκε και
από τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης κ. Βενιζέλο- και όσον
αφορά το όνοµα ενός υποψήφιου Αντιπεριφερειάρχη που φαίνε-
ται να αποδίδεται στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, θα ήθελα να
πω ότι αυτό το άτοµο δεν ανήκε ούτε εντάχθηκε ποτέ οργανω-
τικά και πολιτικά στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό. Δεν αποτελεί
στέλεχός µας ή µέλος µας. Εντάχθηκε σαν υποψήφιος στις πε-
ριφερειακές εκλογές µε καθαρό τότε ποινικό µητρώο -το οποίο
ζητήθηκε από όλους όσους συµµετείχαν- και σε εκείνη τη φάση
δεν υπήρξε καµµιά συνοδευτική µοµφή στο πρόσωπό του. 

Κατά συνέπεια δεν υπήρξε ούτε προϊστορία ούτε µετέπειτα
συνέχεια πολιτικής συνάφειας, ένταξης και λειτουργίας σε όρ-
γανα ή σε ρόλους σε ό,τι αφορά το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό. 

Και κλείνω µ’ αυτήν την παρένθεση, θεωρώντας ότι οι ατοµικές
συµπεριφορές, όσον αφορά αυτές τις κατηγορίες των ανθρώ-
πων, δεν µπορούν να είναι επωδός της δικής µας πολιτικής γραµ-
µής, η οποία είναι κάθετη, ξεκάθαρη και αµείλικτη σε τέτοια
ζητήµατα, στο να τιµωρούνται δηλαδή όλοι όσοι εµπλέκονται σε
τέτοιες υποθέσεις. 

Ήθελα, επίσης, να πω ότι οι επισηµάνσεις του Προέδρου µας
για το ζήτηµα των σκανδάλων, που θα συνεχίζουν να συνοδεύουν
το απερχόµενο πολιτικό προσωπικό αυτής της Αιθούσης, είναι
πολύ σηµαντικές να λαµβάνονται υπ’ όψιν και ένα µέγα θέµα το
οποίο αφορά όλους µας είναι ότι το άνοιγµα των λογαριασµών
δεν είναι µόνο υπόθεση Ελβετίας, είναι συνολικά για τον πολιτικό
κόσµο. Ο τρόπος ζωής του είναι αυτός που αξιολογείται από τον
πολίτη και επειδή πολύ σύντοµα θα κληθεί ο ελληνικός λαός να
αποφανθεί, έχουν χαρακτηριστεί ποιοι είναι οι κλέφτες και οι
ψεύτες, ποιοι είναι οι διαχειριστές που όχι µόνο απέτυχαν, αλλά
οδήγησαν τη χώρα στη σηµερινή κατάσταση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Χρυσανθακόπουλο, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού
Ορθοδόξου Συναγερµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
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δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 1ο Γυµνάσιο Βόλου, Α’
Τµήµα.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 20 Ιανουαρίου 2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)   

1. Η µε αριθµό 387/17-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Πυθαγόρα Βαρδί-
κου προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχε-
τικά µε τις προµήθειες και τις ανεξόφλητες υποχρεώσεις
νοσοκοµείων. 

2.  Η µε αριθµό 405/17-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γρηγορίου Αποστολάκου προς τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αξιοποίηση του
Ολυµπιακού Σκοπευτηρίου Μαρκοπούλου.

3.  Η µε αριθµό 401/17-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαρα-
λάµπους προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στο Νοσοκοµείο
της Κέρκυρας λόγω έλλειψης προσωπικού. 

4.  Η µε αριθµό 396/17-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Κιλτίδη
προς τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά µε τη διακοπή της εκ-
ποµπής «Μουσική Παράδοση» από την ΕΡΤ.

5. Η µε αριθµό 392/17-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεοδώρου Δρίτσα
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την κατάργηση του Ινστιτούτου Γεωλογικών
και Μεταλλευτικών Ερευνών (ΙΓΜΕ).

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 390/17-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέ-
ρογλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη διατή-
ρηση του τελωνείου Τυµπακίου του Νοµού Ηρακλείου.  

2. Η µε αριθµό 406/17-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Καραγκούνη προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών και Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τους άστεγους στην Ελλάδα.

3. Η µε αριθµό 402/17-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Απόστολου Νάνου
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε την τήρηση των κανόνων Υγείας και ασφάλειας στην «Ελλη-
νική Χαλυβουργία» Μαγνησίας. 

4. Η µε αριθµό 399/17-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Οι-
κονοµικών, σχετικά µε την ανάγκη κατάργησης του έκτακτου
ειδικού τέλους ακινήτων που εισπράττεται µέσω της ΔΕΗ.

Παρακαλείται τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Λαφαζάνης…

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω µία παρέµβαση για
τριάντα δευτερόλεπτα µόνο. Κύριε Λαφαζάνη, µε συγχωρείτε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μισό λεπτό, κύριε Λα-
φαζάνη.

Ο κ. Κουκουλόπουλος Υφυπουργός Εσωτερικών έχει το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-

κών): Θα ήθελα να δηλώσω, κύριε Πρόεδρε, προς την Ολοµέλεια
ότι η παράγραφος 10 του άρθρου 2, που αφορά τους φορείς
ολοκληρωµένης διαχείρισης στερεών αποβλήτων αποσύρεται,
προκειµένου να υποστεί µία περαιτέρω βελτίωση και θα κατατε-
θεί σε νοµοσχέδιο που θα έρθει για ψήφιση την επόµενη εβδο-
µάδα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εφιστώ την προσοχή

στα Πρακτικά να καταχωριστεί αυτή η δήλωση ευκρινώς.
Ο Αντιπρόεδρος της Κυβερνήσεως και Υπουργός Οικονοµι-

κών, κ. Ευάγγελος Βενιζέλος, έχει το λόγο.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Στο άρθρο 25 του πρόσφατου ν.
4024/2011 είχαµε προσθέσει ένα τελευταίο εδάφιο στη συζή-
τηση, που εκρίθη τώρα -όπως µας µεταφέρουν και αρκετοί συ-
νάδελφοι- ότι ερµηνευτικά δεν καλύπτει όλες τις περιπτώσεις τις
οποίες θέλαµε να καλύψουµε.

Ως εκ τούτου, θα ενσωµατώσουµε στο άρθρο 4 του νοµοσχε-
δίου αυτού µία τροπολογία που έχουν καταθέσει οι συνάδελφοι
κ.κ. Κουρουπάκη, Αρβανιτίδης, Οικονόµου, Παρασύρης και
Τσουρή µε γενικό αριθµό 665 και ειδικό 148, η οποία θα προστε-
θεί ως παράγραφος στο άρθρο 4 του νοµοσχεδίου και η οποία
αναφέρεται, όπως είπα, στο άρθρο 25 του νόµου για το βαθµο-
λόγιο και µισθολόγιο και αφορά αποσπάσεις στα εκκλησιαστικά
νοµικά πρόσωπα. Γιατί η ρητή διάταξη αφορούσε την Εκκλησία
της Ελλάδος, αλλά ερµηνευτικά δεν συνάγεται αυτό για την Εκ-
κλησία της Κρήτης, τις Μητροπόλεις της Δωδεκανήσου και ορι-
σµένα άλλα εκκλησιαστικά νοµικά πρόσωπα. Προς αποφυγή,
λοιπόν, ερµηνειών…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς η τάδε τροπο-
λογία ενσωµατώνεται στο άρθρο 4.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Μάλιστα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αυτό µπορεί να λεχθεί
και κατά τη συζήτηση της τροπολογίας.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Ναι, αλλά επειδή εγώ τώρα θα
αποχωρήσω, µε την άδειά σας, γι’ αυτό το αναφέρω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Παρακαλείται ο κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης να λάβει το λόγο.
Ορίστε, κύριε Λαφαζάνη, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το θέµα έχει

γίνει ολίγον κωµικό σ’ αυτήν την Αίθουσα. Έχουµε όλο το Υπουρ-
γικό Συµβούλιο. Και δεν είναι λίγος ο αριθµός του Υπουργικού
Συµβουλίου. Ένας-ένας οι Υπουργοί έρχονται εδώ και καταθέ-
τουν από ένα χαρτί, το οποίο αφορά µια σειρά από διατάξεις και
τροποποιήσεις -όπου ορισµένες στην ουσία είναι τροπολογίες-
και σηκώνονται και φεύγουν. Έχω µαζέψει στο έδρανό µου έναν
τόνο από χαρτιά. Ποιος θα τα διαβάσει αυτά τα πράγµατα;

Πώς νοµοθετείτε εσείς, κύριοι συνάδελφοι της Συµπολίτευ-
σης, του ΠΑΣΟΚ, της Νέας Δηµοκρατίας και του ΛΑΟΣ; Τα δια-
βάζετε; Πώς θα τα ψηφίσετε όλα αυτά; Παρακολουθείτε τι
γίνεται εδώ; Αεροπλανικά έρχονται στη Βουλή. Έρχονται τροπο-
ποιήσεις επί τροποποιήσεων. Γίνονται αυτά τα πράγµατα; Μπο-
ρεί το Κοινοβούλιο να λειτουργεί µε τέτοιον τρόπο, µε τέτοιες
επείγουσες διαδικασίες και ερήµην των Βουλευτών, τους οποί-
ους υποβαθµίζει ανελέητα µέχρι τελικής πτώσεως;

Εµείς παρακολουθούµε τα πράγµατα από την αρχή και βλέ-
πουµε το χάλι, το οποίο είναι απερίγραπτο.

Ο κ. Βενιζέλος –ο οποίος έφυγε- µας µίλησε περί ευθύνης, για
την ευθύνη απέναντι στη χώρα, την πατρίδα. Εγώ θα του έλεγα
το εξής: Στο σπίτι του κρεµασµένου δεν µιλάµε για σκοινί. Ποια
ευθύνη; Ευθύνη είναι να εξαθλιώνεις έναν ολόκληρο λαό; Περί
αυτού πρόκειται. Αυτό γίνεται εδώ και δύο χρόνια στη χώρα. Κι
αυτό είναι ευθύνη;

Ευθύνη είναι να λεηλατούνται οι µισθοί και οι συντάξεις; Αυτό
είναι ευθύνη; Έχουµε λεηλασία των µισθών και των συντάξεων,
που δεν έχει ιστορικό προηγούµενο, όχι µόνο σ’ αυτήν τη χώρα,
αλλά σε καµµία χώρα του καπιταλισµού.

Ευθύνη είναι να έχουµε κάθε µήνα εκατόν πενήντα χιλιάδες
πρόσθετους ανέργους; Είναι ευθύνη αυτό; Έχουµε φθάσει αι-
σίως στους εννιακόσιες χιλιάδες ανέργους. Πού θα πάει αυτό;
Και είναι ευθύνη αυτό; Σε λίγο οι άνεργοι θα είναι περισσότεροι
όχι από τους εργαζόµενους, αλλά από τους απασχολήσιµους.
Θα προσθέτουµε, όπως προσθέτουν οι στατιστικές, στους εργα-
ζόµενους και αυτούς που δουλεύουν µία ώρα την εβδοµάδα.
Είναι ευθύνη αυτό; Και θέλετε να συνεχίσετε αυτή την ευθύνη
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και τα τρία κόµµατα από κοινού; 
Πού θα πάτε αυτήν τη χώρα επιτέλους; Πού θα φθάσει αυτή η

χώρα; Διότι αυτά που προετοιµάζετε µε το PSI, το νέο µνηµόνιο
και τη νέα δανειακή σύµβαση, θα κλιµακώσουν την πορεία λεη-
λασίας αυτών των δύο χρόνων και θα την κάνουν χειρότερη. Περί
αυτού πρόκειται.

Μας είπε ο κ. Βενιζέλος: «Τι προτείνετε; Πτώχευση της χώρας
προτείνετε; Έξοδο από το ευρώ προτείνετε; Έξω από την Ευρω-
παϊκή Ένωση προτείνετε;». Λυπάµαι πάρα πολύ. Για να µας πει
ο κ. Βενιζέλος, να µας πει η Κυβέρνηση, να µας πει η Νέα Δηµο-
κρατία, να µας πει το ΛΑΟΣ, γιατί βάλατε τη χώρα στο ευρώ; Τη
βάλατε, υποτίθεται, για να βελτιώσετε τη θέση της, να βελτιώ-
σετε τη θέση του τόπου, του ελληνικού λαού, να ανοίξετε καλύ-
τερες προοπτικές. Γι’ αυτό δεν τη βάλατε; Ε, δεν τη βάλατε όµως
για να έρχεστε εδώ και να µας εκβιάζετε λέγοντας: «Θέλετε να
µείνετε στο ευρώ; Υποστείτε τα πάνδεινα». Περί αυτού πρόκειται.
Αυτό γίνεται τελευταία στη χώρα. 

Ένας-ένας από τους ιθύνοντες βγαίνει και µας λέει: «Για να πα-
ραµείνετε στην Ευρωζώνη πρέπει το τσεκούρι να πέφτει όλο και
πιο βαθιά, η λαιµητόµος να παίρνει κεφάλια». Αυτό µας λέτε. Κι
αυτό γιατί πρέπει να παραµείνουµε στην Ευρωζώνη. Μα, έτσι θέ-
λετε να παραµείνουµε στην Ευρωζώνη; Χωρίς λαό; Εξοντώνοντας
τον ελληνικό λαό; Χωρίς κοινωνικά και εργασιακά δικαιώµατα;
Χωρίς επαγγελµατικά δικαιώµατα; Με µισθούς Βουλγαρίας; Γιατί
εκεί πάει το πράγµα.

Μας µιλάτε για πτώχευση. Μα, η χώρα έχει πτωχεύσει.
Κύριε Υπουργέ, η χώρα είναι πτωχευµένη και ιδιαίτερα πτω-

χευµένος είναι ο ελληνικός λαός. Για ποια πτώχευση µας µιλάτε
λοιπόν; 

Να σας πω και κάτι άλλο; Το PSI θα είναι και η τυπική πτώ-
χευση, η πτώχευση αυτής της χώρας «µε βούλα». Εκεί οδηγείτε
τα πράγµατα στη διαπραγµάτευση, διότι κατά πάσα πιθανότητα
δεν θα υπάρξει εθελοντική συµµετοχή για να καλύψει το απαι-
τούµενο ποσοστό και από κει και πέρα θα λειτουργήσει στην
πράξη πιστωτικό γεγονός. Αν δεν επισηµοποιηθεί πιστωτικό γε-
γονός, στην ουσία αυτό θα εντοπίσουν ως τέτοιο οι αγορές κι
έτσι θα κρίνουν τη χώρα. 

Για ποια πτώχευση µας µιλάτε; Εσείς και λεηλατήσατε τον ελ-
ληνικό λαό και τον λεηλατείτε και στο όνοµα του PSI θα υπογρά-
ψετε νέα µνηµόνια και θα έχετε οδηγήσει τη χώρα στην
πτώχευση και κατηγορείτε την αριστερή Αντιπολίτευση ότι εκεί
θέλει να οδηγήσει τη χώρα. Αυτές είναι οι αθλιότητες.

Τι άλλο σηµαίνει το PSI; Νέο δρακόντειο µνηµόνιο, όλη η εξου-
σία στην τρόικα. Σηµαίνει κατάργηση του κατώτατου µισθού µε
µισθούς Βουλγαρίας που σας έλεγα, σηµαίνει κατάργηση εργα-
σιακών σχέσεων, κατάργηση δώρων, σηµαίνει απολύσεις δεκά-
δων χιλιάδων στο δηµόσιο, σηµαίνει περισσότερη ύφεση στη
χώρα, περισσότερη διάλυση της χώρας. Αυτά άλλωστε έχουν ξε-
κινήσει στο όνοµα των υποχρεώσεων της χώρας µ’ αυτό το νο-
µοσχέδιο. Αυτά κάνετε στο νοµοσχέδιο και όλα αυτά για να
µειωθεί το χρέος; Ποιον εµπαίζετε; Ποιο χρέος θα µειωθεί µε το
PSI; Γιατί κοροϊδεύετε τον ελληνικό λαό, γιατί του λέτε ψέµατα,
γιατί του κάνετε µία αθλιότατη προπαγάνδα; 

Λέτε ότι στην καλύτερη περίπτωση θα µειωθεί το χρέος κατά
100 δισεκατοµµύρια ευρώ. Έτσι δεν λέτε, κύριε Αλευρά; Εκατό
δισεκατοµµύρια ευρώ; Δεν θα δανειστείτε τα 40 δισ. για να ανα-
κεφαλαιοποιήσετε τις αναξιοπαθούσες τράπεζες, τους τραπεζί-
τες οι οποίοι έχουν φάει «το καταπέτασµα», ένα ΑΕΠ µέχρι
σήµερα; Άρα από τα 100 θα αφαιρέσουµε τα 40 γιατί είναι νέο
δάνειο, πρόσθετο δάνειο που δεν υπήρχε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: … (Δεν ακούστηκε)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μη διαψεύδετε, γιατί αυτή είναι

η πραγµατικότητα. Σαράντα δισ. πρόσθετο δάνειο και θα έχουµε
επίσης και «κούρεµα» των ασφαλιστικών ταµείων. Πού τα βάζετε
αυτά; Το «κούρεµα» των ασφαλιστικών ταµείων µπορεί να φτάσει
σε απώλειες µέχρι και 10 δις των ασφαλιστικών ταµείων, άρα 60
δισ., βγάλε και τα χρήµατα των ασφαλιστικών ταµείων, γιατί και
αυτά είναι µεγάλες απώλειες που θα σηµάνουν «κατακρεούρ-
γηση» των συντάξεων, σηµαίνει «άνθρακες ο θησαυρός». Τίποτα
απολύτως δεν κερδίζει η χώρα. Η χώρα επανέρχεται στο σηµείο
που ήταν όταν µπήκαµε την κρίση και µάλιστα σε πολύ χειρότερο

βαθµό. Αυτό είναι το PSI και το «κούρεµα» που κάνετε, µία
«τρύπα στο νερό», ένα αδιέξοδο και αυτό που θα µείνει θα είναι
το νέο δρακόντειο µνηµόνιο στη χώρα, η νέα λεηλασία και η πτώ-
χευση. Και οι τράπεζες; Χαιρετίσµατα, διότι αυτά τα οποία υπο-
τίθεται ότι «κουρεύουν» τα έχουν «κουρέψει». Έχουν «κουρευτεί»
ήδη αυτά, έχουν χάσει το 50%. Το 50% των οµολόγων έχει χαθεί,
κύριοι. Δεν σας δίνουν τίποτα. Από τα ήδη χαµένα κάνουν το παι-
χνίδι τους και από κει και πέρα βεβαίως οι όροι είναι δυσβάστα-
χτοι, η Ελλάδα δεν διαπραγµατεύεται καν τους όρους, έχει
παραδώσει τα πάντα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Δεν τα λέω αυτά τυχαία. Τα λέω διότι έχετε µεταφέρει όλη την
περιουσία του δηµοσίου και των νοµικών προσώπων δηµοσίου
δικαίου. Με µια µονοκοντυλιά και πραξικοπηµατικά στο νοµοσχέ-
διο µεταφέρθηκε όλη αυτή η περιουσία, κινητή, ακίνητη, άυλη,
εµπράγµατα δικαιώµατα. Μεταφέρθηκε στο ταµείο αξιοποίησης
περιουσίας του δηµοσίου και µάλιστα και τα δικαιώµατα εκµε-
τάλλευσης έχουν περάσει στο ταµείο αξιοποίησης περιουσίας
του δηµοσίου.

Αυτό τι σηµαίνει; Ότι µπορεί να εκποιηθούν και να παραχωρη-
θούν στους δανειστές ανά πάσα στιγµή και µάλιστα να υποθη-
κευθούν όλα αυτά, όπως λέει το σχετικό νοµοσχέδιο για το
ταµείο. Που σηµαίνει ότι αύριο η Ελλάδα θα έχει µπει στο σφυρί
µε αυτές τις διαδικασίες και τους δρόµους που ακολουθείτε.
Έχετε εκποιήσει τη χώρα εκ των προτέρων.

Θα σας πω και κάτι. Βεβαίως δεν είστε αρµόδιος. Τι να κάνω;
Στο άρθρο 4, παράγραφος 16, ξαφνικά µε µια κίνηση απελευθε-
ρώνετε, κύριε Υπουργέ εκατόν πενήντα επαγγέλµατα. Αυτήν τη
διάταξη αεροπλανικά την φέρατε την τελευταία στιγµή. Δεν
υπήρχε στην επιτροπή. Με ποιο δικαίωµα το κάνετε χωρίς να
έχετε συζητήσει, χωρίς να έχετε ρωτήσει κανέναν; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό θέλω µόνο, κυρία Πρόεδρε.
Γιατί το κάνετε αυτό; Έχω δεκάδες υποµνήµατα. Έχω υπό-

µνηµα της Οµοσπονδίας Περιπτερούχων Καπνοπωλών Ελλάδας.
Τι θέλετε; Να διαλύσετε και τα περίπτερα; Σας το λέει η τρόικα
κι αυτό;  Να διαλύσετε τα περίπτερα; Είναι εκατόν πενήντα επαγ-
γέλµατα. Αεροπλανικά νοµοθετούµε εδώ; Δεν ανοίξατε καν συ-
ζήτηση. Κανείς δεν εξήγησε γιατί. Σας παρακαλώ να αποσύρετε
αµέσως αυτή τη διάταξη. Να το µεταφέρετε στον αρµόδιο
Υπουργό. Εµείς θα φύγουµε από εδώ αν δεν αποσύρετε τη διά-
ταξη. Δεν µπορεί εκατόν πενήντα επαγγέλµατα µε µια φρασούλα
να τα περνάτε έτσι. Δεν είναι τρόπος αυτός να νοµοθετεί η
Βουλή. 

Θα σας προσθέσω και κάτι για τον ΕΟΜΜΕΧ. Λείπει και ο κ.
Ξυνίδης. Είπε πάρα πολλά. Αυτό που κάνει είναι ένα βήµα αλλά
είναι µισό βήµα. Πρέπει να το ολοκληρώσει. Όχι να µεταθέσει
την απόλυσή τους για αύριο. Από εκεί και πέρα υπάρχουν τρεις
θυγατρικές του ΕΟΜΜΕΧ: το Ελληνικό Κέντρο Αργιλοµάζης, το
Ελληνικό Κέντρο Αργυροχρυσοχοΐας, το Κέντρο Ελληνικής Γού-
νας. Γιατί αυτά τα συγχωνεύετε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Το Προεδρείο τι κάνει;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μη µου λέτε για το Προεδρείο

γιατί οκτώ λεπτά είχε ο κ. Βενιζέλος και έφτασε στα σαράντα
πέντε αισίως. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κακώς. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κακώς. Εγώ δεν φταίω όµως.

Πρέπει να απαντήσουµε και στον κ. Βενιζέλο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Πρέπει να τα πούµε, διαχρονική

η ανοχή από το Προεδρείο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Γιατί τα καταργείτε αυτά; Αντί να

τα στηρίξετε να τα αναβαθµίσετε, να τα ανασυγκροτήσετε, να
κάνουν µια θετική παρέµβαση στο µικροµεσαίο χώρο, όταν εξυ-
πηρετούν εκατοντάδες µικροµεσαίες επιχειρήσεις, τα καταρ-
γείτε. Και δεν φτάνει που τα καταργείτε. Πετάτε κυριολεκτικά στο
δρόµο τους εργαζόµενους. Και από τα τρία αυτά κέντρα. Γιατί
τους πετάτε στο δρόµο; Φέρνετε µια διάταξη και λέτε «στο
δρόµο αυτός». Γιατί το κάνετε αυτό το πράγµα; Δεν µπορώ να
το καταλάβω. Σας το ζητάει κι αυτό η τρόικα; Δηλαδή, επτά άν-
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θρωποι εδώ, πέντε εκεί, οκτώ εκεί να πάνε στο δρόµο, λέει; Γιατί
αυτό κάνετε αυτή τη στιγµή. Να µεταφέρετε στον κύριο Υπουργό
την ανάγκη να κάνει µια παρέµβαση εδώ. Για ανθρώπους µιλάµε.
Μια παρέµβαση. 

Το θέµα της πιστοποίησης του ΕΛΟΤ. Είναι τεράστιο θέµα που
και αυτό το παρακάµπτετε στο όνοµα δήθεν του εκσυγχρονισµού.
Στην ουσία ό,τι καλό υπάρχει σ’ αυτήν τη χώρα και στέκεται
ακόµα το κατεδαφίζετε. Μπράβο, να χαίρεστε τον εκσυγχρονισµό
σας!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Κοι-

νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη. 
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Β’ Περιφέρειας Αθηνών του ΠΑΣΟΚ,

κ. Κωνσταντίνος Γείτονας. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Πρόεδρε, θέλω να πω προς τους κυρίους συναδέλφους

ότι ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών
κ. Βενιζέλος στην οµιλία του πραγµατικά µε πολλή ειλικρίνεια,
θάρρος και αίσθηµα ευθύνης περιέγραψε τις κρίσιµες ώρες στη
µεγάλη διαπραγµάτευση για τη διάσωση της οικονοµίας, που
κάνει η πατρίδα µας.

Η περιγραφή ήταν απόλυτα ειλικρινής, χωρίς φιοριτούρες,
χωρίς κινδυνολογίες και όλοι θα πρέπει να αναλάβουν τις ευθύ-
νες τους. Η Κυβέρνηση Παπαδήµου, την οποία στηρίζουµε τρία
κόµµατα, δίνει αυτήν τη στιγµή µια κρίσιµη µάχη µε αιχµή το PSI.
Κάνω µια παρένθεση για να πω ότι άκουσα µια περίεργη ανα-
φορά προηγουµένως εδώ, ότι δεν είναι τίποτα το PSI. Δηλαδή,
θέλω να ρωτήσω, συνιστούν οι κύριοι του Συνασπισµού στον ελ-
ληνικό λαό να µας πει να σταµατήσουµε τη διαπραγµάτευση για
το PSI; Να το πουν καθαρά!

Επειδή άκουσα προηγουµένως από την ίδια πλευρά ότι τους
εκβιάζει το σύστηµα, θέλω να πω ότι κανένας δεν εκβιάζεται από
κανέναν στις δηµοκρατίες. «Ελευθέρα τη βουλήσει» ζητάµε,
όµως, να πουν ευθαρσώς στον ελληνικό λαό όχι τι δεν τους αρέ-
σει, όχι τι δεν θέλουν, αλλά τι θέλουν, να πουν στους πολίτες
πρόταση. Γιατί κρύβονται πίσω από τις υπογραφές τις δικές µας
και από τις ψήφους τις δικές µας για να ψαρεύουν στα θολά
νερά. 

Ήρθε η ώρα να πούµε όλοι στους πολίτες την αλήθεια. Πικρά-
ναµε τους πολίτες µε την πολιτική µας, αλλά προέχει η διάσωση
της χώρας. Ουδείς, λοιπόν, εκβιάζει, ούτε εκβιάζεται στις δηµο-
κρατίες, αλλά και ουδείς µπορεί να κρύβεται πίσω από τους άλ-
λους για να περνάει λαϊκίστικες απόψεις. Έχουµε λίγο έως πολύ
ευθύνη για λαϊκισµό όλα τα κόµµατα που ασκήσαµε εξουσία,
αλλά ακολούθησαν λαϊκίστικη πολιτική και εκείνα που δεν άσκη-
σαν εξουσία και η οποία µας έφτασε εδώ που µας έφτασε. Πρέ-
πει να λέµε πια τα πράγµατα µε το όνοµα τους. Γιατί ήρθε η ώρα
να πούµε στον ελληνικό λαό τι πραγµατικά συνέβη, που είναι οι
ευθύνες, ποιοι έχουν τις ευθύνες και πως πρέπει, κυρίως, να πο-
ρευτούµε στο εξής γιατί δεν είµαστε µόνοι µας στον κόσµο. 

Έρχοµαι τώρα στα συγκεκριµένα άρθρα του νοµοσχεδίου.
Πρώτον, ξεκινώ από τα άρθρα 12 – 14 για το υπαίθριο εµπόριο
και τις λαϊκές αγορές. Εγώ θεωρώ ότι οι διατάξεις είναι προς τη
σωστή κατεύθυνση, γιατί βελτιώνουν την οργάνωση και τον
έλεγχο των λαϊκών αγορών και του υπαίθριου εµπορίου. Ουσια-
στικά µάλιστα µε το άρθρο 12 ξαναζωντανεύουν τα κλιµάκια
ελέγχου και ενισχύεται ο ρόλος τους για όλη την επικράτεια. Στο
άρθρο 14 η µεταφορά της αρµοδιότητας χορήγησης αδειών
στην κεντρική διοίκηση οπωσδήποτε γεννά προβληµατισµούς.
Τους ανέφερε και ο εισηγητής µας κ. Αλευράς και άλλοι συνά-
δελφοι αναφέρθηκαν σ’ αυτό. 

Εγώ, όµως, πιστεύω ότι καθίσταται αναγκαίο αυτό προκειµέ-
νου να υπάρξει ένας συνολικός, προληπτικός και κατασταλτικός
έλεγχος της άσκησης αυτών των επαγγελµάτων. Ασφαλώς, τον
πρώτο λόγο έχουν τα δηµοτικά συµβούλια, οι δηµοτικές αρχές,
γιατί ξέρουν το πρόβληµα. Από εκεί και πέρα, όµως, το θέµα
χρειάζεται ουσιαστικά να είναι υπό έναν ενιαίο έλεγχο γιατί δεν
µπορεί τα υπαίθρια, τα αστέγαστα αυτά επαγγέλµατα να λει-
τουργούν σε βάρος του στεγασµένου εµπορίου. Να τα ξεκαθα-
ρίσουµε τα θέµατα. Είναι χρήσιµα, τα στηρίζουµε και πρέπει να
τα στηρίζουµε, αλλά δεν µπορεί να λειτουργούν σε καµµία περί-

πτωση, καταχρηστικά και σε βάρος του στεγασµένου εµπορίου.
Άρα, λοιπόν, εγώ βλέπω θετικά τις διατάξεις των άρθρων 12 - 14.

Έρχοµαι στα άρθρα 16-19 που αναφέρονται στον ΕΟΜΜΕΧ -
ΕΛΟΤ. Έχω τοποθετηθεί επανηλλειµένα γι’ αυτά τα άρθρα. Έγινε
και µακρά συζήτηση στην επιτροπή. Είχαµε και ειδική ακρόαση
των φορέων. Ουδείς αντιλέγει ότι χρειάζεται µια καλύτερη, πιο
ορθολογική οργάνωση του ΕΟΜΜΕΧ και των θυγατρικών εται-
ρειών, όπως και ότι θα πρέπει να αποσαφηνιστούν τα ζητήµατα
λειτουργίας του ΕΛΟΤ σε σχέση µε τις δύο δραστηριότητες της
τυποποίησης και της πιστοποίησης. 

Για να µη µακρηγορώ και επειδή δεν έχω χρόνο, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, θέλω να επαναλάβω ότι δεν έχω πειστεί ότι η
αρχιτεκτονική που επελέγη µε αυτές τις διατάξεις και για τον
ΕΟΜΜΕΧ και τις θυγατρικές του και για το διαχωρισµό κυρίως
των δραστηριοτήτων του ΕΛΟΤ είναι η πλέον πρόσφορη. Λέω ότι
δεν είναι πρόσφορη και αντικειµενικά σε σχέση µε τους στόχους
και συγκριτικά σε σχέση µε ό,τι συµβαίνει σε άλλες χώρες. 

Θέλω να πω, κύριε Υπουργέ -γιατί όλο αυτό το πολυνοµοσχέ-
διο είναι αναγκαιότητα για συµµόρφωση προς τις δεσµεύσεις
που έχουµε- ότι εάν υπάρχει περιθώριο από τις δεσµεύσεις, καλό
θα ήταν να επανεξεταστεί όλο αυτό το ζήτηµα.

Επίσης, υπάρχει ανοιχτό ένα θέµα σε σχέση µε τους εργαζο-
µένους στον ΕΟΜΜΕΧ και στον ΕΛΟΤ. 

Όσον αφορά τώρα τα υπόλοιπα άρθρα. Είναι θετική η από-
συρση του άρθρου 27 µετά από οµόφωνη άποψη στην επιτροπή.
Είχαµε οµόφωνη άρνηση όλων των πτερύγων στην επιτροπή για
το άρθρο 27, το οποίο ανέστελε τη χορήγηση συντάξεων. Δεν
ήταν δυνατό και επιτρεπτό αυτό ως διοικητικό µέτρο.

Όσον αφορά το άρθρο 28, έγινε πολλή συζήτηση. Εγώ δεν
συµφωνώ -το είπα και στην επιτροπή- µε τη γενίκευση που προ-
βλέπεται στο άρθρο, δηλαδή την «παροχή ευρείας εξουσιοδότη-
σης στα διοικητικά συµβούλια των ταµείων να καταρτίζουν χωρίς
διαγωνισµό συµβάσεις παραχώρησης της χρήσης ή της εκµε-
τάλλευσης ακινήτων τους έναντι µηδενικού ή συµβολικού τιµή-
µατος». 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Έχει αλλάξει αυτό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Τι ακριβώς έγινε; Εγώ είχα προ-
τείνει στην Επιτροπή, εάν πρέπει να λύσουµε το θέµα του «ΜΑ-
ΚΕΔΟΝΙΑ ΠΑΛΛΑΣ», να το λύσουµε µε ευθεία διάταξη και από
εκεί και πέρα, εάν πρόκειται να γενικεύσουµε τη διάταξη, να βά-
λουµε συγκεκριµένους όρους και προϋποθέσεις στα διοικητικά
συµβούλια, για να µην είναι ασύδοτα. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Μου επιτρέπετε µία διακοπή, κύριε Γείτονα; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Βεβαίως. Θα ήθελα να ακούσω
ποια αλλαγή έγινε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-
γός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Κουτσούκος.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Κατέθεσε νοµοτεχνική βελτίωση ο κύριος
Υπουργός, σύµφωνα µε την οποία προβλέπεται, πρώτον, αυξη-
µένη πλειοψηφία και, δεύτερον, για να µπορεί ένα διοικητικό συµ-
βούλιο να ασκήσει αυτό το δικαίωµα, θα πρέπει η διοίκηση του
ταµείου προ αρκετού διαστήµατος, προ έξι µηνών τουλάχιστον,
να έχει κάνει προκήρυξη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Άρα µπαίνουν όροι και προϋπο-
θέσεις.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Μπαίνουν όροι και προϋποθέσεις, διότι ο
στόχος µας είναι να λύσουµε ένα πρόβληµα. Έχουµε πάρα
πολλά προβλήµατα µε την αξιοποίηση της περιουσίας των τα-
µείων και πρέπει να δώσουµε τη δυνατότητα να λειτουργήσουν
οι επιχειρήσεις που στεγάζονται στα ακίνητα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Άρα έχουµε βελτίωση, µε όρους
και προϋποθέσεις για να γίνει η εφαρµογή της διάταξης και µε
συγκεκριµένα κριτήρια για να προχωρήσουν εν προκειµένω οι δι-
οικήσεις.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, τελειώνω. Ευχαριστώ και για την ανοχή σας
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στη διακοπή.
Για το άρθρο 29 τοποθετήθηκα επί της αρχής. Θεωρώ ότι είναι

στη σωστή κατεύθυνση, γιατί αποσαφηνίζεται και µπαίνει σε επι-
στηµονική και αντικειµενική βάση όλο αυτό το θέµα του προσ-
διορισµού του πίνακα των ποσοστών αναπηρίας. Ήταν κάτι το
οποίο χρειαζόταν, ιδιαίτερα µετά από αυτά που είδαµε τελευ-
ταία, να έχουµε αποφάσεις οι οποίες αδικούσαν αναπήρους, κυ-
ρίως µεταµοσχευµένους, ή να έχουµε αποφάσεις µε ποσοστά
αναπηρίας για περιπτώσεις που προκαλούσαν το δηµόσιο αί-
σθηµα, όπως παιδεραστίας κ.λπ..

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Γεί-
τονα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα και ως Προεδρεύουσα και ως Βουλευτής Μαγνησίας
ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν την συνεδρίασή
µας, αφού πρώτα ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι επτά
µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το 1ο Γυµνά-
σιο Βόλου (Β’ Τµήµα).

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Με συγκίνηση…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Μπορώ να έχω και εγώ τη

συγκίνηση να απευθύνοµαι στα παιδιά της εκλογικής µου περι-
φέρειας και να τα καλωσορίζω.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Πιερίας του ΠΑΣΟΚ κ. Ιωάννης Αµοι-
ρίδης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, αγαπητή κυρία Πρόεδρε.
Επειδή είµαι από τους ανθρώπους που έχω την πολυτέλεια να
εκφράζω αντικειµενικά τη γνώµη µου µπορώ να απευθυνθώ
στους µαθητές, να τους καλωσορίσω και να τους πω ότι όχι µόνο
είναι άξιοι εκπρόσωποί τους και η παρούσα και οι απόντες από
την Αίθουσα, αλλά ιδιαιτέρως για την κυρία Πρόεδρο µπορώ να
πω τα καλύτερα λόγια από πλευράς ήθους και παιδείας, ζητή-
µατα τα οποία αποτελούν τη βάση της οικοδόµησης της νέας Ελ-
λάδας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ, κύριε Αµοι-
ρίδη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι,
άκουσα το συνάδελφο από τον ΣΥΡΙΖΑ που έλεγε ότι οι τράπεζες
έχουν ήδη κουρέψει το χρέος. Δεν άκουσα, όµως, να πει την πρό-
ταση να µη γίνει το κούρεµα, να προτείνει δηλαδή να µη γίνει το
κούρεµα. Καταλαβαίνω ότι υπάρχουν ευθύνες στη δηµιουργία του
χρέους, αλλά τη στιγµή που προσπαθεί η Κυβέρνηση να πετύχει,
σε συνεργασία µε τους εταίρους, το µεγαλύτερο δυνατό κού-
ρεµα, ώστε να απαλλαγούν ο ελληνικός λαός και οι νέες γενιές
τα επόµενα χρόνια από ένα τεράστιο βάρος, δεν αντιλαµβάνοµαι,
γιατί υπάρχουν αυτές οι τοποθετήσεις, που µόνο εντυπώσεις δη-
µιουργούν και δεν έχουν κανένα ουσιαστικό αποτέλεσµα.

Αγαπητέ Υπουργέ, το σχέδιο νόµου πραγµατικά έχει πολύ
καλές ρυθµίσεις. Είναι ένα πολυνοµοσχέδιο που αντιµετωπίζει
πάρα πολλά προβλήµατα και σε κοινωνικό και σε επιχειρηµατικό
επίπεδο. 

Στο άρθρο 3 για τις ρυθµίσεις των ληξιπρόθεσµων οφειλών
είναι σηµαντικό ότι γίνονται σε περισσότερες δόσεις και µε µι-
κρότερη ποσοτική δόση και είναι σηµαντική η τροπολογία που
την αποδέχτηκε ο Υπουργός, που αφορά και αυτούς που δεν
έχουν ληξιπρόθεσµες οφειλές, αλλά είναι σίγουρο ότι σε λίγο και
αυτές που υπάρχουν θα είναι ληξιπρόθεσµες. Είναι σηµαντικό
ότι και γι’ αυτούς αποδέχτηκε µε την τροπολογία να ισχύσει η
ρύθµιση. 

Είναι σηµαντικό και το άρθρο 5 που αφορά τη ρύθµιση της
απελευθέρωσης του επαγγέλµατος του οδηγού, γιατί ήταν ένα
θέµα και ένα πρόβληµα που ταλαιπώρησε και θα ταλαιπωρήσει
πιθανόν -γιατί έχουµε µπροστά µας και την απελευθέρωση των
ταξί- και δόθηκε µια λύση σε συνεργασία µε τους ενδιαφερόµε-
νους φορείς. Όταν υπάρχει συνοχή στην κοινωνία και στην πολι-
τεία και µπορούν να βρεθούν συνισταµένες, οι οποίες θα έχουν
ουσιαστικό αποτέλεσµα και δεν θα εναντιώνονται ή δεν θα αντί-

κεινται στις διατάξεις που και η τρόικα επιβλέπει, νοµίζω ότι πε-
τυχαίνουµε αρκετούς στόχους. Ελπίζω να µην έρθει πάλι κάποια
αλλαγή. 

Πολλές φορές έχουµε περάσει νοµοσχέδια, κυρίως την απε-
λευθέρωση των επαγγελµάτων, και εδώ τότε λέγαµε ότι δεν είναι
απελευθέρωση επαγγελµάτων αυτή που κάνετε, αλλά κοροϊ-
δεύουµε τον κόσµο και ήρθαµε σήµερα και αλλάζουµε αυτό που
ψηφίσαµε πριν ένα χρόνο. Θα µπορούσαµε να το έχουµε τελει-
ώσει, αν ακούγαµε πραγµατικά τη συνείδησή µας και αυτό που
οφείλουµε να κάνουµε και δεν ακούγαµε τις επαγγελµατικές πιέ-
σεις που ήταν έξω, στους διαδρόµους της Βουλής. Και σήµερα
επανερχόµαστε και δεν φαινόµαστε αξιόπιστοι απέναντι στους
εταίρους µας.

Και βέβαια η απελευθέρωση τι είναι; Η πρόσβαση στο επάγ-
γελµα και η ωφέλεια που θα έχει ο πολίτης από την άσκηση οποι-
ουδήποτε επαγγέλµατος. Αν δεν κερδίζει ο πολίτης και κερδίζουν
οι επαγγελµατικές τάξεις, νοµίζω τότε ότι τα πράγµατα δεν χρει-
άζεται να µας τα επιβάλλει κάποιος, πρέπει να τα αντιλαµβανό-
µαστε οι ίδιοι.

Για τις λαϊκές αγορές έχω µια ένσταση, κύριε Υπουργέ. Δη-
λαδή, ο Γενικός Γραµµατέας της Περιφέρειας θα αποφασίζει για
µια ηλικιωµένη γυναίκα που µαζεύει ρίγανη στο βουνό και κατε-
βαίνει δύο φορές το χρόνο να την πουλήσει στην πόλη; Θα φτά-
σει στο σηµείο να βγάζει άδεια για τη ρίγανη; Και ποια είναι η
ευθύνη τότε της αυτοδιοίκησης; Σε ποια αποκέντρωση πι-
στεύουµε; Σε ποιον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» πιστεύουµε; Δεν ξέρω τι λέει
η τρόικα και ποιος το λέει, αλλά µιλάµε για όλη την Ευρώπη που
είναι µια αποκεντρωµένη διοίκηση. Υπάρχει στην Ευρώπη άδεια
λαϊκής αγοράς που δίνεται από το Υπουργείο ή από την Περιφέ-
ρεια; Υπάρχει σε καµµιά χώρα; Δεν ξέρω πώς αυτό µπορεί να
γίνει, τη µια χρονιά να δίνουµε αρµοδιότητες, να µιλάµε για
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και αποκέντρωση και από την άλλη να λέµε ότι ο
αριθµός των αδειών θα βγαίνει µετά από έλεγχο του Υπουργείου
και του Γενικού Γραµµατέα.

Θεωρώ ότι δεν έχουµε εµπιστοσύνη στην αυτοδιοίκηση. Και
βέβαια σας είπα µια περίπτωση ενός ανθρώπου ο οποίος µια
φορά το χρόνο ή δύο θα κατέβει να πουλήσει σε µια περίοδο
κρασί, σε µια περίοδο αυγά, σε µια περίοδο ρίγανη και θα πρέπει
να έχει την άδεια του Γενικού Γραµµατέα. Δεν ξέρω! Υπηρέτησα
την αυτοδιοίκηση και θεωρώ ότι αυτά τα πράγµατα είναι λίγο πε-
ρίεργα, εκτός πραγµατικότητας και χωρίς ρεαλισµό.

Στο άρθρο 21 όσον αφορά στις ρυθµίσεις που αφορούν τους
οφειλέτες στους φορείς κοινωνικής ασφάλισης, άκουσα προ-
ηγουµένως πάλι το συνάδελφο από το ΣΥΡΙΖΑ, να λέει ότι ωφε-
λούµε αυτούς που δεν πληρώνουν την ασφάλιση των
εργαζοµένων. Όταν µιλάµε για οκτακόσιες εβδοµήντα χιλιάδες
µικροµεσαίες επιχειρήσεις που έχουν εργαζόµενους από έναν
µέχρι πέντε ή µέχρι δέκα, οι οποίες δεν έχουν πρόσβαση στην
τραπεζική αγορά και πρέπει να πληρώσουν τις πρώτες ύλες, άρα
είναι µεταποιητικές, αυτές είναι δυνατόν να αφήσουν απλήρω-
τους τους εργαζόµενους και να πληρώσουν την ασφάλιση; Αυτές
θέλουµε να βοηθήσουµε, τις οκτακόσιες εβδοµήντα χιλιάδες µι-
κρές και µικροµεσαίες επιχειρήσεις. 

Άρα τι πρέπει να πούµε σήµερα; Ότι κάνουµε χαριστική ρύθ-
µιση σε µεγαλοεπιχειρηµατίες; Νοµίζω ότι συζητάµε όλο αυτό το
χρονικό διάστηµα ότι το κόστος ασφάλισης, το µη µισθολογικό
κόστος, είναι µεγάλο και το λένε οι ίδιοι τη µία µέρα και την άλλη
δεν θέλουν τη ρύθµιση. Για να είµαστε σοβαροί, νοµίζω ότι θα
πρέπει να έχουµε πάντα τον ίδιο σταθερό λόγο.

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας κάνω δύο προτάσεις: Η µία
αφορά το ΕΦΑΠΑΞ των δηµοσίων υπαλλήλων, σαν σκέψη.

Θα µπορούσε, λοιπόν, επειδή ακούγεται ότι αργεί τρία και τέσ-
σερα χρόνια και δεν υπάρχουν χρήµατα, να δοθεί όχι σε αυτούς
που το δικαιούνται το 2012, από το 2013 και µετά µε µηνιαία
δόση για πέντε χρόνια. Με εξήντα µηνιαίες δόσεις να αποδοθεί
το εφάπαξ, να το πάρουν όλοι, να διευκολυνθεί και η πολιτεία.
Δείτε το λίγο. Εγώ δεν λέω να το κάνετε. Σαν σκέψη το καταθέτω.
Εσείς θα κάνετε συζήτηση και µε τους συνδικαλιστικούς φορείς.
Αν µπορεί το εφάπαξ να δίνεται µε το µήνα γιατί ούτως ή άλλως
περιµένουν από µήνα σε µήνα, περνούν ένα – δυο χρόνια και δεν
παίρνουν τίποτα. Τουλάχιστον να ξέρουν ότι έχουν ένα σταθερό

3570 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



εισόδηµα τα επόµενα πέντε χρόνια από το εφάπαξ που δικαιούν-
ται. 

Το δεύτερο είναι ότι θα µπορεί η χώρα να αποκτήσει ένα τε-
ράστιο έσοδο, εάν επαναφέρουµε το νόµο περί εκτός σχεδίου
κάθετης δόµησης, να επιτραπεί η διανοµή και η κατάτµηση µε
κάθετη δόµηση που σταµάτησε από την κυβέρνηση του 1992 αν
θυµάµαι καλά. Σήµερα υπάρχουν περιπτώσεις που βγαίνουν
άδειες µαϊµού που αφορούν πέργκολες που ενώνουν τα δύο κτή-
ρια –ξέρει η κυρία Πρόεδρος- υπάρχουν υπόγειες δεξαµενές
που ενώνουν τα δύο κτήρια για να µπορούν να κάνουν 50 - 50
την κατάτµηση και µετά να βάλουν ποσοστά. Άρα να πάµε σε µια
αλήθεια γιατί υπάρχουν αυθαίρετα που δεν µπορεί κάποιος να
υποβάλει άδεια να τα νοµιµοποιήσει, γιατί δεν συµφωνούν οι ιδιο-
κτήτες της οριζόντιας ιδιοκτησίας. Και θα έχουµε έσοδα από τα
αυθαίρετα και θα λύσουµε ένα τεράστιο πρόβληµα και τα έσοδα
από τη διανοµή που είναι αν θυµάµαι, 3% επί της αξίας των ακι-
νήτων θα είναι ένα έσοδο που θα ξεπεράσει όπως εκτιµώ το 1 δι-
σεκατοµµύριο ευρώ στη χώρα. Είναι έσοδα τα οποία δεν
επιβαρύνουν κανένα. Είναι λύσεις οι οποίες δεν δηµιουργούν κοι-
νωνικό πρόβληµα και δεν δηµιουργούν πρόβληµα στην καθηµε-
ρινότητα του πολίτη. Ας το δει ο Υπουργός.

Και θα κλείσω, κύριε Υπουργέ, µε ένα θέµα που αφορά την
Πιερία και άλλους πέντε νοµούς. Το 2009, µε απόφαση του
Υπουργείου Οικονοµικών, στο ΦΕΚ 747/22-4-2009, µε την από-
φαση 2/14709 στις 14-4-2009 αποφασίστηκε να παρέχεται η εγ-
γύηση του ελληνικού δηµοσίου σε ποσοστό 80% για ρύθµιση
υφισταµένων ληξιπρόθεσµων οφειλών των επιχειρήσεων και βέ-
βαια για οφειλές που προέρχονταν από δάνεια πάγιων επενδύ-
σεων και από κεφάλαια κίνησης. Τότε είχαν διευκολυνθεί αυτοί
οι νοµοί -είχαν τεράστιο πρόβληµα και το έχουν ακόµα περισσό-
τερο σήµερα- ώστε να µπορέσουν οι επιχειρήσεις που έχουν
χρέη µέχρι 15 εκατοµµύρια ευρώ και λειτουργούν στο πλαίσιο
όλων των όρων της απόφασης, να µπορούν για τα επόµενα δέκα
χρόνια να πάρουν νέο δάνειο µε εγγύηση του ελληνικού δηµο-
σίου και για τα επόµενα επτά χρόνια για δάνεια του κεφαλαίου
κίνησης ύψους 35%. 

Εγώ θα σας καταθέσω την απόφαση του 2009. Θα σας παρα-
καλέσω να τη δείτε. Μπορεί να αφορά και άλλους νοµούς. Θα
δώσει µια ανάσα σ’ αυτές τις επιχειρήσεις που το 2009 δεν είχαν
κανένα πρόβληµα, αλλά σήµερα έχουν -και είναι τεράστιο πρό-
βληµα για την περιοχή που είναι αγροτουριστική- και κυρίως σ’
επιχειρήσεις που είναι βιοτεχνίες, βιοµηχανικές, κτηνοτροφικές
και τουριστικές µονάδες. Θα ήταν µεγάλη στήριξη στην προσπά-
θεια που καταβάλλει το τοπικό επιχειρησιακό δυναµικό να µπορεί
να αντεπεξέλθει στις κρίσιµες αυτές χρονικές στιγµές που περνά
συνολικότερα η χώρα. Αλλά αφού υπάρχει η απόφαση, αν µπο-
ρεί, να δοθεί µια συνέχεια. 

Σας καταθέτω, λοιπόν, την απόφαση του 2009 και παρακαλώ
να προχωρήσετε σε µια παρόµοια απόφαση, η οποία θα δίνει συ-
νέχεια σ’ αυτό το καθεστώς για τα επόµενα δέκα χρόνια και βέ-
βαια γι’ αυτούς που θα ενταχθούν µέχρι το τέλος του 2012. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Αµοιρίδης καταθέτει
για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα απόφαση, η οποία βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αγαπητέ Υπουργέ, ελπίζω ότι η κατεύθυνση αυτού του νοµο-
σχεδίου θα δώσει λύσεις σε πολλές κοινωνικές, επιχειρηµατικές
τάξεις και να είστε σίγουρος ότι αν αυτές τις ενέργειες τις είχαµε
κάνει πολύ πιο νωρίς, πιθανόν να είχαµε πολύ καλύτερα αποτε-
λέσµατα σε κοινωνικό και επιχειρηµατικό επίπεδο. Δυστυχώς
πάντα πρέπει να φτάνουµε την τελευταία στιγµή. Όταν πολλά
από αυτά τα καταθέταµε πολλοί συνάδελφοι κι εγώ σ’ αυτήν την
Αίθουσα να προχωρήσουν και να µπουν σε νοµοσχέδια, τότε βλέ-
παµε τη στείρα άρνηση των Υπουργών και τη µονόπλευρη κατεύ-
θυνση. Γιατί νοµίζω ότι µια Κυβέρνηση δεν µπορεί να βαδίζει
µόνο στην κατεύθυνση της οικονοµίας, αλλά υπάρχουν και άλλες
παράµετροι όπως είναι η κοινωνία και η πρόνοια και το µέλλον
αυτής της χώρας. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Αµοιρίδη, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Πιερίας.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας του Νοµού

Ιωαννίνων κ. Κωνσταντίνος Τασούλας. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, µε αφορµή και

αυτό το νοµοσχέδιο, το οποίο άπτεται θεµάτων πολλών Υπουρ-
γείων ανεπτύχθη και πάλι από το Βήµα της Βουλής η συµπαθής
και παρηγορητική για κάποιους ανθολογία που περιγράφεται και
περιορίζεται στη διατύπωση ότι δήθεν «είµαστε όλοι ίδιοι». 

Κυρία Πρόεδρε, η χώρα περνάει µια τεράστια κρίση, µια µε-
γάλη δοκιµασία, πρώτος ο ελληνικός λαός. Αυτή η δοκιµασία
είναι πρωτοφανής και αξίζει πάση θυσία να ξεφύγουµε από
αυτήν τη δοκιµασία. Δεν υπάρχει καµµιά αµφιβολία. Αυτή όµως
η δοκιµασία δεν οµογενοποιεί ούτε όλους τους πολιτικούς ούτε
όλα τα πολιτικά κόµµατα ούτε τις πολιτικές παρατάξεις. Εν ονό-
µατι της κρίσεως δεν αφαιρούµε τα πρόσωπά µας. Διατηρούµε
την ιδιοσυστασία µας. 

Ας πάρουµε το νήµα από την αρχή. Λένε ότι η καλύτερη στιγµή
να διορθώσεις τη στέγη σου είναι όταν ο ήλιος λάµπει. Την
άνοιξη του 2009 εζητήθη από τον τότε Πρωθυπουργό Κώστα Κα-
ραµανλή η συναίνεση εν όψει της οικονοµικής κρίσεως που είχε
αρχίσει να ταρακουνάει τη χώρα µας και εζητήθη εν ονόµατι της
αποφυγής των χειροτέρων και εν ονόµατι της ανάγκης λήψεως
µέτρων που και µόνο ο ήχος τους σήµερα θυµίζει παράδεισο εν
σχέσει µε την περιπέτεια στην οποία έχουµε εµπλακεί σήµερα. 

Το Μάρτιο του 2009 ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύ-
σεως, Γεώργιος Παπανδρέου, τρίτος γόνος της εθελοντικής δυ-
ναστείας των Παπανδρέου, της εθελοντικής εκ µέρους του
ελληνικού λαού εννοώ -η οικογενειοκρατία στην Ελλάδα είναι ένα
φαινόµενο αποδεκτό µέχρι στιγµής από τον ελληνικό λαό, γι’
αυτό και δεν το µέµφοµαι, είναι επιλογή του ελληνικού λαού,
έχουµε «προεδρευοµένη οικογενειοκρατία», την οποία έχουµε
αποδεχθεί ως εκλογικό σώµα και την ανταµείβουµε, είναι µια εν-
διαφέρουσα περίπτωση δηµοκρατίας δυτικού τύπου- ηρνήθη την
πρόταση και την ανάγκη για συναίνεση και έκτοτε ζητούσε εκλο-
γές. Η χώρα µπήκε σε µια δεινή περιδίνηση µιας µακρότατης
προεκλογικής περιόδου, η οποία έληξε τον Οκτώβριο του 2009
µε τα γνωστά αποτελέσµατα. 

Δεν ελήφθησαν µέτρα από την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, η
οποία εξελέγη µε εντυπωσιακή πλειοψηφία. Ο ελληνικός λαός µε
µεγάλη γενναιοδωρία επανέφερε το ΠΑΣΟΚ στην εξουσία το
2009. Εµάς µας οδήγησε σε µια συντριπτική ήττα και όλοι περί-
µεναν τη συµπεριφορά της κυβερνήσεως του ΠΑΣΟΚ, που προ-
εκλογικά ως γνωστόν είχε διακηρύξει urbi et orbi ότι «λεφτά
υπάρχουν», ενώ η Νέα Δηµοκρατία είχε πει ότι πρέπει τουλάχι-
στον για τρία χρόνια να παγώσουν οι µισθοί και οι συντάξεις. Το
τι επηκολούθησε είναι γνωστό. Τα λάθη, οι καθυστερήσεις, οι πα-
ραλείψεις, ο αυτοδιασυρµός που υπέστη η χώρα από την ηγεσία
της, είναι όλα γνωστά. 

Τα τελευταία δυο χρόνια βιώνουµε µια µαρτυρική πορεία,
άλλοι περισσότεροι, οι περισσότεροι δυστυχώς περισσότερο,
άλλοι λιγότερο, εν µέσω µιας κυρίως αδήλου εξελίξεως. Τολµώ
να πω, κυρία Πρόεδρε, ότι περισσότερο ανυπόφορο δεν είναι
αυτό το οποίο υφίσταται κάποιος στα οικονοµικά του, αλλά πε-
ρισσότερο ανυπόφορο είναι η απαγόρευση να ελπίζεις ότι τα
πράγµατα µπορεί να βελτιωθούν, η αίσθηση ότι τα πράγµατα δεν
µπορούν να βελτιωθούν παρά µόνο να επιδεινώνονται. 

Αυτή η ανυπόφορη αίσθηση, τολµώ να πω, είναι περισσότερο
επιβλαβής και περισσότερο καταθλιπτική για τον ελληνικό λαό
ακόµα και από τα σκληρότατα και άδικα µέτρα που παίρνονται. 

Από το Μάιο του 2010 έως σήµερα παίρνονται αποφάσεις εν
ονόµατι της αποφυγής του χειρότερου. Δεν παίρνονται αποφά-
σεις για να πάρει µπρος η οικονοµία, για να πάρει µπρος η ψυ-
χολογία των Ελλήνων. Παίρνονται αποφάσεις υπό τη δαµόκλειο
σπάθη του χειρότερου, το οποίο δεν ισχυρίζοµαι ότι είναι απί-
θανο. Κάθε δίµηνο, τρίµηνο, τετράµηνο υφιστάµεθα µια δοκιµα-
σία για να αποφύγουµε το χειρότερο.

Δεν συµµερίζοµαι τις απόψεις της Αριστεράς ότι όλα αυτά
είναι µοιραία λόγω καπιταλισµού. Θεωρώ ότι δεν είναι µοιραία,
θεωρώ ότι είναι λάθη. Γιατί αν θεωρούσα ότι ήταν µοιραία, δεν
θα πίστευα ότι µπορούν να διορθωθούν και δεν θα πάλευα για
να διορθωθούν, όπως και δεν θα ανήκα στη Νέα Δηµοκρατία η
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οποία παλεύει για να διορθωθούν. 
Πιστεύω, λοιπόν, ότι αυτό έχει ένα όριο ψυχολογικό, πραγµα-

τικό, πολιτικό, κοινωνικό, οικονοµικό. Δεν εννοώ ένα όριο εν σχέ-
σει µε το χάος ή εν σχέσει µε εξωφρενικές καταστάσεις. Εννοώ
ένα όριο που µπορεί κανείς να το υποµείνει. 

Θέλω να πω ότι αυτήν τη στιγµή αντί να γίνονται προσπάθειες
να ξεπεραστούν αυτά τα προβλήµατα και να αλλάξει αυτός ο ψυ-
χισµός που έχει επιβληθεί δίκην τιµωρίας στον ελληνικό λαό, εξα-
κολουθούν τα στελέχη της Κυβερνήσεως που ανήκουν στο
ΠΑΣΟΚ να προστατεύουν περισσότερο τον εαυτό τους παρά τη
χώρα. Μας βλέπουν σαν ένα είδος «κελεπούρι» για να εξισωθούν
οι ευθύνες. 

Δεν αρνούµεθα τις ευθύνες µας. Αναλάβαµε µεγάλες ευθύνες
στηρίζοντας αυτήν την Κυβέρνηση και στηρίζοντας σηµαντικούς
σκοπούς που έχει αυτή η Κυβέρνηση. Δεν παριστάνουµε ότι δεν
έχουµε ευθύνες, αν αυτό χαροποιεί κάποιους. Όχι. Δεν υπάρ-
χουν όµως «κελεπούρια» για να κρυφθεί κανείς πίσω απ’ αυτά
και να οµογενοποιήσει τις ευθύνες, λέγοντας ότι φταίει το πολι-
τικό σύστηµα συλλήβδην.

Σας εξήγησα -από την περίοδο που κορυφώθηκε η κρίση- µε
ονόµατα, µε κόµµατα, µε πρόσωπα πώς εξελίχθηκε αυτή η περι-
πέτεια. Πιστεύω ότι αυτή η περιπέτεια, για µια ακόµη φορά, δεν
είναι µοιραία, ώστε να θεωρήσουµε ότι, επειδή είναι µοιραία,
πρέπει αγόγγυστα και χωρίς σωστές προτάσεις να την αντιµε-
τωπίσουµε. Αυτή η περιπέτεια δεν µπορεί να τελειώσει µε διαρ-
κείς υποβαθµίσεις του επιπέδου ζωής των Ελλήνων. 

Μια µόνο λύση υπάρχει, να πάρει µπρος η οικονοµία για να
πάρει µπρος η ψυχολογία, ώστε να πάρει µπρος η κοινωνία. Δεν
είναι δυνατόν συνεχώς, υπό τη δαµόκλειο σπάθη και το φόβητρο
–που επαναλαµβάνω δεν είναι αδιανόητο- των χειρότερων, να πε-
ρικόπτουµε µισθούς και συντάξεις και να επιβάλουµε στον ελλη-
νικό λαό µία πρωτοφανούς διάρκειας και ανέσπερη, απέλπιδα
λιτότητα. 

Εµείς µε ευθύνη και κόστος συµµετέχουµε σε αυτήν την Κυ-
βέρνηση. Συµµετέχουµε έχοντας τις προτάσεις µας, τις θέσεις
µας, το παρελθόν µας, το παρόν µας, τα λάθη µας, τις διορθώ-
σεις των λαθών µας και την πίστη µας στο µέλλον. Δεν ήλθαµε
ούτε για συγχωρεθεί κανείς ούτε για να οµογενοποιηθούµε µε
κανέναν. 

Ήρθαµε για να σώσουµε τη χώρα από την πρωτοφανή επιδεί-
νωση της περιπέτειας που δηµιούργησε η απίστευτη ιστορία του
δηµοψηφίσµατος, που πυροδότησε ο Γεώργιος Παπανδρέου, ο
οποίος ήταν Πρωθυπουργός µέχρι πριν από δυο µήνες και όχι
µέχρι πριν δέκα χρόνια, όπως κάποιοι θέλουν να περνάει.

Αναλαµβάνουµε αυτές τις ευθύνες, αλλά κυρίως αναλαµβά-
νουµε µια ακόµη  µεγαλύτερη ευθύνη. Μέσα σε αυτόν το ζόφο,
µέσα σε αυτήν τη δυσκολία, επειδή ακριβώς δεν είµαστε ίδιοι,
προτείνουµε τη δική µας λύση, διατηρούµε τις θέσεις µας και θέ-
λουµε µε τη δύναµη που θα µας δώσει ο ελληνικός λαός, όταν
ξεπεραστούν τα ζητήµατα τα οποία αντιµετωπίζουµε σήµερα και
πρέπει –εκατό φορές το λέω- να ξεπεραστούν αισίως, να διεκδι-
κήσουµε µια αλλαγή πολιτικής, να διεκδικήσουµε κάτι το οποίο
να δίνει ελπίδα στον ελληνικό λαό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το πιστεύουµε, το παλεύουµε, θα το θέσουµε στον ελληνικό
λαό. Και πιστεύουµε ότι µε τη δική του δύναµη, που θα µετατρα-
πεί σε δύναµη µιας νέας κυβερνήσεως η οποία δεν θα φοβάται
τις ευθύνες και δεν θα κρύβεται πίσω από κανέναν, θα µπορέ-
σουµε να προσφέρουµε στον ελληνικό λαό αυτή τη λύση, η
οποία δεν έχει να κάνει µε διαρκείς µειώσεις και διαρκείς περι-
κοπές, αλλά επιτέλους µε επανεκκίνηση της οικονοµίας. …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Αυτή είναι η θέση ευθύνης,
χωρίς –επαναλαµβάνω- να παριστάνω ότι δεν µετέχουµε και δεν
στηρίζουµε την Κυβέρνηση του κ. Παπαδήµου, χωρίς να θέλω
και κρυφτώ, άρα και χωρίς να θέλω κάποιοι να µε οµογενοποιούν
και να µε µαζοποιούν µέσα στον πολτό ενός ανύπαρκτου πολιτι-
κού συστήµατος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, παρα-

καλώ. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Υπάρχει το ΠΑΣΟΚ, η Νέα Δη-

µοκρατία, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας και παλεύουµε όλοι
µε τη θέση µας για τη χώρα. Κι εµείς πιστεύουµε ότι οι θέσεις
µας για τη χώρα είναι σωστές και θα τη βγάλουµε από την κρίση. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Τα-

σούλα. 
Το λόγο  έχει ζητήσει ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Από-

στολος Κακλαµάνης. 
Ορίστε, κύριε Κακλαµάνη, έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, εγώ θα συµ-

φωνούσα και µε την έναρξη της οµιλίας του κ. Τασούλα ότι δεν
είµαστε όλοι ίδιοι, επαναλαµβάνοντας αυτό που πολλές φορές
µε έχετε ακούσει να λέω σε αυτήν την Αίθουσα, ότι πρέπει να
εξατοµικεύεται η ευθύνη κάθε ενός, σε αυτόν που ανήκει ο έπαι-
νος να αποδίδεται και σε αυτόν που ανήκει ο ψόγος να επισηµαί-
νεται. Και ότι επίσης αυτήν την ώρα, αυτό που χρειάζεται η χώρα,
είναι να µπει µπροστά, να κινηθεί, να προχωρήσει στην πορεία
ανάπτυξης η εθνική µας οικονοµία. 

Αυτοί οι βασικοί κανόνες αναιρέθηκαν εν τω µεταξύ στη διάρ-
κεια της οµιλίας του κ. Τασούλα. Λέγει ότι η Νέα Δηµοκρατία
είναι η άσπιλη και η αµόλυντη… 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Μα, δεν είπα αυτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: … που δεν πρόκειται να σκιάσει

αυτό το άσπιλο και αµόλυντο η συνεργασία της στην Κυβέρνηση
Παπαδήµου, τον οποίο σέβεται και στηρίζει, αλλά όχι να γίνει –
όπως λέει- και πλυντήριο αµαρτηµάτων του ΠΑΣΟΚ. 

Κυρία Πρόεδρε, ξέρουµε όλοι πού πάσχει το πολιτικό µας σύ-
στηµα. Είµαστε κοινοβουλευτική δηµοκρατία, όπως αναφέρουν
οι συνταγµατολόγοι–πολιτειολόγοι, δηµοκρατία των κοµµάτων,
δηλαδή η κοινωνία εκφράζεται µέσα από οργανωµένους και δη-
µοκρατικά λειτουργούντες πολιτικούς οργανισµούς, που ονοµά-
ζονται κόµµατα. 

Επί πεντέµισι χρόνια γνωρίσαµε εδώ στη Βουλή των Ελλήνων,
µε δεδοµένο τον πρωθυπουργοκεντρικό χαρακτήρα του πολιτεύ-
µατός µας, την «ενός ανδρός αρχή», δηλαδή καταστρατήγηση
και υπονόµευση της ουσίας της Κοινοβουλευτικής Δηµοκρατίας. 

Οι αγαπητοί µου συνάδελφοι εκείνης της πτέρυγας πρόθυµοι
στην ενός ανδρός εντολή εγκατέλειπαν τα έδρανα αυτής της Αι-
θούσης, διότι ο ανήρ, ο εις τους έλεγε ότι δεν τους εµπιστεύεται
να λάβουν µέρος σε µυστικές ψηφοφορίες µε τις οποίες η Βουλή
θα αποφάσιζε εάν και ποιοι πρέπει να οδηγηθούν στο ειδικό δι-
καστήριο για όλα εκείνα τα υπαρκτά ή ανύπαρκτα -το δικαστήριο
θα έκρινε- σκάνδαλα για τα οποία ο λαϊκισµός και η δηµαγωγία
είχε οδηγήσει µεγάλα τµήµατα του ελληνικού λαού να αρνούνται
το Κοινοβούλιο, να αρνούνται τη δηµοκρατία, να γυρίζουν την
πλάτη τους στην πολιτική, ιδιαίτερα οι νέοι άνθρωποι.

Εδώ πραγµατικά αξίζει να απαντήσει κανείς. Ήδη δεν είναι ο
Γεώργιος Παπανδρέου Πρωθυπουργός της χώρας. Διαπιστώ-
νουµε πραγµατικά εδώ και τρεις µήνες ότι υπάρχει µια σχετική
ηρεµία. Δεν καίγεται το Σύνταγµα, δεν αδειάζουν τα µεγάλα ξε-
νοδοχεία του Συντάγµατος, δεν σπάνε βιτρίνες των κεντρικών
καταστηµάτων της Αθήνας, δεν εµποδίζονται οι τουρίστες να
µπουν στον Πειραιά, δεν δίδεται η εικόνα της χώρας ότι βρίσκε-
ται σε στάδιο ενδεχόµενου και επερχόµενου εµφύλιου σπαραγ-
µού.

Άρα, λοιπόν, υπήρχε στόχος. Αυτό δεν µπορεί να το αγνοούµε
µαζί µε κάτι άλλο. Στην κατάσταση που βρίσκεται σήµερα η χώρα
και η οικονοµία µε την τιτάνια προσπάθεια, η οµιλία του κ. Βενι-
ζέλου ήταν λεπτοµερέστατη.  Και θα πρέπει έχοντας όλοι εδώ
αίσθηση της ευθύνης µας να λάβουµε υπ’ όψιν και τα στοιχεία
που ανέφερε αλλά και τι θα συµβεί εάν συνεχίσει η χώρα να δίνει
την εικόνα ότι τρεις λαλούν και δυο χορεύουν.

Η δηµαγωγία και ο λαϊκισµός καπηλεύεται ιδιαίτερα τον πόνο
αυτών που υποφέρουν. Ποιος θα ήθελε να πει αυτά σε αυτόν που
έχουν περικοπεί ο µισθός του, η σύνταξή του, που είναι άνεργος;
Ωραία, υπεύθυνη πολιτική στάση να λέµε ότι έχεις δίκιο και ότι
δεν πρέπει να υπάρξουν περικοπές! Φυσικά µόνο εγκληµατικές,
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εχθρικές, απάνθρωπες διαθέσεις να έχει κανείς µπορεί να εύχε-
ται τέτοια γεγονότα. Τι κάνουµε, όµως, για να τα αντιµετωπί-
σουµε, κυρία Πρόεδρε; 

Εδώ ακούω πράγµατα από όλες τις πλευρές δυστυχώς. Ακούω
δεξιά και αριστερά ότι όλοι πρέπει να ανέβουµε στα κεραµίδια.
Αυτό ξέρουµε πού οδηγεί τη χώρα; Σε οικονοµική κατάρρευση,
σε άµεση απειλή στο εξωτερικό µέτωπο της. Έχουµε φτάσει στο
σηµείο, ενώ η θητεία είναι στους εννέα µήνες, συνήθως οι µανά-
δες και οι πατεράδες θέλουν το παιδί να µην πάει πουθενά.

Γνωρίζετε όλοι ποια είναι η κατάσταση. Δεν θέλω να ανα-
φερθώ σε λεπτοµέρειες, αν και ξέρουν τα πάντα οι εκτός των συ-
νόρων φίλοι της χώρας ή αντίπαλοι. Κάποιοι οργώνουν το Αιγαίο
και οι δικές µας Ένοπλες Δυνάµεις είναι αναγκασµένες να κά-
νουν ασκήσεις επί χάρτου για την ανάγκη των εφοδίων, για την
ανάγκη των καυσίµων. Οι ίδιοι οι αεροπόροι µας εκεί υφίστανται
µειώσεις αλλά συνεχίζουν να πολεµούν, να µάχονται για να απο-
τρέψουν τον κίνδυνο.

Έλεος λοιπόν! Μπορούµε να θυµηθούµε κάποιες αξίες, την
ανθρώπινη αλληλεγγύη, να σεβαστούµε πραγµατικά αυτόν που
µοχθεί και όχι να τον σπρώχνουµε στην καταστροφή.

Χθες, κυρία Πρόεδρε, η Γενική Συνοµοσπονδία Εργατών Ελ-
λάδας, όχι ο ΣΕΒ, οι µικροµεσαίοι, οι επαγγελµατοβιοτέχνες, οι
έµποροι συνήλθαν να συζητήσουν, ώστε να προστατεύσουν την
εθνική συλλογική σύµβαση την οποία κάποιοι κατήγγειλαν ως
προδοτική. 

Δηλαδή, δεν θα είχαµε σήµερα Γενική Συλλογική Σύµβαση Ερ-
γασίας, δεν θα είχαµε κατώτατο µισθό για να τον υπερασπιζόµα-
στε ειλικρινά ή υποκριτικά. Και κάποιοι έκριναν χθες σωστό να
εισβάλουν και να το διαλύσουν, όπως εισβάλλουν κάποιοι και δια-
λύουν οποιεσδήποτε, ακόµα και φιλικές συναντήσεις Ελλήνων
πολιτών, όπως έγινε προ ηµερών στο Παγκράτι, όπου είκοσι-
τριάντα εκπρόσωποι του λαού δέχθηκαν µια επίθεση από δεκα-
πέντε τραµπούκους.

Εγώ χαρακτηρίζω ότι είναι τραµπούκος αυτός που χρησιµο-
ποιεί βία και µάλιστα, απρόκλητη εναντίον του προσώπου ή εναν-
τίον αυτού που την προκαλεί. Πιστεύω βαθύτατα, διότι
επικοινωνώ µε το λαό στη Β’ Περιφέρεια -εγώ δεν τον βλέπω το
λαό από τα κανάλια της τηλεόρασης, αλλά τον βλέπω στις γει-
τονιές- ότι οι άνθρωποι που πεινούν, που υποφέρουν δεν είναι
αυτοί που περνούν τις µεγάλες εθνικές οδούς, την Αττική Οδό
µε τις κούρσες και λένε «δεν πληρώνω». Δεν έχουν ούτε πατίνι.

Έλεος, λοιπόν! Τέρµα στην υποκρισία και να δούµε τι κάνουµε.
Διότι αν σπάσει το µέτωπο, τι θα γίνει τότε; Τι θα γινόταν το 1940;
Δικτατορία είχε ο τόπος. Ο λαός δεν ήθελε το Μεταξά προφα-
νώς, αλλά δεν υπήρχε Ε’ Φάλαγγα η οποία να του λέει: «Πού πας
εσύ στην Αλβανία; Οι λοχαγοί σου θα αυτοµολήσουν στους Ιτα-
λούς».

Τώρα, σχετικά µε τον Πρωθυπουργό της χώρας, την Κυβέρ-
νηση, όλο τον πολιτικό κόσµο, αυτή η Ε’ Φάλαγγα προπαγανδίζει
την επιστροφή στη δραχµή, την αποχώρηση από την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Να σεβαστώ τις απόψεις, όλα αυτά, αλλά όταν αυτή η
προβολή γίνεται µε τρόπο που προκαλεί σύγχυση, κατάθλιψη
στον ελληνικό λαό, βοηθούντων των επιχειρηµατιών, που µπορεί
να έχουν χρεωµένα τα κανάλια τους, τα ραδιόφωνά τους, τις
εφηµερίδες τους; Όµως, δεν ξέρω αν είναι και οι ίδιοι χρεωµένοι
και δεν ξέρω πόσοι εξ όλων αυτών περιµένουν ότι το ένα προς
χίλια επτακόσια -σχέση ευρώ και δραχµής- θα τους επιτρέψει να
αγοράσουν τη µισή Ελλάδα. Και σιωπούµε.

Μάλιστα, σας λέω ρητά εγώ ότι δεν ψηφίζω αυτήν τη διάταξη
που επιτρέπει να συνεχίζεται το όργιο από το 1989. Καµµιά άδεια
καναλιού, ραδιοφώνου δεν έχει πλήρη, κανονική, νόµιµη κάλυψη
να συνεχίζει, όταν το Συµβούλιο της Επικρατείας -το ανέλυσε
χθες και ο κ. Παυλόπουλος- η επιστηµονική έκθεση της Βουλής
ξεκάθαρα λέει ότι είναι αντισυνταγµατική. Και η διάταξη προ-
ϋπήρξε και παρετάθη µέχρι τώρα η λειτουργία τους -η παρά-
νοµη, δηλαδή, λειτουργία τους- και αυτή που µπαίνει τώρα.

Παρακαλώ ο κ. Παντελής Καψής, ο αρµόδιος Υπουργός της
Κυβερνήσεως, να έρθει στη Βουλή και να εξηγήσει. Η Βουλή δεν
µπορεί να ψηφίζει κατά παραγγελία. Να εξηγήσει τι είναι εκείνο
που πρέπει να επιτρέψει στους επιχειρηµατίες αυτούς να συνε-
χίζουν να χειραγωγούν τον ελληνικό λαό, χωρίς να έχουν σεβα-

σµό στους στοιχειώδεις κανόνες του Συντάγµατος για την ιση-
γορία, για το σεβασµό των ασθενέστερων στρωµάτων της κοι-
νωνίας, της νεότητας, της γυναίκας.

Έχουν διαλύσει µε τα δήθεν ψυχαγωγικά τους προγράµµατα
την ελληνική οικογένεια, την ελληνική κοινωνία. Χειραγωγούν,
παραπληροφορώντας, τον ελληνικό λαό, έχουν δηµιουργήσει µε-
γίστη σύγχυση στην κοινή γνώµη την ώρα που χρειάζεται και ο
τελευταίος Έλληνας πολίτης να σκέφτεται ψύχραιµα πώς µπορεί
η χώρα να βγει απ’ αυτήν την περιπέτεια.

Κυρία Πρόεδρε, δώστε µου δύο λεπτά ακόµη µόνο, µε την
ανοχή των συναδέλφων, για να αναφερθώ σε δυο-τρία ζητήµατα
του νοµοσχεδίου. 

Θεώρησα ότι είχα υποχρέωση να µιλήσω, αφού είµαι εδώ και
άκουσα να αναφέρεται ο κ. Τασούλας στο Γεώργιο Παπανδρέου.
Μα, αν ο Γεώργιος Παπανδρέου, αγαπητέ κύριε Τασούλα, δεν
στεκόταν όρθιος απέναντι στο ρεύµα, δεν θα ήσουν σήµερα εδώ,
δεν ξέρω και η υπόλοιπη Ήπειρος από όπου κατάγεσαι πού θα
ήταν. Είπα, λοιπόν, να τον σφάξουµε το Γιώργο, αν το θέλετε,
αλλά όχι να µεταφέρουµε –όπως κάνουν, δυστυχώς και κάποιοι
στην πλευρά τη δική µου- λαθολογία, ότι τάχα το πρόβληµα της
χώρας είναι το πρόβληµα του ΠΑΣΟΚ, τα δήθεν ή πραγµατικά
λάθη, ο Γιώργος Παπανδρέου, για να αποστρέφουµε την προ-
σοχή µας από την ανάγκη να κινηθούµε προς την κατεύθυνση
του βασικού προβλήµατος της χώρας. 

Κυρία Πρόεδρε, ακούω και για τον Ανδρέα Παπανδρέου.
Υπήρξα Υπουργός των κυβερνήσεων εκείνων και δεν µπορώ να
τα ακούω αυτά. Ο Ανδρέας Παπανδρέου –να το ακούσουν όσοι
δεν το γνωρίζουν- παρέδωσε 67% του ΑΕΠ δηµόσιο χρέος το
1989 στη συγκυβέρνηση της Αριστεράς µε τη Δεξιά. Δηλαδή το
Σύµφωνο Σταθερότητας, το περίφηµο Μάαστριχτ, δεν είχε πρό-
βληµα το 1989 µε τη διακυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, το οποίο παρέ-
λαβε 25% πληθωρισµό και τα αποθεµατικά των ασφαλιστικών
ταµείων δεσµευµένα στην Τράπεζα της Ελλάδος να πηγαίνουν
µέσω των εµπορικών τραπεζών δανεικά και αγύριστα σε επιχει-
ρηµατίες, που παρέδωσαν µετά προβληµατικές επιχειρήσεις.
Έπρεπε να τις εξυγιάνουµε για να µην καταρρεύσει τότε η οικο-
νοµία. Είχαµε το Χολαργό που έκοβε µονέδα, δραχµή συνεχώς,
γι’ αυτό και έφθασε ο πληθωρισµός στο 25%, πράγµα που το
σταµάτησε, επίσης, η κυβέρνηση εκείνη. 

Το κράτος; Βεβαιότατα, πολλοί θα ήθελαν να συνεχίζουν µέχρι
σήµερα τα 2/3 του ελληνικού λαού να περνάνε από τα καυδιανά
δίκρανα να ζητάνε πιστοποιητικά φρονηµάτων, για να προσεγγί-
σουν σε ένα δηµόσιο διαγωνισµό.

Όλοι εδώ, όµως, νοµίζουν ότι ο ελληνικός λαός δεν έχει µνήµη. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Δυο φράσεις θα πω και απευθύνοµαι κυρίως στον Υφυπουργό

Ανάπτυξης. Δέστε, σας παρακαλώ –δεν θέλω να επιχειρηµατο-
λογήσω, αναφέροµαι σε όσα έχουν ειπωθεί από τους συναδέλ-
φους- το θέµα του ΕΟΜΜΕΧ. Νοµίζω ότι δίδεται κάποια λύση σε
αυτό. Εγώ σας συγχαίρω που δίδετε αυτήν τη λύση. Δεν ξέρω,
δεν είναι εδώ ο κ. Βορίδης. 

Το θέµα του ΙΓΜΕ έχει µεγίστη εθνική σηµασία. Υπάρχουν µε-
λέτες, έρευνες για πλούτο της χώρας. Ακούω τώρα για το
χρυσό της Θράκης. Παλαιότερα θυµάµαι ότι κάποια αγγλική
εταιρεία είχε ασχοληθεί. Δεν ξέρω. Στην τούρλα του Σαββάτου,
αγαπητοί συνάδελφοι που είστε στην Κυβέρνηση, οποιουδή-
ποτε κόµµατος, τα µικρά και τα µεγάλα συµφέροντα κοιτάζουν
πώς θα επωφεληθούν. Δεν καταλαβαίνω. Δεν ξέρω. Όταν
έχουµε το πρόβληµα του Αιγαίου, των θαλασσών, της ΑΟΖ, όλα
αυτά τα ζητήµατα, του υπόγειου πλούτου της χώρας, αυτόν το
φορέα δεν µπορεί να το διαλύσουµε. 

Τα άλλα ζητήµατα που είναι και της αρµοδιότητάς σας, κύριε
Ξυνίδη, δέστε τα, διότι εγώ βλέπω την έκθεση των κεραµιστών
στο Μαρούσι, στην οποία πηγαίνω σαράντα χρόνια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Πρόεδρε, σας πα-
ρακαλώ, ολοκληρώστε, γιατί έχει τεθεί και θέµα από τους συνα-
δέλφους. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ναι, κυρία Πρόεδρε, έχετε
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δίκιο. 
Όταν θα πάει η περιουσία του ΕΟΜΜΕΧ στο δηµόσιο, δεν

ξέρω τι θα γίνει µε την έκθεση των κεραµιστών που είναι εκεί
πάνω εδώ και µισό αιώνα. Το υλικό, η αργιλοµάζα θα παράγεται
κάπου εδώ. Άλλως θα εισάγεται. Άρα, σε τι βοηθάει η οικονοµία;
Κόψτε την κρατική επιχορήγηση όλων αυτών των φορέων, ώστε
να µην σας λένε και οι τροϊκανοί ότι επιβαρύνεται ο κρατικός
προϋπολογισµός. Ας πορευτούν. Κάντε τις ανώνυµες πολυµετο-
χικές εταιρείες. Ας τις πάρουν οι επαγγελµατικοί φορείς, επιµε-
λητήρια. 

Κάντε κάτι, διότι εσείς τώρα είστε στριµωγµένοι, πρέπει να πε-
ριορίσετε το κράτος, αλλά να µην το διαλύσουµε το κράτος. Και
από ό,τι περισσεύει ας µην πάρουµε το κεφάλι. Αυτό θα έλεγα
και για τους τρεις αυτούς φορείς. Τον ΕΛΟΤ βάλτε τον µαζί. Η
τεχνογνωσία των µεν µπορεί να βοηθήσει τους δε.

Όλα αυτά µπορεί να έχουν τον αντίθετο λόγο. Πρέπει να πω
ότι διάβασα το σηµείωµά σας και υπάρχει ισχυρή επιχειρηµατο-
λογία. Αυτό δεν µπορώ να το αρνηθώ. Όµως, δείτε τι καλύτερο
µπορούµε να κάνουµε.

Κυρία Πρόεδρε, εδώ υπάρχουν διατάξεις. Κάθε φορά υποχρε-
ώνοµαι σε νοµοσχέδια που έρχονται να βάζω το θέµα της ισοτι-
µίας των υπαλλήλων Πανεπιστηµιακής Εκπαίδευσης και
Τεχνολογικής Εκπαίδευσης. Ο νόµος µας πλέον δεν κάνει διά-
κριση ούτε το Σύνταγµα και δεν είναι δυνατόν αυτό να συνεχίζε-
ται. Άλλος δήµαρχος βγάζει έξω την κατηγορία ΤΕ, άλλος
συµµορφώνεται µε το βασικό νόµο που ψηφίσαµε το 2010. Πρέ-
πει να υπάρξει µία γενική ρύθµιση που να καταργήσει όλες τις
διατάξεις, όπου υπάρχει αυτή η αντισυνταγµατική πλέον διά-
κριση. 

Υπάρχει και µία σχετική τροπολογία του κ. Κασσάρα και άλλων
συναδέλφων για τα τµήµατα των εφοριών, η οποία θα µπορούσε
να αποτελέσει ένα πρώτο βήµα. Έχουµε ψηφίσει νοµοσχέδια και
εµείς οι ίδιοι καταργούµε βασικές αρχές στο θέµα αυτό που
έχουν καθοριστεί από την αρχή το 2010.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον πρώην
Πρόεδρο της Βουλής κ. Απόστολο Κακλαµάνη.

Έχει έρθει ένα κείµενο που λέει «επί της διαδικασίας» και έχει
δύο ονόµατα Βουλευτών, του κ. Σταµάτη και του κ. Χατζηδάκη.
Πρώτον, αυτό δεν υπάρχει από τον Κανονισµό και όποιο θέµα
θέτετε, πρέπει να το θέτετε «επί του Κανονισµού». Δεύτερον,
πρέπει να υπάρχουν οι υπογραφές σας. 

Παρακαλώ να κάνετε σωστά την παρατήρηση, αν υπάρχει
πρόβληµα για κάποιο θέµα.

Σ’ αυτό το σηµείο έχει ζητήσει το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων
Χαλβατζής.

Παρακαλώ, κύριε Χαλβατζή, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να επισηµάνω δύο, τρία πράγµατα, διότι εδώ γίνεται µία

καπηλεία και επειδή όλοι γνωριζόµαστε σ’ αυτήν την Αίθουσα και
επειδή οι µεγαλύτεροι εµείς ξέρουµε καλά την ιστορία ενός εκά-
στου εξ ηµών, καλό είναι να είµαστε όλοι πολύ προσεκτικοί.

Αναπτύσσεται µία κινδυνολογία. Καταστρέφεται η Ελλάδα, κα-
ταστρέφονται τα πάντα. Και ποιος ευθύνεται; Αµέσως ή εµµέσως,
οι αναφορές που γίνονται είναι «ευθύνονται οι εργαζόµενοι». Είναι
µία συνειδητή τροµοκρατία. Τα µέτρα που λαµβάνονται σήµερα,
τα µέτρα που έχουν παρθεί στο πρόσφατο παρελθόν, εξοντώνουν
την εργατική τάξη, τους εργαζόµενους, τα πλατιά λαϊκά στρώ-
µατα. Αυτό το αναγνωρίζουν όλοι. Τα σκληρά αντιλαϊκά µέτρα δεν
έπεσαν από τον ουρανό. Είναι αποτέλεσµα µίας σκληρής ταξικής
πολιτικής που εφαρµόζεται όλα τα χρόνια, από την Κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας και προηγουµένως από την Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ, αλλά και από τη σηµερινή συγκυβέρνηση που την
έχουµε χαρακτηρίσει «Κυβέρνηση µαύρου µετώπου», ΠΑΣΟΚ,
Νέας Δηµοκρατίας και ΛΑΟΣ.

Και νοµοθετείτε, κύριοι της συγκυβέρνησης, για τη συρρί-
κνωση των εργατικών λαϊκών δικαιωµάτων. Πενθήµερο, οκτά-
ωρο, σαραντάωρο, συλλογικές συµβάσεις, κοινωνική ασφάλιση,
καταργήθηκαν ή καταργούνται ή ακρωτηριάζονται καθηµερινά,
µε Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ και µε τη στήριξη της Νέας Δηµοκρατίας.
Και εξανίστανται µερικοί γιατί αγωνίζονται οι εργαζόµενοι!

Ένα τρίτο ζήτηµα είναι το εξής: Κατά την άποψή µας, όλη αυτή
η λογική των κοινωνικών εταίρων είναι όχι µόνο έωλη, αλλά για
µας απαράδεκτη. Ο πεζός και ο καβαλάρης δεν µπορεί να συζη-
τάνε ισότιµα. Και εδώ δεν πρόκειται για καµµία συζήτηση για την
προστασία των δικαιωµάτων των εργαζοµένων. Για να λέµε τα
πράγµατα µε το όνοµά τους, λέει η Κυβέρνηση και διάφοροι
Υπουργοί «δεν θα περιορίσουµε, δεν θα µειώσουµε τους κατώ-
τερους µισθούς, αλλά θα µειώσουµε έως και θα καταργήσουµε
τις ασφαλιστικές εισφορές των εργοδοτών, θα καταργήσουµε τα
επιδόµατα, θα καταργήσουµε τις τριετίες». Δηλαδή, θα απογυ-
µνώσουν τις συλλογικές συµβάσεις και τα δικαιώµατα των εργα-
ζοµένων.

Όλα αυτά λοιπόν, οι λεγόµενες περικοπές στο µη µισθολογικό
κόστος είναι κοροϊδία, γιατί ουσιαστικά καταργείτε τη συλλογική
σύµβαση. Κάποιοι αναφέρθηκαν το πρωί αµέσως και τώρα εµµέ-
σως στη Χαλυβουργία, σε αυτούς που αγωνίζονται και κινδυνο-
λογούν ότι θα κλείσει ο Μάνεσης το εργοστάσιο. 

Κυρία Πρόεδρε, είστε µηχανικός και γνωρίζετε πολύ καλά ότι
στη Χαλυβουργία δουλεύουν στους 1750 βαθµούς. Έκανε
τριάντα έξι απολύσεις ο Μάνεσης πριν από δυόµισι µήνες και
τους είπε: «Θα ανακαλέσω τις απολύσεις, αν δεχθείτε να δου-
λεύετε πέντε ώρες την ηµέρα, τέσσερις ηµέρες την εβδοµάδα,
να δουλεύετε είκοσι ώρες την εβδοµάδα και να αµείβεστε µε 500
ευρώ». Και οι χαλυβουργοί αντιστάθηκαν και οµόφωνα είπαν
«όχι». Κι έφτασε σε εβδοµήντα πέντε τις απολύσεις ο Μάνεσης.
Οι εταιρείες του Μάνεση είχαν τεράστια κέρδη στην περίοδο της
ανάπτυξης. Οι εταιρείες του σήµερα έχουν περιορίσει τα κέρδη
τους και θέλουν να µετακυλήσουν τις όποιες συνέπειες της κρί-
σης σε βάρος των εργατών, να στραγγίξουν τους εργάτες, να
τους πεθάνουν ουσιαστικά στην πείνα, όχι τυπικά, µε 500 ευρώ
το µήνα για να συνεχίσει να έχει αυτά τα κέρδη. 

Εµείς, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας θα συνεχίσουµε να
στηρίζουµε τους δίκαιους αγώνες των εργαζοµένων. Και δεν δη-
µαγωγούµε και δεν κοροϊδεύουµε τον κόσµο και τον κοιτάµε κα-
τάµατα. Άλλοι είναι που άλλα λένε, άλλα εννοούν, άλλα γράφουν
και άλλα εφαρµόζουν.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον

Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΚΚΕ, κ. Σπυρίδωνα Χαλβατζή. 
Το λόγο έχει η Βουλευτής Β’ Αθηνών του ΠΑΣΟΚ, κ. Λούκα

Κατσέλη. 
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Ο Υπουργός Οικονοµικών είπε ότι αυτό το νοµοσχέδιο

αποτελεί πρόβα, ένα δείγµα για τη διεθνή αξιοπιστία και εύρυθµη
λειτουργία της Κυβέρνησης. Συµφωνώ απόλυτα. Για να
διαφυλαχθεί όµως το κύρος της Κυβέρνησης, για να µπορούµε
ως Βουλευτές κοµµάτων που στηρίζουν την Κυβέρνηση να
υποστηρίξουµε άρθρα και ρυθµίσεις που έρχονται για ψήφιση
στη Βουλή, πρέπει νοµίζω να κατοχυρώσουµε κάποια ελάχιστα. 

Πρώτον, σεβασµό στη διαφορετικότητα απόψεων. Δεύτερον,
µία ειλικρινή προσπάθεια για διάλογο και σύνθεση διαφορετικών
απόψεων και προσεγγίσεων κι έχουµε διαφορετικές απόψεις και
προσεγγίσεις µεταξύ µας. Τρίτον, µία συνέργεια δράσεων και
σοβαρή νοµοθετική επεξεργασία, ώστε να µην αναγκαζόµαστε
ούτε να ράβουµε-ξηλώνουµε διατάξεις, ούτε να καταψηφίζουµε
άρθρα, επειδή δεν υπάρχουν όλα τα παραπάνω.

Νοµίζω δεν υπάρχει κανένα περιθώριο πια για προχειρότητα,
αδιαλλαξία και πάνω απ’ όλα για αλαζονεία και ιδιαίτερα αλαζονεία
της εκτελεστικής εξουσίας σε βάρος της νοµοθετικής. Η
Κοινοβουλευτική µας Δηµοκρατία κυρία Πρόεδρε, βασίζεται στο
διαχωρισµό των εξουσιών και είναι έργο και ρόλος του
Κοινοβουλίου και να νοµοθετεί αλλά και να ελέγχει την εκτελεστική
εξουσία. 

Με βάση αυτά η όλη συζήτηση επί των άρθρων αυτού του
νοµοσχεδίου νοµίζω ότι δεν κάνει πολλούς από εµάς
υπερήφανους. Άρθρα που δεν αφορούν στο µεσοπρόθεσµο
πρόγραµµα έχουν ενταχθεί στο νοµοσχέδιο αυτό κι έρχονται
να ψηφιστούν µε τη διαδικασία του επείγοντος, χωρίς διάλογο,
χωρίς συζήτηση. 

Η συµµετοχή των αρµόδιων Υπουργών στη συζήτηση ήταν
τουλάχιστον ελλιπής. Οι εναλλακτικές προτάσεις που καταθέσαµε
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πάρα πολλοί Βουλευτές, ακόµα και προτάσεις που είχαν µία
ευρύτατη πλειοψηφία, δεν εξετάστηκαν.

Εποµένως, νοµίζω ότι αν πραγµατικά θέλουµε αυτή η Κυβέρ-
νηση να προχωρήσει και σε άλλα νοµοσχέδια τις επόµενες εβδο-
µάδες -που είµαι σίγουρη ότι όλοι θα κληθούµε να στηρίξουµε-
θα πρέπει να δούµε πώς λειτουργούµε. 

Θέλω να ευχαριστήσω τόσο τον Υπουργό Οικονοµικών όσο και
τον Υπουργό Εργασίας για τη συνεργασία τους και για το ότι
µπόρεσε να γίνει δεκτή τουλάχιστον µία από τις τρεις τροπολο-
γίες που καταθέσαµε σαράντα τόσοι Βουλευτές, που αφορά στο
πιστοποιητικό φορολογικής και ασφαλιστικής ενηµερότητας,
όταν τα χρέη από το δηµόσιο προς τον ιδιώτη είναι µεγαλύτερα
από τα χρέη του ιδιώτη προς το δηµόσιο. Και θέλω να ελπίζω ότι
και το Υπουργείο Εργασίας θα κάνει δεκτή την τροπολογία που
καταθέσαµε για τις εισπρακτικές εταιρείες και περιµένουµε µε
µεγάλο ενδιαφέρον την εισήγηση του κ. Κουτσούκου. 

Δεν µπόρεσε να γίνει δεκτή η τρίτη τροπολογία που αφορά
στη ρύθµιση των ενήµερων οφειλών. Θέλω να πιστεύω ότι αυτό
θα εξεταστεί εκ νέου από το Υπουργείο Οικονοµικών σε συνερ-
γασία µε τους εταίρους µας, γιατί πραγµατικά υπάρχει ανάγκη
να προβλέπουµε τις καταστάσεις και νοµίζω ότι κανένας δεν θα
ωφεληθεί αν όσοι πληρώνουν κανονικά τις δόσεις τους σταµα-
τήσουν να πληρώνουν, έτσι ώστε να µπορούν να ενταχθούν στη
ρύθµιση για τις ληξιπρόθεσµες οφειλές. Διότι µαθηµατικά αυτό
θα γίνει και αυτή ήταν η λογική πίσω από την τροπολογία την
οποία καταθέσαµε. 

Θέλω να πιστεύω ότι αυτό θα εξεταστεί πάλι σοβαρά και η εµ-
πειρία από τις ασφαλιστικές εισφορές έδειξε ότι όταν υπήρξαν
πραγµατικά σωστές ρυθµίσεις, η αγορά ανταποκρίθηκε και εί-
χαµε µεγαλύτερα έσοδα από αυτά που προβλέπαµε. 

Από την άλλη µεριά, εκφράστηκαν από όλες τις πτέρυγες της
Βουλής σηµαντικές ενστάσεις για τις ρυθµίσεις των άρθρων 16-
20 που αφορούν τόσο στον ΕΟΜΜΕΧ όσο και στον ΕΛΟΤ. Του-
λάχιστον και ο τέως Πρόεδρος της Βουλής κ. Σιούφας που έχει
διατελέσει Υπουργός στο ίδιο Υπουργείο όσο και εγώ που γνω-
ρίζουµε το Υπουργείο, τη Διεύθυνση Μικροµεσαίων Επιχειρή-
σεων, προβάλαµε συγκεκριµένες ενστάσεις για τον τρόπο µε τον
οποίο ρυθµίζονται τα θέµατα και του ΕΟΜΜΕΧ, αλλά και του
ΕΛΟΤ. 

Προσωπικά κατέθεσα συγκεκριµένες προτάσεις µαζί µε πολ-
λούς άλλους συναδέλφους από διαφορετικές πτέρυγες για τρία
πράγµατα. Πρώτον, για τη διατήρηση ενός επιτελικού φορέα
στήριξης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων µε περιφερειακή -αν
χρειάζεται- διάρθρωση –και νοµίζω ότι είναι µια καλή πρόταση-
που όµως θα έχει αρµοδιότητες και θα υποστηρίζει τις µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις. Το 96% των επιχειρήσεων στη χώρα µας απο-
τελούνται από έναν έως εννέα εργαζόµενους. Πρόκειται για
πολύ-πολύ µικρές επιχειρήσεις και δεν υπάρχουν υποδοµές στή-
ριξης αυτών των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Αυτός ο φορέας
θα εκτελεί προγράµµατα και θα συνεργάζεται στενά µε τον ιδιω-
τικό τοµέα. 

Η δεύτερη πρόταση αφορούσε τη συγχώνευση και ενίσχυση
και όχι κατάργηση των εποπτευοµένων κέντρων και ιδιαίτερα του
Ελληνικού Κέντρου Αργυροχρυσοχοΐας και Αργιλλοµάζης που
στηρίζονται από τους περιφερειακούς συλλόγους. Και εδώ
έχουµε γράµµατα και κλήσεις τόσο από συλλόγους από τη Λά-
ρισα όσο και από τη Θεσσαλονίκη που στηρίζουν αυτούς τους
δύο οργανισµούς. 

Όσον αφορά στο θέµα της στήριξης των µικροµεσαίων επιχει-
ρήσεων, και η Νέα Δηµοκρατία και τα άλλα κόµµατα έχουν προ-
βάλει το επιχείρηµα ότι οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις ιδιαίτερα
στη χώρα µας χρειάζονται πληροφόρηση, ενηµέρωση και κινη-
τοποίηση. Όπως είπε και ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Κα-
κλαµάνης, µπορούµε να βρούµε σχήµατα τα οποία δεν θα έχουν
δηµοσιονοµικό κόστος, θα υπάρχει µια συνεργασία δηµόσιου και
ιδιωτικού τοµέα και θα υπάρχει η συνέργεια ή συνεργασία µε τα
επιµελητήρια, αλλά χωρίς να διαλύσουµε οποιαδήποτε δοµή
έχουµε σήµερα που θα υποστηρίζει τις µικροµεσαίες επιχειρή-
σεις. 

Σε όλες τις άλλες χώρες ουσιαστικά ενισχύουν αυτές τις
δοµές και εµείς πάµε να τις καταργήσουµε εντελώς, χωρίς

άποψη, χωρίς νέα αρχιτεκτονική και χωρίς κάποιο σχέδιο για το
πώς θα ενισχύσουµε αυτές τις αναδιαρθρώσεις που πρέπει να
γίνουν. 

Η δεύτερη δέσµη προτάσεώς µας αφορούσε στον ΕΛΟΤ. Και
εδώ κάναµε συγκεκριµένες προτάσεις για µια άλλη αρχιτεκτο-
νική για την πιστοποίηση που θα διαφυλάττει το λειτουργικό δια-
χωρισµό, αλλά θα διατηρεί την οικονοµική ανεξαρτησία και
βιωσιµότητα του ΕΛΟΤ, αλλά και του πυλώνα της πιστοποίησης
και δεν θα θέτει εν κινδύνω την αποψίλωση του δηµόσιου πυλώνα
και την υποκατάστασή του από τον ιδιωτικό τοµέα εξ ολοκλήρου.

Θέλω να πιστεύω και κάνω έκκληση, κυρία Πρόεδρε, στον αρ-
µόδιο Υπουργό και στο Υπουργείο να εξετάσει εκ νέου αυτές τις
προτάσεις. Ξέρω ότι αυτή τη στιγµή υπάρχει στη διαβούλευση
ένα άλλο νοµοσχέδιο του Υπουργείου, που αφορά την εποπτεία
της αγοράς. Και τα δύο θέµατα αφορούν ουσιαστικά στη λει-
τουργία της αγοράς. Τουλάχιστον, αν µπορεί να αναβληθούν, να
αποσυρθούν από το νοµοσχέδιο αυτά τα άρθρα, το άρθρο 16 και
το άρθρο 20, να υπάρξει ένας οργανωµένος διάλογος, να υπάρ-
χει µία προσπάθεια ειλικρινής σύνθεσης των διαφορετικών από-
ψεων και στο νέο νοµοσχέδιο που θα έρθει στις επόµενες
εβδοµάδες στη Βουλή να υπάρξουν διατάξεις, οι οποίες θα µας
επιτρέψουν να ψηφίσουµε αυτά τα άρθρα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ.

Λούκα Κατσέλη.
Το λόγο έχει η Βουλευτής Χανίων του ΠΑΣΟΚ, κ. Ευαγγελία

Κουρουπάκη.
Παρακαλώ, κυρία Κουρουπάκη, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-

εδρε, αν και δεν θα χρειαστώ πολύ χρόνο. Αντιλαµβάνοµαι εδώ,
µετά από ένα χρόνο στην ελληνική Βουλή, ότι υπάρχουν συνά-
δελφοι που έχουν µία περίεργη αίσθηση του χρόνου. Λένε «θέλω
δύο λεπτά» και µιλάνε πέντε. Ο Πρόεδρος και αγαπηµένος φίλος
έχει δέκα λεπτά από τον Κανονισµό και πάντα, κύριε Πρόεδρε,
κύριε Κακλαµάνη, σας ακούµε για είκοσι, ευχάριστα βέβαια. Εγώ
θα χρειαστώ ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε, για να διαβάσω την τρο-
πολογία την οποία έχουµε καταθέσει µε τους συναδέλφους.

Σύµφωνα µε τις πρόσφατες διατάξεις του άρθρου 25 του ν.
4024/2011 από 1-1-2012 οι αποσπασµένοι δηµόσιοι υπάλληλοι
µισθοδοτούνται από τον φορέα υποδοχής, ο οποίος αναλαµβάνει
και τη σχετική δαπάνη και όχι από το φορέα προέλευσης.
Ωστόσο, η ρύθµιση αυτή δηµιούργησε δυσχέρεια διατήρησης
των αποσπάσεων των δηµοσίων υπαλλήλων και των εκπαιδευτι-
κών στις εκκλησίες της Ελλάδας, της Κρήτης και της Δωδεκανή-
σου, καθώς και στα νοµικά πρόσωπά τους, στην Εστία
Εκκλησιαστικής Εκπαίδευσης και στη Ριζάρειο, ήτοι σε νοµικά
πρόσωπα δηµοσίου και ιδιωτικού δικαίου, φορείς υποδοχής που
δεν επιχορηγούνται από το κράτος, σχετικά µε τη µισθοδοσία
του προσωπικού τους, ούτε συνδέονται µε αυτό κατά τη λειτουρ-
γική έννοια των λοιπών νοµικών προσώπων που ασκούν νοµικές
αρµοδιότητες. 

Ως εκ τούτου, για την εξασφάλιση της οµαλής λειτουργίας
αυτών των νοµικών προσώπων και την ενδυνάµωση του εκπαι-
δευτικού τους έργου, σκοπείται, µε την προτεινόµενη προσθήκη
που κάναµε οι Βουλευτές, η διατήρηση της καταβολής της µι-
σθοδοσίας των αποσπασµένων δηµοσίων υπαλλήλων και εκπαι-
δευτικών από το φορέα προέλευσης. Την τροπολογία, την
πρόταση αυτή καταθέσαµε οι συνάδελφοι κ.κ. Οικονόµου, Αρβα-
νιτίδης, Τσουρή, Παρασύρης κι εγώ. Την έκανε δεκτή πριν από
λίγο ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµι-
κών και τον ευχαριστούµε πολύ γι’ αυτό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Κου-

ρουπάκη, που πραγµατικά σε σύντοµο χρόνο έκανε την αγό-
ρευσή της.

Παρακαλείται η Βουλευτής Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ κ. Μαρία
Σκραφνάκη να λάβει το λόγο.

Ορίστε, κυρία Σκραφνάκη, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τοποθετούµα-

στε σήµερα επί των άρθρων και των τροπολογιών του πολυνο-
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µοσχεδίου του Υπουργείου Οικονοµικών και θα ήθελα να κάνω
κι εγώ µετά την εισήγησή µου επί της αρχής τις παρεµβάσεις
µου.

Αρχικά, θα ήθελα να αναφερθώ στην παράγραφο 8 του άρ-
θρου 6, µε την οποία εξαιρούνται από την εφεδρεία οι υπάλληλοι
των γραµµατειών των δικαστηρίων και εισαγγελιών, των εµµί-
σθων υποθηκοφυλακείων και κτηµατολογικών γραφείων της
χώρας και προστέθηκε «και από το ελεγκτικό συµβούλιο». 

Στο άρθρο αυτό προτείνω να συµπεριληφθεί η εξαίρεση των
υπαλλήλων των γραµµατειών δικαστηρίων και εισαγγελιών και των
εµµίσθων υποθηκοφυλακείων και κτηµατολογικών γραφείων της
χώρας ακόµα και από την υποχρεωτική συνταξιοδότηση, σε περί-
πτωση που έχουν συµπληρώσει τα απαιτούµενα για συνταξιοδό-
τηση χρόνια υπηρεσίας, αλλά όχι το όριο ηλικίας. Έτσι προτείνω
σε περίπτωση που έχουν συµπληρώσει την τριακονταπενταετία,
αλλά είναι µικρότεροι των εξήντα ετών, εφόσον το ζητήσουν, να
µην παίρνουν σύνταξη, αλλά να παραµένουν, ώστε να καλύψουν
τις αυξηµένες ανάγκες των δικαστηρίων, του ελεγκτικού συνε-
δρίου και των εφετείων.

Υπάρχει πολύ σοβαρό πρόβληµα στη λειτουργία όλων αυτών
των φορέων µε ανθρώπους που είναι τριάντα πέντε χρόνια στην
υπηρεσία αλλά δεν έχουν συµπληρώσει το εξηκοστό έτος της
ηλικίας τους. Νοµίζω ότι θα πρέπει να εξαιρέσουµε περαιτέρω
από την εφεδρεία -και εφόσον το ζητήσουν οι εργαζόµενοι- και
αυτούς που δεν είναι εξήντα ετών. Είναι σοβαρό το θέµα για την
απονοµή της δικαιοσύνης και για το γρήγορο γράψιµο των απο-
φάσεων. 

Όσον αφορά τον ΕΛΟΤ, αναφέρθηκε και ο κύριος Πρόεδρος
και η κ. Κατσέλη. Νοµίζω και εγώ ότι πρέπει να ξαναδούµε το
θέµα.

Όσον αφορά τη «ΘΕΜΙΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ Α.Ε.» η οποία συ-
νενώνεται µε την εταιρεία «ΟΣΚ Α.Ε.», να αναφέρουµε ότι υπάρ-
χει σοβαρό πρόβληµα στη λειτουργία της. Έχουν σταµατήσει τα
έργα τα οποία εκτελεί, όπως είναι οι φυλακές, τα δικαστικά µέ-
γαρα. Θα πρέπει να συµµετέχουν και άνθρωποι που έχουν µπει
στην εφεδρεία, στο νέο οργανόγραµµα της εταιρείας. Και αν
χρειαζόµαστε ανθρώπους που έχουν µπει στην εφεδρεία, να
ανακαλούνται. Πρέπει να εξαιρεθεί η «ΘΕΜΙΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ
Α.Ε.» από το πρόγραµµα αυτό.

Όσον αφορά τις τροπολογίες, στηρίζω την τροπολογία που
έχει κατατεθεί και αφορά το Ίδρυµα Τεχνολογίας και Έρευνας
και τα άλλα ερευνητικά ιδρύµατα, ώστε να καταστεί βιώσιµη η
λειτουργία των ερευνητικών κέντρων της χώρας, τα οποία παρά-
γουν οµολογουµένως ένα πολύ σηµαντικό ερευνητικό έργο. Θα
πρέπει τα ερευνητικά κέντρα που υπάγονται στις διατάξεις του
ν.1514/1985 και των οποίων τα έσοδα από την ετήσια επιχορή-
γηση από τους κρατικούς πόρους είναι µικρότερα από το 50%
των ετησίων εσόδων τους, να εξαιρούνται από τις διατάξεις του
άρθρου 1α’ του ν.3899/2010 και βεβαίως των διατάξεων του
ν.2190, διότι αφορά ερευνητές και ανθρώπους µε ιδιαίτερα προ-
σόντα.

Προτείνω την υιοθέτηση της τροπολογίας που έχουµε κατα-
θέσει µε συναδέλφους µου για την καταβολή στους υπαλλήλους
του Υπουργείου Πολιτισµού των δεδουλευµένων τους λόγω υπε-
ρωριακής εργασίας, αφού τον τελευταίο χρόνο δεν τους έχουν
καταβληθεί καθόλου οι νόµιµες αποδοχές τους από υπερωριακή
εργασία.

Θεωρώ ότι το αίτηµά µας είναι δίκαιο και αναγκαίο στις δύσκο-
λες οικονοµικά εποχές που ζούµε. Πρέπει να το κάνετε αποδε-
κτό. Έχω µια πληροφορία ότι έγινε αποδεκτό, αλλά δεν ήµουν
στην Αίθουσα την ώρα που το ανακοίνωσε ο κύριος Υπουργός.
Θα µπορούσε η Βουλή να λειτουργήσει καλύτερα σ’ αυτό το νο-
µοσχέδιο που φέρνει σοβαρές ρυθµίσεις.

Σχετικά µε την τροπολογία που έχει καταθέσει το Υπουργείο
Παιδείας και αφορά τη διάλυση του Οργανισµού Παιδικών και
Εφηβικών Βιβλιοθηκών, προτείνω εφόσον υπάρχουν οι βιβλιοθή-
κες, να συνεχίσουν να λειτουργούν, εν ανάγκη υπό άλλο φορέα
και οι εργαζόµενοι να συνεχίσουν να εργάζονται είτε στις ίδιες
βιβλιοθήκες είτε σε συναφή αντικείµενα εργασίας στον τόπο δια-
µονής τους.

Επίσης, ζητώ από την κυρία Υπουργό την καταβολή των δε-

δουλευµένων των εργαζοµένων στις βιβλιοθήκες εφόσον δεν
έχουν πληρωθεί τα δύο τελευταία χρόνια.

Όσον αφορά τις τροπολογίες που είχε συντάξει η κ. Κατσέλη
και τις έχουµε υπογράψει, πιστεύω ότι θα πρέπει να γίνει δεκτή
και η πρώτη τροπολογία που καταθέσαµε, όπου δίδονται διευ-
κολύνσεις αποπληρωµής οφειλών προς το δηµόσιο και σε όσους
οφειλέτες έχουν ενήµερες οφειλές, ώστε να συνεχίσουν και
αυτοί να καταβάλουν µε συνέπεια τις οφειλές και τις υποχρεώ-
σεις τους και να µην καταστούν και αυτές ληξιπρόθεσµες.

Δείτε το θέµα, κύριε Υπουργέ. Πιστεύω ότι σε επόµενο νοµο-
σχέδιο θα πρέπει να κατατεθεί και αυτή η τροπολογία.

Είναι σωστή –και χαίροµαι που έγινε αποδεκτή- η τροπολογία
που δίδει τη δυνατότητα χορήγησης αποδεικτικού φορολογικής
και ασφαλιστικής ενηµερότητας σε φυσικά και νοµικά πρόσωπα
εφόσον προκύπτει ότι το σύνολο των βεβαιωµένων και εκκαθα-
ρισµένων χρεών τους προς το δηµόσιο είναι µικρότερο από το
σύνολο των βεβαιωµένων και εκκαθαρισµένων χρηµατικών απαι-
τήσεών τους κατά του δηµοσίου. Μ’ αυτό τον τρόπο πολλές µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις που τούς οφείλει το δηµόσιο θα
µπορούν να πάρουν αποδεικτική ενηµερότητα και να συνεχίσουν
τη δραστηριότητά τους.

Κύριε Υπουργέ, πιστεύω ότι σε επόµενο νοµοσχέδιο θα µας
ξεκαθαρίσετε αρχικά ποιες τροπολογίες από την πληθώρα τρο-
πολογιών έχουν γίνει δεκτές –οφείλετε να το κάνετε στην Ολο-
µέλεια για τους Βουλευτές- και σε επόµενο νοµοσχέδιο πιστεύω
ότι και οι άλλες τροπολογίες θα πρέπει να γίνουν δεκτές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ.

Σκραφνάκη.
Παρακαλείται ο Υπουργός Επικρατείας κ. Παντελής Καψής να

λάβει το λόγο.
Κύριε Υπουργέ, πόσο χρόνο θέλετε;
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Πολύ λίγο,

κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Απλώς θέλω

να µιλήσω λίγο για το άρθρο 8 του πολυνοµοσχεδίου που έχει
κατατεθεί. Πρόκειται για µία καθαρά τυπική διάταξη που παρα-
τείνει τις άδειες λειτουργίας των τηλεοπτικών σταθµών εθνικής
εµβέλειας, καθώς και των περιφερειακών. Θα συµφωνήσω απο-
λύτως µε την κριτική που ακούστηκε στην Αίθουσα ότι για δεκα-
τρία χρόνια ισχύει το ίδιο καθεστώς και δεν δίνεται οριστική
λύση, αλλά, όπως καταλαβαίνετε, στον ένα µήνα που έχω ανα-
λάβει την ευθύνη ήταν πρακτικά αδύνατο να κατατεθούν οι φά-
κελοι, να ενηµερωθούν και να γίνει όλη αυτή η διαγωνιστική
διαδικασία. Άρα είναι ανάγκη να υπάρξει παράταση της άδειας
η οποία συνδέεται µε το νέο καθεστώς, που είµαστε υποχρεω-
µένοι να εισάγουµε για την ψηφιακή τηλεόραση.

Κατά συνέπεια το µόνο που κάνει αυτό το άρθρο είναι να πα-
ρατείνει τις άδειες και να τις συνδέσει µε το νέο ψηφιακό καθε-
στώς που θα πρέπει να δροµολογηθεί µέσα στον επόµενο χρόνο.
Τίποτα παραπάνω.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Πρέπει να έχετε υπ’ όψιν σας
ότι η έκθεση της Επιστηµονικής Επιτροπής είναι σαφής διότι η
διάταξή σας ορίζει το επ’ αόριστον, δηλαδή αυτό που βάζετε εκεί
δεν προσδιορίζει χρονικώς πότε είναι αυτή η παράταση που δί-
νετε. Επειδή σαφώς λέει εδώ το Συµβούλιο της Επικρατείας ότι
όλοι αυτοί οι σταθµοί ιδρύθηκαν και λειτούργησαν παρανόµως
µέχρι σήµερα, εγώ θεωρώ ότι δεν ευθύνεστε εσείς προσωπικά,
αλλά αυτό το θέµα δεν είναι άσχετο µε το πρόβληµα που αντιµε-
τωπίζει η ίδια η δηµοκρατία µας, δηλαδή ότι επί είκοσι χρόνια ο
λαός χειραγωγείται, ενηµερώνεται ή ψυχαγωγείται ή επιµορφώ-
νεται παρανόµως. 

Εγώ φοβάµαι ότι στην πρώτη προσφυγή που θα γίνει µε αί-
τηση αναστολής να ξέρετε ότι θα έχετε την ίδια απάντηση διότι
η νοµολογία του είναι σαφής. Τουλάχιστον για να δεσµευτείτε κι
εσείς και η επόµενη κυβέρνηση, προσδιορίστε ένα εξάµηνο διότι,
όπως ξέρετε, ψηφιακά έχουν ήδη µπει. Ό,τι έγινε µε την αναλο-
γική, γίνεται και µε την ψηφιακή. Οι ίδιοι οι επιχειρηµατίες για να
µας σεβαστούν έστω στο ελάχιστο, ας καταλάβουν ότι δεν είναι
πλήρως ασύδοτοι.
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Σας ευχαριστώ.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Το µόνο που

θέλω να πω είναι ότι αυτό συνδέεται µε την υποχρέωση που
έχουµε, ως το τέλος του χρόνου, να θεσµοθετήσουµε τους
όρους για την ψηφιακή τηλεόραση. Άρα υπάρχει χρονικός πε-
ριορισµός ο οποίος θα προσδιορίζεται και µε υπουργικές απο-
φάσεις που θα εκδοθούν.

Σας ευχαριστώ.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ούτε το ’13 δεν θα έχουµε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Καψή.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Μαγκούφης.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΓΚΟΥΦΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, τίθενται πολλά ζητήµατα µ’ αυτό το νοµοσχέδιο,
όµως διαπιστώνουµε ότι υπάρχει µία ειδική µέριµνα για την εκ-
προσώπηση του ΣΕΒ στο συγκεκριµένο άρθρο 4 που αφορά
ρυθµίσεις θεµάτων αρµοδιότητας της Γενικής Γραµµατείας φο-
ρολογικών και τελωνειακών θεµάτων. Εκεί διαπιστώνουµε ότι
προκύπτει στη νέα συνιστώµενη Γενική Διεύθυνση Φορολογικών
Ελέγχων και Είσπραξης Δηµοσίων Εσόδων του Υπουργείου Οι-
κονοµικών µία πενταµελής επιτροπή στην οποία συµµετέχει και
εκπρόσωπος των βιοµηχάνων.

Επειδή δεν έγινε κατανοητό, τουλάχιστον σε εµένα, αν πρό-
κειται για ένα όργανο το οποίο θα είναι όργανο που θα αφορά
µια διαδικασία συµβιβασµών µετά από διάλογο θέλω να γίνει εκ
µέρους της Κυβέρνησης αυτό σαφές. Και αν µεν είναι έτσι,
καλώς συµµετέχει εκπρόσωπος των βιοµηχάνων. Αν δεν είναι τέ-
τοιο όργανο, τότε δε βλέπω το λόγο γιατί θα πρέπει να συµµετέ-
χει εκπρόσωπος των βιοµηχάνων.

Σε σχέση µε το άρθρο 6 που αφορά στην ίδρυση των δικηγο-
ρικών εταιρειών είναι γνωστό ότι µε το ισχύον καθεστώς επιτρέ-
πεται η σύσταση δικηγορικών εταιρειών µόνο µεταξύ δικηγόρων
µελών του ίδιου δικηγορικού συλλόγου. Αυτό ανατρέπεται και
στο εξής θα επιτρέπεται η ίδρυση δικηγορικής εταιρείας και µε-
ταξύ δικηγόρων µελών διαφορετικών δικηγορικών συλλόγων. Με
τη διάταξη του άρθρου 6, παράγραφος 4, θα επιτρέπεται η
ίδρυση υποκαταστηµάτων και στην ηµεδαπή, ενώ τώρα µε το
ισχύον καθεστώς επιτρέπεται η ίδρυση υποκαταστηµάτων µόνο
στην αλλοδαπή σύµφωνα µε τις διατάξεις της νοµοθεσίας της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και της νοµοθεσίας του εκάστοτε κράτους
υποδοχής.

Θεωρώ ότι η προτεινόµενη ρύθµιση πρέπει να αποσυρθεί για
τους λόγους που κατατέθηκαν µε υπόµνηµα από την ολοµέλεια
των προέδρων των δικηγορικών συλλόγων Ελλάδας. Και βέβαια
σ’ αυτό το υπόµνηµα αναφέρονται συγκεκριµένοι λόγοι. Η βού-
ληση του νοµοθέτη σχετικά µε το καθεστώς ίδρυσης των δικη-
γορικών εταιρειών εκφράστηκε πριν από λίγους µόλις µήνες µε
την ψήφιση του ν. 3919 και έκτοτε δεν µεσολάβησαν, όντως,
λόγοι που να καθιστούν αναγκαία την τροποποίηση και συµπλή-
ρωση του ισχύοντος καθεστώτος. Επίσης, ο δικηγορικός κλάδος
έχει διατυπώσει τη νοµικά τεκµηριωµένη άποψή του περί της
απόλυτης συµβατότητας του ισχύοντος, σχετικά µε τις δικηγο-
ρικές εταιρείες νοµοθετικού πλαισίου προς τη συνθήκη για την
λειτουργία της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Η άποψη αυτή έχει γίνει
ήδη αποδεκτή και από το καθ’ ύλην και θεσµικά αρµόδιο Υπουρ-
γείο Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων. 

Το ισχύον νοµικό καθεστώς που διέπει την ίδρυση και λειτουρ-
γία των δικηγορικών εταιρειών δεν έρχεται σε αντίθεση µε το ευ-
ρωπαϊκό δίκαιο. Η δε προτεινόµενη ρύθµιση δεν απορρέει από
σαφή µνηµονιακή υποχρέωση. Πρόκειται λοιπόν για µια βεβια-
σµένη και αποσπασµατική νοµοθετική ρύθµιση, η οποία προφα-
νώς προσκρούει σε επιτακτικούς λόγους δηµοσίου
συµφέροντος. 

Παράλληλα µε την προτεινόµενη ρύθµιση δεν επιτυγχάνεται
το επιδιωκόµενο αποτέλεσµα του υγιούς ελεύθερου ανταγωνι-
σµού και θα επέλθουν αντίθετα αποτελέσµατα, µονοπωλιακές
καταστάσεις, καρτέλ, ιδίως στη σχέση αυτών των δικηγορικών
εταιρειών µε τις τράπεζες. 

Έτσι, λοιπόν, η προτεινόµενη ρύθµιση δε θα συντελέσει στην
πολυδιαφηµισµένη προσπάθεια απελευθέρωσης του δικηγορι-
κού επαγγέλµατος αλλά στη διαµόρφωση ανισοτήτων, αποκλει-

στικά και µόνο υπέρ των ολίγων και οικονοµικά ισχυρών δικηγο-
ρικών γραφείων σε βάρος της συντριπτικής πλειοψηφίας των δι-
κηγορών, κυρίως των νεοεισερχόµενων στο χώρο, τους οποίους
βέβαια θα οδηγήσει στην υπαλληλοποίηση, προς όφελος των
συµφερόντων των µεγάλων δικηγορικών γραφείων, των τραπε-
ζών και των πολυεθνικών εταιρειών. 

Θεωρώ, λοιπόν, ότι η προτεινόµενη ρύθµιση τυγχάνει πλήρως
ασύµβατη µε τη φύση του δικηγορικού λειτουργήµατος και ισο-
δυναµεί µε µια απαράδεκτη και συνταγµατικά ανεπίτρεπτη εξί-
σωσή του µε τη συνήθη εµπορική δραστηριότητα κατά τρόπο
που υποβαθµίζει την ιδιότητα του δικηγόρου,  όχι µόνο ως ενός
απλού ελεύθερου επαγγελµατία, αλλά ως συλλειτουργού στην
απονοµή της δικαιοσύνης. Υπ’ αυτή την έννοια, κύριε Υπουργέ
που παρίστασθε εδώ, εκτιµώ ότι η προτεινόµενη ρύθµιση πρέπει
να αποσυρθεί. Με βρίσκει αντίθετο και δεν την ψηφίζω. 

Όσον αφορά στο άρθρο 7, παράγραφος 26, που ήταν στο αρ-
χικό σχέδιο νόµου χαιρετίζω την απόφαση της Κυβέρνησης να
το αποσύρει.

Θέλω να κάνω ένα σχόλιο γιατί ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνη-
σης και Υπουργός Οικονοµικών είπε ότι θα ξανάρθει το ζήτηµα
που αφορά στην πώληση των τεσσάρων αεροσκαφών τύπου Air-
bus. Αρχικά είχε µπει στο νόµο η παράγραφος 26. Μάλιστα είχε
µπει µε έναν απαράδεκτο για τη δική µου λογική τρόπο, να ψά-
χνουµε τι κρύβεται πίσω από κάθε παράγραφο. Αυτό είναι προς
στηλίτευση και θα πρέπει να αλλάξει ο τρόπος του νοµοθετείν.
Ο Βουλευτής που διαβάζει το νοµοσχέδιο πρέπει να καταλαβαί-
νει τι γίνεται και όχι να κάνει το µάγο και να ψάχνει τι κρύβεται
πίσω από δυο σειρές. Εδώ για παράδειγµα αναφέρει ότι κυρώ-
νεται η υπ’ αριθµόν τάδε απόφαση της διυπουργικής Επιτροπής
Αναδιαρθρώσεων και Αποκρατικοποιήσεων, χωρίς να γίνεται
συγκεκριµένη, ρητή και κατηγορηµατική αναφορά στο νοµοσχέ-
διο ότι πρόκειται, εν πάση περιπτώσει, για την πώληση των Αir-
bus. Το ύψος της αξίας τους είναι στα 135 εκατοµµύρια και
πωλούνται για 32 εκατοµµύρια. 

Δεν πρέπει να περάσει η αντίληψη ότι η Βουλή των Ελλήνων
σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα πρέπει να καταστεί πλυντήριο ανοµη-
µάτων. Βέβαια, ο κύριος Υπουργός, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρ-
νησης, είπε ότι θα ξαναέρθει εδώ. Θα δούµε εάν θα περάσει. Θα
πρέπει η Κυβέρνηση να µας αιτιολογήσει τι γίνεται µ’ αυτήν την
ιστορία µε πλήρη στοιχεία, µε απόλυτη διαφάνεια για να τύχει
της εµπιστοσύνης της Βουλής, διαφορετικά δεν νοµίζω ότι η
Βουλή θα το περάσει.

Προχωράω παρακάτω στα ζητήµατα που αφορούν τον ΕΟΜ-
ΜΕΧ. Η δική µου η άποψη ήταν ότι η λειτουργία του ΕΟΜΜΕΧ
στον τόπο µας υπήρξε σηµαντική ιδίως στα πρώτα χρόνια λει-
τουργίας του. Θα έπρεπε, όµως, να λειτουργήσει διαφορετικά
σε σχέση µε την ύπαρξη των επιµελητηρίων σε κάθε νοµό και µε
τη δράση όλων των παραγωγικών δυνάµεων, αλλά και τη συνλει-
τουργία και άλλων υπηρεσιών, όπου διαπλέκονται και άλλα
Υπουργεία. Αυτό δεν έχει γίνει και τώρα πάµε σε µια διαφορετική
ρύθµιση.

Πείστηκα κατά κάποιον τρόπο από τα επιχειρήµατα του  κ. Ξυ-
νίδη, για την προβληµατικότητα στο άρθρο 16, σε σχέση µε τις
θυγατρικές εταιρείες του ΕΟΜΜΕΧ. Έχω και έναν πίνακα εδώ
όπου καθίστανται κατά κάποιο τρόπο προβληµατικές. Η κατάρ-
γηση του ΕΟΜΜΕΧ στη λογική της συγχώνευσης µε την ΕΤΕΑΝ
θα έπρεπε να γίνει ίσως κατά ένα διαφορετικό τρόπο. Η ρύθµιση
που γίνεται για τους υπαλλήλους πανεπιστηµιακής εκπαίδευσης
και για τους δικηγόρους, έχει ένα θετικό αποτέλεσµα γι’ αυτούς.
Για τους υπόλοιπους εργαζόµενους η µέριµνα δεν νοµίζω ότι
είναι θετική. Δεν ξέρω τι υποκρύπτεται πίσω από αυτήν την ιστο-
ρία. Πολλά ακούγονται, πολλά λέγονται ότι τα βρήκαν αναµεταξύ
τους και η Νέα Δηµοκρατία σε σχέση µε ανθρώπους που είχε
διορίσει και υπάρχει ένα ενδιαφέρον εκ µέρους του πρώην
Υπουργού, του κ. Χατζηδάκη.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο  Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ.  ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Δεν νοµίζω ότι πρέπει να αντιµετωπίζονται έτσι αυτά τα ζητή-
µατα, τα οποία έχουν σχέση µε την εφεδρεία. Έχω, λοιπόν, ιδι-
αίτερο προβληµατισµό εάν θα ψηφίσω το άρθρο 17. Ζητώ τις
εξηγήσεις της Κυβέρνησης περί αυτού.
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Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε µια τελευταία παρατήρηση για τον
ΕΛΟΤ. Έχω έντονο προβληµατισµό εάν θα ψηφίσω το άρθρο 19,
γιατί κατατέθηκαν τα επιχειρήµατα εκ µέρους των υπευθύνων
του ΕΛΟΤ εδώ και έχουν βάση αυτά τα επιχειρήµατα. Κατατέ-
θηκε και σχετική πρόταση σε σχέση µε τα ζητήµατα που αφο-
ρούν την ουσία και την αξία του σήµατος του ΕΛΟΤ. Κατατέθηκε
και µια συµβιβαστική πρόταση, ούτως ώστε από τη συγχώνευση
να προκύψει και µια συγχώνευση του ονόµατος, να παραµείνει
δηλαδή ο διακριτικός τίτλος «ΕΛΟΤ- ΕΒΕΤΑΜ Α.Ε.». 

Θα ήθελα ο παριστάµενος Υπουργός, ο κ. Ξυνίδης, να δει αυτή
την πρόταση. Μήπως, κύριε Υπουργέ, είναι καλύτερα έτσι;
Μήπως θα πρέπει να διασφαλίσουµε αυτό το όνοµα, το οποίο
έχει τη σηµαντική αξία που χρόνια τώρα υπάρχει και στο εσωτε-
ρικό της χώρας αλλά και διεθνώς; Μήπως πρέπει να διασφαλι-
στεί η έννοια του ΕΛΟΤ για να µπορέσουµε έτσι να ξεπεράσουµε
υφιστάµενα προβλήµατα; Θα ήθελα την απάντησή σας. Διατηρώ
την επιφύλαξή µου ως προς τη ψήφιση αυτού του άρθρου. Θα
ήθελα, κύριε Υπουργέ, να δείτε περισσότερο τα επιχειρήµατα,
τα οποία έχουν κατατεθεί από τους ενδιαφεροµένους σ’ αυτήν
την υπόθεση.

Κλείνω, λέγοντας ότι συµφωνώ µε όσα προανέφερε η συνά-
δελφος, η κ. Κατσέλη, σε σχέση µε τις κατατεθείσες τροπολογίες
και άλλα θέµατα τα οποία έθιξε. Ευελπιστώ να υιοθετηθούν όλες
οι τροπολογίες, τις οποίες µε πρωτοβουλία αρχικά της κ. Κα-
τσέλη, αλλά και µετά από συνεννόηση µε πάρα πολλούς Βουλευ-
τές συνυπογράψαµε και καταθέσαµε στη Βουλή των Ελλήνων.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δράττοµαι της ευκαιρίας που εκ µέρους της Κυβέρνησης πα-

ρίστανται ο Υπουργός Ανάπτυξης και ο Υφυπουργός Εργασίας,
για να πω δυο λόγια για το θέµα που συζητείται αυτές τις ηµέρες
και έχει να κάνει µε την Εθνική Γενική Συλλογική Σύµβαση Εργα-
σίας. Και αυτό, ανεξάρτητα από το αποτέλεσµα του κοινωνικού
διαλόγου και της όποιας συµφωνίας των κοινωνικών εταίρων.

Θέλω να σηµειώσω ότι το ζήτηµα του κόστους είτε προϊόντων
είτε υπηρεσιών, εκτός του ότι έχει να κάνει µε πάρα πολλούς πα-
ράγοντες, εάν µπορούµε να µιλήσουµε για κόστος εργασίας,
αυτό το κόστος έχει µικρή συµµετοχή. Για να µην επικαλεστώ οι-
κονοµολόγους, υπολογισµούς ή µελέτες, θα επαναλάβω ότι οι
εξαγωγικές επιχειρήσεις της χώρας µας, που δραστηριοποιούν-
ται σε ευρωπαϊκό και διεθνές επίπεδο µε αυτούς τους µισθούς,
έχουν επιτύχει θαυµαστά αποτελέσµατα τα τελευταία δύο χρό-
νια. Έχουµε 30% και 40% αύξηση των εξαγωγών µε αυτούς τους
µισθούς και µε αυτό το κόστος. 

Το ότι υπάρχει σαφώς ζήτηµα µε προϊόντα και υπηρεσίες της
χώρας µας στον ανταγωνισµό που δέχονται και εντός της χώρας
αυτό είναι γεγονός. Όµως, δεν οφείλεται στο υψηλό κόστος σε
σχέση µε το παραγόµενο αποτέλεσµα. Οφείλεται στο φθηνό
προϊόν ή την υπηρεσία που έρχεται από άλλες χώρες, οι οποίες
όµως δεν τηρούν ούτε τους κανόνες που έχουν να κάνουν µε τις
διεθνείς υποχρεώσεις για το περιβάλλον, όπως για παράδειγµα
τη Συµφωνία του Κιότο –άρα, έχουν µικρότερο κόστος η Κίνα και
άλλες χώρες- αλλά δεν τηρούν ούτε τους κανόνες που έχουν να
κάνουν µε την υγεία και την ασφάλεια των καταναλωτών, όπως
στα τρόφιµα που το πρόβληµα είναι τεράστιο µε τη χρήση φυτο-
φαρµάκων που απαγορεύονται στη χώρα µας, ενώ εκεί επιτρέ-
πεται. Αυτά τα προϊόντα έρχονται µε χαµηλότερο κόστος. 

Συνεπώς εµείς δεν µπορούµε να ανταγωνιστούµε και να οδεύ-
σουµε στη µείωση των µισθών των εργαζοµένων για να ρίξουµε
το κόστος, αλλά θα πρέπει µε κάθε τρόπο και σε ευρωπαϊκό επί-
πεδο να προωθήσουµε, παραδείγµατος χάριν, το φόρο διοξει-
δίου του άνθρακα, που έχει να κάνει µε την αθέτηση των διεθνών
συµβάσεων και των υποχρεώσεων σε σχέση µε την τήρηση των
περιβαλλοντικών κανόνων, αλλά και να βάλουµε ζητήµατα, όπως
είναι η παιδική εργασία, καθώς τα προϊόντα της παιδικής εργα-
σίας σε πολλές χώρες του αναδυόµενου οικονοµικά αλλά κατα-
βαραθρωµένου κοινωνικά κόσµου έρχονται για να πωληθούν
φθηνά και να κλείσουν δικές µας επιχειρήσεις. Είναι ένα ζήτηµα
που έχει ευρύτερες διαστάσεις και θα πρέπει σε αυτό το πνεύµα

να κινηθούµε. 
Άµεσα µπορούµε και να δούµε το θέµα της µείωσης των ασφα-

λιστικών εισφορών για τους συνεπείς επιχειρηµατίες, που έχει
ήδη θεσµοθετηθεί να είναι 10% και µπορεί να πάει µέχρι και 25%,
εάν η καταβολή γίνεται στην ώρα της. Βεβαίως, πρέπει να δούµε
και το θέµα του ελέγχου της εισφοροδιαφυγής και της µαύρης
εργασίας µε συγκρότηση του ΣΕΠΕ. Είναι ένα σώµα που πρέπει
να εξαιρεθεί από την κατάργηση των κενών οργανικών θέσεων
και οι θεωρούµενοι πλεονάζοντες σε άλλες υπηρεσίες, µετά από
την απαραίτητη εκπαίδευση, να ενταχθούν σε αυτήν την υπηρε-
σία πρώτης γραµµής. 

Έτσι, λοιπόν, θεωρώ ότι η Εθνική Γενική Συλλογική Σύµβαση
Εργασίας δεν αποτελεί εµπόδιο για την ανταγωνιστικότητα των
επιχειρήσεων. Αντίθετα, την ενισχύει, γιατί οι επιχειρήσεις χρει-
άζονται εργαζόµενους που να νιώθουν ασφάλεια και όχι εξαθλιω-
µένους εργαζόµενους, γιατί όταν είναι κάτω από την Εθνική
Συλλογική Σύµβαση, µιλάµε για εξαθλίωση.

Το δεύτερο θέµα που θέλω να θέσω, αφορά το πρόβληµα που
έχει ανακύψει µε το ειδικό τέλος που επιβλήθηκε στις δοµηµένες
επιφάνειες. Υπάρχει µία σηµαντική µερίδα συνανθρώπων µας
που αδυνατεί ή ανήκει στις ειδικές κατηγορίες, όπως έχει προ-
βλέψει σωστά το Υπουργείο Οικονοµικών, οι οποίες υπάγονται
στη ρύθµιση, µετά από µία διαδικασία, της εξαίρεσης από τη δια-
κοπή ρεύµατος. Υπάρχει, όµως, και ένας άλλος σηµαντικός αριθ-
µός ανθρώπων απ’ αυτούς που θέλουν να πληρώσουν, που δεν
υπάγεται τυπικά σ’ αυτή τη ρύθµιση, γιατί δεν καλύπτει τις περι-
πτώσεις αναπηρίας κ.λπ., όµως έχει ουσιαστική αδυναµία αυτήν
την περίοδο να πληρώσει.

Έχω καταθέσει, λοιπόν, µία τροπολογία για την οποία θέλω
απάντηση από το Υπουργείο Οικονοµικών, µε την οποία προ-
τείνω, την ένταξη στη ρύθµιση του ποσού που αφορά το ειδικό
τέλος δοµηµένων επιφανειών, αφού γίνει η απεξάρτηση από το
λογαριασµό της ΔΕΗ και αυτό για λογαριασµούς του προηγού-
µενου διαστήµατος. 

Αυτή η δυνατότητα ένταξης στη ρύθµιση ληξιπρόθεσµων οφει-
λών είναι δίκαιη, πρέπει να γίνει στo πλαίσιο αυτής της διάταξης
που ρυθµίζει µε κατώτερο ποσό µηνιαίας 100 ευρώ –στη συγκε-
κριµένη περίπτωση ζητάω κατ’ εξαίρεση να είναι το ποσό χαµη-
λότερο 50 ευρώ ή ακόµα λιγότερο της µηνιαίας δόσης- ούτως
ώστε να διευκολυνθούν όλοι αυτοί οι άνθρωποι, οι οποίοι θέλουν
να πληρώσουν, αλλά δεν µπορούν άµεσα µετρητά σε αυτή τη
φάση.

Το τρίτο θέµα το οποίο θέλω να θέσω αφορά µία κατηγορία
εργαζοµένων, οι οποίοι ενώ έχουν θεµελιώσει µέχρι τέλος του
2010 συνταξιοδοτικό δικαίωµα, εξαιρούνται µε µια αντίστροφη
λογική, θα έλεγα, από ευεργετικές διατάξεις που έχουν να κά-
νουν µε την συνταξιοδότησή τους για ειδικούς λόγους. Επειδή
κατοχύρωσαν δικαίωµα µέχρι τέλος του 2010, δεν υπάγονται σε
αυτούς που µετά την 01-01-2011 µπορούν να ενταχθούν σε
αυτές τις ευεργετικές διατάξεις, είτε για αυτούς που έχουν ανά-
πηρα παιδιά ή συζύγους 67% και άνω είτε γι αυτούς που έχουν
συµπληρώσει το πεντηκοστό πέµπτο έτος της ηλικίας, ή µάλλον
από πενήντα δύο µέχρι πενήντα πέντε. Είναι ένα θέµα που το
γνωρίζει το Υπουργείο Εργασίας, αλλά κυρίως αφορά το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών. Θα πρέπει να το δει ο κ. Σαχινίδης, γιατί ου-
σιαστικά λύνει πρόβληµα και για το δηµόσιο και για τους πολίτες.
Δεν αφορά µονοµερή επίλυση θέµατος. 

Τελειώνοντας, θα ήθελα να αναφερθώ στο θέµα που έχει να
κάνει µε τις δύο εταιρείες που έχουν απασχολήσει πάρα πολύ τη
συζήτηση. Εγώ σέβοµαι την τοποθέτηση και τις ερµηνείες και τη
θέση του Αναπληρωτή Υπουργού του κ. Ξυνίδη, διότι έχει πραγ-
µατική βάση η επιχειρηµατολογία του Υπουργείου. Θα ήθελα,
όµως, κάτω από τη διάταξη, όπως έχει διατυπωθεί σήµερα,
χωρίς να την ανατρέπουµε, να µπει δυνητικά ότι οι εταιρείες
αυτές παραµένουν και δεν εκκαθαρίζονται, εφόσον εντός µηνός
από τη δηµοσίευση του νόµου, οι σηµερινοί µέτοχοι του 16% -
νοµίζω- των δύο εταιρειών καταθέσουν προσφορά στο Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης για την αποδοχή –γιατί πρόκειται περί διάθεσης
µετοχών και όχι πώληση- των υπόλοιπων µετοχών, ούτως ώστε
οι δυο εταιρείες να λειτουργήσουν µε µετόχους τους ίδιους τους
επιχειρηµατίες. 
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Η ακίνητη περιουσία παραµένει στο δηµόσιο και διατίθεται για
ένα χρονικό διάστηµα µιας πενταετίας στις εταιρείες εφόσον συ-
νεχίζουν τη λειτουργία τους, ενώ η κινητή περιουσία και ο τεχνο-
λογικός εξοπλισµός παραµένει στις εταιρείες. Με αυτόν τον
τρόπο και θα διασφαλιστεί το αποτέλεσµα που επιδιώκει το
Υπουργείο βάσει των υποχρεώσεων που έχουµε, αλλά ταυτό-
χρονα θα δώσουµε µία ευκαιρία σε αυτούς τους επιχειρηµατίες,
εάν πραγµατικά πιστεύουν ότι αυτοί οι δύο φορείς -για τους κε-
ραµιστές από τη µια µεριά και τους αργυροχρυσοχόους από την
άλλη- χρειάζονται για τη δουλειά που κάνουν σήµερα, να τους
κρατήσουν και να τους λειτουργήσουν µε αυτόν τον τρόπο. Εγώ
νοµίζω ότι αυτό µπορεί να γίνει, συνδυάζοντας και το επιδιωκό-
µενο αποτέλεσµα κι αυτό το οποίο ζητούν οι φορείς και η πράξη
θα δείξει, εάν υπάρχει η πραγµατική βούληση από την πλευρά
των επιχειρηµατιών του χώρου να κρατήσουν ζωντανούς αυτούς
τους δύο φορείς.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Κουτσούκος έχει ζητήσει το
λόγο.

Κύριε Υπουργέ, θέλετε να κάνετε κάτι αποδεκτό;
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Έχω εξουσιοδότηση από τον κ. Βενιζέλο και τον κ. Κουτρου-

µάνη να κάνω αποδεκτή την τροπολογία µε γενικό αριθµό 653
και ειδικό 138, που έχουν καταθέσει σαράντα ένας Βουλευτές
του ΠΑΣΟΚ και την οποία προ ολίγου ανέπτυξε η κ. Κατσέλη και
να προσθέσω ότι οι διατάξεις που αναφέρονται σ’ αυτή την τρο-
πολογία ήταν µέρος ενός σχεδίου νόµου της αρµοδιότητας του
Υπουργείου µας, που εποπτεύει τη Γενική Γραµµατεία Κατανα-
λωτή και αφορούσαν τον έλεγχο της αγοράς. 

Οι διατάξεις αυτές υπευθυνοποιούν τη δουλειά των εισπρακτι-
κών εταιριών και δίνουν τη δυνατότητα στους οφειλέτες να ζη-
τούν στοιχεία που καταγράφονται για να τα χρησιµοποιούν για
να υπερασπίσουν τα δικαιώµατά τους. Αυτή τη ρύθµιση δεν προ-
λάβαµε να την ψηφίσουµε λόγω της αλλαγής της Κυβέρνησης.
Νοµίζω, λοιπόν, ότι είναι µία ρύθµιση η οποία βοηθάει συνολικά
τους καταναλωτές, γι’ αυτό και την κάνουµε αποδεκτή.

Με την ευκαιρία αυτή, κύριε Πρόεδρε, µιας και δεν απασχό-
λησα το Σώµα, θέλω να σηµειώσω, µε δεδοµένο ότι έγιναν αρκε-
τές κριτικές για το είδος του διαλόγου εδώ σ’ αυτή την Αίθουσα,
µε δεδοµένες τις δυσκολίες της τρικοµµατικής Κυβέρνησης, ότι
στο πλαίσιο των δυνατοτήτων, ο διάλογος αυτός απέδωσε και
ήταν ουσιαστικός. Θέλω να σας θυµίσω ότι ο Υπουργός κ. Κου-
τρουµάνης και διάταξη νόµου απέσυρε, που είχε συναντήσει
πάρα πολλές αντιδράσεις και τροποποίηση έκανε στη διάταξη
για την εκµίσθωση της περιουσίας των ταµείων και νοµοτεχνικές
βελτιώσεις έκανε πάρα πολύ σηµαντικές. 

Αναφερόµενος στην τελευταία τοποθέτηση του συναδέλφου
κ. Κεγκέρογλου, θέλω να διαβεβαιώσω το Σώµα ότι παρακολου-
θούµε µε ιδιαίτερο ενδιαφέρον την εξέλιξη του διαλόγου µεταξύ
της ΓΣΕΕ και των εργοδοτικών φορέων, τον οποίο έχουµε παρο-
τρύνει και νοµιµοποιούµαστε, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελ-
φοι, να το κάνουµε αυτό µε δεδοµένο ότι είχαµε χαιρετίσει την
εθνική συλλογική σύµβαση που υπεγράφη το 2010, επισηµαίνον-
τας ότι ανεδείκνυε την ευθύνη των κοινωνικών εταίρων σε µία δύ-
σκολη συγκυρία, όπου η συνοχή της κοινωνίας µας δοκιµάζεται
και απαιτείται να εξαντλήσουµε όλα τα περιθώρια της συνεννόη-
σης.

Το λέω αυτό γιατί, αγαπητοί συνάδελφοι, είµαστε σε µία πε-
ρίοδο που όλα βρίσκονται στο µικροσκόπιο. Η πρακτική των Βου-
λευτών, των κοµµάτων, αλλά και η υπευθυνότητα των κοινωνικών
φορέων κρίνεται αυτή την περίοδο. Με την ευκαιρία αυτή θέλω
να στείλω το µήνυµα σε όλους, ότι τις δικές τους ευθύνες δεν
µπορούν να τις µεταθέσουν στα κόµµατα, στους Βουλευτές και
στην Κυβέρνηση, ιδίως αυτοί που µε πλάγιους τρόπους θέτουν
ζητήµατα που αφορούν τις δικές τους σχέσεις µε τους εργαζό-
µενους και που το νοµοθετικό πλαίσιο που υφίσταται, όπως δια-
µορφώθηκε τα τελευταία χρόνια, τους δίνει τη δυνατότητα σε
διµερή βάση µε συνεννόηση, διάλογο και συµφωνίες να αντιµε-

τωπίσουν τα προβλήµατα της κρίσης, κυρίως αυτά που αφορούν
την ανταγωνιστικότητα των επιχειρήσεων, τη διατήρηση των θέ-
σεων εργασίας και τη βιωσιµότητα της ελληνικής οικονοµίας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα είναι ως ίδιο

άρθρο, κύριε Υπουργέ;
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Μπορεί να προστεθεί ως ίδιο άρθρο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Χρήστος Αηδόνης.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκό-

µαστε σε µία περίοδο, η οποία µπορεί να χαρακτηριστεί από µία
πρωτόγνωρη κρίση. Η χώρα µας, λοιπόν, βρίσκεται σε µία πε-
ρίοδο δοκιµασίας και η Κυβέρνηση φυσικά αυτή την περίοδο
προσπαθεί να αντέξει όλη αυτή την τεράστια, δύσκολη οικονο-
µική συγκυρία, η οποία έχει οδηγήσει τη χώρα µας σε µία πολύ
δύσκολη οικονοµική πραγµατικότητα. 

Χρειάζεται, λοιπόν, η στήριξη όλων σ’ αυτή την προσπάθεια
για να µπορέσουµε να εξασφαλίσουµε τα απαιτούµενα αποτελέ-
σµατα, έτσι ώστε να µπορέσει αυτή η χώρα να συνεχίσει να ελ-
πίζει και να δώσει το δικαίωµα στις επόµενες γενιές να
συνεχίσουν να επιβιώνουν εδώ.

Εκείνο που χρειάζεται απάντηση, η οποία πολλές φορές δεν
δίνεται, είναι τι είναι αυτό που αντιµετωπίζει σήµερα αυτή η Κυ-
βέρνηση ή καλύτερα τι είναι αυτό το οποίο µάχεται. 

Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, εδώ να χρησιµοποιήσω πολύ
γρήγορα µερικά στοιχεία. Κατ’ αρχάς, εκείνο το οποίο υπάρχει
σήµερα ως πραγµατικότητα είναι ότι απέναντί µας υπάρχουν οι-
κονοµικά θηρία, τα οποία µπορούν σε κάθε δευτερόλεπτο να µας
καταπιούν. Οι οίκοι αξιολόγησης, που έχουν εξελιχθεί σε παγκό-
σµια οικονοµική αστυνοµία, συγκεκριµένα ο οίκος «MOODY’S»
και «STANDARD & POORS» είναι θυγατρικές εταιρείες της εται-
ρείας «BLACKSTONE», όπως και η εταιρεία «BLACKROCK» που
γνωρίζουµε όλοι ότι κάνει τον έλεγχο της πιστοληπτικής ικανό-
τητας των τραπεζών µας είναι και αυτή θυγατρική εταιρεία µιας
εταιρείας που λέγεται «BLACKSTONE». Αυτή, λοιπόν, σήµερα
έχει 3 τρισεκατοµµύρια δολάρια διαχειρίσιµα κεφάλαια και έχει
9 τρισεκατοµµύρια δολάρια επενδυτικά κεφάλαια για τα οποία
δίνει συµβουλές. 

Το λέω αυτό για να καταλάβουµε όλοι ποια είναι η πραγµατι-
κότητα της οικονοµικής συγκυρίας την οποία βιώνουµε, τι υπάρ-
χει γύρω µας σε ό,τι αφορά το παγκόσµιο σύστηµα και τι είναι
αυτό που αντιµετωπίζει αυτή η Κυβέρνηση και η χώρα για να
µπορέσει να ανταπεξέλθει στις όποιες δυσκολίες σήµερα αντι-
µετωπίζει. Αυτό το λέω γιατί αυτό που χρειάζεται αυτήν την πε-
ρίοδο είναι να υπάρχει στάση ευθύνης από όλα τα κόµµατα,
ιδιαίτερα από εκείνα που συµµετέχουν και στηρίζουν αυτήν την
Κυβέρνηση. Γιατί είναι πάρα πολύ εύκολο να λέµε ότι τη στηρί-
ζουµε αλλά στους διαδρόµους και στα παράθυρα των τηλεορά-
σεων η στάση µας να είναι εντελώς διαφορετική. Και µιλώ φυσικά
για τα υπόλοιπα κόµµατα εκτός από το κυβερνών κόµµα που
µέχρι χθες ήταν το ΠΑΣΟΚ. Σήµερα, λοιπόν, βλέπουµε στάσεις
οι οποίες το λιγότερο που µπορούν να κάνουν είναι να προκα-
λούν τη δική µου νοηµοσύνη.

Το παρόν νοµοσχέδιο, κυρία Πρόεδρε, µας δίνει τη δυνατό-
τητα να µιλήσουµε για αναγκαίες µεταρρυθµίσεις και χρήσιµες
αλλαγές, οι οποίες έχουν στόχευση σε δυο κατευθύνσεις, κατ’
αρχάς να µπορέσουµε να βελτιώσουµε µια οικονοµική κατά-
σταση, η οποία είναι πάρα πολύ δύσκολη και να µπορέσουµε να
αναπτύξουµε την παραγωγική µας δραστηριότητα, γιατί µέσα
από εκεί πραγµατικά θα µπορέσουµε να εξασφαλίσουµε τις απα-
ραίτητες προϋποθέσεις για να υπάρξει εκκίνηση της οικονοµίας
αυτής της χώρας.

Αυτό το νοµοσχέδιο, λοιπόν, βάζει τις βάσεις, απαντά σε µια
σειρά από θέµατα. Σίγουρα υπάρχουν ζητήµατα τα οποία έχουν
θίξει πολλοί Βουλευτές και τα οποία θα µπορούσαν σε µια επό-
µενη συζήτηση να αποτελέσουν πολιτικές αυτής της Κυβέρνη-
σης αλλά είναι ένα νοµοσχέδιο που ουσιαστικά βάζει βάσεις για
να αλλάξει µια σειρά από κακώς κείµενα και να δώσει και τη δυ-
νατότητα σε µια σειρά από ευπαθείς οµάδες να αντιµετωπίσουν
µε τον καλύτερο τρόπο αυτή την πολύ δύσκολη πραγµατικότητα. 
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Και µπαίνω στο κοµµάτι που έχει να κάνει µε τρία σηµεία που
θα ήθελα να θίξω. Στο άρθρο 1 µου δίνεται η ευκαιρία, µια και
ρυθµίζονται θέµατα που βελτιώνουν το πρόσφατο νοµοσχέδιο
το οποίο ψηφίσαµε και έχει σχέση µε το βαθµολόγιο και µισθο-
λόγιο στο δηµόσιο τοµέα, να πω –και είναι εδώ η Σύµβουλος του
Υπουργείου Οικονοµικών, κάτι το οποίο δεν γνωρίζουν οι δυο
αγαπητοί Υφυπουργοί- ότι στην προηγούµενη συζήτηση, στο νο-
µοσχέδιο που είχε να κάνει µε το βασικό µισθολόγιο, υπήρξε η
ρητή δέσµευση του οικονοµικού επιτελείου  προς τους Βουλευ-
τές του Νοµού Δράµας ότι θα ενταχθεί πολύ σύντοµα µε υπουρ-
γική απόφαση και ο Νοµός Δράµας στο παραµεθόριο επίδοµα.
Αυτή η υπουργική απόφαση δεν έχει εκδοθεί ακόµα. Επειδή,
όµως, υπήρξε σαφής εντολή προς εµάς να προχωρήσουµε σε
ανακοινώσεις, πρέπει η αξιοπιστία των πολιτικών προσώπων να
µην κλυδωνίζεται για κανένα λόγο. 

Περιµένουµε, λοιπόν, όλοι µας να δούµε, αµέσως µετά την έκ-
δοση αυτής της υπουργικής απόφασης, για να αποκατασταθεί
µια αδικία για την οποία δεσµεύτηκαν τα πολιτικά πρόσωπα της
Κυβέρνησης επί τούτου και ανάγκασαν όλους εµάς να βγούµε
και να µιλήσουµε συγκεκριµένα για θέµατα.

Το δεύτερο θέµα που θέλω να θίξω είναι στο άρθρο 3 που έχει
να κάνει µε τις ληξιπρόθεσµες οφειλές και τη δυνατότητα µια
σειρά από οφειλέτες να µπορέσουν να είναι συνεπείς. Υπάρχει,
λοιπόν, ένα ζήτηµα που είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Υπάρχουν
πολίτες που δεν είναι συνεπείς σήµερα, γιατί υπάρχει ένας πα-
ραλογισµός. Δεν µπορούµε όλοι µας να συλλάβουµε τα αυτο-
νόητα. 

Στη συγκεκριµένη περίπτωση που θέλω να θίξω, υπάρχουν
πρωτόδικες αποφάσεις που ουσιαστικά έδιναν τη δυνατότητα να
µην καταβάλουν κάποιοι άνθρωποι κάποιες υποτιθέµενες οφει-
λές. Αυτοί οι άνθρωποι µε πρωτόδικες αποφάσεις που ήταν δι-
καιωτικές υπέρ τους, δεν κατέβαλαν τα ποσά αυτά.

Ήρθε το εφετείο µετά από επτά χρόνια –τροµερή η δικαιοσύνη
µας- πήρε µια άλλη απόφαση και είχε σαν αποτέλεσµα αυτή η
άλλη απόφαση να αναγκάσει αυτούς τους ανθρώπους, τον κάθε
άνθρωπο να πληρώνει από 200% έως 300% επιπλέον οφειλές.
Δηλαδή οι 1.000 δραχµές καταλαβαίνετε πόσο µπορεί να γίνουν
αυτήν τη στιγµή. 

Ζητάµε, λοιπόν -και από ό,τι είδα και η συνάδελφός µου κ. Κε-
φαλίδου κατέθεσε µια τροπολογία- να υπάρξει εντός του νοµο-
σχεδίου η συγκεκριµένη ρύθµιση, την οποία έχουµε καταθέσει
για να µπορέσει να λυθεί το θέµα. Άνθρωποι του µόχθου, άν-
θρωποι οι οποίοι συνεταιρίστηκαν κάποια στιγµή και πήραν ένα
µαρµαράδικο και έφτιαξαν µια εταιρεία και λέγεται «ΜΑΡΜΑΡΟ-
ΔΟΜΗ», σήµερα είναι έτοιµοι να αυτοκτονήσουν, γιατί ουσια-
στικά υπάρχει αυτό το τεράστιο κενό. Από ό,τι έχω
πληροφορηθεί, ο Υπουργός θα δεχθεί αυτήν την τροπολογία και
αυτό είναι κάτι πάρα πολύ σηµαντικό που δείχνει πραγµατικά ότι
υπάρχει ένα οικονοµικό επιτελείο που αντιλαµβάνεται την πραγ-
µατικότητα και απαντάει στο πρόβληµα. 

Και το τελευταίο στοιχείο, κύριε Πρόεδρε, το οποίο θέλω να
θίξω και θα κλείσω, έχει να κάνει µε το ότι γνωρίζουµε πάρα πολύ
καλά ότι αυτή η οικονοµική κρίση έχει δηµιουργήσει τεράστια
προβλήµατα ιδιαίτερα σε ανθρώπους οι οποίοι είναι ελεύθεροι
επαγγελµατίες, οι οποίοι προσπαθούν να είναι συνεπείς και να
ανταγωνιστούν κάτω από υγιείς συνθήκες. Αυτό, όµως, δεν γίνε-
ται, γιατί δεν υπάρχει υφιστάµενο νοµικό πλαίσιο που να καλύ-
πτει µια σειρά από θέµατα. Δηλαδή, για να καταλάβετε, σήµερα
δεν υπάρχουν ποινικές κυρώσεις τέτοιας µορφής που θα αναγ-
κάσουν αυτούς που κινούνται στο επίπεδο της παραοικονοµίας,
του παραεµπορίου, να υποχρεωθούν ή να φοβηθούν να είναι συ-
νεπείς. 

Αυτό έχει σαν αποτέλεσµα κι εγώ και η κ. Ρενταρή, που είµα-
στε από την ίδια περιφέρεια, να βιώνουµε πρωτόγνωρα πράγ-
µατα και γιατί έρχονται διάφοροι έξω από τα σύνορα, γεγονός
που δηµιουργεί τεράστια προβλήµατα. Είναι ο κ. Ξυνίδης εδώ και
γνωρίζει πάρα πολύ καλά το θέµα, γιατί είχαµε προχωρήσει και
προ καιρού σε µια σύσκεψη, όταν συµµετείχα στην κυβέρνηση.
Χρειάζεται, λοιπόν, νοµικό ποινικό καθεστώς το οποίο θα είναι
πολύ συγκεκριµένο και θα δίνει τη δυνατότητα όχι µόνο στους
ελεγκτικούς µηχανισµούς, που σήµερα αναφέρει το νοµοσχέδιο,

αλλά και στην Αστυνοµία να επιλαµβάνεται επί του θέµατος, γιατί
σήµερα δεν µπορεί να επιληφθεί η Αστυνοµία επί του θέµατος. 

Άρα, λοιπόν, πρέπει να υπάρξει διόρθωση τέτοιας µορφής,
που να δώσει τη δυνατότητα όλοι αυτοί οι οποίοι παίρνουν ένα
βαλιτσάκι και πουλάνε υπηρεσίες χωρίς να έχουν ΑΦΜ, χωρίς να
πληρώνουν τίποτα, να µπορούν να συµµετέχουν σε αυτήν την
εθνική προσπάθεια, γιατί αυτή η χώρα δεν σηκώνει άλλους µπα-
ταχτσήδες. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Ανεξάρ-
τητος Βουλευτής, κ. Ελευθέριος Αυγενάκης. 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, είναι αποτέλεσµα όλων των καθυστερήσεων αλλά
και των παλινωδιών της προηγούµενης Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ
που επί µήνες αδυνατούσε να λάβει συγκεκριµένα µέτρα για την
εκπλήρωση των ανειληµµένων υποχρεώσεων της χώρας µας
απέναντι στους εταίρους και τους δανειστές µας. 

Ως Δηµοκρατική Συµµαχία στηρίζουµε επί της αρχής την πρω-
τοβουλία αυτή, γιατί σε καµµία περίπτωση δεν πρέπει να τεθεί
εν αµφιβόλω η σωτηρία της χώρας και η οµαλή ολοκλήρωση της
διαπραγµάτευσης για την ανταλλαγή των οµολόγων. Οι προτει-
νόµενες διατάξεις αφορούν κρίσιµες πολιτικές, όπως αυτές της
είσπραξης ληξιπρόθεσµων οφειλών προς το κράτος ή τα ασφα-
λιστικά ταµεία. Περιλαµβάνουν επίσης και διαρθρωτικές αλλα-
γές, που εξαγγέλθηκαν µε αποφασιστικότητα στα λόγια όµως
–τρέχω να προλάβω- αλλά ποτέ δεν έγιναν πράξη. Γιατί εξαρχής,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, υπονοµεύτηκαν
µε υποχωρήσεις, που έγιναν εξαιτίας του φόβου του πολιτικού
κόστους ή µετά από εκβιασµούς των κοµµατικών στρατών σας. 

Επί των συγκεκριµένων θεµάτων του άρθρου του νοµοσχεδίου
επιτρέψτε µου να σηµειώσω τα εξής: Αναφορικά µε το άρθρο 7
δεν µας είναι σαφής ο λόγος, κύριε Υπουργέ, των νέων µεταβο-
λών στο Ταµείο Αποκρατικοποιήσεων, οι οποίες µάλιστα, όπως
λέτε, πρόκειται να επιταχύνουν το έργο του. Αλήθεια, για ποιο
έργο µιλούµε; Δεν έχουµε καταλάβει. Το ταµείο λειτουργεί εδώ
και τέσσερις µήνες µε τη συµµετοχή µάλιστα σχεδόν όλων των
κοµµάτων και σίγουρα των κοµµάτων της συγκυβέρνησης,
ΠΑΣΟΚ, Νέα Δηµοκρατία και ΛΑΟΣ, αλλά πρακτικό αντίκρισµα
ακόµα δεν έχουµε δει. Καµµία αποκρατικοποίηση δεν έχει γίνει.
Αν κάνω λάθος, διορθώστε µε παρακαλώ. Προς τι λοιπόν όλες
αυτές οι νέες ρυθµίσεις; 

Επιτρέψτε µου όµως και µια σηµαντική αναφορά στην παρά-
γραφο 10 έως 24 του εν λόγω άρθρου που αφορά τη λειτουργία
της Επιτροπής Εποπτείας και Ελέγχων Παιγνίων, την οποία κα-
θιστάτε µάλιστα ως Ανεξάρτητη Αρχή. Δεν ξέρω πραγµατικά
ποια είναι η συγκεκριµένη σκοπιµότητα αυτών των διατάξεων,
ενώ δεν είναι µου είναι απολύτως σαφές το πλαίσιο και το οργα-
νόγραµµα λειτουργίας της συγκεκριµένης νέας Ανεξάρτητης
Αρχής.  

Πάντως επιτρέψτε µου να τονίσω –και αυτό είναι κάτι που το
γνωρίζουµε όλοι καλά σ’ αυτή την Αίθουσα, τουλάχιστον θα
έπρεπε να το γνωρίζουµε- ότι ο χώρος των τυχερών παιχνιδιών
και του ΟΠΑΠ δεν είναι εντελώς αθώος. Μόλις προχθές αποκα-
λύφθηκε ότι στο κύκλωµα της Θεσσαλονίκης υπήρξε εµπορία
κερδισµένων δελτίων ΟΠΑΠ, τα οποία χρησιµοποιήθηκαν για την
κάλυψη της φοροδιαφυγής και το ξέπλυµα βρώµικου χρήµατος. 

Αυτό το γεγονός και µόνο αποδεικνύει την τεράστια έκταση
που έχουν συγκεκριµένες περιπτώσεις διαφθοράς στην Ελλάδα.
Βεβαίως, το πρόσφατο περιστατικό -και πολλά άλλα που έχουν
συµβεί το προηγούµενο διάστηµα, τα τελευταία τέσσερα, πέντε
χρόνια- έρχεται να προστεθεί σε δεκάδες παρόµοιες υποθέσεις
που αποκαλύπτονται, χωρίς όµως κανένας από το Υπουργείο Οι-
κονοµικών και φυσικά τη διοίκηση του ΟΠΑΠ και τις ελεγκτικές
αρχές και τα πολιτικά κόµµατα να αντιδρά. 

Γι’ αυτό το λόγο, κύριε Υπουργέ, ως Δηµοκρατική Συµµαχία
προτείνουµε την άµεση καθιέρωση επώνυµων δελτίων του
ΟΠΑΠ, ρύθµιση που θα επιτρέψει το σταµάτηµα της λειτουργίας
αυτού του κυκλώµατος ή του ξεπλύµατος βρώµικου χρήµατος,
χρησιµοποιώντας κατ’ ουσίαν τον ΟΠΑΠ και τα κενά στη λειτουρ-
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γία του.
Αναφορικά µε το άρθρο 24, τροποποιείτε το τρίτο άρθρο του

ν.3845/2010. Στο πλαίσιο αυτό τονίζω ότι πρέπει να εξεταστεί,
για τη στήριξη των συµπολιτών µας µε αναπηρία και των οικογε-
νειών τους, το ενδεχόµενο να υπάρξει παράγραφος µε την
οποία, στις εξαιρέσεις της παραγράφου 11 του τρίτου άρθρου
του ν.2845/2011, να συµπεριληφθούν και γονείς και σύζυγοι ατό-
µων µε βαριές αναπηρίες που έχουν συνταξιοδοτηθεί µε ευνοϊ-
κές ρυθµίσεις της κείµενης νοµοθεσίας και είναι ηλικίας κάτω
των εξήντα ετών.

Επίσης, αναφορικά µε τις ρυθµίσεις του συγκεκριµένου άρ-
θρου που αφορούν στο δώρο εορτών και του επιδόµατος αδείας,
που χορηγούνται στους συνταξιούχους των φορέων κύριας
ασφάλισης άνω των εξήντα ετών, σηµειώνω ότι κατά την άποψή
µας οι συγκεκριµένες ρυθµίσεις έχουν ελάχιστη συνεισφορά
στην εξοικονόµηση πόρων. 

Ειδικότερα, οι συνταξιούχοι που παίρνουν λιγότερα από 400
ευρώ σύνταξη πρέπει να παίρνουν όσα και η ονοµαστική τους
σύνταξη ως δώρο εορτών και όχι 400 ευρώ δώρο Χριστουγέννων
και 200 ευρώ δώρο Πάσχα.

Αλήθεια πόσοι είναι οι συµπολίτες µας που παίρνουν λιγότερα
από 400 ευρώ σύνταξη, ώστε είναι τόσο σηµαντικό -κατά τα λε-
γόµενα της Κυβέρνησης- να τους κόψουµε το δώρο εορτών κάτω
των 400 ευρώ και πόσα χρήµατα εξοικονοµούνται από την περι-
κοπή αυτή; Έχετε και έχουµε σκεφτεί πόσοι συµπολίτες µας ζουν
κάτω από τα όρια της φτώχειας και πόσοι µε αυτή τη σύνταξη τα
κουτσοβγάζουν πέρα; 

Νοµίζω, κύριοι Υπουργοί, ότι οι πόροι αυτοί µπορούν κάλλιστα
να εξοικονοµηθούν από αλλού. Για να γίνω πιο συγκεκριµένος
σας παραπέµπω στην πολύ συγκεκριµένη πρόταση που είχαµε
καταθέσει ως Δηµοκρατική Συµµαχία εν όψει της συζήτησης του
µεσοπροθέσµου λίγους µήνες πριν.

Αναφορικά µε το άνοιγµα των κλειστών επαγγελµάτων, ελπίζω
ότι µε τις συµπληρωµατικές ρυθµίσεις του πολυνοµοσχεδίου να
παραµεριστεί επιτέλους το πολιτικό κόστος και να γίνουν αυτά
που έπρεπε να έχουν γίνει εδώ και πολλούς µήνες. Είναι µάλιστα,
αν θυµάµαι καλά, η πέµπτη φορά που νοµοθετείτε για επαγγέλ-
µατα που δεν είχαν εξαιρεθεί.

Πρέπει τελικά να αποφασίσουµε αν θα ανοίξουµε τα κλειστά
επαγγέλµατα ή όχι. Θα τα ανοίξουµε σωστά, οργανωµένα, µε
πρόγραµµα και στρατηγική ή θα έχουµε σκορποχώρι και ανά-
λογα µε τις φωνές, τις πιέσεις και τους εκβιασµούς θα κάνουµε
µερικά βήµατα πίσω; 

Γιατί η αλήθεια είναι ότι καλούµαστε να συµπληρώσουµε ηµι-
τελείς ρυθµίσεις που άφησε, κατά την άποψή µου, µε πρόθεση
και σκοπιµότητα η προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ γιατί δεν
ήθελε να συγκρουστεί µε τη νοοτροπία και τα συµφέροντα των
κλειστών επαγγελµατιών και φυσικά, όπως είπα και πριν, µε τους
κοµµατικούς στρατούς.

Το δυστύχηµα στην ιστορία των κλειστών επαγγελµάτων είναι
ότι δεν έχουµε συνειδητοποιήσει την ωφέλεια που θα προκύψει
από τη σωστή, επαναλαµβάνω και οργανωµένη απελευθέρωση.
Σε καµµία περίπτωση στόχος δεν είναι να τιµωρηθούν οι επαγ-
γελµατίες κάποιου κλάδου, αλλά µέσα από τον ανταγωνισµό να
ωφεληθεί τελικά ο καταναλωτής από τη µείωση των τιµών και των
προσφεροµένων υπηρεσιών, όπως να ωφεληθεί και ο επαγγελ-
µατίας. 

Κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί της Κυβέρνησης, πρέπει
να θεµελιώσουµε ένα συγκεκριµένο πλαίσιο λειτουργίας για κάθε
κλάδο, εκ των προτέρων όµως γνωστό και µε χρόνο ικανό να
µπορεί να απορροφηθεί και να υποστηριχθεί και από τους ίδιους
και όχι µε αιφνιδιασµούς να φέρνουµε ρυθµίσεις και για πέµπτη
φορά να συζητούµε ξανά για τα κλειστά επαγγέλµατα. Πρέπει
να λειτουργήσουµε µε ένα σχετικό στοιχειώδη σεβασµό απέναντι
στους ελεύθερους επαγγελµατίες. 

Τέλος, κλείνοντας να ευχαριστήσω την ηγεσία του Υπουρ-
γείου, που έκανε δεκτή παρέµβαση στην τροπολογία, µε την
οποία προχώρησε σε µία νοµοτεχνική βελτίωση και τακτοποιεί
ζητήµατα–εκκρεµότητες της Εκκλησίας της Κρήτης και των Δω-
δεκανήσων. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 

(Χειροκροτήµατα )
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά και βόρεια θεωρεία της Βουλής
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»  και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας  της Βουλής εβδοµήντα ένας µαθητές και
µαθήτριες και δέκα συνοδοί καθηγητές από το 2ο Γυµνάσιο Πτο-
λεµαϊδας, οι οποίοι πραγµατοποιούν επίσκεψη στη Βουλή. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Προχωράµε στις προτασσόµενες δευτερολογίες. 
Το λόγο έχει, η κ. Όλγα Ρενταρή-Τέντε, για τέσσερα λεπτά.
ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ: Γιατί για τέσσερα λεπτά, κύριε

Πρόεδρε; Εµείς δεν είµαστε στη δευτερολογία. Είµαστε κανονικά
εγγεγραµµένοι στον κατάλογο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εγγεγραµµένοι στον
κατάλογο, αλλά προτασσόµενοι για δευτερολογία.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Άρχισαν οι εκπτώσεις και εδώ.
ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ: Άρχισαν οι εκπτώσεις και εδώ και

όχι µόνο στην επεξεργασία των νοµοθετηµάτων.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Με την ανοχή του

Προεδρείου θα ολοκληρώσετε, είστε προτασσόµενη για δευτε-
ρολογία.

Ορίστε, κυρία Ρενταρή, έχετε το λόγο.
ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ: Δεν ξέρω κύριε Πρόεδρε, τι θα προ-

λάβω να πω σε τέσσερα λεπτά οµιλίας σε ένα νοµοσχέδιο µε
τόσα πολλά άρθρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Για µια ακρίτα Βου-
λευτή, λοιπόν, θα δώσουµε τη δυνατότητα να αναπτύξετε τον
προβληµατισµό σας.

ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ: Ως ακρίτας, λοιπόν, θα ξεκινήσω
από τα άρθρα 12 έως 14, όπου αναφέρονται στο παραεµπόριο. 

Σαφώς τα άρθρα αυτά αναφέρονται στη σύσταση κλιµακίων,
στην επιβολή  προστίµων και στη διάθεση των προστίµων αυτών.
Τα περισσότερα πηγαίνουν στον κρατικό προϋπολογισµό. Και
αναρωτιέµαι γιατί αυτά τα πρόστιµα δεν θα µπορούσαν να συγ-
κεντρώνονται σε έναν κωδικό και να δηµιουργήσουν µία ισχυρή
υπηρεσία και όχι απλώς κλιµάκια, που θα κυνηγήσει και θα κα-
τάπατάξει το παραεµπόριο, που στη δική µου περιοχή, τον Έβρο,
έχει πάρει τις διαστάσεις µάστιγας, γιατί είναι και εισαγόµενο
τώρα. 

Τώρα δεν µας φθάνουν οι πλανόδιοι και στάσιµοι πωλητές,
έχουµε και από τη Βουλγαρία πλανόδιους, οι οποίοι φέρνουν τα
τυριά  τους, αγνώστου κατασκευής, προέλευσης, υγιεινών κανό-
νων κ.λπ.. Και αυτό έχει δηµιουργήσει όχι µόνο ένα µαρασµό σε
όλη την οικονοµική ζωή του Έβρου, αλλά έχει µαραζώσει όλο το
νοµό. Έχουν κλείσει χιλιάδες επαγγελµατίες τα µαγαζιά τους,
νέοι άνθρωποι δεν τολµούν να επενδύσουν εκεί, γιατί ξέρουν ότι
πάλι η παραοικονοµία θα τους κυνηγήσει και θα τους αποτρέψει
και δεν θα τους επιτρέψει να αναπτύξουν τις επαγγελµατικές
τους δραστηριότητες και το κράτος δεν εισπράττει κανένα
έσοδο. Δείτε ότι στον Έβρο η εµπορική κίνηση έπεσε κάτω από
70%.

Το λέω αυτό σε έναν Υπουργό, ο οποίος είναι ακρίτας και ο
ίδιος, κατάγεται από το Νοµό Ξάνθης. Κάναµε το εξής έγκληµα:
Ανοίξαµε τα σύνορά µας µε τέσσερις δρόµους προς χώρες που
είναι µη ανταγωνιστικές, που δεν µπορούµε να τις ανταγωνι-
στούµε, γιατί έχουν πάρα πολύ φθηνές υπηρεσίες και πάρα πολύ
φθηνά προϊόντα. 

Άρα, λοιπόν, εάν θέλουµε να σώσουµε τα σύνορά µας, θα πρέ-
πει να ασχοληθούµε και µε σχέδιο νόµου γι’ αυτή τη µάστιγα που
λέγεται παραοικονοµία και παραεµπόριο. 

Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να συµπληρώσετε εάν είναι δυνα-
τόν -και θα καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής- στο άρθρο 12:
«Ο ασκών επαγγελµατική ή εµπορική δραστηριότητα χωρίς τη
δήλωση της δραστηριότητας αυτής στην αρµόδια φορολογική
αρχή και χωρίς τον εφοδιασµό µε Αριθµό Φορολογικού Μητρώου
να τιµωρείται µε φυλάκιση. Από τη διάταξη αυτή δεν θίγονται
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άλλες τυχόν διοικητικές ή  ποινικές κυρώσεις που προβλέπονται
σε άλλες διατάξεις». 

Και θα αιτιολογήσω γιατί επιµένω σ’ αυτό. Διότι µέχρι τώρα
υπάρχει ένας νόµος του  1914 και  ένας νόµος του 1993. Ο µεν
πρώτος τιµωρεί την άσκηση αθέµιτου ανταγωνισµού και τη διώ-
κει ποινικά. Η άσκηση παραεµπορίου, όµως, δεν εντάσσεται σε
αυτές τις διατάξεις, γιατί δεν αποτελεί µη µόνιµη δραστηριότητα. 

Πέραν αυτού, οι περισσότεροι πλανόδιοι δεν έχουν ΑΦΜ ώστε
να τους εντοπίσεις και να τους επιβάλλεις πρόστιµο. Το χειρό-
τερο είναι ότι τις περισσότερες φορές υπάρχουν µόνο διοικητι-
κές ποινές. Ακόµη και η παράνοµη διακίνηση πνευµατικών
δικαιωµάτων αντιµετωπίζεται ποινικά µε βάση ένα νόµο του 1993,
νοµίζω τον 2121. Και το ΑΕΠΙ φτάνει µέχρι το τελευταίο χωριό
του Έβρου µε κατοίκους στο καφενείο δύο αγρότες ή δύο συν-
ταξιούχους και τους τιµωρεί. Το παρεµπόριο που ανθεί σε όλη
την περιοχή –και είναι σε όλη την περιοχή ακριβώς για τους λό-
γους που σας ανέπτυξα- δεν τιµωρείται.

Για το άλλο θα ήθελα να ευχαριστήσω τον Υπουργό που έκανε
δεκτή την τροπολογία. 

Θα µείνω όµως και στον ΕΛΟΤ. Θα παρακαλέσω τον Υπουργό
να τον δει. Θα ήθελα να εκφράσω την έντονη ανησυχία µου για
το µέλλον του ΕΛΟΤ, όπως και πολλοί άλλοι συνάδελφοι έχουν
εκφράσει. Πιστεύω ότι είναι ένας οργανισµός σήµα κατατεθέν.
Είναι ένας φορέας που καταξιώθηκε πανελλαδικά και επαξίως
µας εκπροσώπησε στη διεθνή αγορά. Είναι καταξιωµένος κυρίως
για τις υψηλού επιπέδου υπηρεσίες του σε θέµατα πιστοποίησης
και ελέγχου. Είναι δε ο µοναδικός πανελλαδικά που ανήκει στο
IQNet, δηλαδή στο Διεθνές Δίκτυο Φορέων Πιστοποίησης Συστη-
µάτων και Διαχείρισης. 

Εγώ βλέπω άλλα στοιχεία να µου δίνετε εσείς, κύριε Υπουργέ,
ως προς την κερδοφορία αυτού του φορέα. Ο φορέας, όµως,
επανειληµµένως υποστηρίζει ότι είναι κερδοφόρος και ότι σε ένα
υφεσιακό περιβάλλον κατάφερε να ισοσκελίσει τους προϋπολο-
γισµούς του. 

Αδιαµφισβήτητα όµως -δεν ξέρω εάν είναι αξιόπιστο αυτό που
έχει φτάσει σε µας- αυτό που µπορώ να σας πω είναι ότι έχει κερ-
δίσει την εµπιστοσύνη των χιλιάδων επιχειρήσεων που πηγαίνουν
εκεί να πιστοποιήσουν την ποιότητα των υπηρεσιών και των προ-
ϊόντων τους, παρέχει εξειδικευµένη γνώση, δηλαδή αυτό το know
how που είναι πάρα πολύ σοβαρή υπόθεση να το έχεις. Έχει και
ένα µεγάλο αριθµό έµπειρων επιθεωρητών και τεχνικών εµπει-
ρογνωµόνων και έχει εξασφαλίσει παγκόσµια αποδοχή και αµοι-
βαία αναγνώριση.

Εγώ να δεχθώ όλα όσα λέτε, κύριε Υπουργέ, ότι πλέον δεν
µπορεί ο ίδιος φορέας να κάνει την πιστοποίηση και την τυπο-
ποίηση, ότι η τυποποίηση -ένας τοµέας που σε όλη την παγκό-
σµια αγορά κερδίζει παρά πολύ σηµαντικό έδαφος- αδικήθηκε
επειδή ο ΕΛΟΤ αφοσιώθηκε τόσο πολύ στην πιστοποίηση. Ο
ΕΛΟΤ, όµως, είναι πανελλαδικά γνωστός, από τον αγρότη µέχρι
τον τελευταίο άνθρωπο, ως ο φορέας που δίνει την πιστοποίηση. 

Εποµένως, λοιπόν, όταν παίρνω έναν υγιή οργανισµό και τον
συγχωνεύω µε έναν άσηµο και καθόλου υγιή οργανισµό –απ’ ότι
δείχνουν τα στοιχεία µου- τον ΕΒΕΤΑΜ, θα πρέπει να εισφέρετε
και το όνοµα. Εάν θεωρείτε απαραίτητο και µπορείτε να µε πεί-
σετε µε επιχειρήµατα, θα πρέπει να γίνει ΕΛΟΤ-ΕΒΕΤΑΜ. Το
ΕΛΟΤ δεν µπορεί να φύγει από την πιστοποίηση. Αυτό πιστεύω. 

Πολύ καλά αναφέρετε ότι προτίθεστε να αξιοποιήσετε αυτό
το έµπειρό προσωπικό που έχει. Πιστεύω, λοιπόν, ότι είναι παρά
πολύ εύκολο να γκρεµίσεις, αλλά είναι παρά πολύ δύσκολο να
χτίσεις κάτι από την αρχή. Όταν, λοιπόν, καλώς ή κακώς η πολι-
τεία άφησε αυτόν τον οργανισµό να γίνει σήµα κατατεθέν σε ένα
πράγµα, αυτού δεν του παίρνεις ούτε το όνοµα ούτε το know
how, διότι µπορεί να πάθεις αυτό που πάθαµε µε τα ασφαλιστικά
ταµεία. Όποιο εύρωστο ταµείο είχαµε, του φορτώσαµε όλα τα
υπερχρεωµένα ταµεία. Και βλέπετε που είναι σήµερα τα ασφα-
λιστικά ταµεία.

Ας µην το κάνουµε και για τους οργανισµούς και ιδιαίτερα για
τους οργανισµούς που έχουν προοπτική.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για την υποµονή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Φαντάζοµαι ότι έγινε

κατανοητό ότι µετά τους τέσσερις πρώτους οµιλητές, τους ειση-

γητές, όταν γράφεστε µε το ηλεκτρονικό σύστηµα, γίνεται αναγ-
καστικά προτασσόµενη δευτερολογία. Αυτά για να µη γίνεται
µπέρδεµα. Φαντάζοµαι ότι το ίδιο θα έγινε και µε όλους τους άλ-
λους. Γι’ αυτό, λοιπόν και για τον κ. Μαρκάκη και τον κ. Καµµένο
να είναι οκτώ λεπτά.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Παύλος Μαρκάκης.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα είµαι ίσως και πιο σύντοµος, γιατί είχα την ευκαιρία να το-

ποθετηθώ…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Αυτό µπορείτε να το

κάνετε και τώρα.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Όµως, είναι πολύ ενδιαφέρουσα, κύριε

Πρόεδρε, η συζήτηση, γιατί µπαίνουν καινούργια γεγονότα σε
αυτή, διαµορφώνονται καινούργιες καταστάσεις και κάθε φορά
που µπαίνει και ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός
Οικονοµικών δηµιουργεί καινούργια δεδοµένα.

Έγινε πάλι επίκληση στους Βουλευτές να συναισθανθούν την
ευθύνη τους και να ψηφίσουν όλες τις διατάξεις του νοµοσχε-
δίου. Αν όλες οι διατάξεις, πραγµατικά του νοµοσχεδίου αναφέ-
ρονται στο µεσοπρόθεσµο, αν όλες οι διατάξεις του νοµοσχεδίου
αναφέρονται στις δανειακές συµβάσεις της χώρας µας και στις
υποχρεώσεις, θα συµφωνήσω µαζί του ότι πρέπει να υπερψηφι-
στεί απ’ όλους Βουλευτές και τα κόµµατα που συµµετέχουν στην
Κυβέρνηση. Όµως, διατηρώ επιφυλάξεις αν όλες οι διατάξεις
αυτού του πολυνοµοσχεδίου αναφέρονται σε αυτά τα γεγονότα.

Επειδή, λοιπόν, την Τρίτη θα υπάρξει και ονοµαστική ψηφοφο-
ρία, θα παρακαλέσω και εσάς, κύριε Πρόεδρε, να µεταφέρετε
στη Βουλή ότι τα άρθρα τα οποία θα έρθουν στην ονοµαστική
ψηφοφορία πρέπει να είναι πλήρη και όπως είναι διαµορφωµένα
µετά από τις τροπολογίες.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Και τις τροποποιήσεις.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Και τις τροποποιήσεις, βεβαίως. Δη-

λαδή, όταν είναι να ψηφίσουµε την Τρίτη ή όποτε µπει η ονοµα-
στική ψηφοφορία, εµείς -φαντάζοµαι και όλοι οι άλλοι Βουλευτές
και οι εισηγητές- πρέπει να έχουµε τα άρθρα όπως έχουν δια-
µορφωθεί για ψήφιση. Δεν µπορούµε να ψάχνουµε ούτε τις τρο-
πολογίες που δεν υπάρχουν ούτε το νοµοσχέδιο που έχει άλλες
διατάξεις, όπως συµπληρώθηκε ή όπως είπε προφορικά ο
Υπουργός στη Βουλή.

Δεύτερον, αφού λέει ο Υπουργός ότι αυτές οι διατάξεις είναι
απαραίτητες και αναφέρεται σε µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα ή
δανειακή σύµβαση, ας µας βάλει πίσω και τις διατάξεις του µε-
σοπροθέσµου και των εφαρµοστικών νόµων, να ξέρουµε ότι
αυτά τα άρθρα είναι, πράγµατι, απαραίτητο να τα ψηφίσουµε. Οι
εφαρµοστικοί νόµοι και το µεσοπρόθεσµο είναι γνωστά.

Ας µας πει, λοιπόν, µε ποια διάταξη του εφαρµοστικού νόµου
και του µεσοπρόθεσµου αυτά τα άρθρα είναι απαραίτητα και
είναι υποχρέωση της χώρας µας. Είναι δύο προϋποθέσεις. Ας το
κάνει, για να δούµε πώς θα πάει και η ψηφοφορία της Τρίτης.

Να πάµε τώρα και σε αυτά καθαυτά τα άρθρα. Θα αναφερθώ
στο άρθρο 21, όπου υπάρχουν ρυθµίσεις για τις οφειλές των
επαγγελµατιών στις εισφορές. Ξέρετε πάρα πολύ καλά και το ξέ-
ρουµε όλοι σε αυτήν την Αίθουσα τι ισχύει στην αγορά για τις
επιχειρήσεις που προσπαθούν µε τα δόντια να κρατηθούν, άλλες
κλείνουν και δεν µπορούν στοιχειωδώς να εκπληρώσουν τις υπο-
χρεώσεις τους.

Εµείς θέλουµε αυτές οι επιχειρήσεις να µείνουν ανοικτές. Δεν
θέλουµε να κλείσουν και να χρωστούν στα ασφαλιστικά ταµεία.
Τι πρέπει να κάνουµε, λοιπόν, αφού αναγνωρίζουµε όλοι τη δυ-
σκολία που υπάρχει στην αγορά; Πρώτα-πρώτα, αν είναι δυνα-
τόν, να υπάρξει ένας συµψηφισµός. Δεν είναι δυνατόν οι
επιχειρηµατίες να χρωστούν ασφαλιστικές εισφορές, ενδεχοµέ-
νως και κάποιες άλλες υποχρεώσεις, έκτακτα τέλη, αυτά που
µπαίνουν σε όλους τους Έλληνες και να τους χρωστάει και το
κράτος.

Βρείτε µία φόρµουλα να µπορεί να γίνει ένας συµψηφισµός,
να µην κλείνουν οι επιχειρήσεις, ενώ έχουν να παίρνουν από το
κράτος που έχει να πληρώσει εδώ και ένα εξάµηνο και έχει ξε-
χάσει και σε ποιον χρωστάει. Ας πάµε και εκεί που πρέπει να κά-
νουµε τις ρυθµίσεις, που τις φέρνει, εν πάση περιπτώσει, το
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νοµοσχέδιο. Στο άρθρο 21, στην παράγραφο β)αα) λέει ότι εάν
πληρώσεις εφάπαξ ή και σε τρεις δόσεις, θα έχεις έκπτωση από
τις προσαυξήσεις. Κάντε τις έξι αυτές τις τρεις δόσεις. Θα έρθει
να πληρώσει ο άνθρωπος. Να γλυτώσει το πρόστιµο, αλλά να
έχει µια ευχέρεια να το πληρώσει σε έξι δόσεις. Αν είναι να γλυ-
τώσει το 75% των προσαυξήσεων, έχετε έξι δόσεις. Κάντε τις δώ-
δεκα. Στην άλλη κατηγορία, τις εννιά κάντε τις δεκαοκτώ.

Να υπάρξει µία αναγνώριση τουλάχιστον από τη Βουλή ότι έγι-
ναν τροποποιήσεις και διατάξεις προς διευκόλυνση των οφειλε-
τών να µην κλείσουν οι επιχειρήσεις και αναγνωρίστηκε αυτό από
τη Βουλή και έγινε µια ευνοϊκότερη ρύθµιση.

Δεύτερον, ας πάµε στο βαθµολόγιο –άκουσα τον κ. Ρόβλια-
των διπλωµατούχων που έχουν τελειώσει τη Σχολή Δηµόσιας Δι-
οίκησης. Βέβαια, είπε πως προστίθενται αυτά τα χρόνια. Δεν
ξέρω αν είναι πλασµατικά ή όχι. Πάντως, είναι µία αναγνώριση,
πράγµατι, στο νοµοσχέδιο, αυτοί οι άνθρωποι που έχουν τελει-
ώσει τη Σχολή Δηµόσιας Διοίκησης να µπορούν να παίρνουν
θέση στο δηµόσιο, χωρίς να περιµένουν να ξεκινούν από τον
πρώτο βαθµό, τον τέταρτο. Όµως, υπάρχει µία αδικία, την οποία
δεν την άκουσα από τον Υπουργό. Δεν ξέρω αν γίνεται δεκτή.
Αυτοί οι άνθρωποι µπορούν να αναγνωρίσουν τη Σχολή Δηµό-
σιας Διοίκησης και να αναγνωρίσουν –αν έχουν κάνει- µεταπτυ-
χιακό ή διδακτορικό και να χρησιµοποιήσουν τα µισά χρόνια από
αυτά τους τα πτυχία. Μα, ένας που έχει και µεταπτυχιακό και δι-
δακτορικό και µπορεί να είναι και σε διαφορετικές ειδικότητες
τις οποίες χρησιµοποιεί για το δηµόσιο, γιατί να χρησιµοποιήσει
το µισό χρόνο, αν αναγνωρίζεται ότι έχει µεταπτυχιακό και διδα-
κτορικό; Ας αναγνωριστεί όλος ο χρόνος του, γιατί και τα δύο
πτυχία του και τις δύο γνώσεις του τις χρησιµοποιεί εις όφελος
του δηµοσίου. 

Πάω και στην τελευταία παρατήρηση που έχω να κάνω πάλι
για τον ΕΟΠΥΥ. Εδώ, για να εφαρµοστεί ο ΕΟΠΥΥ, υπάρχουν
διατάξεις οι οποίες µπήκαν µε τροπολογίες. Μπήκε και µία τε-
λευταία διαδικασία, να ενταχθεί στον ΕΟΠΥΥ και στις πληρωµές
και ο ΟΓΑ. Και ενώ ο κ. Κουτρουµάνης είπε ότι ο ΟΓΑ θα µπει
από την 1η Φεβρουαρίου, µετά από διαπραγµατεύσεις που έγι-
ναν µε τους συνδικαλιστικούς φορείς, είπε ότι θα µπει από την
1η Ιανουαρίου. Αυτό, όµως, αποφασίστηκε στις 16 του µήνα. Δεν
µπορεί, λοιπόν, οι διαδικασίες του ΟΓΑ να έχουν αναδροµική
ισχύ από την 1η Ιανουαρίου, να θέλουµε να έχουµε και ένα αντι-
κειµενικό σύστηµα καταχώρισης ηλεκτρονικών συνταγών και να
λέµε «ας το αφήσουµε το αντικειµενικό σύστηµα, ας πιάσουµε
πρώτα τις χειροκίνητες και µε αναδροµική ισχύ αλλάξτε τις αριθ-
µήσεις των συνταγών, τα φάρµακα και βάλτε τα πάλι από την 1η
του µήνα». 

Μα, είναι αναξιόπιστο το κράτος. 
Ας αρχίσει, λοιπόν, από τότε που αποφασίστηκε και από τότε

να ισχύουν οι αποφάσεις. Αναδροµική ισχύ δεν µπορεί να έχουν,
γιατί παρουσιάζεται και το άλλο «µπαταξίδικο» κράτος. Όσοι
έχουν χορηγήσει, λέει, φάρµακα µέχρι τότε δεν δικαιούνται να
τα πληρωθούν. Μα το ήξεραν; 

Εν πάση περιπτώσει, υπάρχουν λεπτοµέρειες που δείχνουν
την αναξιοπιστία του κράτους. Η γενική αρχή είναι να µη δηµι-
ουργούνται αποφάσεις καινούργιες που έχουν αναδροµική ισχύ.
Πώς καταφέρνουν κάθε φορά όλες αυτές να είναι εις βάρος των
επιχειρήσεων και των εργαζοµένων; 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Δηµήτριος

Σταµάτης. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω κατ’ αρχάς

να απαντήσω στην κυρία Πρόεδρο, η οποία προηγήθη υµών στη
διεύθυνση της συζήτησης. Κατέθεσα προηγουµένως µία αίτηση
µαζί µε το συνάδελφο κ. Χατζηδάκη επί του Κανονισµού. Εκ πα-
ραδροµής έγραψα ότι είναι επί της διαδικασίας. Η κυρία Πρό-
εδρος, δείχνοντας µία υπέρµετρη ευαισθησία όσον αφορά τον
τύπο, την απέρριψε αλλά την ανακοίνωσε από τη θέση εκείνη.
Δεν ξέρω τι στόχο είχε. Δεν έδειχνε, όµως, η κυρία Πρόεδρος,
την ίδια ευαισθησία όσον αφορά την τήρηση του χρόνου ή τη γε-
νικότερη διεύθυνση της συζήτησης την ίδια στιγµή. 

Γι’ αυτό, πρέπει να σας πω –απευθυνόµενος πλέον σε εσάς
προσωπικά και σε όλο το Προεδρείο- η Βουλή παρουσιάζει αυτήν
την εικόνα. Και εµείς είµαστε εδώ, γιατί έχουµε εγγραφεί να µι-
λήσουµε. Κοιτάξτε την εικόνα που έχει η Βουλή. Τι θέλω να πω
µε αυτό; Θέλω να πω ότι η µεταχείριση όσον αφορά τους απλούς
Βουλευτές πρέπει να είναι πολύ πιο ευέλικτη και µε περισσότερη
κατανόηση από πλευράς Προεδρείου. 

Εδώ µέσα δεν υπάρχουν ίσοι και µη ίσοι Βουλευτές, έστω και
αν ο Κανονισµός προβλέπει κάποιες εξαιρέσεις στο χρόνο που
ζητούν κάποιοι να παρέµβουν, πρώην Πρόεδροι, πρώην Πρωθυ-
πουργοί. Τουλάχιστον, όµως, ας τηρούν το χρόνο εκείνοι, ας
µπορούν να συντάσσονται µε τον Κανονισµό της Βουλής εκείνοι
πρώτοι και ας µην κάνει διακρίσεις το Προεδρείο. Το απαντώ
αυτό, γιατί δεν µου έδωσε τη δυνατότητα η κυρία Πρόεδρος
προηγουµένως να εξηγήσω την αίτηση επί του Κανονισµού που
έκανα και γιατί την έκανα.  

Αγαπητοί κύριοι Υπουργοί, πραγµατικά προσπαθώ να βρω την
αιτία, το λόγο ύπαρξης αυτού του νοµοσχεδίου. Εγώ έχω κατα-
λήξει στο ότι η Κυβέρνηση πραγµατικά, δηµιουργώντας αυτό το
νοµοσχέδιο, έχει υπαρξιακό πρόβληµα. Κι όταν µιλώ για υπαρ-
ξιακό πρόβληµα, δεν εννοώ φιλοσοφικά υπαρξιακό αλλά υπαρ-
ξιακό όσον αφορά τη θέση της, τη ζωή της, τον τρόπο µε τον
οποίο λειτουργεί. Και, βέβαια, µιλώ για υπαρξιακό πρόβληµα,
γιατί η Κυβέρνηση δείχνει σε πολλές περιπτώσεις να µη νοµοθε-
τεί µε την καρδιά και µε το νου της, αλλά σύµφωνα µε την απαί-
τηση άλλων παραγόντων εκτός Ελλάδας ή όπως αυτές οι
απαιτήσεις εκφράζονται από την τρόικα, για την οποία δεν ξέρω
αν σήµερα επισκέφθηκε την Ελλάδα ή έρχεται αύριο να µας επι-
σκεφθεί.

Έτσι, λοιπόν, αυτός ο νόµος έχει δηµιουργηθεί και έχει ψηφι-
στεί ως αυτήν την ώρα µε µία ταχύτητα, ώστε να προφθάσουµε
την επίσκεψη της τρόικας και να δείξουµε στην τρόικα ότι είµα-
στε καλά παιδιά, αγνοώντας όµως ένα πολύ βασικό πράγµα, τον
ελληνικό λαό. Αγνοούµε τον ελληνικό λαό, ο οποίος, αγαπητοί
κύριοι Υπουργοί, σήµερα πραγµατικά ζει σε µία γενικότερη κα-
τάθλιψη, διότι αντιµετωπίζει τεράστια οικονοµικά προβλήµατα
αλλά και το αύριο των ίδιων των ανθρώπων που κατοικούν στην
Ελλάδα και των παιδιών µας.

Αίφνης δεν είδα µία διάταξη έτσι ώστε η Κυβέρνηση να σκε-
φθεί να απαλλάξει λίγο τον Έλληνα µισθωτό από δόσεις και υπο-
χρεώσεις απέναντι σε τράπεζες ή στο κράτος, τα οποία
συνήφθησαν σε άλλες εποχές, όταν υπήρχαν άλλα εισοδήµατα
και άλλες κατώτερες συντάξεις.

Αγνοώντας, λοιπόν, εντελώς αυτόν τον παράγοντα και δείχνον-
τας µία αναλγησία, το µόνο που µας νοιάζει και το µόνο που µας
ενδιαφέρει είναι πώς θα είµαστε «καλά παιδιά» απέναντι στην
τρόικα και στους δανειστές. 

Όµως, ο ελληνικός λαός σιωπά. Και σιωπά επικίνδυνα, κύριοι
Υπουργοί κύριε Πρόεδρε, και εγώ προσωπικά δεν είµαι καθόλου
αισιόδοξος, όσον αφορά τη στάση την οποία θα τηρήσουν οι Έλ-
ληνες σε λίγο καιρό.

Έτσι, λοιπόν, όσον αφορά το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου,
θέλω να αναφερθώ σε δύο θέµατα. Το πρώτο θέµα αφορά τους
δικηγόρους της Ελλάδας και τα διαβήµατα τα οποία έχουν κάνει
οι δικηγορικοί σύλλογοι. 

Κύριε Ξυνίδη, νοµίζω ότι είστε δικηγόρος και ξέρετε πολύ καλά
ότι, ενδεχοµένως θεωρητικά, το νοµοσχέδιο και η συγκεκριµένη
διάταξη του άρθρου 4 να έχει µία σωστή αντίληψη των πραγµά-
των. Βεβαίως, πρέπει να ανοίξει το επάγγελµα, για να µπορέσει
να υπάρξει µείωση των οικονοµικών απαιτήσεων των δικηγόρων,
βεβαίως να υπάρξει ένας υγιής ανταγωνισµός, αλλά όχι στη συγ-
κεκριµένη περίπτωση και στο συγκεκριµένο χρόνο. 

Ξέρετε πολύ καλά ότι µε τη διάταξη του άρθρου 4, κινδυνεύει
ο δικηγόρος, ο νέος δικηγόρος της Αθήνας –και κυρίως ο δικη-
γόρος της επαρχίας- να είναι πλέον και επισήµως άνεργος. Είναι
που είναι άνεργοι, δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία περί αυτού,
αλλά πλέον θα πρέπει να του αποδώσουµε και τον τίτλο του επι-
σήµου ανέργου. 

Έτσι, λοιπόν, θεωρώ ότι είναι µία διάταξη η οποία έρχεται τη
λανθασµένη στιγµή, πολλώ µάλλον όταν έχει ψηφιστεί προηγού-
µενη διάταξη που αφορά τους δικηγόρους και τις δικηγορικές

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΕ’ - 19 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2012                                                                                          3583



εταιρείες, µε σύµφωνη γνώµη των κοµµάτων.
Σήµερα, όλοι διερωτώµεθα γιατί η Κυβέρνηση κάνει ένα βήµα

παραπάνω. Γιατί η Κυβέρνηση προχωρά σ’ αυτήν τη ρύθµιση,
ακριβώς σήµερα που υπάρχουν αυτές οι οικονοµικές συνθήκες,
όταν θα είχε τη δυνατότητα αργότερα να µπορέσει να το σκεφτεί
και να το αντιµετωπίσει;

Ενδεχοµένως, φοβάµαι ότι η Κυβέρνηση προχωρά σήµερα, για
να δείξει και πάλι καλό χαρακτήρα απέναντι στους τροϊκανούς,
παραγνωρίζοντας πάλι τις συγκεκριµένες συνθήκες, κάτω από
τις οποίες ζουν οι Έλληνες δικηγόροι και κυριότερα οι δικηγόροι
της επαρχίας και οι νέοι δικηγόροι.

Έτσι, λοιπόν, θεωρώ ότι αυτήν την ώρα, κύριε Πρόεδρε, πρέ-
πει η συγκεκριµένη διάταξη του άρθρου 4 να αποσυρθεί. Όλοι
οι δικηγορικοί σύλλογοι της Ελλάδας κάνουν έναν αγώνα! Το ζη-
τούν όλοι οι δικηγορικοί σύλλογοι της Ελλάδας και πρέπει η Κυ-
βέρνηση να σκύψει µε ενδιαφέρον και στοργή πάνω στο
δικηγορικό κόσµο. Η Κυβέρνηση πρέπει να ακούσει το δικηγο-
ρικό κόσµο. Βεβαίως έχει ανοίξει το επάγγελµα, βεβαίως έχουν
γίνει βήµατα προς την κατεύθυνση εκείνη αλλά όχι αυτήν την
ώρα να γίνονται βήµατα προς την ίδρυση παραρτηµάτων των δι-
κηγορικών εταιρειών σε οποιοδήποτε µέρος της Ελλάδας και µά-
λιστα των εταιρειών του εξωτερικού, διότι θα αφανιστεί ο νέος
δικηγόρος, θα αφανιστεί το επάγγελµα του δικηγόρου. Και δεν
είναι επάγγελµα αλλά είναι λειτούργηµα, κύριε Πρόεδρε, γιατί
είναι χρήσιµο.

Το δεύτερο που θέλω να πω, κύριε Υπουργέ, είναι ότι στο
άρθρο 6 παράγραφος 8, στο υπό ψήφιση νοµοσχέδιο -αν δεν
κάνω λάθος- εξαιρούνται από την εφεδρεία οι δικαστικοί υπάλ-
ληλοι. Δεν εξαιρούνται οι υπάλληλοι της κεντρικής υπηρεσίας
που είναι τρεις στον αριθµό. Όµως εξαιρούνται από την εφε-
δρεία οι υπάλληλοι των σωφρονιστικών καταστηµάτων, των υπο-
θηκοφυλακείων, οι εξωτερικοί φρουροί, οι υπάλληλοι της
«ΘΕΜΙΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ», οι υπάλληλοι του ΤΑΧΔΙΚ. Και αφή-
νουµε µόνο η εφεδρεία να περιλάβει τρεις υπαλλήλους της κεν-
τρικής υπηρεσίας. 

Κατά σύµπτωση, οι υπάλληλοι αυτοί είναι συνδικαλιστές και
ανήκουν σε πολιτικό χώρο όχι του ΠΑΣΟΚ. Σας το λέω ευθέως.
Φοβάµαι, λοιπόν,ότι αυτή η εξαίρεση έχει πολιτική σκοπιµότητα.
Είναι µόνο τρία άτοµα, άτοµα στην κεντρική υπηρεσία του
Υπουργείου, που αν µη τι άλλο η κεντρική υπηρεσία, ξέρετε πολύ
καλά, έχει το συντονισµό της απονοµής της δικαιοσύνης. Ήδη
τριάντα πέντε άτοµα έχουν φύγει πριν λίγο καιρό από την κεν-
τρική υπηρεσία. Φεύγουν άλλα τρία, τα οποία είναι απαραίτητα
να µείνουν για να ασκήσουν οι κεντρικές υπηρεσίες του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης, να ασκήσει το Υπουργείο Δικαιοσύνης σωστά
το ρόλο του και να παίξει σωστά το ρόλο τον οποίο έχει. Όµως
είναι τρία άτοµα, ενώ κρατάτε όλα τα άλλα όπως προανέφερα,
σωφρονιστικούς, δικαστικούς, υποθηκοφυλακεία κ.λπ.. Τρία
µόνο άτοµα τα εξαιρείτε και τα οδηγείτε στην εφεδρεία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτό, θέλω να σας πω, είναι καθαρά πολιτική κίνηση. Ενέχει
πολιτική σκοπιµότητα, ενέχει κοµµατική σκοπιµότητα. Και αυτήν
την ώρα νοµίζω ότι βρισκόµαστε σε µία τέτοια κατάσταση ως
χώρα, ως Ελλάδα, ως πατρίδα που δεν έχουµε το δικαίωµα να
προβάλλουµε το κοµµατικό µας συµφέρον απέναντι στο γενικό-
τερο συµφέρον. 

Έτσι, λοιπόν, θεωρώ –και δεν ξέρω αν πρέπει εσείς να µου
απαντήσετε ή είναι αρµόδιος να απαντήσει ο κ. Βενιζέλος- ότι
πρέπει να τολµήσετε να κάνετε αυτό το βήµα εσείς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τον Κανονισµό µην
παραβιάζετε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Είµαι ο εκατοστός, κύριε Πρόεδρε.
Και να πείτε, κύριε Υπουργέ, ότι αυτοί οι τρεις υπάλληλοι του

Υπουργείου Δικαιοσύνης παραµένουν σύµφωνα µε τη διάταξη
της παραγράφου 8 του άρθρου 6. Θα περιµένω να έχω σε αυτήν
ακριβώς την ερώτηση, συγκεκριµένη απάντηση. Να ακουστεί
εδώ, διότι σας είπα, επαναλαµβάνω και κλείνω, ότι το κάνετε –
αν µη τι άλλο αυτή είναι η µόνη εξήγηση που µπορώ να δώσω-
για λόγους κοµµατικούς. Δεν υπάρχει αυτήν την ώρα η δυνατό-
τητα, δεν έχετε το δικαίωµα αυτήν την ώρα, να λειτουργείτε κοµ-

µατικά εις βάρος των συµφερόντων όλου του ελληνικού λαού. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κλείστε, κύριε συνά-

δελφε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Κάτι τελευ-

ταίο. 
Υπάρχουν διατάξεις που αφορούν το φορολογικό κοµµάτι.

Παρ’όλα αυτά η ελληνική Κυβέρνηση, όπως έχει δηλώσει κατ’
επανάληψη ο κ. Βενιζέλος, φέρνει το νέο φορολογικό νοµοσχέ-
διο. Δεν µπορώ να καταλάβω γιατί αυτήν την ώρα µε αυτό το νο-
µοσχέδιο έρχονται σπασµωδικά διατάξεις που αφορούν τη
φορολογία, όταν έρχεται το νοµοσχέδιο το οποίο θα ξεκαθαρίσει
τα πράγµατα, όπως έχει δηλώσει ο κ. Βενιζέλος. Και κυρίως έρ-
χονται φορολογικές διατάξεις, που δεν µπορούν και δεν αναγνω-
ρίζουν καταστάσεις που ένας Έλληνας φτωχός, ένας πρώην
επιχειρηµατίας έχει πραγµατικά αντικειµενική αδυναµία να πλη-
ρώσει, έχει αντικειµενικά λόγους ανωτέρας βίας και δεν µπορεί
να πληρώσει. Αυτό δεν το προβλέπει το νοµοσχέδιο. Το πρώτο
που θα έπρεπε να προβλέπει είναι αυτό ή θα ήταν καλύτερο να
µην υπάρχουν διατάξεις, έτσι ώστε να έρθει το φορολογικό νο-
µοσχέδιο και όλα αυτά τα θέµατα να λυθούν αλλά µε πάρα πολύ
µεγάλη ευαισθησία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Αυτό θέλω να πω, λοιπόν, και κάνω
και σε αυτό έκκληση. Και βεβαίως να κλείσω µε το άρθρο 8, που
αφορά τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, για το οποίο η Επιστηµο-
νική Επιτροπή της Βουλής, είπε ότι είναι αντισυνταγµατικό και
δεν νοµίζω ότι µπορεί η Κυβέρνηση να προχωρήσει στην ψήφιση. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Για την εικόνα της
Βουλής έχουµε όλοι ευθύνη. Δεν έχει πάντα ο διπλανός. Τριακό-
σιοι είναι στη Βουλή και οι τριακόσιοι έχουν την ευθύνη. Ο καθέ-
νας επιµερισµένη, εκεί που του αναλογεί. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Όλοι έχουµε ευθύνη, όχι µόνο το
Προεδρείο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Δεν είναι ισόποση,
αλλά όλοι έχουµε την ευθύνη. 

Δεύτερον, όταν οι συνάδελφοι Βουλευτές επικαλούνται τον
Κανονισµό, το µόνο που βοηθάνε είναι το Προεδρείο. Όµως, θα
πρέπει να τον τηρούν κιόλας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε. Όµως ο
αναµάρτητος, πρώτος το λίθο βαλέτω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και τώρα ας κλεί-
σουµε τη σηµερινή συζήτηση µε τον Ανεξάρτητο Βουλευτή Πα-
ναγιώτη Καµµένο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.  
Πράγµατι, παραβιάζεται ο Κανονισµός της Βουλής, όπως πα-

ραβιάζεται και το Σύνταγµα της χώρας, κάτι που αποδεικνύεται
κάθε µέρα. Αυτό φαίνεται από το γεγονός ότι έχουµε µια διορι-
σµένη Κυβέρνηση, ένα Πρωθυπουργό µη εκλεγµένο, αλλά επι-
λεγµένο από την «GOLDMAN SACHS» και ουσιαστικά την
καθηµερινή παραβίαση του Συντάγµατος. 

Πριν από λίγο, ο Εισαγγελέας Μακρής έβγαλε το πόρισµα για
την παρέµβαση στη δικαιοσύνη και τους οικονοµικούς εισαγγε-
λείς από ανωτέρους τους και από πολιτικούς παράγοντες, όπου
καταδεικνύεται ότι ένα από τα θέµατα….

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Καµµένο, οι δια-
κόσιες πενήντα οκτώ ψήφοι της Βουλής δεν είναι «GOLDMAN
SACHS».

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ακούστε µε, σας παρακαλώ,
κύριε Πρόεδρε. Εγώ δεν σας διέκοψα. Αφήστε µε τουλάχιστον
να µιλάω. Εγώ τα λέω, κύριε Πρόεδρε, για να καταγράφονται,
όσον αφορά το άρθρο 120 του Συντάγµατος, τουλάχιστον µέχρι
να αποκατασταθεί η νοµιµότητα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Να προσέχετε τους
χαρακτηρισµούς. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ας µένουν στα Πρακτικά, κύριε
Πρόεδρε. Αγνοείστε τα. Δεν πειράζει. 
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Έβγαλε, λοιπόν, ότι ένα από τα θέµατα για τα οποία έγινε πα-
ρέµβαση είναι τα CDS, για τα οποία έχω καταθέσει ερώτηση από
το Μάιο του προηγούµενου χρόνου και η Κυβέρνηση κατά πα-
ράβαση του Κανονισµού της Βουλής και του Συντάγµατος, αρ-
νείται να απαντήσει. 

Χθες ο κ. Πετσάλνικος µου είπε ότι δεν δέχεται να απαντήσει
ο Υπουργός των Οικονοµικών. Και ξέρετε γιατί δεν θα έρθει να
απαντήσει; Διότι, όπως είπε ο Εισαγγελέας Μακρής, η δικαστική
ηγεσία πίεζε τους εισαγγελείς να τελειώσουν το θέµα των CDS
και να δώσουν πόρισµα, χωρίς όµως να δώσει τα στοιχεία η Τρά-
πεζα της Ελλάδος, γιατί παρενέβη το Υπουργείο Οικονοµικών.
Και έχει υποχρέωση το Προεδρείο της Βουλής να πάρει από το
αυτί τον κ. Βενιζέλο και να τον φέρει να απαντήσει σε ερώτηση
Βουλευτού, σε επερώτηση Βουλευτών τριών κοµµάτων και να
µας πει τέλος πάντων ποιοι έβγαλαν 26 δισεκατοµµύρια από το
Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο για τα CDS που πουλήθηκαν, όταν εν
γνώσει τους έβαλαν την Ελλάδα στο ΔΝΤ. Αυτή είναι η παρά-
βαση του Κανονισµού της Βουλής και του Συντάγµατος. 

Αυτό δε το νοµοσχέδιο, το επέβαλε η τρόικα. Εγώ λυπάµαι να
ακούω τον κ. Κακλαµάνη -µε τον οποίο µας χωρίζει πολιτικό
χάσµα- να λέει εδώ «µα δεν σας το ζήτησε η τρόικα». Δεν κατά-
λαβα. Είµαστε ακόµα ελεύθερη χώρα ή µας υποδεικνύει η τρόικα
τι ψηφίζουµε; Μας υποδεικνύει η τρόικα. Όµως, εδώ πρόκειται
για ένα συνονθύλευµα διατάξεων, ώστε αυτό το νοµοσχέδιο θα
µπορούσε να το είχε γράψει ο µαρκήσιος Ντε Σαντ. Έχουµε
µέσα απ’ όλα τα βίτσια. Εφοριακοί, λέει, θα φορολογούν µε εναλ-
λακτική φορολογία. Και το λέει αυτό ο Υπουργός των Οικονοµι-
κών, την ηµέρα που πιάνουν κοµµατάρχη στη Θεσσαλονίκη µε
40 εκατοµµύρια ευρώ από «µαύρα λεφτά» που έπιανε σε παρα-
κολούθηση της ΕΥΠ. 

Δίνουµε, δηλαδή, τη δυνατότητα σε κάποιους τύπους µε την
παράνοµη αυτή ουσιαστικά πρακτική, η οποία δεν υπάρχει που-
θενά στην Ευρώπη, να έρχονται και να εκβιάζουν το φορολογού-
µενο, να τα αρπάζουν και να τα τσεπώνουν και η Βουλή πλέον να
ψηφίζει τέτοιου είδους νοµοσχέδια. Και λυπάµαι που το ψηφί-
ζουν τα τρία κόµµατα που στηρίζουν την Κυβέρνηση. 

Το ίδιο δε το νοµοσχέδιο, έρχεται και συνεχίζει τον εκβιασµό.
Αντί να δώσει ή να µη δώσει άδειες στα κανάλια, έρχεται εδώ και
τους βάζει στο να εκβιάζονται από την εκάστοτε κυβέρνηση –
τώρα από την Κυβέρνηση των τριών κοµµάτων- όσον αφορά το
ποιους θα βγάζουν. Ο Καµµένος, δηλαδή, δεν πρέπει να βγει
ποτέ, γιατί αν βγει, δεν θα πάρετε ποτέ άδεια. 

Και έρχεται και σας λέει η επιτροπή της Βουλής ότι αυτό που
κάνετε είναι παράνοµο και αντισυνταγµατικό, αλλά στα παλιά
σας τα παπούτσια. Συνεχίζετε µε το άρθρο 8, να κρατάτε υπό
οµηρία τα κανάλια για να τα ελέγχετε. Όµως, τώρα υπάρχει και
το διαδίκτυο στο οποίο υπάρχει η ελεύθερη διακίνηση των ιδεών.
Και εκεί ακριβώς την πατήσατε, γιατί εκεί υπάρχει η πληροφορία
η οποία διακινείται, µε αποτέλεσµα να µη µπορείτε να λειτουρ-
γείτε ως χούντα µε όργανα τα κανάλια τα οποία εκβιάζετε. 

Αυτό το νοµοσχέδιο, έχει καταπληκτικά ονοµαστικά ρουσφέτια
και πραγµατικά απορώ πώς η Νέα Δηµοκρατία το ψηφίζει. Έρ-
χεται και ορίζει τον κ. Γιαννακόπουλο, τον «κολλητό» του κ. Βενι-
ζέλου, ως επικεφαλής της ανεξάρτητης αρχής των παιγνίων -µια
αρχή, την οποία µετονοµάζει σε ανεξάρτητη- και τον κάνει και ει-
δικό κουµανταδόρο για τον τζόγο στην Ελλάδα. Γενικό κουµαν-
ταδόρο! Πρόκειται για τροπολογία και άρθρο-ρουσφέτι. 

Εν συνεχεία, έχουµε τη διάταξη που αναφέρει ότι το real estate
των κρατικών κτηρίων –όλα τα κρατικά κτήρια πάνε στο συγκε-
κριµένο οργανισµό- θα αντιµετωπίζεται µε κανονισµό, όπως πολύ
σωστά είπε ο κ. Λαφαζάνης προηγουµένως, της διάταξης του
νόµου περί Ολυµπιακών Αγώνων.  

Εδώ ψάχνουµε να βρούµε ακόµα τα κλεµµένα από τους Ολυµ-
πιακούς Αγώνες και τις απάτες που έγιναν και αντί να έρθετε να
βάλετε όρους διαφάνειας, έρχεστε εδώ και εντάσσετε το σύνολο
των κρατικών κτηρίων στη λογική του νόµου των Ολυµπιακών
Αγώνων, καταργώντας κάθε διάταξη, δασική, αιγιαλού, παρα-
λίας, διαλύοντας όλη την άλλη ιδιωτική ιδιοκτησία. Διότι άλλοι
κανόνισαν για τα κρατικά κτήρια που θα πάρει ο εκάστοτε επεν-
δυτής, άλλοι κανόνισαν για τα υπόλοιπα.

Προχωράει σε φωτογραφική διάταξη για τα φορτηγά. Μέχρι

χθες, άλλα έλεγε εδώ ο κ. Βορίδης, άλλα έλεγαν οι Βουλευτές,
άλλα ψηφίζουν σήµερα. Καταλαβαίνετε ότι επιτρέπουµε το τουρ-
κικό φορτηγό, το οποίο πληρώνει το 1/3 του πετρελαίου απ’ ότι
πληρώνει ο νησιώτης στη Μυτιλήνη, στη Χίο, στη Σάµο ή στη
Ρόδο, να βάζει πετρέλαιο από απέναντι, να περνάει µε 7 ευρώ
µε το καράβι στη Μυτιλήνη, να φορολογείται 10% στη χώρα του,
και ο δικός µας αντίστοιχος φορτηγατζής να φορολογείται µε
45%; Τι πάµε να κάνουµε; Να διαλύσουµε τα νησιά; Σας το εί-
παµε µία, σας το είπαµε δύο, σας το είπαµε τρεις. Το ίδιο συµ-
βαίνει µε τα φορτηγά της Βουλγαρίας, το ίδιο συµβαίνει µε της
Αλβανίας.

Εδώ, λοιπόν, περνάµε διατάξεις για να διαλύσουµε τα πάντα
στην παραµεθόριο και αν αυτά σας λένε να τα κάνετε από τη
µεριά της τρόικας, τότε είναι πονηρές οι προθέσεις τους.

Έρχεστε και λέτε για τους δικηγόρους. Εγώ δεν είµαι δικηγό-
ρος. Η γυναίκα µου είναι δικηγόρος και πάει µε το δικόγραφο
στο χέρι, όπως χιλιάδες δικηγόροι. Αντιµετωπίζουν τραγικές συν-
θήκες και ερχόµαστε και νοµοθετούµε στη Βουλή ουσιαστικά τη
διάλυση των µικρών δικηγόρων, που παλεύουν, µε το δικόγραφο
στο χέρι. Και ποιοι είναι αυτοί που τους βραβεύουµε; Δυστυχώς,
βραβεύουµε αυτούς τους δικηγόρους που κάποιοι εξ αυτών απο-
τελούν τη νοµενκλατούρα του πολιτικού συστήµατος. 

Δεν υπάρχει κανείς δικηγόρος στην Ελλάδα που να µην ξέρει
ότι υπάρχει µεγαλοδικηγόρος που διετέλεσε και Υπουργός, που
έχει όλα τα µεγάλα συµβόλαια µε τους επενδυτές του εξωτερι-
κού, µε πενήντα δικηγορικά γραφεία µέσα, ο οποίος χειρίζεται
τις υποθέσεις που ο ίδιος διαπραγµατεύτηκε ως Υπουργός. Κι
αυτός ο δικηγόρος τώρα, µπορεί να κάνει και διαφήµιση και θα
πάει να αντιµετωπίσει την ψιλή δουλειά την οποία παίρνει ο µι-
κρός δικηγόρος για να επιζήσει. Από την άλλη µεριά -για να πω
και της Νέας Δηµοκρατίας- έχουµε άλλο δικηγόρο, ο οποίος δεν
έχει πάει ποτέ στο δικαστήριο και λέει ότι εκπροσωπεί την οικο-
γένεια Ρότσιλντ. Αυτός λέει ότι διαπραγµατεύεται τις µεγάλες
business των επενδύσεων. 

Αυτούς πάµε να προστατεύσουµε, τους συναδέλφους µας
τους µεγαλοδικηγόρους ή όλους εκείνους οι οποίοι τρέχουν στο
πρωτοδικείο, στο εφετείο, στον Άρειο Πάγο µε το δικόγραφο στο
χέρι, που για να βγάλουν ένα µεροκάµατο, πρέπει να κάνουν δύο
χιλιάδες διαζύγια και να τρέχουν πίσω από τον ανακριτή; Σ’ αυ-
τούς τους ανθρώπους, τους υποσχέθηκαν κάποια κόµµατα ότι
δεν θα ψηφίσουν. Τώρα έρχονται και λένε ότι θα ψηφίσουν.

Κλείνω µε το σηµαντικότερο. Αυτό που σας είπε η τρόικα να
κάνετε -γιατί όλα τα άλλα τα κάνατε για τους δικούς σας λόγους
και αυτό είναι το «κερασάκι»- ήταν να περάσετε τον ορυκτό
πλούτο της χώρας στις διατάξεις εκείνες που θα τον χαρίσουν
σ’ αυτούς που θα ορίζουν οι δανειστές. Αυτό είναι εθνικό έγ-
κληµα! Αυτό το έγκληµα θα ανατραπεί όταν αποκατασταθεί η νο-
µιµότητα σ’ αυτήν τη χώρα. 

Την ώρα που έρχεται η ισραηλινών συµφερόντων εταιρεία
«DELEK» µαζί µε τη ρωσική εταιρεία «GAZPROM» και σας προ-
τείνουν εξόρυξη πετρελαίου νότια της Κρήτης -που το λέει ο
ίδιος ο Μανιάτης- χωρίς έρευνα, µε δικά τους έξοδα, που θα λύ-
σουµε το πρόβληµά µας, αντί να πείτε «ναι» κατ’ ευθείαν και να
έχουµε την ασφάλεια του ρωσικού στόλου νότια της Κρήτης, του
αµερικανικού στόλου και της ισραηλινής πολεµικής αεροπορίας,
περνάτε την περιουσία του ορυκτού πλούτου σε ένα µόρφωµα
που έχετε δηµιουργήσει, για να το κατασχέσουν αύριο τα αφεν-
τικά σας, της τρόικας, της κ. Μέρκελ, του Δ’ γερµανικού ράιχ!
Αυτό είναι εθνική προδοσία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Ξέρω ότι «δεν ιδρώνει το αυτί» κανενός. Τα λέω µόνο για να
καταγραφούν, γιατί σε λίγες ηµέρες σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα
τριακόσιοι Βουλευτές -όπως λέτε, κύριε Πρόεδρε- θα κληθούµε
να ψηφίσουµε µία δανειακή σύµβαση, η οποία έχει σκοπό να νο-
µιµοποιήσει την αντισυνταγµατική άκυρη σύµβαση του πρώτου
µνηµονίου, να παραδώσει τη χώρα στο αγγλικό δίκαιο. Και ξέ-
ρετε όλοι οι συνάδελφοι Βουλευτές τι θα ψηφίσετε. Είστε προ-
σωπικά υπεύθυνοι ο καθένας σας για το αν θα παραδώσετε τα
όνειρα των παιδιών µας στους δανειστές και στους τοκογλύ-
φους, αν θα παραδώσετε τη χώρα και αν θα καταργηθεί η εθνική
κυριαρχία.

Ο καθένας παίρνει την ευθύνη. Αν περάσει µε εκατόν ογδόντα
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ψήφους, η Ελλάδα έχει παραδοθεί και πλέον εισερχόµαστε στις
διατάξεις του άρθρου 120 του Συντάγµατος όπου η τήρηση του
Συντάγµατος επαφίεται στον πατριωτισµό των Ελλήνων.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα )

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο για µια
διευκρίνιση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, µε ρωτήσατε αν η τροπολο-
γία θα ενσωµατωθεί σε άρθρο ή θα είναι ξεχωριστό άρθρο. Για
νοµοτεχνικούς λόγους, επειδή έχει µια αυτοτέλεια, νοµίζω ότι
πρέπει να είναι ξεχωριστό άρθρο. Έτσι έχει κατατεθεί. 

Επίσης, να ενηµερώσω το Σώµα ότι για τεχνικούς λόγους όσα
αναφέρει το νοµοσχέδιο, δεν µπορούν να εφαρµοστούν άµεσα
και ο κ. Κουτρουµάνης έχει κάνει µια διόρθωση στην παράγραφο
6 ότι «η ισχύς των διατάξεων αρχίζει µετά την πάροδο δύο µηνών
από τη δηµοσίευση του νόµου». Την καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης κ.  Γιάννης Κουτσούκος καταθέτει για τα Πρακτικά
την προαναφερθείσα τροπολογία, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Λαφαζάνης έχει
το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ήθελα να ρωτήσω τους παρι-
στάµενους Υπουργούς –διότι έχει προκύψει µια σύγχυση εδώ-
αν έχει κατατεθεί από την Κυβέρνηση κάτι σχετικό µε τους φαρ-
µακοποιούς και το ωράριό τους. Θα µπορούσατε να µου δώσετε
µια απάντηση; Έχω γίνει δέκτης διαµαρτυριών για το συγκεκρι-
µένο θέµα, ότι έχει αλλάξει η παράγραφος 2 του άρθρου 36 του
ν.3918/2011. Έψαξα τα χαρτιά µου όσο µπορούσα και δεν βρήκα
κάτι σχετικό.

Επίσης, θέλουµε να στηρίξουµε τη διάταξη που αφορά το
Υπουργείο Εξωτερικών -κατά σύµπτωση µόλις ήρθε και ο κ.
Δήµας- και απαλλάσσει από τη φορολόγηση, την αποζηµίωση
των διπλωµατικών υπαλλήλων στο εξωτερικό. Είναι µια δίκαιη
ρύθµιση. Ήταν ένα πάγιο αίτηµα των διπλωµατικών υπαλλήλων,
το οποίο είχαµε υποστηρίξει όταν εδώ ήρθε να φορολογηθεί αδί-
κως το Διπλωµατικό Σώµα, το οποίο επιτελεί έναν κεντρικό ρόλο.
Θεωρούµε πολύ θετικό το γεγονός ότι έρχεται µια τροπολογία,
η οποία αποσύρει αυτή την άδικη φορολόγηση.

Κατά τα άλλα, ισχύουν όλα αυτά που έχουµε πει επί του νοµο-
σχεδίου. Καταψηφίζουµε όλα τα άρθρα και τις διατάξεις µαζί µε
τις τροπολογίες, όσες έχουµε προλάβει φυσικά να αντιληφθούµε
και να καταλάβουµε από τις απέραντες τροποποιήσεις που έχουν
εισαχθεί. Και πολλές από αυτές δεν είναι τροποποιήσεις αλλά
είναι και τροπολογίες, αλλάζουν δηλαδή. Έψαξα να βρω αυτά
που σχετίζονταν µε το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. Υπάρχουν κά-
ποιες θετικές διατάξεις, αλλά στο σύνολό της η τροπολογία δεν
είναι θετική.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Οπότε καταψηφίζετε
και τις τροπολογίες και τα άρθρα;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Επί της αρχής, εκτός από αυτήν
τη διάταξη, η οποία δεν είναι άρθρο και που αφορά την απαλ-
λαγή από τη φορολογία της αποζηµίωσης των διπλωµατικών
υπαλλήλων του εξωτερικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Καταγράφεται η
άποψή σας στα Πρακτικά. Κατά τη διαδικασία της ψηφοφορίας,
ψηφίζετε «κατά πλειοψηφία».

Ο κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα να διευκο-

λύνω τον κ. Λαφαζάνη. Υπάρχει αυτή η νοµοτεχνική βελτίωση, η
οποία κατατέθηκε χθες το βράδυ ως προσθήκη παραγράφου 3
στο άρθρο 30, µε την οποία απελευθερώνεται το ωράριο των
φαρµακοποιών.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τότε, κύριε Πρόεδρε, µε συγχω-
ρείτε, δεν µπορεί να γίνεται έτσι η νοµοθετική διαδικασία.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Και από αυτήν την
άποψη, είναι προκλητικό να έρχεται µια τέτοια διάταξη ως νοµο-
τεχνική βελτίωση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, να την αποσύ-
ρετε αυτήν τη στιγµή. Δεν µπορείτε να κάνετε αυτό το πράγµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μιλάει ο κ. Καραθανα-
σόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό θα έλεγα κι εγώ,
ότι είναι µία προκλητική διάταξη, η οποία έρχεται κρυφά δώδεκα
η ώρα τη νύχτα στην κυριολεξία, για να ψηφιστεί, χωρίς να τη
λάβει κανείς υπ’όψιν του. Απ’ αυτή την άποψη είναι απαράδεκτη
και πρέπει να αποσυρθεί άµεσα η συγκεκριµένη διάταξη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Έχει η Κυβέρνηση να
απαντήσει κάτι; Να θεωρήσουµε περαιωµένη τη συζήτηση;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όχι. Με συγχωρείτε, δεν µπορεί
να γίνει αυτό το πράγµα. Είπαµε...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Επανάσταση δεν µπο-
ρείτε να κάνετε. Καθίστε στα έδρανά σας. Ακούστηκε η άποψή
σας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν είναι άποψη. Δεν µπορείτε
να το κάνετε αυτό. Δεν θα φύγουµε απ’ αυτήν την Αίθουσα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε Λα-
φαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εσείς το καταθέσατε, κύριε Κου-
τσούκο; Εξηγήστε µας γιατί το κάνετε, τι διάταξη είναι αυτή. Σας
παρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ποιο άρθρο είναι;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Η νοµοτεχνική βελτίωση

του άρθρου 30.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν είναι νοµοτεχνική. Είναι νέα

διάταξη, η οποία κατατέθηκε. Ο κ. Κουτρουµάνης την κατέθεσε.
Να έλθει εδώ ο Υπουργός.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Κατατέθηκε και αναλύθηκε από τον κ. Κου-
τρουµάνη και νοµίζω ότι ήταν σε γνώση του Σώµατος. Κύριε
Πρόεδρε, δεν έχω καµµία αρµοδιότητα και καµµία εξουσιοδό-
τηση να παρέµβω, αποσύροντας ή τροποποιώντας οποιαδήποτε
διάταξη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Να µου βρείτε στα Πρα-
κτικά πού αναφέρθηκε ο κ. Κουτρουµάνης στην απελευθέρωση
του ωραρίου.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να έλθει εδώ ο Πρόεδρος της
Βουλής! Δεν γίνονται αυτά τα πράγµατα! 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μισό λεπτό. Επειδή θα

υπάρξει ονοµαστική ψηφοφορία και θα µείνουν κάποια άρθρα τα
οποία δεν θα ψηφιστούν, προτείνω το άρθρο 30 να µην ψηφιστεί
σήµερα και να περιµένουµε την Τρίτη που θα γίνει η ονοµαστική
ψηφοφορία, να γίνει και η ψηφοφορία του άρθρου 30.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Αν µη τι άλλο, να το µελετή-
σουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Προτείνω, µαζί µε τα
άρθρα που είναι για ονοµαστική να µην ψηφιστεί σήµερα ούτε
το άρθρο 30.

Κύριε Αλευρά, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Για να αποκαταστήσουµε κάπως τη

διαδικασία και για το µέλλον, θέλω να κάνω την εξής παρατή-
ρηση: Το νοµοσχέδιο είχε τα προβλήµατα δοµής τα οποία είχαµε
επισηµάνει. Δυστυχώς, µε την ανοχή του Κανονισµού κυρίως,
αλλά και του Προεδρείου, η διαδικασία των νοµοτεχνικών τρο-
ποποιήσεων εξελίχθηκε σ’ όλη τη διάρκεια της συζήτησης. Με
δεδοµένη τη µεγάλη διάρκεια της συζήτησης και µε δεδοµένη
την πληθώρα των συναρµοδίων Υπουργών, γίνονταν αλλαγές
µέχρι χθες τη νύχτα, ακόµα και σήµερα το πρωί. Σ’ αυτό, θα προ-
σθέσω και µία αδυναµία της γραµµατείας, η οποία δεν τα κυκλο-
φόρησε οργανωµένα –για να µην πω ότι δεν κυκλοφόρησε
καθόλου- έτσι ώστε να µπορούµε να λαµβάνουµε µία συστηµα-
τική και συνεκτική γνώση των αλλαγών που γίνονταν. Ακόµα και
τώρα, δεν υπάρχει πουθενά ένα συνολικό κείµενο µ’ όλες τις νο-
µοτεχνικές αλλαγές. Θα έπρεπε η γραµµατεία να το έχει αυτό
για να µπορέσουµε να παρακολουθήσουµε όλη αυτήν τη µεγάλη
αλλαγή που έχει γίνει.

Ήλθε, λοιπόν, αυτό στο πλαίσιο και στο όριο της πρακτικής
που είναι συνηθισµένη. Δεν είναι πρωτοφανής αυτή η διαδικασία,
όπως λέει ο κ. Λαφαζάνης. Έχουν υπάρξει πολύ συχνά τέτοιου
είδους προσθήκες, που λέγονται νοµοτεχνικές. Βεβαίως, είναι
προσθήκες συναφείς µε άρθρα.

Εγώ έχω ακούσει τον Υπουργό Υγείας κατ’ επανάληψη. Όταν
ξεκίνησε το θέµα µε το ωράριο, είχε ανακοινώσει τη ρύθµιση.
Είδα τώρα τη συγκεκριµένη ρύθµιση αλλά είναι ρύθµιση η οποία
έχει ανακοινωθεί πολλές φορές από τον Υπουργό. Είχα την αί-
σθηση ότι ήταν γνωστή.

Εν πάση περιπτώσει, ίσως θα ήταν καλύτερο, η ψηφοφορία
για όλα τα άρθρα να αναβληθεί για την Τρίτη, ώστε να έχουµε
τη δυνατότητα για λόγους κοινοβουλευτικής τάξης και δεοντο-
λογίας, να έχουµε συνολικά το κείµενο του νοµοσχεδίου όπως
έχει διαµορφωθεί κάθε διάταξη µ’ όλες αυτές τις αλλαγές, να
αναβάλουµε ίσως την ψηφοφορία για την Τρίτη, να ξεκινήσουµε
την Τρίτη το απόγευµα µε τη διαδικασία ψήφισης των άρθρων,
για τα οποία δεν έχουµε ονοµαστική ψηφοφορία και εν συνεχεία
διεξάγεται η ονοµαστική. Δεν νοµίζω ότι έτσι αλλάζει κάτι στην
οικονοµία της συζήτησης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Χατζηδάκης έχει
το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πράγµατι,
και εγώ δεν είχα αντιληφθεί, όπως και άλλοι συνάδελφοι, την κα-
τάθεση αυτής της τροπολογίας. Πιθανόν να είναι δικό µας
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σφάλµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Δεν πρόκειται για τρο-

πολογία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Νοµοτεχνική βελτίωση. Πι-

θανόν να είναι δικό µας σφάλµα και δεν θέλω να ψέξω την Κυ-
βέρνηση µε κανένα τρόπο ούτε τους αρµόδιους Υπουργούς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και ούτε τη γραµµα-
τεία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κανέναν.
Ωστόσο, δεδοµένης της καταστάσεως αυτής, νοµίζω ότι το κα-

λύτερο που έχουµε να κάνουµε είναι αυτό που πρότεινε ο κ.
Αλευράς. Νοµίζω ότι και εσείς, µε κάποιον τρόπο, το υπονοή-
σατε. Να δούµε σίγουρα τη συγκεκριµένη διάταξη την Τρίτη, για
να έχουµε και περισσότερο χρόνο για να το κρίνουµε. Γιατί, ξέ-
ρετε, υπάρχουν και µερικές τεχνικές πλευρές, που δεν µπορείς
να τις κρίνεις σε µερικά δευτερόλεπτα. Από εκεί και πέρα, αν γί-
νεται, µε βάση τον Κανονισµό της Βουλής, να µετατεθεί το σύ-
νολο των ψηφοφοριών για να έχουµε όλο το κείµενο µπροστά
µας την Τρίτη να το δούµε. Αν πάλι παραβιάζουµε τον Κανονισµό,
εγώ δεν µπορώ να πω να παραβιαστεί έτσι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θεωρώ ότι αυτό που
µπορεί να γίνει, είναι να εξαιρεθεί το συγκεκριµένο άρθρο που
έχει αυτή τη διάταξη. Με τη νέα αρίθµηση είναι το 29. Θα µετα-
φερθεί το 29 µαζί µε τα άλλα άρθρα την Τρίτη που θα γίνει η ονο-
µαστική ψηφοφορία. Για τα άλλα, θεωρείται περαιωµένη η
συζήτηση, θα ψηφίσουµε τα υπόλοιπα άρθρα και  νοµίζω ότι ικα-
νοποιείται έτσι αυτό το οποίο ειπώθηκε απ’ όλες τις πλευρές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί των άρθρων και των τροπολογιών του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Οικονοµικών: «Επείγουσες ρυθµίσεις που αφο-
ρούν την εφαρµογή του µεσοπροθέσµου πλαισίου δηµοσιονοµι-
κής στρατηγικής 2012-2015» και εισερχόµαστε στην ψήφισή
τους.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό και µε την προσθήκη της υπ’ αριθ-
µόν 657/141 τροπολογίας;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό και µε
την προσθήκη της υπ’ αριθµόν 657/141 τροπολογίας κατά πλει-
οψηφία. 

Για τα άρθρα 4, 5, 6 και 7 έχει γνωστοποιηθεί ότι θα κατατεθεί
αίτηµα διεξαγωγής ονοµαστικής ψηφοφορίας από Βουλευτές
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. Η ψηφοφορία αυτή, θα
γίνει την Τρίτη 24 Ιανουαρίου 2012 στις 20:00.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 10

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 11

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 12

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 13

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 14

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 15

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Για τα άρθρα 16, 17, 18 και 19 έχει γνωστοποιηθεί ότι θα κα-

τατεθεί αίτηµα διεξαγωγής ονοµαστικής ψηφοφορίας από τους
Βουλευτές του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. Η ονοµα-
στική ψηφοφορία, θα διεξαχθεί την Τρίτη 24 Ιανουαρίου 2012
στις 20:00.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 20

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 21

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 22
έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 23

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Για το άρθρο 24 έχει γνωστοποιηθεί ότι θα κατατεθεί αίτηµα

διεξαγωγής ονοµαστικής ψηφοφορίας από τους Βουλευτές του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. Η ονοµαστική ψηφοφορία,
θα γίνει την Τρίτη 24 Ιανουαρίου 2012 στις 20:00’.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 25

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 26

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Το παλιό άρθρο 27 απεσύρθη. 
Για το παλιό άρθρο 28, το οποίο αναριθµήθηκε ως 27, έχει

γνωστοποιηθεί ότι θα κατατεθεί αίτηµα διεξαγωγής ονοµαστικής
ψηφοφορίας και η ψηφοφορία θα γίνει την Τρίτη.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλιό άρθρο 29, το οποίο
αναριθµείται ως 28 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 28

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Το παλιό άρθρο 30 το οποίο αναριθµήθηκε ως άρθρο 29 µένει

εκτός και θα γίνει η ψηφοφορία του την Τρίτη.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλιό άρθρο 31, το οποίο

αναριθµείται ως 30, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 30

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλιό άρθρο 32, το οποίο
αναριθµείται ως 31 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 31

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλιό άρθρο 33, το οποίο

αναριθµείται ως 32 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 32

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλιό άρθρο 34, το οποίο
αναριθµείται ως 33, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 33

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 669 και ειδικό 151 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 669 και ειδικό 151 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία που κατέθεσε
ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών, η
οποία αποτελείται από δύο άρθρα τα οποία θα ενταχθούν στο
νοµοσχέδιο; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η τροπολο-

γία που κατέθεσε ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουρ-
γός Οικονοµικών έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία και εντάσσεται
στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 653 και ειδικό 138, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 653 και ειδικό 138, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό, έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία και εντάσ-
σεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Η ονοµαστική ψηφοφορία επί των άρθρων 4, 5, 6, 7, 16,17,18,19,
24 και 28 του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Επεί-
γουσες ρυθµίσεις που αφορούν την εφαρµογή του µεσοπρόθε-
σµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012 - 2015» θα
διεξαχθεί την Τρίτη 24 Ιανουαρίου 2012 και ώρα 20:00’.

Έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά των συνεδριάσεων της Παρα-
σκευής 25 Νοεµβρίου 2011 και της Παρασκευής 2 Δεκεµβρίου
2011 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς, τα Πρακτικά

των συνεδριάσεων της Παρασκευής 25 Νοεµβρίου 2011 και της
Παρασκευής 2 Δεκεµβρίου 2011 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, το Προεδρείο εκτιµώντας τις ανάγκες του
νοµοθετικού έργου, σύµφωνα µε τον Κανονισµό (άρθρο 72 πα-
ράγραφος 3), θα λύσει τη συνεδρίαση για αύριο ηµέρα Παρα-
σκευή 20 Ιανουαρίου 2012 και ώρα 10:00’π.µ. µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: α) συζήτηση
επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της υπ’ αριθµόν 13/5/10-
1-2012 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών της Νέας Δηµοκρα-
τίας προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την πολιτική περιφερειακής ανάπτυξης.

Λύεται η συνεδρίαση.
Ώρα λήξης: 17:08’
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